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REGISTER

 
Aleksandra Kokaj, Présidente/De Voorzitster, ;
Boris Dilliès, Bourgmestre/Burgemeester ;
Thibaud Wyngaard, Jonathan Biermann, Maëlle De Brouwer, Carine Gol-Lescot, Perrine Ledan,
Valentine Delwart, François Jean Jacques Lambert, Daniel Hublet, Echevin(s)/Schepen(en) ;
Björn Becker, Eric Sax, Marc Cools, Joëlle Maison, Emmanuel De Bock, Jean-Luc Vanraes,
Jérôme Toussaint, Pierre Desmet, Bernard Hayette, Kathleen Delvoye, Diane Culer, Marion Van
Offelen, Stefan Cornelis, Odile Margaux, Vanessa Issi, Michel Cohen, Blaise Godefroid, Aurélie
Czekalski, Nicolas Clumeck, Véronique Lederman-Bucquet, Yannick Franchimont, Cédric Didier
Norré, Hans Marcel Joos Van de Cauter, Michel Bruylant, Fathiya Alami, Jean-Pierre Collin,
Mathias Junqué, Leïla Kabachi, Jacques Spelkens, Conseiller(s)
communal(aux)/Gemeenteraadslid(leden) ;
Thierry Bruier-Desmeth, Le Secrétaire communal adjoint/De adjunct-gemeentesecretaris.

 
Béatrice Fraiteur, Céline Fremault, Cécile Egrix, Patrick Zygas, Conseiller(s)
communal(aux)/Gemeenteraadslid(leden).

Ouverture de la séance à 18:40
Opening van de zitting om 18:40

SÉANCE PUBLIQUE - OPENBARE ZITTING
 

DÉPARTEMENT AFFAIRES GÉNÉRALES - DEPARTEMENT ALGEMENE ZAKEN

Secrétariat central - Centraal secretariaat
 

Approbation du registre de la séance du Conseil communal du 28 mars 2024.

Le Conseil approuve le point.
31 votants : 31 votes positifs.

Goedkeuring van de register van de zitting van de Gemeenteraad van 28 maart
2024.

De Raad keurt het punt goed.
31 stemmers : 31 positieve stemmen.

 

 

 

ELECTIONS - VERKIEZINGEN

Elections - Verkiezingen
 

L'urgence a été demandée et acceptée à l’unanimité.- Elections communales du
13 octobre 2024.- Convention de prêt de matériel avec la Région de Bruxelles-
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Capitale.

Le Conseil,

Attendu que des élections communales se tiendront le dimanche 13 octobre 2024;

Vu l'ar�cle 61, alinéa 3, du Nouveau Code électoral communal bruxellois instaurant
l'obliga�on pour les 19 communes de faire tenir par les présidents de bureau de vote
une liste de pointage électronique;

Vu que la Région a, pour ce faire, a procédé à l'acquisi�on d'un logiciel spécifique
(Adele), assortie d'un contrat de location du matériel nécessaire à cet encodage;

Vu l'accord de la Région avec la société NRB Group concernant le projet Adele, pour
la construc�on d'un système de pointage électronique des électeurs et la créa�on
électronique des procès-verbaux et des formulaires dans les bureaux de vote;

Vu la proposi�on de conven�on de prêt de matériel entre les communes et la Région
reçue ce jeudi 20 juin 2024 ;

Considérant qu'il est urgent de faire approuver ce5e conven�on par l'Assemblée
pour que le matériel en question soit commandé avant le 31 juillet 2024;

Décide:

- d'approuver la conven�on en annexe à passer avec la Région de Bruxelles-Capitale
pour le prêt du matériel nécessaire à l'encodage des électeurs et la rédac�on des
procès-verbaux des bureaux de vote à l'occasion des élec�ons communales du 13
octobre 2024.  

 

Le Conseil approuve le point.
31 votants : 31 votes positifs.

De hoogdringendheid werd gevraagd en unaniem aangenomen. -
Gemeenteraadsverkiezingen van 13 oktober 2024.- Overeenkomst van bruikleen
materiaal met het Brusselse Hoofdstedelijk Gewest.

De Raad,
Aangezien de gemeenteraadsverkiezingen zullen plaatsvinden op zondag 13 oktober
2024;
Gelet op artikel 61, lid 3, van het Nieuw Brussels Gemeentelijk Kieswetboek dat voor
de 19 gemeentes de verplichting invoert om de voorzitters van de stembureaus een
elektronische aanstiplijst te laten bijhouden;
Aangezien het Gewest hiervoor specifieke software heeft aangekocht (Adele), samen
met een contract voor de huur van het materiaal dat nodig is voor deze codering;
Gelet op de overeenkomst van het Gewest met onderneming NRB Group betreffende
het Adele-project voor de creatie van een systeem voor de elektronische telling van de
kiezers en de elektronische aanmaak van processen-verbaal en formulieren in de
stembureaus;
Gelet op het voorstel voor een uitleenovereenkomst voor het materiaal tussen de
gemeentes en het Gewest dat op donderdag 20 juni 2024 werd ontvangen;
Overwegende dat deze overeenkomst dringend door de vergadering moet worden
goedgekeurd zodat het materiaal in kwestie vóór 31 juli 2024 kan worden besteld;
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Beslist:
- zijn goedkeuring te verlenen aan de bijgevoegde overeenkomst die zal worden
gesloten met het Brussels Hoofdstedelijk Gewest voor de uitlening van het materiaal
dat nodig is voor de codering van de kiezers en de opstelling van de processen-verbaal
van de stembureaus ter gelegenheid van de gemeenteraadsverkiezingen van 13
oktober 2024.  
 

De Raad keurt het punt goed.
31 stemmers : 31 positieve stemmen.

2 annexes / 2 bijlagen
bruikleenOK Adele NL.docx, bruikleenOK Adele FR.docx

 

Joëlle Maison entre en séance / treedt in zitting.  
 

 

DÉPARTEMENT ESPACE PUBLIC - DEPARTEMENT OPENBARE RUIMTE

Voirie - Wegen
 

Réfection de voiries en pavés - Exercice 2024.- Approbation de la dépense, des
documents du marché, de la procédure de passation du marché.

Le Conseil,
Attendu qu'un crédit de 1.050.000,00 € est inscrit à l’article 421/731-60/82 du budget
extraordinaire de 2024 pour la réfection de voiries en pavés;
Attendu qu'il est proposé de rénover le pavage en pierres naturelles de deux voiries à
savoir:
- rue du Château d'Eau entre le Dieweg et la chaussée de Saint-Job;
- rue Keyenbempt;
Attendu que ces voiries sont classées par Arrêté du Gouvernement de la Région de
Bruxelles-Capitale;
Attendu que la rue du Château d'Eau est classée comme site en raison de son intérêt
historique et          
scientifique par Arrêté du 27 mars 2003 et qu'une partie de la rue Keyenbempt est
classée comme site en raison de son intérêt historique et scientifique par Arrêté du 19
avril 1977;
Attendu qu'un permis d'urbanisme de minime importance devra être obtenu
préalablement;
Attendu que ces travaux seront subsidiés à hauteur de 80% de la dépense par les
Monuments et Sites;
Attendu que le dossier est divisé en 2 lots :
- Lot 1 : rue du Château d'Eau entre Dieweg et la chaussée de Saint-Job;
- Lot 2 : rue Keyenbempt;
Attendu que l’estimation de la dépense de ces travaux s’élève à 195.240,00€, hors
TVA pour le lot 1, soit 271.676,46€ révision et TVA incluse, à 532.896,25€, hors
TVA pour le lot 2, soit 709.284,91€ révision et TVA incluse et que ces dépenses
seront engagées à l’article 421/731-60/82 du budget extraordinaire 2024;
Attendu que la procédure de passation du marché sera la procédure ouverte,
Vu l'article 234 de la Nouvelle loi communale,
Décide:
D'approuver l'estimation d'un montant de 271.676,46€ TVA comprise pour le lot 1,

3/169
Conseil communal - 27.06.2024 - Registre public
Gemeenteraad - 27.06.2024 - Openbaar register



de 709.284,91€ TVA comprise pour le lot 2;
D'approuver  le cahier spécial des charges devant régir les travaux du présent dossier;
D'approuver  la procédure de passation du marché, qui sera la procédure ouverte et
fixer les renseignements concernant les capacités techniques des entrepreneurs, à
savoir que le soumissionnaire doit satisfaire aux conditions de l’agréation
d’entrepreneur de travaux, catégorie C, classe 4 pour l'ensemble des lots ou classe 2
pour le lot 1 ou classe 3 pour le lot 2;
D'approuver l'avis de marché.
D'approuver la demande de permis d'urbanisme;
D'approuver la demande de subsides.
 

 

Le Conseil approuve le point.
32 votants : 32 votes positifs.

Herstellen van wegen in keien - Dienstjaar 2024.- Goedkeuring van de uitgave, de
aanbestedingsdocumenten, de plaatsing van de procedure.

De raad,
Aangezien er een bedrag van € 1.050.000,00 ingeschreven is op artikel
421/731-60/82 van de buitengewone begroting 2024 voor de herstelling
van wegen in straatstenen;
Aangezien voorgesteld wordt de bestrating in natuursteen van twee
wegen te renoveren, meer bepaald:
- Waterkasteelstraat tussen de Dieweg en de Sint-Jobsesteenweg;
- Keyenbemptstraat;
Aangezien deze wegen beschermd zijn bij besluit van de Brusselse
Hoofdstedelijke Regering;
Aangezien de Waterkasteelstraat als landschap beschermd is wegens
haar historisch en wetenschappelijk belang bij besluit van 27 maart 2003
en de Keyenbemptstraat als landschap beschermd is wegens haar
historisch en wetenschappelijk belang bij besluit van 19 april 1977;
Aangezien er vooraf een stedenbouwkundige vergunning van geringe
omvang verkregen moet worden;
Aangezien deze werken ten belope van 80 % van de uitgave
gesubsidieerd worden door Monumenten en Landschappen;
Aangezien het dossier opgesplitst is in 2 percelen:
- Perceel 1: Waterkasteelstraat tussen de Dieweg en de Sint-
Jobsesteenweg;
- Perceel 2: Keyenbemptstraat;
Aangezien de raming van de uitgave voor deze werken € 195.240,00
excl. btw beloopt voor perceel 1, hetzij € 271.676,46 inclusief herziening
en btw, en € 532.896,25 excl. btw voor perceel 2, hetzij € 709.284,91
inclusief herziening en btw, en deze uitgaven vastgelegd worden op
artikel 421/731-60/82 van de buitengewone begroting 2024;
Aangezien de plaatsingsprocedure van de opdracht de openbare
procedure zal zijn;
Gelet op artikel 234 van de Nieuwe Gemeentewet;
Beslist:
De raming van een bedrag van € 271.676,46 inclusief btw voor perceel 1
en € 709.284,91 inclusief btw voor perceel 2 goed te keuren;

4/169
Conseil communal - 27.06.2024 - Registre public
Gemeenteraad - 27.06.2024 - Openbaar register



27.06.2024/A/0004

Het bestek dat de werken van het onderhavige dossier regelt goed te
keuren;
De plaatsingsprocedure van de opdracht, die de openbare procedure zal
zijn, goed te keuren en de inlichtingen te bepalen betreffende de
technische draagkracht van de aannemers, meer bepaald dat de
inschrijver moet voldoen aan de erkenningsvoorwaarden voor aannemers
van werken in categorie C, klasse 4 voor alle percelen of klasse 2 voor
perceel 1 of klasse 3 voor perceel 2;
De aankondiging van de opdracht goed te keuren;
De aanvraag van een stedenbouwkundige vergunning goed te keuren;
De subsidieaanvraag goed te keuren.

 

De Raad keurt het punt goed.
32 stemmers : 32 positieve stemmen.

18 annexes / 18 bijlagen
Conformverklaring TRA-XHGD-230909 - CSOP - v1.pdf, Keyenbempt_Pavage.pdf,
réfection de voiries en pavés - 2024 CSC fr.pdf, Pavage 2024 - LOT 1 château d'Eau -
Estimation.pdf, GVP - UKKEL - Heraanleg van wege in keien 2024.pdf, réfection de
voiries en pavés 2024 - CSC NL.pdf, Conformverklaring_Werf_v1.0.pdf,
notice_78b462d4-2659-4697-887e-a7a7602f933e-1_NL.pdf, notice_78b462d4-2659-
4697-887e-a7a7602f933e-1_FR.pdf, Réfection de voiries en pavés - 2024 - formulaire
d'offre.pdf, Pavage 2024 - LOT 1 château d'Eau - récapitulatif.pdf, Pavage 2024 -
LOT 2 KEYENBEMPT - Estimation.pdf, Pavage 2024 - LOT 2 - Perceel 2
Keyenbempt - métré descriptif- beschrijvende opmeting.pdf, Heraanleg van wegen in
keien - 2024 - Offerte formulier.pdf, PSS - UCCLE - Réfection voiries en pavés
2024.pdf, Technisch verslag Gemeente Ukkel - Waterkasteelstraat.pdf, Pavage 2024 -
LOT 2 KEYENBEMPT - récapitulatif.pdf, Pavage 2024 - LOT 1 - Perceel 1 chateau
d'Eau - Waterkasteel - métré descriptif- beschrijvende opmeting.pdf

 

 

Réfection des trottoirs - Exercice 2024.- Approbation de la dépense, des
documents du marché, de la procédure de passation du marché et de la demande
de subsides.

Le Conseil,
Attendu qu'un crédit de 1.000.000,00 € est inscrit à l’article 421/731-60/82 du budget
extraordinaire de 2024 pour la réfection de trottoirs;
Attendu que Collège propose la réfection des trottoirs de l'avenue du Manoir, de la rue
de Gatti de Gamond entre la rue de Stalle et la rue Victor Allard et de  la rue des
Moutons ;
Attendu que le dossier est divisé en 2 lots :
- Lot 1 : avenue du Manoir;
- Lot 2 : rue Gatti de Gamond et rue des Moutons;
Attendu que l’estimation de la dépense de ces travaux s’élève à 322.766,00€, hors
TVA pour le lot 1, soit 449.128,89 € révision et TVA incluse et à 466.189 €, hors
TVA pour le lot 2, soit 620.497,56 € révision et TVA incluse et que ces dépenses
seront engagées à l’article 421/731-60/82 du budget extraordinaire 2024;
Attendu que la procédure de passation du marché sera la procédure négociée directe
avec publication préalable;
Attendu que les travaux du lot 1, avenue du Manoir, font partie du projet n° 02 du
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programme triennal d’investissement 2022-2023-2024 et que le taux des subsides
demandés est de 70 %, limité au solde de la dotation, soit 96.754,00€ ;
Attendu que conformément à l’Arrêté du Gouvernement de la Région de Bruxelles-
Capitale du 19 juillet 2018 fixant la composition des dossiers de demandes de
subsides notre administration doit fournir une copie des autorisations régionales
requises préalablement à l’exécution des travaux (permis d’urbanisme ou dispenses de
permis), ainsi qu’un programme d’entretien pour les 5 années qui suivent la réception
définitive des travaux repris ci-dessus;
Attendu que le plan quinquennal d’entretien des trottoirs s’établit comme suit :
1ère année :   1.000,00 € TVAC;
2ème année : 1.250,00 € TVAC;
3ème année : 1.500,00 € TVAC;
4ème année : 2.000,00 € TVAC;
5ème année : 2.500,00 € TVAC;
Attendu que les dépenses seront engagées à l’article 421/124-06/82 du budget
ordinaire relatif à l’entretien des trottoirs qui est inscrit chaque année;
Attendu que l’Arrêté du Gouvernement de la Région de Bruxelles-Capitale du 16
juillet 1998 fixant la composition des dossiers de demandes de subsides mentionne
également que le Conseil communal doit s’engager sur l’honneur de ne pas aliéner ou
modifier l’affectation du bien pendant une période de vingt ans à dater de l’octroi du
subside sans en avertir au préalable l’autorité subsidiante et certifier que le projet n’a
pas n’a pas bénéficié de subsides dans les vingt années qui précèdent;
Vu l'article 234 de la Nouvelle loi communale,
Décide :

1. d'approuver l'estimation d'un montant de 449.128,89 € TVA comprise pour le
lot 1 et de 620.497,56 € TVA comprise pour le lot 2;

2. d’approuver le cahier spécial des charges devant régir les travaux du présent
dossier;

3. d’approuver la procédure de passation du marché, qui sera la procédure ouverte
et fixer les renseignements concernant les capacités techniques des
entrepreneurs, à savoir que le soumissionnaire doit satisfaire aux conditions de
l’agréation d’entrepreneur de travaux, catégorie C, classe 4 pour l'ensemble des
lots ou classe 3 pour le lot 1 ou le lot 2 uniquement;

4. d'approuver l'avis de marché;  Pour le Lot 1:
5. de solliciter des subsides auprès de la Région de Bruxelles-Capitale (70%) ;
6. de confirmer qu’en vertu de l’Arrêté du Gouvernement de la Région de

Bruxelles Capitale du 12 juin 2003 – chapitre II, article 3, § 1,une demande de
dispense de permis d'urbanisme sera introduite;

7. d’approuver le présent plan quinquennal d’entretien des trottoirs, qui seront
rénovés avec l’aide des subsides de la Région bruxelloise;

8. de prévoir les crédits nécessaires aux budgets ultérieurs relatifs à l’entretien des
trottoirs;

9. de s’engager sur l’honneur de ne pas aliéner ou modifier l’affectation du bien
pendant une période de vingt ans à dater de l’octroi du subside sans en avertir
au préalable l’autorité subsidiante ;

10. de certifier que la commune n’a pas bénéficié de subsides pour ce projet dans
les vingt années qui précèdent la demande de subsides.

 

Le Conseil approuve le point.
32 votants : 32 votes positifs.

Herstelling van trottoirs - Dienstjaar 2024.- Goedkeuring van de uitgave, de
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aanbestedingsdocumenten, de plaatsing van de procedure en de aanvraag van
subsidies.

De raad,
Aangezien er een bedrag van € 1.000.000,00 ingeschreven is op artikel 421/731-
60/82 van de buitengewone begroting 2024 voor de herstelling van trottoirs;
Aangezien het college voorstelt de trottoirs in de Riddershofstedelaan, de Gatti de
Gamondstraat tussen de Stallestraat en de Victor Allardstraat en de Schapenstraat
te herstellen;
Aangezien het dossier opgesplitst is in 2 percelen:
- Perceel 1: Riddershofstedelaan;
- Perceel 2: Gatti de Gamondstraat en Schapenstraat;
Aangezien de raming van de uitgave voor deze werken € 322.766,00 excl. btw
beloopt voor perceel 1, hetzij € 449.128,89 inclusief herziening en btw, en
€ 466.189,00 excl. btw voor perceel 2, hetzij € 620.497,56 inclusief herziening en
btw, en deze uitgaven vastgelegd worden op artikel 421/731-60/82 van de
buitengewone begroting 2024;
Aangezien de plaatsingsprocedure van de opdracht de vereenvoudigde
onderhandelingsprocedure met voorafgaande bekendmaking is;
Aangezien de werken van perceel 1, Riddershofstedelaan, deel uitmaken van
project 2 van het driejarig investeringsprogramma 2022-2023-2024 en het aandeel
van de gevraagde subsidies 70 % beloopt, beperkt tot het saldo van de toelage,
hetzij € 96.754,00;
Aangezien ons bestuur overeenkomstig het besluit van de Brusselse
Hoofdstedelijke Regering van 19 juli 2018 tot vaststelling van de samenstelling van
de dossiers voor de aanvragen om subsidie een kopie van de vereiste gewestelijke
toelatingen moet bezorgen voor de uitvoering van de werken (stedenbouwkundige
vergunning of vrijstellingen van vergunning), alsook een onderhoudsprogramma
voor de 5 jaar na de definitieve oplevering van de bovenstaande werken;
Aangezien het vijfjarig onderhoudsplan van de trottoirs als volgt opgesteld is:
1e jaar: € 1.000,00 incl. btw;
2e jaar: € 1.250,00 incl. btw;
3e jaar: € 1.500,00 incl. btw;
4e jaar: € 2.000,00 incl. btw;
5e jaar: € 2.500,00 incl. btw;
Aangezien de uitgaven vastgelegd worden op artikel 421/124-06/82 van de gewone
begroting met betrekking tot het onderhoud van de trottoirs, dat jaarlijks
ingeschreven wordt;
Aangezien het besluit van de Brusselse Hoofdstedelijke Regering van 16 juli 1998
tot vaststelling van de samenstelling van de dossiers voor de aanvragen om
subsidie ook vermeldt dat de gemeenteraad zich er op erewoord moet toe verbinden
het goed niet te vervreemden of de bestemming ervan niet te wijzigen gedurende
een periode van twintig jaar vanaf de toekenning van de subsidie zonder de
subsidiërende overheid er vooraf van op de hoogte te brengen en moet waarborgen
dat het project geen subsidies gekregen heeft in de twintig jaar ervoor;
Gelet op artikel 234 van de Nieuwe Gemeentewet;
Beslist:
1.    De raming van een bedrag van € 449.128,99 inclusief btw voor perceel 1 en

€ 620.497,56 inclusief btw voor perceel 2 goed te keuren;
2.    Het bestek dat de werken van het onderhavige dossier regelt goed te keuren;
3.    De plaatsingsprocedure van de opdracht, die de openbare procedure zal zijn,

goed te keuren en de inlichtingen te bepalen betreffende de technische
draagkracht van de aannemers, meer bepaald dat de inschrijver moet voldoen
aan de erkenningsvoorwaarden voor aannemers van werken in categorie C,
klasse 4 voor alle percelen of klasse 3 enkel voor perceel 1 of perceel 2;

4.    De aankondiging van de opdracht goed te keuren;
Voor perceel 1:

5.    Subsidies aan te vragen bij het Brussels Hoofdstedelijk Gewest (70 %);
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6.    Te bevestigen dat er krachtens het besluit van de Brusselse Hoofdstedelijke
Regering van 12 juni 2003 - hoofdstuk II, artikel 3 §1 een aanvraag tot
vrijstelling van stedenbouwkundige vergunning ingediend wordt;

7.    Het onderhavige vijfjarig onderhoudsplan van de trottoirs goed te keuren, die
gerenoveerd worden met behulp van de subsidies van het Brussels gewest;

8.    De nodige kredieten te voorzien op de latere budgetten voor het onderhoud van
de trottoirs;

9.  Zich er op erewoord toe te verbinden het goed niet te vervreemden of de
bestemming ervan niet te wijzigen gedurende een periode van twintig jaar vanaf
de toekenning van de subsidie zonder de subsidiërende overheid er vooraf van
op de hoogte te brengen;

10.  Te waarborgen dat de gemeente geen subsidies voor dit project gekregen heeft
in de twintig jaar voor de subsidieaanvraag.De raad,

Aangezien er een bedrag van € 1.000.000,00 ingeschreven is op artikel 421/731-
60/82 van de buitengewone begroting 2024 voor de herstelling van trottoirs;
Aangezien het college voorstelt de trottoirs in de Riddershofstedelaan, de Gatti de
Gamondstraat tussen de Stallestraat en de Victor Allardstraat en de Schapenstraat
te herstellen;
Aangezien het dossier opgesplitst is in 2 percelen:
- Perceel 1: Riddershofstedelaan;
- Perceel 2: Gatti de Gamondstraat en Schapenstraat;
Aangezien de raming van de uitgave voor deze werken € 322.766,00 excl. btw
beloopt voor perceel 1, hetzij € 449.128,89 inclusief herziening en btw, en
€ 466.189,00 excl. btw voor perceel 2, hetzij € 620.497,56 inclusief herziening en
btw, en deze uitgaven vastgelegd worden op artikel 421/731-60/82 van de
buitengewone begroting 2024;
Aangezien de plaatsingsprocedure van de opdracht de vereenvoudigde
onderhandelingsprocedure met voorafgaande bekendmaking is;
Aangezien de werken van perceel 1, Riddershofstedelaan, deel uitmaken van
project 2 van het driejarig investeringsprogramma 2022-2023-2024 en het aandeel
van de gevraagde subsidies 70 % beloopt, beperkt tot het saldo van de toelage,
hetzij € 96.754,00;
Aangezien ons bestuur overeenkomstig het besluit van de Brusselse
Hoofdstedelijke Regering van 19 juli 2018 tot vaststelling van de samenstelling van
de dossiers voor de aanvragen om subsidie een kopie van de vereiste gewestelijke
toelatingen moet bezorgen voor de uitvoering van de werken (stedenbouwkundige
vergunning of vrijstellingen van vergunning), alsook een onderhoudsprogramma
voor de 5 jaar na de definitieve oplevering van de bovenstaande werken;
Aangezien het vijfjarig onderhoudsplan van de trottoirs als volgt opgesteld is:
1e jaar: € 1.000,00 incl. btw;
2e jaar: € 1.250,00 incl. btw;
3e jaar: € 1.500,00 incl. btw;
4e jaar: € 2.000,00 incl. btw;
5e jaar: € 2.500,00 incl. btw;
Aangezien de uitgaven vastgelegd worden op artikel 421/124-06/82 van de gewone
begroting met betrekking tot het onderhoud van de trottoirs, dat jaarlijks
ingeschreven wordt;
Aangezien het besluit van de Brusselse Hoofdstedelijke Regering van 16 juli 1998
tot vaststelling van de samenstelling van de dossiers voor de aanvragen om
subsidie ook vermeldt dat de gemeenteraad zich er op erewoord moet toe verbinden
het goed niet te vervreemden of de bestemming ervan niet te wijzigen gedurende
een periode van twintig jaar vanaf de toekenning van de subsidie zonder de
subsidiërende overheid er vooraf van op de hoogte te brengen en moet waarborgen
dat het project geen subsidies gekregen heeft in de twintig jaar ervoor;
Gelet op artikel 234 van de Nieuwe Gemeentewet;
Beslist:
1.    De raming van een bedrag van € 449.128,99 inclusief btw voor perceel 1 en
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€ 620.497,56 inclusief btw voor perceel 2 goed te keuren;
2.    Het bestek dat de werken van het onderhavige dossier regelt goed te keuren;
3.    De plaatsingsprocedure van de opdracht, die de openbare procedure zal zijn,

goed te keuren en de inlichtingen te bepalen betreffende de technische
draagkracht van de aannemers, meer bepaald dat de inschrijver moet voldoen
aan de erkenningsvoorwaarden voor aannemers van werken in categorie C,
klasse 4 voor alle percelen of klasse 3 enkel voor perceel 1 of perceel 2;

4.    De aankondiging van de opdracht goed te keuren;
Voor perceel 1:

5.    Subsidies aan te vragen bij het Brussels Hoofdstedelijk Gewest (70 %);
6.    Te bevestigen dat er krachtens het besluit van de Brusselse Hoofdstedelijke

Regering van 12 juni 2003 - hoofdstuk II, artikel 3 §1 een aanvraag tot
vrijstelling van stedenbouwkundige vergunning ingediend wordt;

7.    Het onderhavige vijfjarig onderhoudsplan van de trottoirs goed te keuren, die
gerenoveerd worden met behulp van de subsidies van het Brussels gewest;

8.    De nodige kredieten te voorzien op de latere budgetten voor het onderhoud van
de trottoirs;

9.  Zich er op erewoord toe te verbinden het goed niet te vervreemden of de
bestemming ervan niet te wijzigen gedurende een periode van twintig jaar vanaf
de toekenning van de subsidie zonder de subsidiërende overheid er vooraf van
op de hoogte te brengen;

10.  Te waarborgen dat de gemeente geen subsidies voor dit project gekregen heeft
in de twintig jaar voor de subsidieaanvraag.

 

De Raad keurt het punt goed.
32 stemmers : 32 positieve stemmen.

17 annexes / 17 bijlagen
Réfection trottoirs - 2024 -Lot 2 - Gamond - descriptif - beschrijvende.pdf, Réfection
trottoirs - 2024 -Lot 1 - Manoir - récap - samenvattende.pdf, Réfection de trottoirs
2024 CSC fr.pdf, Réfection trottoirs - 2024 -Lot 1 - Manoir - descriptif -
beschrijvende.pdf, Réfection trottoirs - 2024 -Lot 2 - Gamond - récap -
samenvattende.pdf, Réfection trottoirs - 2024 -Lot 2 - Moutons - Estimation.pdf,
Réfection de trottoirs - 2024 - formulaire d'offre.pdf, Réfection trottoirs - 2024 -Lot 2
- Moutons - descriptif - beschrijvende.pdf, Réfection trottoirs - 2024 -Lot 2 - Gamond
- Estimation.pdf, Herstellen van trottoirs - 2024 - Offerte formulier.pdf, GVP -
UKKEL - Herstellen van trottoirs 2024.pdf, PSS - UCCLE - Réfection de trottoirs
2024.pdf, notice_c9f608c5-e57c-4e0b-bce4-55a4392598ba-1_FR.pdf,
notice_c9f608c5-e57c-4e0b-bce4-55a4392598ba-1_NL.pdf, Réfection trottoirs - 2024
-Lot 1 - Manoir - Estimation.pdf, Réfection trottoirs - 2024 -Lot 2 - Moutons - récap -
samenvattende.pdf, Herstellen van trottoirs - 2024 CSC NL.pdf

 

 

Réfection de voiries sur itinéraires de lignes de transports en commun - Exercice
2024.- Approbation de la dépense, des documents du marché, de la procédure de
passation du marché.

Le Conseil,
Attendu qu'un crédit de 10.360.000,00 € est inscrit à l’article 421/731-60/82 du budget
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extraordinaire de 2024 pour l'amélioration des voiries;
Attendu qu'il est proposé de rénover des tronçons de voiries situées sur des itinéraires
de lignes de transports en commun à savoir:
- ligne 60:
Chaussée de Saint-Job entre la rue du Repos et le clos Monique Rifflet;
- Lignes 48 et 74:
rue Victor Allard entre la gare de Stalle et la rue du Merlo;
avenue Docteur Decroly entre la rue Gatti de Gamond et l'avenue de l'Aulne;
avenue de l'Aulne entre l'avenue Vossegat et la rue Victor Allard;
- Ligne 37:
avenue Coghen entre la rue Vanderkindere et la rue des Carmélites;
Attendu que les structures de ces voiries ne sont pas conçues pour supporter un charroi
lourd et que le passage régulier des bus dégrade fortement les chaussées;
Attendu que les travaux comprendront principalement la réfection du revêtement des
chaussées y compris fondations;
Attendu que les travaux à la chaussée de Saint-Job comprendront également la
réfection des trottoirs et des carrefours avec la rue Hellevelt et la rue du Château
d'Eau;
Attendu que les travaux à la rue Victor Allard comprendront également la réfection
des trottoirs;
 Attendu que les travaux à l'avenue Coghen comprendront également le
réaménagement des carrefours avec la rue des Carmélites, la rue des Cottages et avec
l'avenue de Floréal;
Attendu que le dossier est divisé en 3 lots :
- Lot 1 : les artères sur la ligne 60;
- Lot 2 : une artère sur la ligne 37
- Lot 3: les artères sur les lignes 48 et 74;
Attendu que l’estimation de la dépense de ces travaux s’élève à 678.180,00€, hors
TVA pour le lot 1, soit 902.657,58€ révision et TVA incluse, à 438.190,00€, hors
TVA pour le lot 2, soit 583.230,89€ révision et TVA incluse et à 804.697,00€, hors
TVA pour le lot 3, soit 1.071.051,71€ révision et TVA incluse et que ces dépenses
seront engagées à l’article 421/731-60/82 du budget extraordinaire 2024;
Attendu que les travaux de réaménagement des carrefours de l'avenue Coghen sont
entièrement subsidiés par Bruxelles Mobilité soit 252.570,56 € TVA comprise;
Attendu que la procédure de passation du marché sera la procédure ouverte,
Vu l'article 234 de la Nouvelle loi communale,
Décide:
D'approuver l'estimation d'un montant de 902.657,58€ TVA comprise pour le lot 1,
de 583.230,89€ TVA comprise pour le lot 2 et de 1.071.051,71€ TVA comprise pour
le lot 3;
D'approuver  le cahier spécial des charges devant régir les travaux du présent dossier;
D'approuver  la procédure de passation du marché, qui sera la procédure ouverte et
fixer les renseignements concernant les capacités techniques des entrepreneurs, à
savoir que le soumissionnaire doit satisfaire aux conditions de l’agréation
d’entrepreneur de travaux, catégorie C, classe 5 pour l'ensemble des lots ou classe 4
pour le lot 1 ou classe 3 pour le lot 2 ou clase 4 pour le lot 3;
D'approuver l'avis de marché.
 
 

 

Le Conseil approuve le point.
32 votants : 32 votes positifs.
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Herstellen van wegen op trajecten van openbarvervoer lijnen - Dienstjaar 2024.-
Goedkeuring van de uitgave, de aanbestedingsdocumenten, de plaatsing van de
procedure.

De raad,
Aangezien er een bedrag van € 10.360.000,00 ingeschreven is op artikel 421/731-
60/82 van de buitengewone begroting 2024 voor de verbetering van de wegen;
Aangezien voorgesteld wordt wegdelen op de route van openbaarvervoerlijnen te
renoveren, meer bepaald:
- Lijn 60:
Sint-Jobsesteenweg tussen de Ruststraat en de Monique Riffletgaarde;
- Lijn 48 en 74:
Victor Allardstraat tussen station Ukkel-Stalle en de Merlostraat;
Dokter Decrolylaan tussen de Gatti de Gamondstraat en de Elzeboomlaan;
Elzeboomlaan tussen de Vossegatlaan en de Victor Allardstraat;
- Lijn 37:
Coghenlaan tussen de Vanderkinderestraat en de Karmelietenstraat;
Aangezien de structuur van deze wegen niet ontworpen is om zware voertuigen te
dragen en de regelmatige doorgang van de bussen de rijbaan sterk beschadigt;
Aangezien de werken voornamelijk de herstelling van de bekleding van de rijbaan
inclusief funderingen omvatten;
Aangezien de werken in de Sint-Jobsesteenweg ook de herstelling van de trottoirs
en van de kruispunten met de Helleveltlaan en de Waterkasteelstraat omvatten;
Aangezien de werken in de Victor Allardstraat ook de herstelling van de trottoirs
omvatten;
Aangezien de werken in de Coghenlaan ook de heraanleg van de kruispunten met
de Karmelietenstraat, de Landhuisjesstraat en de Floréallaan omvatten;
Aangezien het dossier opgesplitst is in 3 percelen:
- Perceel 1: de straten op lijn 60;
- Perceel 2: een straat op lijn 37;
- Perceel 3: de straten op lijn 48 en 74;
Aangezien de raming van de uitgave voor deze werken € 678.180,00 excl. btw
beloopt voor perceel 1, hetzij € 902.657,58 inclusief herziening en btw,
€ 438.190,00 excl. btw voor perceel 2, hetzij € 583.230,89 inclusief herziening en
btw, en € 804.697,00 excl. btw voor perceel 3, hetzij € 1.071.051,71 inclusief
herziening en btw, en deze uitgaven vastgelegd zullen worden op artikel 421/731-
60/82 van de buitengewone begroting 2024;
Aangezien de heraanlegwerken van de kruispunten in de Coghenlaan volledig
gesubsidieerd worden door Brussel Mobiliteit, hetzij € 252.570,56 inclusief btw;
Aangezien de plaatsingsprocedure van de opdracht de openbare procedure zal zijn;
Gelet op artikel 234 van de Nieuwe Gemeentewet;
Beslist:
De raming van een bedrag van € 902.657,58 inclusief btw voor perceel 1,
€ 583.230,89 inclusief btw voor perceel 2 en € 1.071.051,71 inclusief btw voor
perceel 3 goed te keuren;
Het bestek dat de werken van het onderhavige dossier regelt goed te keuren;
De plaatsingsprocedure van de opdracht, die de openbare procedure zal zijn, goed
te keuren en de inlichtingen te bepalen betreffende de technische draagkracht van
de aannemers, meer bepaald dat de inschrijver moet voldoen aan de
erkenningsvoorwaarden voor aannemers van werken in categorie C, klasse 5 voor
alle percelen of klasse 4 voor perceel 1 of klasse 3 voor perceel 2 of klass 4 voor
perceel 3;
De aankondiging van de opdracht goed te keuren.

 

De Raad keurt het punt goed.
32 stemmers : 32 positieve stemmen.

18 annexes / 18 bijlagen
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Herstellen van wegen op trajecten van openbarvoervoer lijnen - 2024 CSC NL.pdf,
Technisch verslag Gemeente Ukkel - Sint-Jobsesteenweg.pdf, Réfection voiries lignes
transports en commun - 2024 -Lot 2 - 37 - récaputilatif - samenvattende.pdf,
Conformverklaring_Werf_v1.0.pdf, Réfection voiries lignes transports en commun -
2024 -Lot 2 - 37 - estimation - raming.pdf, Herstellen van wegen op trajecten van
openbarvoervoer lijnen - 2024- Offerte formulier.pdf, notice_a90398e3-6f5d-420a-
9c17-8719c7ff410e-1_FR.pdf, Réfection de voiries sur itinéraires de lignes de
transports en commun - 2024 CSC fr.pdf, Réfection voiries lignes transports en
commun - 2024 -Lot 2 - 37 - Descriptif - beschrijving.pdf, Réfection voiries lignes
transports en commun - 2024 -Lot 1 - 60 - decriptif - bechrijvende.pdf,
notice_a90398e3-6f5d-420a-9c17-8719c7ff410e-1_NL.pdf, Réfection voiries lignes
transports en commun - 2024 -Lot 3 - 48-74 - estimation - raming.pdf, Réfection
voiries lignes transports en commun - 2024 -Lot 3 - 48-74 - récap -
samenvattende.pdf, Réfection de voiries sur itinéraires de lignes de transports en
commun - 2024 - formulaire d'offre.pdf, Réfection voiries lignes transports en
commun - 2024 -Lot 1 - 60 - récapitulatif - Samenvattende.pdf, Réfection voiries
lignes transports en commun - 2024 -Lot 1 - 60 - Estimation - raming.pdf, Réfection
voiries lignes transports en commun - 2024 -Lot 3 - 48-74 - Descriptif -
beschrijving.pdf, Conformverklaring TRA-MKYQ-230907 - CSOP - v1.pdf

 

 

Adoption d’une ordonnance de police relative à l'affichage électoral à l'occasion
des élections communales du 13 octobre 2024.

Le Conseil,
 
Vu la nouvelle loi communale, et notamment ses articles 112, 117, 119, 119bis et
135, § 2;
Vu la loi du 4 juillet 1989 relative à la limitation et au contrôle des dépenses
électorales engagées pour les élections des chambres fédérales, ainsi qu'au
financement et à la comptabilité ouverte des partis politiques;
Vu l'arrêté ministériel du 18 avril 2024 ;
Vu l’article 38, §3 du règlement général de police commun aux 19 Communes de la
Région de Bruxelles-capitale qui dispose entre autres que les affiches à caractère
électoral peuvent être posées aux endroits déterminées par le Collège des
Bourgmestre et Echevins selon les conditions que celui-ci détermine;
Considérant que des élections communales se tiendront le 13 octobre 2024;
Considérant que les candidats figurant sur les listes constituées en vue des
prochaines élections communales souhaiteront faire de la publicité électorale par
voie d’affichage;
Vu la superficie et le nombre de panneaux d’affichage électoral qui seront installés
sur le territoire de la Commune d’Uccle;
Vu l’impossibilité matérielle d’afficher en permanence et simultanément sur tous ces
panneaux l’intégralité des affiches de tous les candidats, listes ou partis;
Considérant que les communes ont pour mission de garantir aux habitants le
maintien de la salubrité, de la tranquillité et de l’ordre publics, notamment dans les
rues, lieux et édifices publics;
Considérant que pour assurer cette mission en période électorale, il importe de
prendre diverses mesures en vue de réglementer l'affichage sur la voie publique;
Qu'il importe d'éviter l'affichage sauvage qui entraîne, outre les dégradations, une
pollution visuelle importante qui peut nuire à la sécurité et à la tranquillité publique;
Considérant qu’il est nécessaire d’empêcher le surcollage, notamment, dans une
logique de propreté publique et de développement durable;
Vu les résultats recueillis par les différents partis ou listes lors des dernières
élections des membres des assemblées concernées par le scrutin du 13 octobre
2024;
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Considérant qu’une répartition équitable des espaces d’affichages peut être faite en
tenant compte, du fait que le groupe politique ou le parti est actuellement
représenté ou non au sein du Conseil communal ;
Décide d’adopter l’ordonnance de police relative à l'affichage électoral à l'occasion
des élections communales du 13 octobre 2024.
 

Ordonnance
 
Article 1 - Objet .
 
La présente ordonnance s’applique durant la période électorale à l’affichage
électoral fait sur le territoire de la Commune d’Uccle en vue des élections du 13
octobre 2024 et ce, sans préjudice des dispositions du Règlement Général de
Police en vigueur, des dispositions légales et réglementaires supérieures et de
l’article 27 du Code de la route relatif aux véhicules publicitaires et aux remorques.
 
Article 2 - Définitions.
 
Au sens de la présente ordonnance, il y a lieu d’entendre par :
 

1.    Publicité électorale : toute forme d'expression ayant pour objet la propagande
au nom de candidats ou de listes de candidats ou de partis auxdites
élections.

 
2.    Affichage électoral : l'apposition sur des supports fixes ou mobiles, de

documents ou autres indications, sous quelque forme que ce soit,
matérialisant la publicité électorale.

 
3.    Période électorale : période commençant le premier jour du troisième mois

précédant celui des élections et se terminant le lendemain du jour des
élections.

 
Article 3 - Dispositions concernant l'affichage électoral.
 
§1.    Sans préjudice de l’application des dispositions du Règlement général de
police, l'affichage électoral est interdit sur la voie publique sauf, aux conditions
reprises dans la présente ordonnance, sur les panneaux électoraux communaux
spécialement prévus à cet effet, dont les dimensions, la liste et les emplacements
auront été déterminés par le Collège des Bourgmestre et Echevins.
L’affichage électoral est interdit sur les panneaux d’affichage libre, communal ou
culturel.
 
§2. L'affichage sur les panneaux électoraux communaux est effectué par les
ouvriers communaux et ce, à partir du 60ème jour précédant le scrutin électoral
(soit le 14 août 2024).
Cet affichage aura lieu dans les cinq jours ouvrables suivant le jour de réception
des affiches et du plan d’affichage au service communal de la voirie. Le plan
d’affichage doit reprendre la disposition et le lieu d’affichage souhaités. A défaut de
ce plan, l’affichage n’aura pas lieu.
L’affichage ne pourra en aucun cas être effectué par une personne étrangère au
personnel communal, mandatée ou non par les candidats ou représentants d’une
quelconque liste.
 
§3. L’espace d’affichage sur les panneaux électoraux communaux est réparti de la
manière suivante :
-    90 % au profit des listes qui comptent au moins 2 élus au sein du Conseil
communal concerné par le scrutin du 13 octobre 2024. 
-    10 %, en parts égales, au profit des partis politiques qui ne sont pas
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(actuellement) représentés au sein du Conseil communal.
 
§4. Les présidents des sections uccloises des partis politiques présentant des
candidats au scrutin du 13 octobre 2024 qui veulent que leurs affiches soient
apposées sur les panneaux électoraux communaux désignent un représentant
dûment mandaté pour déposer lesdites affiches au service de la Voirie ainsi que
pour en préciser les modalités d’affichage par le biais du plan visé au §2.
Au moment du premier dépôt, ce représentant apporte la preuve de son mandat du
ou des partis qui reconnaissent la liste dont il est le mandataire.
 
Le dépôt se fait à partir du soixante-cinquième jour précédant le scrutin (soit le 9
août 2024).
  
Celle-ci doit correspondre à l'espace attribué. Les affiches doivent être conformes
aux lois et règlements applicables en la matière.
 
Conformément au principe mentionné au § 2 ces affiches sont apposées sur les
panneaux communaux, exclusivement par le personnel communal désigné à cette
fin. Un dispositif empêchant le surcollage des affiches est mis en place.
 
Les représentants des listes peuvent demander un nouvel affichage pour autant
que ladite demande soit dûment justifiée. Or détérioration des affiches, toute
nouvelle demande d’affichage doit être faite pour le lundi 30 septembre 2024 au
plus tard.
 
Il appartient au représentant de chaque liste d’avertir le Service Voirie de la
détérioration éventuelle de ses affiches et de fournir celles qui les remplacent. Il est
procédé à un nouvel affichage dans les meilleurs délais en fonction de
l’organisation du service.
 
§5. Ne sera pas affichée, toute affiche dont le contenu est en infraction avec la loi
du 30 juillet 1981, telle que modifiée, tendant à réprimer certains actes inspirés par
le racisme ou la xénophobie ou avec la loi du 23 mars 1995, telle que modifiée,
tendant à réprimer la négation, la minimisation, la justification ou l’approbation du
génocide commis par le régime national-socialiste allemand pendant la seconde
guerre mondiale.
 
Article 4 - Sanctions.
 

1.    Tout manquement aux dispositions de la présente ordonnance sera puni
d’une amende administrative de maximum 350 €.

En outre, les documents apposés, en violation des dispositions de la présente
ordonnance seront enlevés d'office par le personnel communal habilité ou la police
et ce, aux frais, risques et périls des contrevenants et, à défaut, aux frais des
éditeurs responsables
 

2.    Les panneaux électoraux ou dispositifs visés dans la présente ordonnance
sont assimilés à du mobilier urbain.

 
A ce titre, leur destruction ou leur détérioration volontaire notamment par le
surcollage d’affiches ou l’ajout d’inscriptions sera sanctionné par les dispositions du
Règlement Général de Police s’y rapportant.
 
Article 5 - Publication-Diffusion.
 
Outre les mesures d'affichage et de publication sur le site internet de la Commune
d’Uccle prévues à l'article 112 de la nouvelle loi communale, un exemplaire de la
présente ordonnance sera envoyé à chaque président des sections uccloises des
partis politiques présentant des candidats au scrutin du 13 octobre 2024.
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Article 6 - Entrée en vigueur.
 
La présente ordonnance entrera en vigueur le premier jour de sa publication par la
voie d’affichage.

 

Le Conseil approuve le point.
32 votants : 32 votes positifs.

Aanname van een politieverordening betreffende verkiezingsaanplakking ter
gelegenheid van de gemeentelijke verkiezingen van 13 oktober 2024.

De raad,
 
 
Gelet op de nieuwe gemeentewet, meer bepaald artikels 112, 117, 119, 119bis en
135, § 2;
Gelet op de wet van 4 juli 1989 betreffende de beperking en de controle van de
verkiezingsuitgaven voor de verkiezingen van de federale Kamers, de financiering
en de open boekhouding van politieke partijen;
Gelet op het ministerieel besluit van 18 april 2024;
Gelet op artikel 38, §3 van het gemeenschappelijk algemeen politiereglement voor
de 19 gemeentes van het Brussels Hoofdstedelijk Gewest dat onder meer bepaalt
dat verkiezingsaffiches mogen worden opgehangen op plaatsen bepaald door het
college van burgemeester en schepenen volgens de voorwaarden die het vaststelt;
Overwegende dat de gemeenteraadsverkiezingen plaatsvinden op 13 oktober 2024;
Overwegende dat de kandidaten die voorkomen op de lijsten opgesteld met het oog
op de komende gemeenteraadsverkiezingen verkiezingsreclame zullen wensen te
voeren door middel van aanplakking;
Gelet op de oppervlakte en het aantal van de verkiezingsaanplakborden die op het
grondgebied van de gemeente Ukkel zullen worden geplaatst;
Gelet op de materiële onmogelijkheid om alle affiches van alle kandidaten, lijsten of
partijen permanent en gelijktijdig op al deze borden aan te brengen;
Overwegende dat de gemeentes de taak hebben om aan de inwoners de
handhaving van de volksgezondheid, de rust en de orde te waarborgen, in het
bijzonder in straten, op plaatsen en in openbare gebouwen;
Overwegende dat het, om deze taak tijdens de verkiezingsperiode te vervullen,
belangrijk is om verschillende maatregelen te nemen om aanplakking op de
openbare weg te reguleren;
Overwegende dat het belangrijk is om wildplakken te vermijden dat, naast het
veroorzaken van schade, leidt tot een aanzienlijke visuele vervuiling die de
openbare veiligheid en rust kan aantasten;
Overwegende dat het noodzakelijk is overmatige aanplakking te voorkomen, met
name in het belang van de openbare reinheid en de duurzame ontwikkeling;
Gezien de resultaten die de verschillende partijen of lijsten hebben behaald bij de
laatste verkiezingen voor de leden van de vergaderingen waarop de stemming van
13 oktober 2024 betrekking heeft;
Overwegende dat een eerlijke verdeling van afficheringsruimte kan worden
gemaakt, rekening houdend met het feit of de fractie of partij momenteel al dan niet
vertegenwoordigd is in de gemeenteraad;
Beslist de politieverordening betreffende verkiezingsaanplakking voor de
gemeenteraadsverkiezingen van 13 oktober 2024 vast te stellen.
 

Verordening
 
Artikel 1 - Voorwerp
 
Deze ordonnantie is van toepassing tijdens de verkiezingsperiode op
verkiezingsaanplakking op het grondgebied van de gemeente Ukkel met het oog op
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de verkiezingen van 13 oktober 2024, onverminderd de bepalingen van het
algemeen politiereglement dat van kracht is, de hogere wettelijke en reglementaire
bepalingen en artikel 27 van de wegcode met betrekking tot reclamevoertuigen en
aanhangwagens.
 
Artikel 2 - Definities
 
Voor de toepassing van deze verordening wordt verstaan onder:
 

1.    Verkiezingsreclame: elke uitingsvorm die tot doel heeft propaganda te maken
ten behoeve van kandidaten of kandidatenlijsten of partijen bij de vermelde
verkiezingen.

 
2.    Verkiezingsaanplakking: het aanbrengen op vaste of verplaatsbare dragers

van documenten of andere aanduidingen, in welke vorm dan ook, die
verkiezingsreclame belichamen.

 
3.    Verkiezingsperiode: periode die aanvangt op de eerste dag van de derde

maand die voorafgaat aan die van de verkiezingen en eindigt op de dag na de
verkiezingsdag.

 
Artikel 3 - Bepalingen betreffende verkiezingsaanplakking.
 
§1.    Onverminderd de toepassing van de bepalingen van het algemeen
politiereglement is verkiezingsaanplakking verboden op de openbare weg, behalve,
onder de voorwaarden bepaald in deze verordening, op de speciaal daartoe
voorziene gemeentelijke verkiezingsborden waarvan de afmetingen, de lijst en de
plaatsen zijn vastgelegd door het college van burgemeester en schepenen.
Verkiezingsaanplakking is niet toegelaten op vrije, gemeentelijke of culturele
aanplakborden.
 
§2. Het aanplakken op de gemeentelijke verkiezingsaanplakborden gebeurt door
gemeentearbeiders vanaf de 60ste dag vóór de verkiezing (ofwel 14 augustus
2024).
Dit aanplakken gebeurt binnen vijf werkdagen na de dag waarop de affiches en het
aanplakplan door de gemeentelijke wegendienst werden ontvangen. Het
aanplakplan moet de gewenste indeling en locatie laten zien. Bij gebrek aan dit plan
zal er geen affichering zijn.
In geen geval mag aanplakking gebeuren door andere personen dan
gemeentepersoneel, al dan niet gemachtigd door de kandidaten of
vertegenwoordigers van een lijst.
 
§3. De aanplakruimte op gemeentelijke verkiezingsborden wordt als volgt
toegewezen:
-    90 % aan de  lijsten met ten minste 2 gekozen leden in de gemeenteraad bij de
stemming op 13 oktober 2024.
-    10%, in gelijke delen, aan de politieke partijen die (momenteel) niet
vertegenwoordigd zijn in de betrokken gemeenteraad bij de stemming op 13 oktober
2024.
 
§4. De voorzitters van de Ukkelse afdelingen van de politieke partijen die zich
kandidaat stellen voor de verkiezingen van 13 oktober 2024 en die hun affiches
wensen te laten aanbrengen op de gemeentelijke verkiezingsborden, moeten een
gemachtigde aanduiden om deze affiches in te dienen bij de dienst Wegen en om
de aanplakmodaliteiten te bepalen via het plan bedoeld in §2.
Op het moment van de eerste aanplakking moet deze vertegenwoordiger een
bewijs van zijn mandaat voorleggen van de partij(en) die de lijst erkent (erkennen)
waarvoor hij de gemachtigde is.
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De indiening vindt plaats vanaf de vijfenzestigste dag vóór de stemming (ofwel 9
augustus 2024).
  
Deze moet overeenkomen met de toegewezen ruimte. De affiches moeten voldoen
aan de relevante wet- en regelgeving.
 
Overeenkomstig het in § 2 vermelde principe worden deze affiches uitsluitend door
daartoe aangesteld gemeentepersoneel op de gemeentelijke aanplakborden
aangebracht. Er wordt een voorziening aangebracht die voorkomt dat de affiches
worden overgeplakt.
 
De vertegenwoordigers van de lijsten kunnen een nieuwe aanplakking vragen op
voorwaarde dat dit verzoek naar behoren wordt gemotiveerd. In geval van slijtage
van affiches moeten alle nieuwe aanvragen voor affiches uiterlijk maandag 30
september 2024 worden ingediend.
 
Het is de verantwoordelijkheid van de vertegenwoordiger van elke lijst om de dienst
Wegen op de hoogte te brengen van eventuele schade aan zijn affiches en om voor
vervangingsaffiches te zorgen. Een nieuwe aanplakking wordt zo snel mogelijk
gemaakt, afhankelijk van de organisatie van de dienst.
 
§5. Affiches waarvan de inhoud in strijd is met de wet van 30 juli 1981, zoals
gewijzigd, tot bestraffing van bepaalde door racisme of xenofobie ingegeven daden
of met de wet van 23 maart 1995, zoals gewijzigd, tot bestraffing van het ontkennen,
minimaliseren, rechtvaardigen of goedkeuren van de genocide die tijdens de
Tweede Wereldoorlog door het Duitse nationaal-socialistische regime is gepleegd,
worden niet opgehangen.
 
Artikel 4 - Sancties.
 

1.    Elke inbreuk op de bepalingen van deze verordening wordt bestraft met een
administratieve boete van maximaal € 350.

Bovendien worden documenten die in strijd met de bepalingen van deze
verordening zijn aangebracht, ambtshalve verwijderd door bevoegd
gemeentepersoneel of de politie, op kosten en risico van de overtreders en, bij
gebreke daarvan, op kosten van de verantwoordelijke uitgevers.
 

2.    De in deze verordening bedoelde verkiezingsborden of -inrichtingen worden
gelijkgesteld met straatmeubilair.

 
Als zodanig wordt hun vernieling of opzettelijke beschadiging, in het bijzonder door
overplakking van affiches of het aanbrengen van opschriften, bestraft
overeenkomstig de desbetreffende bepalingen van het algemeen politiereglement.
 
Artikel 5 - Publicatie en verspreiding.
 
Naast de aanplakmaatregelen en de publicatie op de website van de gemeente
Ukkel voorzien in artikel 112 van de nieuwe gemeentewet, zal een kopie van deze
verordening verstuurd worden naar elke voorzitter van de Ukkelse afdelingen van
de politieke partijen die zich kandidaat stellen voor de verkiezingen van 13 oktober
2024.
 
Artikel 6 - Inwerkingtreding
 
Deze verordening treedt in werking op de eerste dag van haar bekendmaking door
aanplakking.
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27.06.2024/A/0007

De Raad keurt het punt goed.
32 stemmers : 32 positieve stemmen.

 

 

 

Mobilité - Mobiliteit
 

Police de la circulation routière - règlement général complémentaire - nouvelles
dispositions.

 
 Le Conseil,

 

Vu l’article 117 de la nouvelle loi communale;

Vu l’ar�cle 3 de l’Ordonnance du 3 avril 2014 rela�ve aux règlements
complémentaires sur la circulation routière et sur la pose et le coût de la signalisation
routière;

Vu l’ar�cle 60 et suivants de l’Arrêté royal du 1er décembre 1975 portant règlement
général sur la police de la circulation routière et de l'usage de la voie publique;

Vu l’Arrêté ministériel du 11 octobre 1976 fixant les dimensions minimales et les
conditions particulières de placement de la signalisation routière ;

Considérant la circulaire ministérielle du 14 novembre 1977 rela�ve aux règlements
complémentaires et au placement de la signalisation routière;

Considérant que les mesures prévues ci-après concernent la voirie communale et/ou
régionale;

Nouvelles dispositions :

Article 5 : Arrêt et stationnement (signaux routiers)

Art.5.7. Stationnement payant

Art.5.7.5. Le sta�onnement est payant sur les zones de livraisons dans les voiries
suivantes. La mesure est matérialisée par des signaux E9a portant la men�on «
PAYANT » et éventuellement les horaires, complétés par un panneau informa�f «
Forfait 100 euro excepté livraisons » avec le pictogramme d'un camion avec hayon
ouvert.

Art.5.7.5.24. Rue Beeckman, 83, lundi au vendredi de 7h30 16h30 (14m);

Art.5.7.7. Le stationnement est payant sur les emplacements réservés au chargement
de véhicules électriques dans les voiries suivantes. La mesure est matérialisée par des
signaux E9a portant la men�on « PAYANT » complétés d'un panneau informa�f «
Forfait 50 euros/4h30 excepté véhicule en charge » avec le symbole d'une voiture
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entourée d'une prise.

Art.5.7.7.149. Avenue Adolphe Wansart, du côté opposé au n° 27 (12m);

Art.5.7.7.150. Avenue Brunard, 1 (13m);

Art.5.7.7.151. Avenue Chantemerle, 1 (12m);

Art.5.7.7.152. Avenue Circulaire, 108 (12m);

Art.5.7.7.153. Avenue de Fré, 98 (13m);

Art.5.7.7.154. Avenue de Fré, 13 (13m);

Art.5.7.7.155. Avenue de l'Aulne, 74 (13m);

Art.5.7.7.156. Avenue de la Floride, 27 (12m);

Art.5.7.7.157. Avenue de Messidor, 314 (2 emplacements);

Art.5.7.7.158. Avenue des Eglantiers, au carrefour avec la chaussée de Waterloo, côté
pair (12m);

Art.5.7.7.159. Avenue des Hospices, 25 (13m);

Art.5.7.7.160. Avenue des Hospices, 61 (12m);

Art.5.7.7.161. Avenue des Ronces, au carrefour avec l'avenue du Feuillage, côté
impair (12m);

Art.5.7.7.162. Avenue des Tilleuls, 24 (12m);

Art.5.7.7.163. Avenue Groelstveld, 43 (12m);

Art.5.7.7.164. Avenue Guillaume Herinckx, 80 (12m);

Art.5.7.7.165. Avenue Henri Pirenne, du côté opposé au n° 2 (13m);

Art.5.7.7.166. Avenue Houzeau, du côté opposé au n° 86 (12m);

Art.5.7.7.167. Avenue Jacques Pastur, 41 (12m);

Art.5.7.7.168. Avenue Jacques Pastur, du côté opposé au n° 27 (12m);

Art.5.7.7.169. Avenue Léo Errera, du côté opposé au n° 30 (13m);

Art.5.7.7.170. Avenue Moscicki, 13 (12m);

Art.5.7.7.171. Avenue Ptolémée, 12 (2 emplacements);

Art.5.7.7.172. Avenue Van Bever, 28 (2 emplacements);

Art.5.7.7.173. Avenue Vanderaey, 25 (13m);

Art.5.7.7.174. Avenue Winston Churchill, 234A (13m);

Art.5.7.7.175. Avenue Wolvendael, 125 (12m);
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Art.5.7.7.176. Chaussée d'Alsemberg, 1114 (12m);

Art.5.7.7.177. Chaussée de Waterloo, 875 (13m);

Art.5.7.7.178. Chaussée de Waterloo, 1021B (13m);

Art.5.7.7.179. Rue de la Mutualité, du côté opposé au n° 94 (12m);

Art.5.7.7.180. Rue de Nieuwenhove, 8 (12m);

Art.5.7.7.181. Rue de Stalle, 26 (13m);

Art.5.7.7.182. Rue des Cottages, 40 (12m);

Art.5.7.7.183. Rue des Griottes, 19 (12m);

Art.5.7.7.184. Rue des Trois Arbres, du côté opposé au n° 46 (12m);

Art.5.7.7.185. Rue François Vervloet, 135 (12m);

Art.5.7.7.186. Rue Franz Merjay, 217 (12m);

Art.5.7.7.187. Rue Geleytsbeek, 27 (12m);

Art.5.7.7.188. Rue Groeselenberg, 1 (12m);

Art.5.7.7.189. Rue Marie Depage, du côté opposé au n° 41 (12m);

Art.5.7.7.190. Rue Molensteen, du côté opposé au n° 63 (12m);

Art.5.7.7.191. Rue Vanderkindere, 75 (12m);

Art.5.7.7.192. Rue Vanderkindere, 484 (12m);

Art.5.7.7.193. Rue Victor Allard, 249 (12m);

Art.5.7.7.194. Rue Victor Allard, du côté opposé au n° 80 (13m);

Art.5.7.7.195. Square de Fré, au carrefour avec l'avenue de Fré, côté impair (13m);

Art.5.9. Stationnement réservé

Art.5.9.1. Le sta�onnement est réservé, dans les endroits suivants, à certaines
catégories de véhicules: Personnes handicapées. La mesure est matérialisée par des
signaux E9a complétés par un panneau addi�onnel sur lequel est reproduit le
symbole d'une chaise roulante pour personnes handicapées.

Art.5.9.1.103. Avenue des Chalets, au carrefour avec la chaussée de Waterloo, côté
impair (6m);

Art.5.9.2. Le sta�onnement est réservé, dans les endroits suivants, à certaines
catégories de véhicules: Taxis. La mesure est matérialisée par des signaux E9a
complétés par un panneau additionnel portant la mention « taxis ».

Art.5.9.2.1. Avenue de Fré, 206 (12m);
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Art.5.9.3. Le sta�onnement est réservé, dans les endroits suivants, à certaines
catégories de véhicules: C.D.. La mesure est matérialisée par des signaux E9a
complétés par un panneau additionnel portant la mention « CD ».

Art.5.9.3.10. Avenue des Sorbiers, 12 (6m);

Article 10 : Dispositions finales

A rt.10.1. La signalisa�on prévue ci-dessus sera placée conformément aux
dispositions de l'Arrêté Royal du 1er décembre 1975 portant règlement général sur la
police de la circula�on rou�ère et de l'usage de la voie publique et de l’Arrêté
ministériel du 11 octobre 1976 fixant les dimensions minimales et les condi�ons
particulières de placement de la signalisation routière.

Art.10.2. Le présent règlement sera soumis à l'approba�on du Ministre de la
Mobilité, après avis de la Commission Consulta�ve pour la Circula�on Rou�ère,
conformément à l’ar�cle 3 de l’Ordonnance du 3 avril 2014 rela�ve aux règlements
complémentaires sur la circula�on rou�ère, la pose et le coût de la signalisa�on
routière;

 

 

 

Décide :

d’approuver les mesures susmentionnées.

Le Conseil approuve le point.
32 votants : 32 votes positifs.

Politie op het wegverkeer algemeen bijkomend reglement - nieuwe bepalingen. 

 
 
 De Raad,

 

Gelet op artikel 117 van de Nieuwe Gemeentewet;

Gelet op ar�kel 3 van de ordonnan�e van 3 april 2014 betreffende de aanvullende
reglementen op het wegverkeer

en de plaatsing en bekostiging van de verkeerstekens;

Gelet op ar�kel 60 e.v. van het koninklijk besluit van 1 december 1975 houdende
algemeen reglement op de

politie van het wegverkeer en van het gebruik van de openbare weg;
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Gelet op het ministerieel besluit van 11 oktober 1976 houdende de minimum
afmetingen en de bijzondere

plaatsingsvoorwaarden van de verkeerstekens;

Overwegende de ministeriële omzendbrief van 14 november 1977 betreffende de
aanvullende reglementen en de

plaatsing van verkeerstekens;

Overwegende dat de hierna voorziene maatregelen gemeentewegen en/of
gewestwegen betreffen;

Nieuwe bepalingen :

Artikel 5 : Stilstaan en parkeren (verkeersborden)

Art.5.7. Betalend parkeren

Art.5.7.5. Het parkeren is betalend op de leveringszones op de volgende wegen. De
maatregel wordt kenbaar gemaakt door verkeersborden E9a met de vermelding
«BETALEND» en eventueel een �jdsvenster aangevuld door een informa�ebord
"Forfait 100 euro uitgezonderd leveringen" met een pictogram van een vrachtwagen
met een open laadklep.

Art.5.7.5.24. Beeckmanstraat, 83, maandag tot vrijdag van 7u30 tot 16u30 (14m);

Art.5.7.7. Het parkeren is betalend op de parkeerplaatsen voorbehouden voor het
opladen van elektrische voertuigen op de volgende wegen. De maatregel wordt
kenbaar gemaakt door verkeersborden E9a met de vermelding «BETALEND»
aangevuld door een informa�ebord "Forfait 50 euro/4h30 uitgezonderd opladend
voertuig" met een pictogram van een auto met een stekker.

Art.5.7.7.149. Adolphe Wansartlaan, aan de overkant van het nr. 27 (12m);

Art.5.7.7.150. Brunardlaan, 1 (13m);

Art.5.7.7.151. Chantemerlelaan, 1 (12m);

Art.5.7.7.152. Ringlaan, 108 (12m);

Art.5.7.7.153. De Frélaan, 98 (13m);

Art.5.7.7.154. De Frélaan, 13 (13m);

Art.5.7.7.155. Elzeboomlaan, 74 (13m);

Art.5.7.7.156. Floridalaan, 27 (12m);

Art.5.7.7.157. Messidorlaan, 314 (2 plaatsen);

Art.5.7.7.158. Wilderoselaarslaan, aan het kruispunt met de Waterloosesteenweg,
pare kant (12m);

Art.5.7.7.159. Godshuizenlaan, 25 (13m);
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Art.5.7.7.160. Godshuizenlaan, 61 (12m);

Art.5.7.7.161. Braamstruikenlaan, aan het kruispunt met de Gebladertelaan, onpare
kant (12m);

Art.5.7.7.162. Lindenlaan, 24 (12m);

Art.5.7.7.163. Groelstveldlaan, 43 (12m);

Art.5.7.7.164. Guillaume Herinckxlaan, 80 (12m);

Art.5.7.7.165. Henri Pirennelaan, aan de overkant van het nr. 2 (13m);

Art.5.7.7.166. Houzeaulaan, aan de overkant van het nr. 86 (12m);

Art.5.7.7.167. Jacques Pasturlaan, 41 (12m);

Art.5.7.7.168. Jacques Pasturlaan, aan de overkant van het nr. 27 (12m);

Art.5.7.7.169. Léo Erreralaan, aan de overkant van het nr. 30 (13m);

Art.5.7.7.170. Moscickilaan, 13 (12m);

Art.5.7.7.171. Ptoléméelaan, 12 (2 plaatsen);

Art.5.7.7.172. Van Beverlaan, 28 (2 plaatsen);

Art.5.7.7.173. Vanderaeylaan, 25 (13m);

Art.5.7.7.174. Winston Churchilllaan, 234A (13m);

Art.5.7.7.175. Wolvendaellaan, 125 (12m);

Art.5.7.7.176. Alsembergsesteenweg, 1114 (12m);

Art.5.7.7.177. Waterloosesteenweg, 875 (13m);

Art.5.7.7.178. Waterloosesteenweg, 1021B (13m);

Art.5.7.7.179. Onderlinge Bijstandstraat, aan de overkant van het nr. 94 (12m);

Art.5.7.7.180. de Nieuwenhovestraat, 8 (12m);

Art.5.7.7.181. Stallestraat, 26 (13m);

Art.5.7.7.182. Landhuisjesstraat, 40 (12m);

Art.5.7.7.183. Noordkriekenstraat, 19 (12m);

Art.5.7.7.184. Drie Bomenstraat, aan de overkant van het nr. 46 (12m);

Art.5.7.7.185. François Vervloetstraat, 135 (12m);

Art.5.7.7.186. Franz Merjaystraat, 217 (12m);

Art.5.7.7.187. Geleytsbeekstraat, 27 (12m);
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Art.5.7.7.188. Groeselenbergstraat, 1 (12m);

Art.5.7.7.189. Marie Depagestraat, aan de overkant van het nr. 41 (12m);

Art.5.7.7.190. Molensteenstraat, aan de overkant van het nr. 63 (12m);

Art.5.7.7.191. Vanderkinderestraat, 75 (12m);

Art.5.7.7.192. Vanderkinderestraat, 484 (12m);

Art.5.7.7.193. Victor Allardstraat, 249 (12m);

Art.5.7.7.194. Victor Allardstraat, aan de overkant van het nr. 80 (13m);

Art.5.7.7.195. De Frésquare, aan het kruispunt met de de Frélaan, onpare kant
(13m);

Art.5.9. Parkeren voorbehouden

Art.5.9.1. Het parkeren is voorbehouden op de volgende plaatsen voor bepaalde
categorieën voertuigen: Personen met een handicap. De maatregel wordt kenbaar
gemaakt door verkeersborden E9a aangevuld met een onderbord waarop het
symbool van een rolstoel voor personen met een handicap afgebeeld is.

Art.5.9.1.103. Kasteeltjeslaan, aan het kruispunt met de Waterloosesteenweg,
onpare kant (6m);

Art.5.9.2. Het parkeren is voorbehouden op de volgende plaatsen voor bepaalde
categorieën voertuigen: Taxi's. De maatregel wordt kenbaar gemaakt door
verkeersborden E9a aangevuld door een onderbord met de vermelding "taxi".

Art.5.9.2.1. De Frélaan, 206 (12m);

Art.5.9.3. Het parkeren is voorbehouden op de volgende plaatsen voor bepaalde
categorieën voertuigen : CD. De maatregel wordt kenbaar gemaakt door
verkeersborden E9a aangevuld door een onderbord met de vermelding "CD".

Art.5.9.3.10. Lijsterbessebomenlaan, 12 (6m);

Artikel 10 : Slotbepalingen

Art.10.1. De hierboven voorziene signalisa�e wordt geplaatst conform de bepalingen
van het K.B. van 1 december 1975 houdende algemeen reglement op de poli�e van
het wegverkeer en van het gebruik van de openbare weg en het M.B. van 11 oktober
1976 waarbij de minimum afme�ngen en de bijzondere plaatsingsvoorwaarden van
de verkeerstekens worden bepaald.

Art.10.2. Het onderhavige reglement wordt ter goedkeuring voorgelegd aan de
Minister van Mobiliteit, na advies van de Raadgevende Commissie voor het
Wegverkeer, conform ar�kel 3 van de ordonnan�e van 3 april 2014 betreffende de
aanvullende reglementen op het wegverkeer en de plaatsing en bekos�ging van de
verkeerstekens;
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27.06.2024/A/0008

Beslist:

de bovenvermelde maatregelen goed te keuren.

De Raad keurt het punt goed.
32 stemmers : 32 positieve stemmen.

26 annexes / 26 bijlagen
Annexe DPV - Rue Victor Allard 249.pdf, Annexe DPV - Rue des Griottes face 26.pdf,
Annexe DPV - Rue des Trois Arbres face 46.pdf, Annexe DPV - Rue Franz Merjay
219.pdf, Annexe DPV - Rue François Vervloet 137.pdf, Annexe DPV - Rue des
Cottages 40.pdf, Annexe DPV - Chaussée de Waterloo 877.pdf, Annexe DPV - Rue de
Nieuwenhove 8.pdf, Annexe DPV - Chaussée de Waterloo 1021A.pdf,
2024_06_27_Annexes.pdf, Annexe DPV - Rue Groeselenberg 1.pdf, Annexe DPV -
Chaussée d’Alsemberg 1114.pdf, Annexe DPV - Rue Molensteen face 61.pdf, Annexe
DPV - Rue Geleytsbeek 25.pdf, Annexe DPV - Rue Marie Depage face 39.pdf, Annexe
DPV - Rue Victor Allard face 78.pdf, Annexe DPV - Avenue Wolvendael 125.pdf,
Annexe DPV - Rue Vanderkindere 73.pdf, Annexe DPV - Avenue Vanderaey 25.pdf,
Annexe DPV - Square de Fré 1.pdf, Annexe DPV - Rue Vanderkindere 484.pdf, _$24
06 27_Cc_NoteExplicative_.docx.pdf, Annexe DPV - Rue de la Mutualité face 94.pdf,
Annexe DPV - Avenue Van Bever 28A.pdf, Annexe DPV - Rue de Stalle 26A.pdf,
Annexe DPV - Avenue Winston Churchil 234.pdf

 

Blaise Godefroid entre en séance / treedt in zitting.  
 

Convention entre la Région de Bruxelles-Capitale et la commune d’Uccle pour
l’organisation d’actions de sensibilisation dans le cadre de l’appel – mobilité
durable, Volet A « Vivre la ville » 2024 . 

Le Conseil,
 
Considérant que la Région veut soutenir les Communes pour concrétiser les actions de
leur politique de mobilité et qu’en conséquence elle propose un « soutien régional aux
actions communales de Mobilité 2024 et de sécurité routière » sous forme d’octroi de
subsides;
Considérant que, le 26 janvier 2024, la Commune a soumis à Bruxelles Mobilité les
projets de mobilité qui entrent dans le cadre de ce soutien;
Considérant que, le 16 mai 2024, Bruxelles Mobilité a confirmé la bonne réception
des documents transmis;
Considérant qu’il s’agit notamment de subsides pour l’organisation d’actions de
sensibilisation dans le cadre de l’appel - mobilité durable, Volet A « Vivre la ville »
2024;
Considérant que la Région va financer ce projet pour un montant de 49.797€;
Considérant que la subvention sera liquidée en deux tranches;
Considérant que la première tranche sera de 29.878,20€ et la deuxième tranche de
19.918,80€;
Considérant que la convention porte sur la période du 22/03/2024 au 31/12/2024;
Considérant que le dossier doit être introduit au plus tard pour le 30 juin 2025;
Considérant que les dossiers introduits après cette date seront automatiquement
annulés et à charge de la Commune;
 
Décide :
d’approuver la convention en annexe.

25/169
Conseil communal - 27.06.2024 - Registre public
Gemeenteraad - 27.06.2024 - Openbaar register



27.06.2024/A/0009

Le Conseil approuve le point.
33 votants : 33 votes positifs.

Overeenkomst tussen het Brussels Hoofdstedelijk Gewest en de gemeente Ukkel
voor de organisatie van sensibiliseringsacties in het kader van de oproep -
duurzame mobiliteit, Deel A « De stad beleven» in 2024. 

De raad,
 
Overwegende dat het gewest de gemeentes wil ondersteunen om de acties
van hun mobiliteitsbeleid te concretiseren en het bijgevolg een "gewestelijke
ondersteuning van de gemeentelijke mobiliteits- en verkeersveiligheidsacties
2024" voorstelt in de vorm van de toekenning van subsidies;
Overwegende dat de gemeente de mobiliteitsprojecten die binnen het kader
van deze ondersteuning vallen op 26 januari 2024 ingediend heeft bij Brussel
Mobiliteit;
Overwegende dat Brussel Mobiliteit de goede ontvangst van de documenten
bevestigd heeft op 16 mei 2024;
Overwegende dat het meer bepaald gaat om subsidies voor de organisatie
van sensibiliseringsacties in het kader van de oproep - duurzame mobiliteit,
Deel A « De stad beleven» in 2024;
Overwegende dat het gewest dit project zal financieren voor een bedrag van
49.797€;
Overwegende dat de subsidie in twee schijven betaald zal worden;
Overwegende dat de eerste schijf 29.878,20€ en de tweede schijf 19.918,80€
bedraagt;
Overwegende dat de overeenkomst betrekking heeft op de periode van
22/03/2024 tot 31/12/2024;
Overwegende dat het volledige dossier uiterlijk op 30 juin 2025 ingediend
moet worden;
Overwegende dat dossiers ingediend na deze datum automatisch nietig
verklaard worden en ten laste van de gemeente vallen;
 
Beslist:
de overeenkomst in de bijlage goed te keuren.
 
 

De Raad keurt het punt goed.
33 stemmers : 33 positieve stemmen.

2 annexes / 2 bijlagen
SUP24.1122_Vivre en ville_ConvNL.pdf, SUP24.1122_Vivre en ville_ConvFR.pdf

 

 

 

DÉPARTEMENT AMÉNAGEMENT DU TERRITOIRE ET POLITIQUE FONCIÈRE -
DEPARTEMENT RUIMTELIJKE ORDENING EN GRONDBELEID

Urbanisme - Stedenbouw
 

Propriétés communales. - Centre administratif de la Commune d’Uccle, rue de
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Stalle, 77 : espace « Coffee Corner » – approbation du contrat de concession de
service.

Le Conseil,

 

Vu la délibération numéro 016/28.03.2024/A/0018 par laquelle le Conseil communal
a approuvé l’organisation d’un nouvel appel d’offres, avec mise en concurrence des
candidats, en vue d’attribuer une concession de services, d’une durée de neuf ans,
portant sur l’exploitation de l’espace « Coffee Corner » situé au rez de chaussée de la
tour B du nouveau Centre administratif communal, rue de Stalle, 77, a approuvé le
cahier des charges contenant les conditions de la concession, et ses annexes ;

Vu la délibération numéro 016/18.06.2024/B/… par laquelle le Collège des
Bourgmestre et Echevins a attribué la concession de service en vue de l’exploitation
de l’espace « Coffee Corner », à la SRL … ;

Considérant que l’appel d’offre a été lancé le 09 avril 2024 ;

Considérant que la commune a réceptionné trois offres dans le délai requis, à savoir :

l’offre « Urban Coock » de la SRL Produc�on MVA déposée à la Commune le 30 mai
2024 et représentée par Monsieur Mathieu VANDENBUSSCHE, en sa qualité
d’administrateur ;

l’offre « Moon’s Corner » de la SRL C and D 02.01 déposée à la Commune le 30 mai
2024 et représentée par Dimitri MARIE, en sa qualité d’administrateur ;

l’offre de la SRL DECAFIL déposée à la Commune le 31 mai 2024 et représentée par
Monsieur Filipe DE CARVALHO FIGUEIRA, en sa qualité d’administrateur.

Considérant qu’une dégustation s’est tenue le 11 juin 2024 ;

Qu’il est ressorti de cette dégustation que l’ensemble des produits proposés étaient
qualitatifs et qu’aucun élément rédhibitoire n’a été soulevé par les goûteurs ;

Que lors de la dégustation, neuf goûteurs ont évalué quatre critères « à l’aveugle » : le
goût, l’originalité, la texture et le visuel des produits présentés ;

Considérant qu’au regard des différents éléments analysés par le Collège échevinal,
celui-ci a décidé, en date du 18 juin 2024, d’attribuer la présente concession de
service au candidat-concessionnaire ayant remis l’offre répondant le mieux aux
critères énoncés dans le cahier spécial des charges, à savoir la SRL C and D 02.01 ;

Considérant que le projet de contrat de concession de service a été mis au point par le
Service des Propriétés communales ;

Sur la proposition du Collège des Bourgmestre et Echevins,

 

Décide :

 

d’approuver le projet de contrat de concession de service ;

de charger le Collège des Bourgmestre et Echevins d’organiser la signature du contrat
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avec la SRL C and D 02.01, représenté par MARIE Dimitri en sa qualité
d’administrateur.

Le Conseil approuve le point.
33 votants : 33 votes positifs.

Gemeente-eigendommen.- Administratief Centrum van de gemeente Ukkel,
Stallestraat 77.- Ruimte "Coffee Corner".- Goedkeuring van het van het
concessiecontract.

De raad,

 

Gelet op beraadslaging 016/28.03.2024/A/0018, waardoor de gemeenteraad de
organisatie van een nieuwe offerteaanvraag met inmededingingstelling van de
kandidaten om een concessie voor diensten te gunnen, voor een duur van negen jaar,
met betrekking tot de uitbating van de ruimte "Coffee Corner", gelegen op de
gelijkvloerse verdieping van toren B van het nieuw gemeentelijk Administratief
Centrum in de Stallestraat 77, het bestek met de voorwaarden van de concessie en de
bijlagen ervan goedgekeurd heeft;

Gelet op beraadslaging 016/18.06.2024/B/..., waardoor het college van burgemeester
en schepenen de concessie voor diensten met het oog op de uitbating van de ruimte
"Coffee Corner" gegund heeft aan bv ...;

Overwegende dat de offerteaanvraag gelanceerd werd op 9 april 2024;

Overwegende dat de gemeente drie offertes ontvangen heeft binnen de vereiste
termijn, meer bepaald:

De offerte "Urban Coock" van bv Produc�on MVA, ingediend bij de gemeente op
30 mei 2024 en vertegenwoordigd door de heer Mathieu VANDENBUSSCHE in zijn
hoedanigheid van bestuurder;

De offerte "Moon's Corner" van bv C and D 02.01, ingediend bij de gemeente op
30 mei 2024 en vertegenwoordigd door Dimitri MARIE in zijn hoedanigheid van
bestuurder;

De offerte van bv DECAFIL, ingediend bij de gemeente op 31 mei 2024 en
vertegenwoordigd door de heer Filipe DE CARVALHO FIGUEIRA in zijn hoedanigheid
van bestuurder;

Overwegende dat er een degustatie plaatsgevonden heeft op 11 juni 2024;

Dat uit deze degustatie blijkt dat alle voorgestelde producten kwalitatief waren en dat
er geen enkel onoverkomelijk element aangehaald werd door de proevers;

Dat tijdens de degustatie negen proevers vier criteria "blind" beoordeeld hebben: de
smaak, de originaliteit, de textuur en het visuele uitzicht van de voorgestelde
producten;

Overwegende dat ten aanzien van de verschillende elementen die door het
schepencollege geanalyseerd werden het schepencollege op .18 juni 2024 beslist heeft
om de onderhavige concessie voor diensten te gunnen aan de kandidaat-
concessiehouder die de offerte ingediend heeft die het beste beantwoordt aan de
criteria uit het bestek, hetzij BV C and D 02.01 ...;
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27.06.2024/A/0010

Overwegende dat het ontwerp van overeenkomst van concessie voor diensten op punt
gesteld werd door de dienst Gemeente-eigendommen;

Op voorstel van het college van burgemeester en schepenen,

 

Beslist:

 

Het ontwerp van overeenkomst van concessie voor diensten goed te keuren;

Het college van burgemeester en schepenen ermee te belasten de ondertekening van
de overeenkomst te organiseren met BV C and D 02.01 , vertegenwoordigd door de
heer MARIE Dimitri in zijn hoedanigheid van beheerder.

De Raad keurt het punt goed.
33 stemmers : 33 positieve stemmen.

2 annexes / 2 bijlagen
2024_projet_convention-BIS - Moonscorner. (Nederlands).docx,
2024_projet_convention-BIS - Moonscorner.pdf

 

 

 

Rénovation urbaine - Stadsvernieuwing
 

Rénovation Urbaine - Convention relative à la délégation de maîtrise d’ouvrage
de l’étude de demande de permis d’urbanisme concernant la construction d’un
équipement culturel « Bibliothèque du Merlo » et d’un équipement de cohésion
sociale « Atelier-Vélo » au sein du secteur Merlo de la zone de revitalisation
urbaine 2020 dans le cadre du programme de la Politique de la Ville 2021-2025.

Le Conseil,

Vu l’Ordonnance organique de la revitalisa�on urbaine du 6 octobre 2016,
spécialement l’article 60 ;

Vu l’Arrêté du Gouvernement de la Région de Bruxelles-Capitale portant exécu�on
de l’ordonnance organique de revitalisa�on urbaine et adoptant la « zone de
revitalisation urbaine », dite « ZRU 2016 », du 10 novembre 2016 ;

Vu l’Arrêté du Gouvernement de la Région de Bruxelles-Capitale rela�f à la Poli�que
de la Ville du 19 janvier 2017, spécialement l’article 23 ;

Vu la délibération du Collège 38038 du 24 novembre 2020 ;

Vu l’Arrêté du Gouvernement de la Région de Bruxelles-Capitale octroyant une
subven�on de 577.806,81 € à la Commune d’Uccle dans le cadre du programme
pluriannuel 2021-2025 « Poli�que de la Ville par le développement des quar�ers »,
du 25 février 2021 ;
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Vu la conven�on entre la Commune d’Uccle et le Gouvernement de la Région de
Bruxelles-Capitale du 30 mars 2021 octroyant une subven�on à la Commune d'Uccle
pour son programme dans le cadre de la Poli�que de la Ville 2021-2025 :
bibliothèque du Merlo et atelier vélo;

Vu la délibération du Collège du 24 novembre 2020 (dossier 38038/0047) ;

Vu le marché de service de BinHôme s.c. désignant le bureau d’étude V+ CLN
architects, portant sur l’étude du développement du site du Merlo, propriété de
BinHôme, en ce compris l’étude de de l’implanta�on et de l’étude fonc�onnelle et
financière du projet de la Bibliothèque du Merlo et de l’Atelier-Vélo ;

Considérant la signature de trois conven�ons de déléga�on de maîtrise d’ouvrage
entre BinHôme et la Commune d’Uccle dont l’objet concernait les deux phases
d’études de faisabilité et la phase d’étude de l’avant-projet concernant la
construc�on d’un équipement culturel « Bibliothèque du Merlo » et d’un
équipement de cohésion sociale « Atelier-Vélo » au sein du secteur Merlo de la zone
de revitalisa�on urbaine 2020 dans le cadre du programme de la Poli�que de la Ville
2021-2025 » signée par les par�es respec�vement le 29.09.2021, 24.03.2022 et
5.12.2023 ;

Considérant que le marché de service de BinHôme prévoit l’étude du dossier
demande de permis d’urbanisme;

Considérant le rapport d’études du bureau V+ CLN Architects du 4.04.2024 dans le
cadre de la de l’étude de l’avant-projet; que ce rapport répondait favorablement aux
objec�fs a5endus et qu’en conclusion l’avant-projet était favorable à la mise en
place du projet et à l’introduction de la demande de permis d’urbanisme;

Considérant la décision du Collège du 18 juin 2024 d’approuver ce rapport;

Considérant l’accord du service des propriétés communales, faisant partie du même
département, d’utiliser l’article budgétaire 137/747-60//87 « plans et études en cours » pour la
dépense des dits honoraires à défaut d’un article spécifique autre pour ce projet ;

Décide :

De marquer son accord sur la conven�on de déléga�on de maîtrise d’ouvrage pour la
phase d’étude du dossier de demande de permis d’urbanisme

 

Le Conseil approuve le point.
33 votants : 33 votes positifs.

Stadsvernieuwing - Overeenkomst met betrekking tot de overdracht van het
bouwheerschap de aanvraag van de stedenbouwkundige vergunning voor de
bouw van een culturele voorziening "Bibliotheek Merlo" en van een voorziening
voor sociale samenhang "Fietswerkplaats" binnen de sector Merlo van de Zone
voor Stedelijke Herwaardering 2020 in het kader van het programma
Stadsbeleid 2021-2025.

Gelet op de organieke ordonnantie betreffende de stedelijke herwaardering van 6
oktober 2016, in het bijzonder artikel 60;
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Gelet op het Besluit van de Brusselse Hoofdstedelijke Regering tot uitvoering van de
organieke ordonnantie houdende organisatie van de stedelijke herwaardering en tot
aanname van het "stedelijk herwaarderingsgebied", afgekort tot "SHG 2016", van 10
november 2016;
Gelet op het Besluit van de Brusselse Hoofdstedelijke Regering inzake het Stadsbeleid
van 19 januari 2017, in het bijzonder artikel 23;
Gelet op de beraadslaging van het college 38038 van 24 november 2020;
Gelet op het besluit van de Brusselse Hoofdstedelijke Regering tot toekenning van een
subsidie van € 577.806,81 aan de gemeente Ukkel in het kader van het
meerjarenprogramma 2021-2025 "Stadsbeleid door wijkontwikkeling" van 25 februari
2021;
Gelet op de overeenkomst tussen de gemeente Ukkel en de Brusselse Hoofdstedelijke
Regering van 30 maart 2021 tot toekenning van een subsidie aan de gemeente Ukkel
voor haar programma in het kader van het Stadsbeleid 2021-2025: bibliotheek Merlo
en fietswerkplaats;
Gelet op de beraadslaging van het college van 24 november 2020 (dossier
38038/0047);
Gelet op de dienstenopdracht van BinHôme s.c. waarbij het studiebureau V+ CLN
architects werd aangesteld voor de studie van de ontwikkeling van de Merlosite,
eigendom van BinHôme, met inbegrip van de studie van de ligging en de functionele
en financiële studie van het project Bibliotheek Merlo en Fietswerkplaats;
Gelet op de ondertekening van drie delegatieovereenkomsten inzake bouwheerschap
tussen BinHôme en de gemeente Ukkel die betrekking hebben op de twee fases van de
haalbaarheidsstudie en de fase van de voorontwerpstudie inzake de bouw van een
culturele voorziening "Bibliotheek Merlo" en een voorziening voor sociale samenhang
"Fietswerkplaats" binnen de sector Merlo van de Zone voor Stedelijke Herwaardering
2020 in het kader van het programma Stadsbeleid 2021-2025, die door de partijen
respectievelijk op 29.09.2021, 24.03.2022 en 5.12.2023 werden ondertekend;
Overwegende dat de dienstenopdracht van BinHôme de studie van het dossier inzake
de aanvraag van de stedenbouwkundige vergunning omvat;
Gelet op het studierapport van V+ CLN Architects van 4.04.2024 in het kader van de
voorontwerpstudie; dat dit rapport voldeed aan de verwachte doelstellingen en dat, tot
besluit, het voorontwerp gunstig was voor de uitvoering van het project en de
indiening van de aanvraag voor een stedenbouwkundige vergunning;
Gelet op de beslissing van het college van 18 juni 2024 om dit rapport goed te keuren;
Gelet op de toestemming van de dienst Gemeente-eigendommen, die deel uitmaakt
van hetzelfde departement, om begrotingspost 137/747-60/87 "plans et études en
cours " te gebruiken voor de uitgave van de vermelde honoraria bij gebrek aan een
specifieke andere post voor dit project;
Beslist:
Zijn goedkeuring te verlenen aan de overeenkomst met betrekking tot de overdracht
van het bouwheerschap voor de studiefase van het dossier inzake de aanvraag van de
stedenbouwkundige vergunning.

 

De Raad keurt het punt goed.
33 stemmers : 33 positieve stemmen.

2 annexes / 2 bijlagen
RU104_PDV2020_MERLO_OvereenkomstBOB_SV.PDF,
PROJET_RU104_PDV2020_MERLO_ConventionDMO_FR.docx

 

Aurélie Czekalski entre en séance / treedt in zitting.  
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27.06.2024/A/0011

 

 

Régie foncière - Grondregie
 

Régie foncière.- Modification budgétaire n° 1.- Exercice 2024.

Le Conseil,
 
Vu la nouvelle loi communale, spécialement les articles 117 et 262;
Vu l'article 6, § 2 de l'ordonnance du 14 mai 1998 organisant la tutelle
administrative sur les communes de la Région de Bruxelles-Capitale;
Vu l'article 1er, 3° de l'arrêté du Gouvernement de la Région de Bruxelles-Capitale
du 16 juillet 1998 relatif à la transmission au gouvernement des actes des autorités
communales en vue de l'exercice de la tutelle administrative;
Vu l'arrêté du Gouvernement de la Région de Bruxelles-Capitale du 6 novembre
2003, relatif à la gestion financière des régies communales;
Vu les instructions ministérielles du 6 février 2004 d'application du susdit arrêté;
Vu les finances de la Régie foncière;
Considérant qu’il y a lieu d’adapter les crédits de la Régie Foncière en fonction des
projets en cours (voir annexes);
Considérant qu'une modification budgétaire s’impose;
 
Décide :
- d’adopter la modification budgétaire n° 1 pour l’exercice 2024 de la Régie foncière
selon les documents en annexe;
- de transmettre cette délibération à l’autorité de tutelle en vue de l’exercice de la
tutelle d’approbation.

M. Cools rappelle que le groupe Uccle en avant a voté contre le budget de la
Régie foncière 2023 en raison de son manque d’ambition en matière de logement et
de rénovation urbaine.

Mais il s’agit ici d’une modification budgétaire purement technique, de
surcroît très limitée dans son ampleur puisqu’elle vise à prendre acte de travaux qui
ne seront pas réalisés ou à intégrer des travaux de maintenance, des primes pour la
rénovation de toitures, etc. Il n’y a donc pas de raison de s’y opposer.

Dès lors, le groupe Uccle en avant décide d’approuver ce point.

Le Conseil approuve le point.
34 votants : 34 votes positifs.

Grondregie.- Begrotingswijziging nr 1.- Dienstjaar 2024.

De Raad,
 
Gelet op de nieuwe gemeentewet, in het bijzonder artikels 117 en 262;
Gelet op artikel 6, § 2 van de ordonnantie van 14 mei 1998 houdende regeling van
het administratief toezicht op de gemeenten van het Brussels Hoofdstedelijk
Gewest;
Gelet op artikel 1, 3° van het besluit van de Brusselse Hoofdstedelijk Regering van
16 juli 1998 betreffende de overlegging aan de regering van de akten van de
gemeenteoverheden met het oog op de uitoefening van het administratief toezicht;
Gelet op het besluit van de Brusselse Hoofdstedelijke Regering van 6 november
2003 met betrekking tot het financieel beheer van de gemeentebedrijven;
Gelet op de ministeriële richtlijnen van 6 februari 2004 van toepassing op het
bovenvermeld besluit;
Gezien de financiën van het Grondregie;
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27.06.2024/A/0012

Overwegende dat het noodzakelijk is de kredieten van het Grondregie aan te
passen volgens de lopende (zie bijlagen);
Overwegende dat een begrotingswijziging noodzakelijk is;
 
Besluit :
- de begrotingswijziging nr 1 voor het dienstjaar 2024 van het Grondregie aan te
nemen volgens de documenten in bijlage;
- deze beraadslaging over te maken aan de toezichthoudende overheid met het oog
op de uitoefening van het goedkeuringstoezicht.

De h. Cools herinnert eraan dat Uccle en avant tegen de begroting van de
Grondregie 2023 heeft gestemd vanwege het gebrek aan ambitie op het gebied van
huisvesting en stadsvernieuwing.

Het gaat hier echter om een puur technische wijziging van de begroting, die
bovendien een zeer beperkte reikwijdte heeft, aangezien ze bedoeld is om nota te
nemen van werkzaamheden die niet zullen worden uitgevoerd, of om
onderhoudswerken op te nemen, subsidies voor dakrenovatie enz. Er is dus geen
reden om tegen te zijn.

Uccle en avant heeft daarom besloten dit punt goed te keuren.

De Raad keurt het punt goed.
34 stemmers : 34 positieve stemmen.

2 annexes / 2 bijlagen
Modification budgetaire n1 et explications 2024.pdf, Begrotingswijziging n1
2024_nl.pdf

 

 

 

Propriétés communales - Gemeente-eigendommen
 

Requalification des abords du pavillon Louis XV sis avenue Wolvendael, 44 (parc
de Wolvendael) - Approbation des conditions et du mode de passation - Envoi
Tutelle - Prise pour information par le Conseil.

Le Conseil,

 

Vu la Nouvelle loi communale, notamment l’article 234§1 relatif aux
compétences du conseil communal ;

Vu la loi du 17 juin 2016 relative aux marchés publics, notamment l’article 41,
§1, 2° (le montant estimé HTVA ne dépasse pas le seuil de 750.000,00 €) ;

Vu l’arrêté royal du 18 avril 2017 relatif à la passation des marchés publics
dans les secteurs classiques ;

Considérant les documents de marché relatif au marché « Requalification des
abords du pavillon Louis XV sis avenue Wolvendael, 44 (parc de Wolvendael)
» établi par le service des Propriétés communales en collaboration avec la
Centrale de marchés et le bureau d’architecture Architectures Parallèles ;

Considérant que le permis unique, y compris les compléments demandés par
la Direction du Patrimoine Culturel (DPC) pour la requalification des abords
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immédiats du Pavillon Louis VX, a été obtenu par l’intermédiaire du bureau
Architectures Parallèles SRL, en date du 9 février 2024 ;

Considérant que le montant estimé de ce marché s’élève à 251.630,82 € (hors
T.V.A. 21 %), 52.842,47 € (TVA 21 %), soit 304.473,29 €, (TVA 21%
comprise) ;

Considérant que le montant estimé hors TVA ne dépasse pas la limite pour
l’utilisation de la procédure négociée directe avec publication préalable de
750.000,00 € ;

Considérant qu’il est proposé de passer le marché par procédure négociée
directe avec publication préalable ;

Considérant que le crédit permettant cette dépense sera inscrit au budget
extraordinaire de l’exercice 2024 article 773/724-60/87 (article des propriétés
communales) ;

Considérant la décision du conseil du 18/04/2023, approuvant la
réactualisation du montant des travaux à hauteur de 232 091,03 € (hors T.V.A.
21 %), 48 739,12 € (TVA 21 %), soit 280.830,15 € (TVA 21 % comprise) ; 

Considérant qu’une modification budgétaire d’une somme de 60.500,00 € a
été demandée pour l’article 773/724-60/87 (article des propriétés
communales) et sous réverse de l’approbation de cette modification par la
Tutelle ;

Sous réserve de l’approbation du budget 2024 par les autorités compétentes ;

Sur proposition du Collège des Bourgmestre et Échevins ;

 

Décide :

 

D’approuver les documents de marché et le montant estimé du marché
« Requalification des abords du pavillon Louis XV sis avenue Wolvendael,
44 (parc de Wolvendael) », établi par le service des Propriétés communales
en collaboration avec la Centrale de marchés et le bureau d’architecture
Architectures Parallèles. Les conditions sont fixées comme prévu au cahier
des charges et par les règles générales d’exécution des marchés publics. Le
montant estimé à 251.630,82 € (hors T.V.A. 21 %), 52.842,47 € (TVA 21 %),
soit 304.473,29 €, (TVA 21% comprise) .

De passer le marché par la procédure négociée directe avec publication
préalable ;

De compléter, d’approuver et d’envoyer l’avis de marché au niveau national ;

De transmettre cette délibération à l’autorité de tutelle en vue de l’exercice de
la tutelle générale ;

D'en informer le Conseil lors de sa prochaine séance.
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Le Conseil prend connaissance.

Herkwalificering van de onmiddellijke van het paviljoen Lodewijk XV gelegen
Wolvendaellaan 44 (Wolvendaelpark) - Goedkeuring van de voorwaarden en van
de plaatsingswijze – Voogdij sturen

De raad,

 

Gelet op de Nieuwe Gemeentewet, inzonderheid artikel 234 §1 betreffende de
bevoegdheden van de gemeenteraad;

Gelet op de wet van 17 juni 2016 inzake overheidsopdrachten, in het bijzonder
artikel 41 §1 2° (het geraamde bedrag excl. btw overschrijdt de drempel van
€ 750.000,00 niet);

Gelet op het koninklijk besluit van 18 april 2017 plaatsing overheidsopdrachten
in de klassieke sectoren;

Overwegende de opdrachtdocumenten met betrekking tot de opdracht
"Herkwalificering van de onmiddellijke van het paviljoen Lodewijk XV gelegen
Wolvendaellaan 44 (Wolvendaelpark)", opgesteld door de dienst Gemeente-
eigendommen in samenwerking met de Opdrachtencentrale en
architectuurbureau Architectures Parallèles;

Overwegende dat de unieke vergunning, inclusief de aanvullingen gevraagd
door de Directie Cultureel Erfgoed (DCE) voor de herwaardering van de
onmiddellijke omgeving van paviljoen Lodewijk XV, door tussenkomst van
bureau Architectures Parallèles SRL verkregen werd op 9 februari 2024;

Overwegende dat het geraamde bedrag van deze opdracht € 251.630,82
(excl. 21 % btw), € 52.842,47 (21 % btw) beloopt, hetzij € 304.473,29 (inclusief
21 % btw);

Overwegende dat het geraamde bedrag excl. btw de grens van € 750.000,00
voor de aanwending van de vereenvoudigde onderhandelingsprocedure met
voorafgaande bekendmaking niet overschrijdt;

Overwegende dat voorgesteld wordt de opdracht te sluiten door middel van
een vereenvoudigde onderhandelingsprocedure met voorafgaande
bekendmaking;

Overwegende dat het nodige krediet voor deze uitgave ingeschreven wordt in
de buitengewone begroting van het dienstjaar 2024, artikel 773/724-60/87
(artikel van de Gemeente-eigendommen);

Overwegende de beslissing van de raad van 18/04/2023 tot goedkeuring van
de bijwerking van het bedrag van de werken ten belope van € 232.091,03
(excl. 21 % btw), € 48.739,12 (21 % btw), hetzij € 280.830,15 (incl. 21 % btw);
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Overwegende dat er een begrotingswijziging voor een som van € 60.500,00
gevraagd werd voor artikel 773/724-60/87 (artikel van de Gemeente-
eigendommen) en onder voorbehoud van de goedkeuring van deze wijziging
door de Voogdij;

Onder voorbehoud van de goedkeuring van de begroting 2024 door de
bevoegde overheden;

Op voorstel van het college van burgemeester en schepenen;

 

Beslist:

 

De opdrachtdocumenten en het geraamd bedrag van de opdracht "
Herkwalificering van de onmiddellijke van het paviljoen Lodewijk XV gelegen
Wolvendaellaan 44 (Wolvendaelpark) ", opgesteld door de dienst Gemeente-
eigendommen in samenwerking met de Opdrachtencentrale en
architectuurbureau Architectures Parallèles, goed te keuren. De voorwaarden
zijn vastgesteld zoals voorzien in het bestek en in de algemene
uitvoeringsregels van overheidsopdrachten. Het geraamd bedrag beloopt
€ 251.630,82 (excl. 21 % btw), € 52.842,47 (21 % btw), hetzij € 304.473,29
(inclusief 21 % btw);

De opdracht te plaatsen door middel van een vereenvoudigde
onderhandelingsprocedure met voorafgaande bekendmaking;

De aankondiging van de opdracht op nationaal niveau te vervolledigen, goed
te keuren en te versturen;

Deze beraadslaging over te maken aan de toezichthoudende overheid met het
oog op het uitoefenen van het algemeen toezicht.

 

De Raad neemt kennis.

14 annexes / 14 bijlagen
2024-06-12 - PLVX - 2 détails cabanon.pdf, 2024-06-12 - PLVX - 4 global.pdf, 2024-
06-12 - PLVX - cdc technique NL.pdf, 2024-06-12 - PLXV - bordereau estimatif
vide.pdf, 2024-06-12 - PLXV - Clauses Administratives NL.pdf, 2024-06-12 - PLXV -
cdc préambule NL.pdf, 2024-06-12 - PLVX - 1 pergola.pdf, 2024-06-12 - PLVX - cdc
technique.pdf, 2024-06-12 - PLVX - 3 détails escaliers.pdf, 2024-06-12 - PLXV - cdc
préambule.pdf, 2024-06-12 - PLXV - Clauses Administratives.pdf, Permis
d'urbanisme.pdf, 2024-06-12 - PLXV - bordereau estimatif vide NL.pdf

 

 

Propriétés communales. – Abords de la gare de Calevoet : terrain appartenant à
la SNCB – espace public pour chiens sans laisse – occupation précaire – fixation
des conditions - approbation du contrat de concession domaniale - engagement
de la dépense. 
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Le Conseil,
 
Vu la nouvelle loi communale, spécialement les articles 117 et 232 ;
Considérant l’état actuel des abords de la Gare de Calevoet, en particulier le terrain à
l'abandon sur lequel l’ancien hangar, en ruines après un incendie, a été détruit ;
Considérant que l’aménagement de la Gare de Calevoet et de ses environs sera
effectué dans un futur proche ;
Considérant le manque d’un espace de détente pour les chiens, clôturé et sécurisé ;
Considérant les problèmes de sécurité et afin d’améliorer la propreté de la zone ;
Que le terrain servant de support à l’actuel hangar en ruines à la suite d’un incendie,
répondrait à ce besoin, et que les instances dirigeantes de la SNCB, propriétaire, sont
disposées à en octroyer l’usage à la Commune d’Uccle, à titre précaire et révocable,
par la voie d’une concession domaniale à conclure pour une courte durée d’un an ;
Qu’en effet, les terrains appartenant à cette société, situés aux abords des
infrastructures ferroviaires, sont d’office affectés au domaine public ;
Considérant que l’implantation retenue, par le Département Espace Public de la
Commune d’Uccle, porte sur un terrain à usage industriel, sur lequel s’élevait un
hangar, à présent démoli, situé à l’arrière du bâtiment de la gare ;
Considérant qu’à la suite de réunions et échanges de courriers électroniques, le
département "SNCB Stations" a mis au point un projet de contrat de concession,
auquel sont jointes les conditions générales et particulières, relatives au domaine
public, en vigueur ;
Considérant que la SNCB s’engage à délimiter, à ses frais, le terrain de 425 m² sur
lequel le parc pour chiens pourra s’implanter, au moyen de clôtures en divers
matériaux, et à réaliser les aménagements selon un cahier des charges qui prévoit la
plantation d’essences choisies pour être respectueuses de l’environnement ;
Que la Commune d’Uccle devra, en outre, s’abstenir d’exercer des activités interdites
par le contrat de concession, et souscrire une police spécifique destinée à couvrir les
risques environnementaux, qui comprendra, outre ceux liés à une pollution
accidentelle, également le risque de pollution graduelle ;
Qu’enfin, un état des lieux sera établi ;
Que le contrat prendra effet dès le moment où les travaux d’aménagement du dit "parc
et aire de jeux et de détente pour chiens", auront été réalisés;
Qu'un calcul de la redevance sera fait au prorata du temps écoulé entre l'entrée en
jouissance et la date de début du présent contrat ;
Qu’en contrepartie, la SNCB réclame au concessionnaire le paiement d’une redevance
annuelle soumise à indexation, s’élevant à 390,00 €, toutefois sans versement de
garantie ;
Que cette redevance ne deviendra exigible qu'à la fin des travaux d'aménagement du
lieu pour chiens ;
Considérant que le Règlement d’ordre intérieur s’appliquant à l’ensemble des espaces
de liberté pour chiens sur le territoire d’Uccle prévoit, en son article 4, que
l’accompagnant – et non la Commune -
sera responsable des dommages causés à des tiers ou à d’autres chiens et devra, à cette
fin, être
couvert par une assurance en responsabilité civile (pouvant être de type "familiale").
 
Sur la proposition du Collège des Bourgmestre et Echevins,
 
Décide :
 
de marquer son accord quant au principe que la Commune d’Uccle occupe un "terrain
à usage professionnel", ainsi défini par son propriétaire, la Société nationale des
Chemins de fer belges (SNCB), situé chaussée d’Alsemberg, développant une
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superficie de 4 ares 25 ca (425 m²), situé chaussée d’Alsemberg, aux abords de
l’ancienne gare d’Uccle Calevoet, tel qu’il est délimité sur le plan d’implantation
établi par le propriétaire-gestionnaire du domaine, en vue d’un usage comme parc
pour chiens sans laisse ;
d’approuver les conditions de l’opération, énumérées ci-avant, en particulier la durée
limitée à deux ans, le paiement d’une redevance annuelle égale à trois cent nonante
euros (390,00 €) payée dès la fin des travaux d’aménagement et la jouissance du
terrain repris au plan de concession dès le moment où les travaux d’aménagement du
dit "parc et aire de jeux et de détente pour chiens" auront été réalisés ;
d’approuver, à cette fin, le contrat de concession domaniale "RE219" (clauses
particulières et conditions générales), établi par la SNCB ;
de marquer son accord pour que la SNCB aménage, équipe et clôture à ses frais le
terrain décrit ci-dessus ;
de charger le service des Propriétés communales de faire signer le contrat de
concession domaniale, ensuite d'assurer le suivi des sommes dues, en vue de leur
paiement ;
de charger le Service Vert de l’entretien ordinaire et régulier des lieux dont l’usage est
concédé, pendant toute la durée de la convention ;
d’imputer la dépense ordinaire ci-dessus, sur les crédits inscrits à l’article 766/126-
01/87 du budget communal de 2024, et de reconstituer le crédit global de la fonction
au moyen d’une modification budgétaire.

 

Le Conseil approuve le point.
34 votants : 34 votes positifs.

Gemeente-eigendommen. - Omgeving van station Ukkel-Kalevoet: terrein
toebehorend aan de NMBS - openbare ruimte voor honden zonder leiband -
precair gebruik - vastlegging van de voorwaarden - goedkeuring van de
domeinconcessieovereenkomst - vastlegging van de uitgave.

De raad,
 
 
 
Gelet op de Nieuwe Gemeentewet, inzonderheid artikel 117 en 232;
Overwegende de huidige staat van de omgeving van station Ukkel-Kalevoet, in het
bijzonder het verwaarloosde terrein waarop de voormalige loods, in verval na een
brand, gesloopt werd;
Overwegende dat station Ukkel-Kalevoet en de omgeving ervan in de nabije toekomst
ingericht zullen worden ;
Gelet op het gebrek aan een omheinde en beveiligde ontspanningsruimte voor honden;
Overwegende de veiligheidsproblemen en om de netheid in de zone te verbeteren;
Dat het terrein dat als ondergrond dient voor de huidige loods die ingestort is door een
brand aan deze behoefte zou voldoen en dat de leidinggevende instanties van de
NMBS, eigenaar, bereid zijn om het gebruik ervan toe te kennen aan de gemeente
Ukkel, tot wederopzeggens en herroepbaar, door middel van een domeinconcessie die
gesloten wordt voor een korte duur van een jaar;
Dat de terreinen die toebehoren aan deze maatschappij, gelegen in de omgeving van
de spoorweginfrastructuur, van ambtswege bestemd zijn tot het openbaar domein;
Overwegende dat de inplanting, gekozen door het departement Openbare Ruimte van
de gemeente Ukkel, betrekking heeft op een terrein voor industrieel gebruik, waarop
een loods stond die nu gesloopt is, gelegen achter het stationsgebouw;
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Overwegende dat na vergaderingen en mailverkeer het departement "NMBS Stations"
een ontwerp van concessieovereenkomst uitgewerkt heeft, waarbij de geldende
algemene en bijzondere voorwaarden met betrekking tot het openbaar domein
gevoegd zijn;
Overwegende dat de NMBS zich ertoe verbindt op haar kosten het terrein van 425 m²
waarop het park voor honden ingeplant kan worden af te bakenen met omheiningen in
verschillende materialen en de inrichtingen te verwezenlijken volgens een bestek dat
voorziet soorten te planten die gekozen werden om het milieu in acht te nemen;
Dat de gemeente Ukkel zich er bovendien van moet onthouden activiteiten uit te
oefenen die verboden zijn door de concessieovereenkomst en een specifieke polis
moet afsluiten om de milieukundige risico's te dekken, die zowel de risico's door een
accidentele als door een graduele vervuiling omvat;
Dat er ten slotte een plaatsbeschrijving opgemaakt zal worden;
Dat de overeenkomst in werking treedt zodra de aanlegwerken van het "park en
gebied voor spel en ontspanning voor honden" verwezenlijkt zijn;
Dat de retributie berekend wordt naar rato van de verstreken tijd tussen het begin van
het genot en de begindatum van de onderhavige overeenkomst;
Dat de NMBS als tegenprestatie van de concessiehouder de betaling van een jaarlijkse
retributie van € 390,00 eist, gebonden aan de indexering, zonder dat er een waarborg
gestort wordt;
Dat deze retributie pas op het einde van de aanlegwerken van de plaats voor honden
invorderbaar wordt;
Overwegende dat artikel 4 van het huishoudelijk reglement dat van toepassing is op
alle hondenlosloopzones op het grondgebied van Ukkel bepaalt dat de begeleider van
de hond - en niet de gemeente - aansprakelijk is voor eventuele schade die aan derden
of andere honden wordt toegebracht en hiertoe gedekt moet zijn door een verzekering
burgerlijke aansprakelijkheid (die van het type "familiale" kan zijn).
Op voorstel van het college van burgemeester en schepenen,
 
 
 
Beslist :
 
 
 
Zijn goedkeuring te verlenen aan het principe dat de gemeente Ukkel een "terrein voor
professioneel gebruik", aldus gedefinieerd door de eigenaar ervan, de Nationale
Maatschappij der Belgische Spoorwegen (NBMS), gelegen Alsembergsesteenweg,
met een oppervlakte van 4 are 25 ca (425 m²), in de buurt van het voormalige station
Ukkel-Kalevoet, zoals afgebakend op het inplantingsplan opgesteld door de eigenaar-
beheerder van het domein, te gebruiken als park voor honden zonder leiband;
De hierboven opgesomde voorwaarden van de verrichting goed te keuren, in het
bijzonder de duur beperkt tot twee jaar, de betaling van een jaarlijkse retributie van
driehonderdnegentig euro (€ 390,00), betaald vanaf het einde van de aanlegwerken en
het genot van het terrein op het concessieplan zodra de aanlegwerken van dit "park en
gebied voor spel en ontspanning voor honden" verwezenlijkt zijn;
Hiervoor de domeinconcessieovereenkomst "RE219" (bijzondere bepalingen en
algemene voorwaarden), opgesteld door de NMBS, goed te keuren;
Ermee in te stemmen dat de NMBS op haar kosten het hierboven beschreven terrein
inricht, uitrust en omheint;
De dienst Gemeente-eigendommen de opdracht te geven om de
domeinconcessieovereenkomst te laten ondertekenen en vervolgens de verschuldigde
sommen op te volgen om ze te betalen;
De Groendienst te belasten met het gewone en regelmatige onderhoud van de plaatsen
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waarvan het gebruik toegestaan wordt, tijdens de volledige duur van de overeenkomst;
De bovenstaande gewone uitgave te boeken op de kredieten ingeschreven op artikel
766/126-01/87 van de gemeentebegroting van 2024 en het globaal krediet van de
functie opnieuw samen te stellen door middel van een begrotingswijziging.

 

De Raad keurt het punt goed.
34 stemmers : 34 positieve stemmen.

6 annexes / 6 bijlagen
2024_PLAN_SNCB_IMPLANT_AMEN_PARC_CHIENS__V1.pdf,
2024_Projet_concess_doman_SNCB_RE219_NL.pdf,
20240419_0503_0507_Echange_e_mails_SNCB_ACUccle_parc_chiens.pdf,
1_PLAN_GEN_SITUATION_PARC_CHIENS.pdf,
20240527_Echange_e_mails_SNCB_reponses_questions_en_attente.pdf,
2024_Projet_concess_doman_SNCB_RE219_FR.pdf

 

Emmanuel De Bock entre en séance / treedt in zitting.  
 

Propriétés communales. –- Avenues Joseph Jongen et Adolphe Wansart – PPAS
24 - cession gratuite de deux parcelles A25F5 et A25C5 – accord sur l’acte.

Le Conseil,

 

Vu la nouvelle loi communale, spécialement l'article 232 ;

Vu le Code bruxellois de l’aménagement du territoire,
spécialement l’article 112 ;

Considérant que le Conseil #016/22.02.02.2024/A/0007# a
décidé de procéder à l’acquisition, à titre gratuit et sans frais
de la pleine propriété des parcelles A25F5 et A25C5
appartenant à la société anonyme IMMOBEL ;

Considérant qu’en 1962, lors de la cession de l’assiette des
voiries publiques prévues du PPA n° 24, la Compagnie
immobilière de Belgique (IMMOBEL) a omis de céder
l’assiette du chemin reliant les avenues François Jongen et
Adolphe Wansart ;

Considérant que la société IMMOBEL n’a pas retrouvé trace
dans ses archives de ce dossier et n’a pas d’explication quant
au fait que le chemin n’a pas été cédé en même temps que le
reste du lotissement ;

Considérant qu’IMMOBEL, prénommée, n’était donc pas du
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tout au courant que ce chemin était resté erronément dans
son patrimoine depuis plus de 60 ans ;

Considérant qu’IMMOBEL, prénommée, est disposée à
procéder à la cession gratuite du terrain afin de régulariser
cet oubli et ainsi permettre à la Commune d’incorporer le bien
cédé dans le patrimoine immobilier communal et de transférer
ensuite les parcelles cédées A25F5 et A25C5 dans le
domaine public ;

Considérant qu’il n’y a pas besoin de division et de
mesurage, les deux parcelles existant déjà ;

Considérant qu’en date du 28 mars 2024, le service public
régional de Bruxelles a marqué son accord quant à la cession
gratuite de cette voirie ;

Considérant que lors de sa séance du 22 février 2024 dont
question ci-avant, le Conseil a décidé de confier au Notaire
Olivier Palsterman – Etude Caeymaex et Palsterman, rue
Van Orley, 1 à 1000 Bruxelles, la rédaction de l’acte de
cession ; 

Considérant que l’acte authentique de cession nous a été
soumis pour relecture ;

Sur la proposition du Collège des Bourgmestre et Echevins.

 

Décide :

 

d'approuver le projet d’acte de cession des parcelles A25F5
et A25C5 appartenant à la société IMMOBEL, prénommée.

 

Le Conseil approuve le point.
35 votants : 35 votes positifs.

Gemeente-eigendommen. - Joseph Jongenlaan en Adolphe Wansartlaan - BBP
24 - gratis overdracht van twee percelen A25F5 en A25C5 - instemming met de
akte.

De raad,
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Gelet op de Nieuwe Gemeentewet, in het bijzonder artikel
232;

Gelet op het Brussels Wetboek van Ruimtelijke Ordening,
inzonderheid artikel 112;

Overwegende dat de raad #016/22.02.02.2024/A/0007#
beslist heeft over te gaan tot de aankoop, gratis en zonder
kosten, van de volle eigendom van perceel A25F5 en A25C5,
eigendom van de naamloze vennootschap IMMOBEL;

Overwegende dat in 1962, bij de overdracht van de bedding
van de openbare wegen voorzien in BPA 24, de Immobiliën
Vennootschap van België (IMMOBEL) vergeten heeft de
bedding van de weg tussen de Joseph Jongenlaan en de
Adolphe Wansartlaan over te dragen;

Overwegende dat de vennootschap IMMOBEL in haar
archieven geen spoor van dit dossier gevonden heeft en geen
uitleg heeft voor het feit dat de weg niet gelijktijdig met de rest
van de verkaveling overgedragen werd;

Overwegende dat voornoemde IMMOBEL er dus helemaal
niet van op de hoogte was dat deze weg meer dan 60 jaar
verkeerdelijk in haar vermogen gebleven was;

Overwegende dat voornoemde IMMOBEL bereid is over te
gaan tot de gratis overdracht van het terrein om deze
vergetelheid te regulariseren en het zo de gemeente mogelijk
te maken het overgedragen goed in te lijven in het
gemeentelijk onroerend vermogen en vervolgens de
overgedragen percelen A25F5 en A25C5 over te dragen naar
het openbaar domein;

Overwegende dat er geen verdeling en opmeting nodig is,
aangezien de twee percelen al bestaan;

Overwegende dat de Gewestelijke Overheidsdienst Brussel
op 28 maart 2024 zijn goedkeuring verleend heeft aan de
gratis overdracht van deze weg;

Overwegende dat de raad in zitting van 22 februari 2024
waarvan hierboven sprake beslist heeft de opmaak van de
akte van overdracht toe te vertrouwen aan notaris Olivier
Palsterman – kantoor Caeymaex en Palsterman, Van
Orleystraat 1 te 1000 Brussel;
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Overwegende dat de authentieke akte van overdracht ons
bezorgd werd voor nalezing;

Op voorstel van het college van burgemeester en schepenen,

 

Beslist:

 

het ontwerp van akte van overdracht van perceel A25F5 en
A25C5, eigendom van de voornoemde vennootschap
IMMOBEL, goed te keuren.

 

 

De Raad keurt het punt goed.
35 stemmers : 35 positieve stemmen.

2 annexes / 2 bijlagen
2024_02_22_Delib_CC_princ&cond_recours_notaire_FR.pdf, ACTE Immobel
cession chemins à la commune d'Uccle.pdf

 

Carine Gol-Lescot entre en séance / treedt in zitting.  
 

Propriétés communales. – Bâtiment administratif sis rue Victor Gambier, 21:
occupation précaire et temporaire d’une partie du bâtiment, par un groupement
de scouts.

Le Conseil,

 

Considérant la nouvelle loi communale, spécialement l’article 232 ;

Considérant que l’immeuble situé 21, rue Victor Gambier est occupé en partie
depuis 2 ans par l’unité scoute 101 suite à la signature d’une convention précaire
signée le 25 juin 2022 ;

Considérant que les locaux servent principalement pour le dépôt du matériel des
scouts et quelques réunions ;

Considérant que l'unité 101 a toujours respecté ses obligations en veillant la
tranquillité du voisinage; 

Que l’unité 101 souhaite prolonger son occupation ;

Considérant que le Service des Propriétés communales a préparé une nouvelle
convention ;

Sur la proposition du Collège des Bourgmestre et Echevins,
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Décide :

 

d’accepter de continuer l’occupation d’une partie des locaux du rez de chaussée
avant du bâtiment situé rue Victor Gambier, 21, avec le groupement de scouts ;

d’en faire bénéficier l’Unité 101 représentée par Madame Sandra BIELEN
moyennant la conclusion avec l’occupant d’une nouvelle convention d’occupation
précaire ;

d’approuver le projet de convention, aux mêmes conditions que précédemment
c’est à dire : à titre temporaire et révocable, durée indéterminée mais maximale de
deux ans, gratuité (pas de redevance d’occupation), prise en charge financière des
redevances d’abonnements et des consommations d’eau, d’énergie et de
télécommunications, résiliation possible moyennant congé d’un mois, entretien
régulier des locaux, évacuation des immondices et autre déchets à ses frais, respect
du Règlement communal de police et de l’ordonnance sur le bruit ainsi que de
toutes autres normes et règles en vigueur en matière d’hygiène, de santé et de
sécurité publiques.

Le Conseil approuve le point.
36 votants : 36 votes positifs.

Gemeente-eigendommen.- Kantoorgebouw gelegen Victor Gambierstraat 21:
precaire en tijdelijke bezetting van een deel van het gebouw door een
scoutsgroep. 

De raad,

 

Overwegende de Nieuwe Gemeentewet, inzonderheid artikel 232;

Overwegende dat het gebouw in de Victor Gambierstraat 21 al 2 jaar deels gebruikt
wordt door scoutseenheid 101 na de ondertekening van een precaire overeenkomst
op 25 juni 2022;

Overwegende dat de lokalen voornamelijk dienen voor de opslag van het materiaal
van de scouts en enkele bijeenkomsten;

Overwegende dat eenheid 101 haar verplichtingen altjid heeft nageleefd door de
rust in de buurt te waarborgen;

Dat eenheid 101 de bezetting wil verlengen;

Overwegende dat de dienst Gemeente-eigendommen een nieuwe overeenkomst
voorbereid heeft;

Op voorstel van het college van burgemeester en schepenen,

 

Beslist:
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Te aanvaarden om de bezetting van een deel van de lokalen op de gelijkvloerse
verdieping vooraan van het gebouw gelegen Victor Gambierstraat 21 met de
scoutsgroep voort te zetten;

Eenheid 101, vertegenwoordigd door mevrouw Sandra BIELEN, ervan te laten
genieten middels de sluiting van een nieuwe precaire gebruiksovereenkomst met de
gebruiker;

Het ontwerp van overeenkomst goed te keuren op dezelfde voorwaarden als
voordien, met andere woorden: tijdelijk en herroepbaar, onbepaalde duur maar
hoogstens twee jaar, kosteloosheid (geen gebruiksvergoeding, financiële
tenlasteneming van de abonnements- en verbruikskosten voor water, energie en
telecommunicatie), opzegging mogelijk middels opzegtermijn van een maand,
regelmatig onderhoud van de lokalen, afvoering van het huisvuil en van het andere
afval op eigen kosten, naleving van het gemeentelijk politiereglement en van de
ordonnantie over lawaai en van alle andere geldende normen en regels inzake
openbare hygiëne, gezondheid en veiligheid.

De Raad keurt het punt goed.
36 stemmers : 36 positieve stemmen.

2 annexes / 2 bijlagen
2024 prolongation convention précaire scouts_nl.pdf, 2024 prolongation convention
précaire scouts.pdf

 

 

L'urgence a été demandée et acceptée à l’unanimité.- Propriétés communales. -
Bâtiment administratif sis rue Auguste Danse, 25 : occupation précaire et
temporaire d’une partie du bâtiment – principe et conditions - approbation du
projet de convention.

Le Conseil,
 
Vu la nouvelle loi communale, spécialement les articles 117 et 232;
Considérant que l’immeuble situé rue Auguste Danse, 25 est vide depuis plus
de 2 ans et a subi des opérations de dépollution ;
Que les travaux de réaménagement, en vue de réaliser les nouvelles
affectations, débuteront dans le courant du mois d’octobre 2024 ;
Considérant que l'entrepreneur pour le compte du pouvoir organisateur de
l’école Sint-Vincentius, doit libérer, dans les prochains jours, les locaux qu'il
occupe à l'arrière du bâtiment, afin de laisser place à la fin du chantier de
l’école néerlandophone ;
Considérant que l'adjudicataire ci-avant a demandé à occuper une partie du
bâtiment avant, rue Danse, 25, dans l’état où il se trouve bien connu de la
demanderesse et sans que cette demande ne soulève d’objection, sur le plan
technique, de la part du Département Facility Management de l’Administration
communale;
Que cette firme souhaite installer provisoirement ses bureaux de chantier au
rez de chaussée de l’immeuble ainsi qu’occuper au local au premier sous-sol,
comme vestiaire pour son personnel, en aménageant sommairement les lieux
à cette fin, pour une durée maximale de quatre mois devant débuter le 1er

juillet prochain ;
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Que le service rendu par la Commune qui mettrait ainsi des locaux à la
disposition d'une personne privée, serait rémunéré au moyen d'une redevance
forfaitaire quoique minime, pouvant s'élever à 200,00 € par mois, en raison de
l'état actuel du bâtiment ;
Qu'aux fins de ce qui précède, le Service des Propriétés communales a
préparé un projet de convention d’occupation précaire.
Sur la proposition du Collège des Bourgmestre et Echevins,
 
Décide :
 
de marquer un accord pour octroyer à la S.A. SOCATRA, représentée par
Madame DE CESCO, administratrice-déléguée, le droit d'occuper les locaux
du rez de chaussée dans le bâtiment avant situé rue Auguste Danse, 25, à
usage de bureaux de chantier, plus une pièce située au niveau –1, comme
vestiaire pour son personnel ;
de concéder cette occupation à titre précaire et temporaire, pour une durée de
quatre mois prenant cours le 1er juillet 2024 pour se terminer le 31 octobre
2024, et moyennant le paiement une redevance mensuelle de deux cents
euros (200,00 €);
d’approuver le projet de convention d'occupation contenant l’ensemble des
conditions.

 

 

Le Conseil approuve le point.
36 votants : 36 votes positifs.

De hoogdringendheid werd gevraagd en unaniem aangenomen. - Gemeente-
eigendommen. - Administratief gebouw gelegen in de Auguste Dansestraat, nr. 25
: precaire en tijdelijke bezetting van een deel van het gebouw - principe en
voorwaarden - goedkeuring van het ontwerp van overeenkomst.

De raad,
 
Gelet op de Nieuwe Gemeentewet, inzonderheid op artikelen 117 en 232;
Overwegende dat het gebouw in de Auguste Dansestraat 25 al meer dan 2 jaar
leegstaat en saneringswerkzaamheden heeft ondergaan;
Overwegende dat de herinrichtingswerken, met het oog op de nieuwe bestemmingen,
zullen beginnen in de loop van de maand oktober 2024;
Overwegende dat de aannemer, in opdracht van de inrichtende macht, van de Sint-
Vincentiusschool, de lokalen die hij gebruikt aan de achterzijde van het gebouw de
komende dagen moet ontruimen om plaats te maken voor de voltooiing van de werken
aan de Nederlandstalige school;
Overwegende dat de voormelde opdrachtnemer verzocht een deel van het
voorgebouw, Dansestraat 25, te mogen betrekken in de staat waarin het zich bevindt
en zonder dat dit verzoek uit technisch oogpunt enig bezwaar oproept bij het
departement Facility Management van het gemeentebestuur;
Overwegende dat deze firma tijdelijk haar kantoren op de begane grond van het
gebouw wenst in te richten en de lokalen in de eerste kelderverdieping wenst te
gebruiken als vestiaire voor haar personeel, door de lokalen daartoe kort in te richten,
voor een periode van max. vier maanden vanaf 1 juli;
Overwegende dat de dienstverlening van de gemeente, die op die manier lokalen ter
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beschikking stelt aan een particulier, vergoed wordt door middel van een forfaitaire,
zij het minimale vergoeding, die gezien de huidige staat van het gebouw zou kunnen
oplopen tot € 200 per maand;
Overwegende dat de dienst Gemeente-eigendommen voor de bovenstaande
doeleinden een ontwerp van precaire bezettingsovereenkomst heeft opgesteld.
Op voorstel van het college van burgemeester en schepenen,
 
Beslist:
 
aan de nv SOCATRA, vertegenwoordigd door mevrouw DE CESCO, bestuurster-
afgevaardigde, het recht toe te kennen om de lokalen op het gelijkvloers van het
voorgebouw in de Auguste Dansestraat 25, te gebruiken als werfkantoren, plus een
lokaal gelegen op niveau -1, als vestiaire voor het personeel;
dit gebruik toe te staan op precaire en tijdelijke basis, voor een periode van vier
maanden die begint op 1 juli 2024 en eindigt op 31 oktober 2024, tegen betaling van
een maandelijkse vergoeding van tweehonderd euro (€ 200);

het ontwerp van overeenkomst met alle voorwaarden goed te keuren.

De Raad keurt het punt goed.
36 stemmers : 36 positieve stemmen.

2 annexes / 2 bijlagen
2024_Projet_conv_occup_precaire_chantier_FR.pdf,
2024_Projet_conv_occup_precaire_chantier_NL.pdf

 

 

 

DÉPARTEMENT AFFAIRES ÉDUCATIVES - DEPARTEMENT EDUCATIEVE ZAKEN

Egalité - Gelijkheid
 

Egalité des Chances et des Genres. – Rapport annuel et démission membre du
Conseil 

Le Conseil,

 

Vu qu’en séance du 9 février 2021, l'Assemblée a marqué son accord sur la
création d’un Conseil Consultatif;

Vu qu’en séance du 14 juin 2022, l'Assemblée a approuvé la nomination des
membres de ce Conseil;

Vu qu'en séance du 18 juin 2024, le Collège a pris acte de la démission de
fonctions de Mme Bassan Martina en qualité de membre effectif du Conseil,
avec effet au 27 juin 2024;

Vu qu’en séance du 18 juin, le Collège a pris acte du rapport annuel du
Conseil consultatif.

 

47/169
Conseil communal - 27.06.2024 - Registre public
Gemeenteraad - 27.06.2024 - Openbaar register



27.06.2024/A/0018

Décide :
-     de prendre acte de la démission de Mme Bassan Martina, en qualité de

membre effectif du Conseil consultatif pour l’Egalité des Genres, avec effet
au 27 juin 2024;

-     de prendre acte du rapport annuel du Conseil consultatif.

 

 

Le Conseil approuve le point.
36 votants : 36 votes positifs.

Gelijke kansen en Gendergelijkheid. - jaarverslag van de adviesraad en het
ontslag van mevr. Bassan Martina 

De raad,
 
Aangezien het college in zitting van 9 februari 2021 zijn goedkeuring heeft

verleend aan de oprichting
van een adviesraad;
Aangezien het college in zitting van 14 juni 2022 zijn goedkeuring heeft

verleend aan benoeming van
de leden van deze raad;
 Aangezien het college in zitting van 18 juni 2024 akte heeft genomen van het

ontslag van mevr.
Bassan Martina als effectief lid van de raad, met ingang op 27 juni 2024;
Aangezien het college in zitting van 18 juni 2024 akte heeft genomen van het

jaarverslag van de
dviesraad.
 
Beslist :

 
-     akte te nemen van het ontslag van mevr. Bassan Martina als effectief lid

van de  Adviesraad voor Gendergelijkheid, met ingang op 27 juni 2024;
-     akte te nemen van het jaarverslag van de adviesraad.

De Raad keurt het punt goed.
36 stemmers : 36 positieve stemmen.

2 annexes / 2 bijlagen
Rapport annuel CCEG 2023 .pdf, Rapport annuel CCEG 2023 (Nederlands).pdf

 

 

 

DÉPARTEMENT AMÉNAGEMENT DU TERRITOIRE ET POLITIQUE FONCIÈRE -
DEPARTEMENT RUIMTELIJKE ORDENING EN GRONDBELEID

Bien-être animal - Dierenwelzijn
 

Espaces de liberté pour chiens sur le territoire d’Uccle. Règlement d’ordre
intérieur.
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Le Conseil,

 

Considérant qu’Uccle est la commune bruxelloise comptant le plus grand nombre de
chiens en 2023 (10.162 selon DogID), c’est-à-dire une densité de 443 chiens / km²
contre une moyenne de 548 chiens par km² en Région Bruxelles-Capitale;

Vu les conditions d’obtention du Label « Commune amie des animaux » de Bruxelles
Environnement et plus spécifiquement le critère « Zone d’espace de liberté pour
chiens » ;

Considérant que pour répondre aux besoins fondamentaux des chiens (mentaux et
physiques), de nouveaux espaces de liberté pour chiens devront être mis en œuvre sur
le territoire d’Uccle;

Considérant qu’à l’heure actuelle deux espaces clôturés sont en cours de création, à
savoir au niveau de la gare de Calevoet et dans le parc Brugmann;

Considérant que ces dispositifs complètent l’offre existante dont l’horaire de liberté
admis dans certains parcs communaux ;

Considérant qu’en 2021, le Département Bien-être animal de Bruxelles
Environnement a lancé le projet Animal Welfare Initiatives Brussels (AWIBRU);

Considérant que ce projet, dirigé par l’association momentanée de l'Unité de recherche
vétérinaire intégrée de l'Université de Namur et le groupe de recherche sur l'éthologie
appliquée et le bien-être animal de l'Université de Gand, rassemble des habitants, des
organisations de protection animale, des gardiens de parc, des gardes communaux,
des policiers, des échevins et des administrations communales;

Considérant que dans le cadre de la troisième phase du projet précité, un groupe de
travail "Chiens dans l’espace public" a été mis en place et que celui-ci a rédigé un
projet de règlement pour les zones sans laisse;

Considérant qu’il y a lieu de garantir la sécurité publique ainsi que le respect de
l’intégrité et le bien-être des chiens et donc d’adopter un règlement d’ordre intérieur
pour les espaces de liberté pour chiens sur le territoire d’Uccle;

Vu le projet de règlement rédigé par le service des Droits et du bien-être animal et
fortement inspiré du projet d’AWIBRU;

Considérant que le présent règlement s’applique à l’ensemble des espaces sur le
territoire ucclois clôturés et dédiés aux chiens sans laisse sous la surveillance de leur
accompagnant(e) (propriétaire du chien ou la personne qui en a la garde);

Considérant que ces zones clôturées ont pour but principal de répondre aux besoins
fondamentaux des chiens sous la surveillance de leur accompagnant(e) dans un espace
sécurisé ;

Considérant que des détails pratiques tels que, par exemple, les horaires d’ouverture et
le nombre maximum de chiens acceptables sont spécifiques à chaque espace;

Considérant que ce règlement vise une harmonisation des règles sans préjudice du
Règlement général de police en vigueur, Code civil et autres Codes et réglementations
concernées;
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Décide,

d’approuver le projet de règlement d’ordre intérieur ci-annexé;

 

 

 

Le Conseil approuve le point.
36 votants : 36 votes positifs.

Hondenruimtes op het grondgebied van Ukkel. Huishoudelijk reglement.

De raad,

 

Overwegende dat Ukkel de Brusselse gemeente is met het grootste aantal honden in
2023 (10.162 volgens DogID), met andere woorden een dichtheid van
443 honden/km² tegenover een gemiddelde van 548 honden/km² in het Brussels
Hoofdstedelijk Gewest;

Gelet op de toekenningsvoorwaarden van het label "Diervriendelijke gemeente" van
Leefmilieu Brussel en meer in het bijzonder het criterium "Inrichting van
hondenruimtes";

Overwegende dat er nieuwe hondenruimtes aangelegd moeten worden op het
grondgebied van Ukkel om te beantwoorden aan de basisbehoeften van de honden
(mentaal en fysiek);

Overwegende dat er momenteel twee omheinde ruimtes aangelegd worden, meer
bepaald aan station Ukkel-Kalevoet en in het Brugmannpark;

Overwegende dat deze voorzieningen een aanvulling vormen op het huidige aanbod,
waaronder de uren waarop honden vrij mogen rondlopen in bepaalde gemeentelijke
parken;

Overwegende dat het departement Dierenwelzijn van Leefmilieu Brussel in 2021 het
project Animal Welfare Initiatives Brussels (AWIBRU) opgestart heeft;

Overwegende dat dit project, onder leiding van de tijdelijke vereniging van de Unité
de recherche vétérinaire intégrée van de Université de Namur en de onderzoeksgroep
Ethologie en Dierenwelzijn van de Universiteit Gent, inwoners,
dierenbeschermingsorganisaties, parkwachters, gemeentelijke wachters,
politieagenten, schepenen en gemeentebesturen samenbrengt;

Overwegende dat er in het kader van de derde fase van het voornoemde project een
werkgroep "Honden in de openbare ruimte" opgericht werd, die een ontwerp van
reglement voor de losloopgebieden opgesteld heeft;

Overwegende dat de openbare veiligheid en het respect voor de integriteit en het
welzijn van de honden gegarandeerd moeten worden en er dus een huishoudelijk
reglement voor de hondenruimtes op het grondgebied van Ukkel aangenomen moet
worden;

Gelet op het ontwerp van reglement opgesteld door de dienst Dierenrechten en -
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welzijn en sterk geïnspireerd op het ontwerp van AWIBRU;

Overwegende dat het onderhavige reglement van toepassing is op alle omheinde
ruimtes op het Ukkelse grondgebied die bestemd zijn voor honden zonder leiband
onder toezicht van hun begeleider (baasje van de hond of de persoon die erop past);

Overwegende dat deze omheinde gebieden als voornaamste doel hebben te
beantwoorden aan de basisbehoeften van de honden onder toezicht van hun begeleider
in een beveiligde ruimte;

Overwegende dat dit reglement een harmonisering van de regels beoogt,
onverminderd het geldende algemeen politiereglement, het Burgerlijk Wetboek en de
andere betrokken wetten en reglementen;

Overwegende dat er voorzien moet worden dat de nieuwigheid van een dergelijk
reglement vereist dat er aanpassingen aan aangebracht worden op basis van de
dagelijkse praktijk;

 

Beslist:

Het bijgevoegde ontwerp van huishoudelijk reglement goed te keuren;

 

 

De Raad keurt het punt goed.
36 stemmers : 36 positieve stemmen.

2 annexes / 2 bijlagen
Espaces de liberté pour chiens ucclois ROI - final_nl.pdf, Espaces de liberté pour
chiens ucclois ROI - final.docx.pdf

 

 

 

Environnement - Milieu
 

Pavage, collecte et temporisation des eaux pluviales du cimetière classé du
Dieweg. Choix de la procédure de passation et fixation des conditions.

Le Conseil,

 

Vu la décision du Collège échevinal d'approuver le plan de gestion du cimetière du
Dieweg en date du 6 décembre 2011;

Considérant que dans ce plan de gestion l’un des principaux périls mis en avant est
l'érosion des chemins;

Vu la décision du Collège échevinal en date du 07 mars 2023 de notamment acter la
nécessité d'interventions pour éviter la dégradation continue du site remarquable du
cimetière du Dieweg;
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Considérant que la recherche de solutions comprend le pavage des avenues pour lutter
contre l’érosion, la gestion de l’eau via la pose d’un réseau d’égouttage et la
temporisation des eaux pour lutter contre les risques d’inondations dans le fond de
vallée de Saint-Job, avec la nécessité d’approfondir ces thématiques par le biais de
diverses études détaillées;

Considérant que le bureau d’étude Urban Water a rédigé pour le compte de la
Commune un état des lieux-diagnostic, des esquisses, un avant-projet, les documents
de demande de permis d’urbanisme (permis unique) et enfin de consultation des
entreprises via un marché public de travaux;

Considérant qu’il y a lieu de passer un marché public par procédure négociée directe
avec publication préalable ayant pour objet les travaux précités;

Vu le dossier d’adjudication rédigé par le bureau d'étude Urban Water et le Service de
l’Environnement;

Considérant que la dépense est estimée à 899.532,39 € (y compris 21% de TVA et
15% d’imprévus) et que ce montant est disponible aux articles 878/725-60/52 et
878/732-60/93 du budget extraordinaire 2024;

Vu l’article 234, alinéa 1 de la nouvelle loi communale;

Vu l’article 41, § 1er, 2°, de la loi du 17 juin 2016 relative aux marchés publics,

 

Décide :

- d’approuver le projet de pavage, collecte et temporisation des eaux pluviales du
cimetière classé du Dieweg;

- d’approuver les documents d’adjudication y relatifs;

- d’approuver la procédure de passation d'un marché public de travaux par procédure
négociée directe avec publication préalable;

- d’approuver l’estimation de la dépense totale envisagée, à savoir 899.532,39 €, à
répartir, d'une part, sur l'article 878/725-60/52 (750.000 €) et d'autre part sur l'article
878/732-6093 (149.532,39 €) du budget extraordinaire 2024;

- d’approuver la transmission de la présente délibération aux services de la tutelle;

- d’autoriser par ailleurs le service de l’Environnement à déposer la demande de
permis d’urbanisme (permis unique) pour ce projet.

 

Le Conseil approuve le point.
36 votants : 36 votes positifs.

Bestrating, opvang en vertraging van het regenwater van de beschermde
begraafplaats van de Dieweg. Keuze van de plaatsingsprocedure en vastlegging
van de voorwaarden.

De raad,
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Gelet op de beslissing van het schepencollege van 6 december 2011 om het
beheerplan van de begraafplaats van de Dieweg goed te keuren;

Overwegende dat een van de belangrijkste aangehaalde gevaren in dit beheerplan de
erosie van de paden is;

Gelet op de beslissing van het schepencollege van 7 maart 2023 om meer bepaald akte
te nemen van de noodzakelijke ingrepen om de voortdurende achteruitgang van het
opmerkelijk landschap van de begraafplaats van de Dieweg te voorkomen;

Overwegende dat het zoeken naar oplossingen de bestrating van de lanen om de erosie
te bestrijden, het waterbeheer via de aanleg van een rioolnet en de vertraging van het
water om de risico's op overstromingen in de valleibodem van Sint-Job te bestrijden
omvat, met de noodzaak om deze thema's grondiger te onderzoeken aan de hand van
verschillende gedetailleerde studies;

Overwegende dat studiebureau Urban Water voor rekening van de gemeente een
plaatsbeschrijving-diagnose, schetsen, een voorontwerp, de documenten voor de
aanvraag van de stedenbouwkundige vergunning (unieke vergunning) en tot slot voor
de raadpleging van de aannemers via een overheidsopdracht van werken opgesteld
heeft;

Overwegende dat er een overheidsopdracht via vereenvoudigde
onderhandelingsprocedure met voorafgaande bekendmaking uitgeschreven moet
worden, met de voornoemde werken als voorwerp;

Gelet op het aanbestedingsdossier, opgesteld door studiebureau Urban Water en de
Milieudienst;

Overwegende dat de uitgave geraamd wordt op € 899.532,39 (inclusief 21 % btw en
15 % onvoorziene uitgaven) en dat dit bedrag beschikbaar is op artikel 878/725-60/52
en 878/732-60/93 van de buitengewone begroting 2024;

Gelet op artikel 234 1e lid van de Nieuwe Gemeentewet;

Gelet op artikel 41 §1 2° van de wet van 17 juni 2016 inzake overheidsopdrachten;

 

Beslist:

- Het project voor de bestrating, opvang en vertraging van het regenwater van de
beschermde begraafplaats van de Dieweg goed te keuren;

- De desbetreffende aanbestedingsdocumenten goed te keuren;

- De plaatsingsprocedure van een overheidsopdracht van werken via vereenvoudigde
onderhandelingsprocedure met voorafgaande bekendmaking goed te keuren;

- De raming van de totale overwogen uitgave goed te keuren, meer bepaald
€ 899.532,39, waarvan € 750.000 vast te leggen op artikel 878/725-60/52 van de
buitengewone begroting 2024 en € 149.532,39 vast te leggen op artikel 878/732-60/93
van de buitengewone begroting 2024;

- De overdracht van de onderhavige beraadslaging aan de diensten van de Voogdij
goed te keuren;

- De Milieudienst overigens toe te staan de aanvraag tot stedenbouwkundige
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vergunning (unieke vergunning) voor dit project in te dienen.

 

De Raad keurt het punt goed.
36 stemmers : 36 positieve stemmen.

19 annexes / 19 bijlagen
24086 - PSS - GVP.pdf, Formulaire d'offre.pdf, DIEWEG - UW - A0.P.01 Photos-
Foto's.pdf, DIEWEG- UW - Métré-Meetstaat.pdf, DIEWEG - UW - A3.S.04
Implantation-Inplanting.pdf, DIEWEG - UW - A3.S.01 Localisation-Ligging.pdf,
DIEWEG - UW - A3.S.06 Revetements-Bekledingen.pdf, DIEWEG - UW - A3.S.03
Projet-project.pdf, DIEWEG - UW - Verklarende nota RWB.pdf, CSC Dieweg.pdf,
DIEWEG - UW - A3.S.05 Egouttage-Riolering.pdf, CSC Dieweg_nl.pdf,
Offerteformulier.pdf, DIEWEG - UW - A3.D.01 Details.pdf, DIEWEG - UW - A3.S.02
Existant-Huidig.pdf, DIEWEG - UW - A3.S.07 Terrassement-Graafwerken.pdf,
DIEWEG- UW - Métré estimatif nl.pdf, DIEWEG- UW - Métré estimatif.pdf, DIEWEG
- UW - Note explicative GEP.pdf

 

 

 

DÉPARTEMENT ESPACE PUBLIC - DEPARTEMENT OPENBARE RUIMTE

Service vert - Groendienst
 

Règlement relatif à la distribution de copeaux de bois communaux aux projets
collectifs et aux particuliers ucclois

Le Conseil,

Vu qu’en séance du 28 janvier 2021, l’Assemblée avait approuvé la Convention
relative à l’octroi d’un subside par Innoviris dans le cadre du programme «
Experimental Platforms 2020 » pour la participation au projet Carbone qui entendait
expérimenter des techniques de recircularisation de tous les flux de déchets verts
(feuilles, pelouses, branchages, gros bois) au sein de plusieurs administrations
communales bruxelloises ainsi que Bruxelles Mobilité pour la période 2021-2024;

Vu qu’en séance du 25 janvier 2024, l’Assemblée a approuvé la Convention relative à
l’octroi d’un subside par Bruxelles Environnement dans le cadre de l’appel à projet
Actions Climat pour le projet « Composts communaux et circularité des matières
gérées dans les espaces verts » pour la période 2024-2026, visant à poursuivre et
pérenniser les pratiques mises en place depuis 2021;

Vu le volet administration du Programme d’Actions Climat (PAC) adopté par Conseil
communal le 25 avril 2024;

Vu la fiche ZD3 du PAC : « Poursuivre la circularisation des déchets verts » dont
l’objectif « Recirculariser les déchets verts issus de l’entretien des espaces verts
communaux sur le territoire d’Uccle »;

Vu l’action 1.2 de la fiche ZD3 « Systématiser la valorisation du broyat issu de
l’élagage et de la taille de haies » qui propose « La redistribution en don aux projets
collectifs et aux Ucclois(es) (dont potagers et composts collectifs) »;
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Vu l’arrêté du Gouvernement de la Région de Bruxelles-Capitale du 23 juin 2022
modifiant l’arrêté du Gouvernement de la Région de Bruxelles-Capitale du 1er
décembre 2016 relatif à la gestion des déchets et des dispositions connexes («
Brudalex »);

Vu la loi du 14 novembre 1983 relative au contrôle de l’octroi et de l’emploi de
certaines subventions;

Considérant que dans le cadre du projet Carbone la Commune a augmenté sa
production de broyat grâce à la circulatisation des matières végétales, évitant ainsi son
export, et à l’équipement du service vert;

Considérant que dans le cadre de ce même projet la Commune a travaillé sur la mise
en bien commun du broyat du territoire ucclois;

Considérant que l’ajout de broyat au sol présente plusieurs avantages pour les espaces
végétalisés, les potagers et composts collectifs;

Considérant que le service vert reçoit tous les ans des demandes de broyat de la part
de projets citoyens ou de particuliers;

Considérant que ces livraisons s’effectuaient au cas par cas à chaque nouvelle
demande;

Considérant que cette redistribution de broyat a représenté en 2023 environ 70 m³;

Considérant que ces livraisons demandent beaucoup de temps aux équipes pour
planifier chaque rendez-vous et se déplacer;

Considérant qu’en séance du 30 janvier 2024, le Collège a approuvé la procédure
interne de redistribution du broyat communal et sa mise en action;

Considérant que ladite procédure interne établit un ordre de priorité pour l’usage et la
redistribution du broyat : le service vert est prioritaire pour utiliser le broyat pour les
besoins du service dans les espaces verts et le mésocompost, ensuite les services
communaux et écoles communales, puis les projets collectifs (potagers collectifs,
composts de quartiers) et enfin les particuliers ucclois;

Considérant que le service vert souhaite respecter des principes de transparence,
d’égalité et de non-discrimination dans la redistribution de son broyat communal;

Vu le projet de règlement relatif à la distribution de copeaux de bois communaux aux
projets collectifs et aux particuliers ucclois;

Considérant que le service juridique a été consulté pour contribuer à l’élaboration du
règlement;

 

Décide :

d’approuver le projet de règlement relatif à la distribution de copeaux de bois
communaux aux projets collectifs et aux particuliers ucclois.

Le Conseil approuve le point.
36 votants : 36 votes positifs.

Reglement betreffende de verdeling van gemeentelijke houtkrullen aan
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collectieve projecten en Ukkelse particulieren

De raad, 

Aangezien de vergadering in zitting van 28 januari 2021 de overeenkomst heeft
goedgekeurd betreffende de toekenning van een subsidie door Innoviris in het kader
van het programma "Experimental Platforms 2020" voor de deelname aan het
Koolstofproject dat tot doel heeft te experimenteren met hercirculatietechnieken voor
alle groene afvalstromen (bladeren, grasperken, takken, groot hout) binnen
verschillende Brusselse gemeentebesturen en Brussel Mobiliteit voor de periode
2021-2024; 

Aangezien de vergadering in zitting van 25 januari 2024 de overeenkomst heeft
goedgekeurd betreffende de toekenning van een subsidie door Leefmilieu Brussel in
het kader van de oproep tot klimaatactieprojecten voor het project "Gemeentelijke
composteersites en circulariteit van materialen die in groene ruimten worden beheerd"
voor de periode 2024-2026, gericht op het voortzetten en bestendigen van de
praktijken uitgevoerd sinds 2021; 

Gelet op het administratief luik van het klimaatactieprogramma (KAP), goedgekeurd
door de gemeenteraad op 25 april 2024; 

Gelet op fiche ZW3 van het KAP: "Het hergebruik van het groenafval voortzetten",
waarvan de doelstelling is "Het groenafval afkomstig van het onderhoud van de
gemeentelijke groene ruimtes op het grondgebied van Ukkel hergebruiken"; 

Gelet op actie 1.2 van fiche ZW3 "De valorisatie van het haksel afkomstig van het
snoeien van hagen systematiseren", waarin wordt voorgesteld "De herverdeling als
schenking aan de collectieve projecten en aan de Ukkelaars (waaronder collectieve
moestuinen en composten)"; 

Gelet op het besluit van de Regering van het Brussels Hoofdstedelijk Gewest van 23
juni 2022 tot wijziging van het besluit van de Regering van het Brussels
Hoofdstedelijk Gewest van 1 december 2016 betreffende het beheer van afvalstoffen
en gelinkte bepalingen ("Brudalex"); 

Gelet op de wet van 14 november 1983 betreffende de controle op de toekenning en
op de aanwending van sommige toelagen; 

Aangezien de gemeente in het kader van het Koolstofproject haar productie van
houtsnippers heeft verhoogd dankzij de circulatie van plantaardig materiaal, waardoor
de uitvoer ervan wordt vermeden, en dankzij de uitrusting van de Groendienst; 

Aangezien de gemeente in het kader van ditzelfde project heeft gewerkt aan het
bundelen van houtsnippers op het Ukkelse grondgebied; 

Aangezien de toevoeging van houtsnippers aan de bodem een aantal voordelen heeft
voor groene zones, moestuinen en collectieve composteringen; 

Aangezien de Groendienst elk jaar aanvragen voor houtsnippers ontvangt van
burgerprojecten of particulieren; 

Aangezien deze leveringen per geval werden gedaan voor elke nieuwe aanvraag; 

Aangezien deze herverdeling van houtsnippers ongeveer 70 m³ vertegenwoordigde in
2023; 
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Aangezien deze leveringen veel tijd vergen voor de teams om elke afspraak te
plannen en om zich te verplaatsen;  

Aangezien het college in zitting van 30 januari 2024 de interne procedure voor de
herverdeling van gemeentelijke houtsnippers en de uitvoering ervan heeft
goedgekeurd; 

Aangezien deze interne procedure een rangorde vastlegt voor het gebruik en de
herverdeling van houtsnippers: de Groendienst heeft voorrang voor het gebruik van de
snippers voor de behoeftes van de dienst voor groene ruimtes en compostering, dan
gemeentelijke diensten en gemeentelijke scholen, dan collectieve projecten
(collectieve moestuinen, buurtcompost) en ten slotte Ukkelse particulieren; 

Aangezien de Groendienst de principes van transparantie, gelijkheid en niet-
discriminatie wenst te respecteren bij de herverdeling van haar gemeentelijke
houtsnippers;

Gelet op het reglement betreffende de verdeling van gemeentelijke houtkrullen aan
collectieve projecten en Ukkelse particulieren; 

Aangezien de juridische dienst werd geraadpleegd om mee te werken aan de
opstelling van het reglement;

 

Beslist: 

zijn goedkeuring te verlenen aan het reglement betreffende de verdeling van
gemeentelijke houtkrullen aan collectieve projecten en Ukkelse particulieren. 

De Raad keurt het punt goed.
36 stemmers : 36 positieve stemmen.

2 annexes / 2 bijlagen
Règlement public_distribution broyat_fr.pdf, Règlement public_distribution
broyat_nl.pdf

 

 

 

DÉPARTEMENT AFFAIRES ÉDUCATIVES - DEPARTEMENT EDUCATIEVE ZAKEN

Education - Onderwijs
 

Enseignement communal.- Modification des Règlements de travail -
Enseignement ordinaire, spécialisé, artistique (ESHAR)

Le Conseil,
Attendu que les  règlements de travail de l'enseignement fondamental ordinaire et
spécialisé, de l'enseignement secondaire ordinaire et spécialisé et de l'enseignement
secondaire artistique à horaire réduit ont été modifiés suite à la publication d'un arrêté
du Gouvernement de la Communauté française du 21 mars 2024
Que les modifications portent sur l'intégration d'un article fixant le droit à la
déconnexion;
Que ses modifications sont reprises  :
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RT Enseignement ordinaire : p 23 – article 39bis
RT Enseignement spécialisé : p 24 – article 40 bis
RT ESHAR : p 11 – article 21 quater

Que les projets de modification ont fait l'objet d'un avis favorable de la Commission
Paritaire Locale (COPALOC) en date du jeudi 16 mai 2024;
Que le règlement de travail doit être également adopté par le pouvoir organisateur;
Qu'il entre en vigueur le 1er jour ouvrable qui suit son adoption;
Qu'une copie doit être transmise dans les 8 jours de l'entrée du règlement, à
l'Inspection du travail,
Décide :
- d'adopter les règlements de travail du personnel directeur, enseignant et assimilé
pour l'enseignement fondamental ordinaire et spécialisé,  secondaire ordinaire et
spécialisé et de l'enseignement secondaire artistique à horaire réduit;
- de transmettre une copie du règlement à l'Inspection du travail.

Le Conseil approuve le point.
36 votants : 36 votes positifs.

Gemeenteonderwijs - Wijziging van de arbeidsreglementen - Gewoon,
gespecialiseerd en kunstonderwijs (ESHAR)

De raad,

Aangezien de arbeidsreglementen van het gewoon en gespecialiseerd
basisonderwijs, het gewoon en gespecialiseerd secundair onderwijs en het
secundair kunstonderwijs met beperkt rooster gewijzigd werden ingevolge de
publicatie van een besluit van de regering van de Franse Gemeenschap van 21
maart 2024;

Aangezien de wijzigingen betrekking hebben op de integratie van een artikel dat het
recht op deconnectie vastlegt;

Aangezien deze wijzigingen werden opgenomen:

•        AR Gewoon onderwijs: p 23 - artikel 39bis

•        AR Gespecialiseerd onderwijs: p 24 - artikel 40 bis

•        AR ESHAR: p 11 - artikel 21 quater

Aangezien de ontwerpwijzigingen een gunstig advies hebben gekregen van de
plaatselijke paritaire commissie (PLAPACO) op donderdag 16 mei 2024;

Aangezien het arbeidsreglement ook goedgekeurd moet worden door de
inrichtende macht;

Aangezien het in werking treedt op de eerste werkdag na de goedkeuring ervan;

Aangezien er binnen de 8 dagen na de inwerkingtreding van het reglement een
kopie bezorgd moet worden aan de arbeidsinspectie,

Beslist:

- zijn goedkeuring te verlenen aan de arbeidsreglementen van het directie-,
onderwijs- en gelijkgesteld personeel van het gewoon en gespecialiseerd
basisonderwijs, het gewoon en gespecialiseerd secundair onderwijs en het
secundair kunstonderwijs met beperkt rooster;

- een kopie van het reglement over te maken aan de arbeidsinspectie.
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De Raad keurt het punt goed.
36 stemmers : 36 positieve stemmen.

3 annexes / 3 bijlagen
24-06-27 - RT CONSEIL - SPECIALISE.pdf, 24-06-27 - RT CONSEIL -
ORDINAIRE.pdf, 24-06-27 - RT ESHAR - CONSEIL.pdf

 

 

 

DÉPARTEMENT AFFAIRES CULTURELLES ET RÉCRÉATIVES - DEPARTEMENT
CULTURELE EN RECREATIEVE ZAKEN

Culture - Cultuur
 

Culture.- Subside aide à la création artistique 2024.

Le Conseil, 
Attendu que le Collège échevinal, en séance du 1er septembre 2020, a marqué son
accord sur la création d'un dispositif d'aide à la création sous la forme d'un subside;
Attendu que le montant alloué à ce dispositif 'Aide à la création artistique' s’élève à
10.000 €;
Attendu que le règlement de l’appel à projets est modifié en fonction des années
pour permettre de soutenir plus spécifiquement certaines formes artistiques ;
Attendu que le service Culture souhaite revenir en 2024 à la version initiale du
dispositif d’aide à la création proposé en 2020 et dont le règlement et le formulaire,
en pièces jointes, ont déjà été approuvés par le Conseil communal en séance du
1er octobre 2020;
Attendu que ce règlement prévoit la sélection de 10 lauréat(e)s avec l’octroi d’un
subside de 1.000 € par lauréat(e);
Attendu que ce règlement prévoit la production et création d’œuvres d’art par des
artistes ucclois(e)s toutes disciplines confondues (arts plastiques et visuels, arts
numériques, arts de la scène, littérature,…);
Sur proposition du Collège des Bourgmestre et échevins,
Décide :
- d’approuver la mise en application du règlement relatif au dispositif d'aide à la
création artistique en annexe.

Le Conseil approuve le point.
36 votants : 36 votes positifs.

Cultuur.- Subsidie steun aan de artistieke creatie 2024.

De Raad,
Aangezien het schepencollege in zitting van 1 september 2020 zijn goedkeuring
verleend heeft aan de invoering van een voorziening voor hulp bij de creatie in de
vorm van een subsidie;
Aangezien dat het bedrag dat voor deze regeling 'Steun voor creatie' is
toegewezen, 10.000 € bedraagt;
Aangezien dat het reglement van de projectoproep jaarlijks wordt aangepast om
bepaalde kunstvormen specifiek te ondersteunen;
Aangezien de dienst Cultuur wil terugkeren naar de oorspronkelijke versie van de
voorziening voor hulp bij de creatie die in 2020 voorgesteld werd en waarvan het
reglement en het formulier, als bijlagen, al zijn goedgekeurd door de gemeenteraad
in zitting van 1 oktober 2020;
Aangezien dit reglement de selectie van 10 winnaars voorziet met een bedrag van
€ 1.000 per winnaar;
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Aangezien dit reglement de productie en creatie van kunstwerken van alle
disciplines voorziet (beeldende en visuele kunsten, digitale kunsten,
podiumkunsten, literatuur, …);
Op voorstel van het college van burgemeester en schepenen;
Beslist:
- de toepassing van het bijgevoegde reglement met betrekking tot de voorziening
voor hulp bij de creatie goed te keuren.

De Raad keurt het punt goed.
36 stemmers : 36 positieve stemmen.

8 annexes / 8 bijlagen
Aide à la création 2024 - Règlement FR.pdf,
Formulaire_Aide_Création_2024_FR.docx,
Formulaire_Aide_Création_2024_FR.pdf, Creatiesubsidie 2020 - Reglement
NL.docx, Formulier_Creatie_Subsidie_2024_NL.pdf, Aide à la création 2024 -
Règlement FR.docx, Formulier_Creatie_Subsidie_2024_NL.docx, Creatiesubsidie
2020 - Reglement NL.pdf

 

 

Gemeentelijke Openbare Bibliotheek. - Addendum au reglement général régional
des Bibliothèques néerlandophones bruxelloises. - Modification des articles 25 et
30.

Le Conseil,
Attendu que le conseil communal a validé le règlement régional des Bibliohèques
néerlandophones le 29 septembre 2022 ;
Attendu qu’après un an et demi d’utilisation, les bibliothécaires ont souhaité apporter
deux changements ;
Que ces changements seront intégrés via un addendum au reglement existants et que
les articles concernés, 25 et 30 ont été modifiés de la manière suivante :
Que l’article 25 
« La réservation d’articles prêtés ou en bibliothèque est gratuite. Cela peut se faire de
préférence en ligne via « Mijn Bibliotheek » ou à l’accueil, en envoyant un e-mail ou
en téléphonant à la bibliothèque où vous souhaitez réservez l’article. Vous devez pour
ce faire disposez de votre carte de membre »
Devient :
Art 25. “La réservation d’articles prêtés ou en bibliothèque est gratuite. Cela peut se
faire de préférence en ligne via « Mijn Bibliotheek » ou à l’accueil, en envoyant un e-
mail ou en téléphonant à la bibliothèque où vous souhaitez réservez l’article. Vous
devez pour ce faire disposez de votre carte de membre. Les Bibliothèques peuvent
décider de concert d’exclure certains articles de la préservation. »
Que l’article 30
« Vous pouvez imprimer sur papier. Les coûts d’impression sont repris dans le tableau
en annexe »
devient 
“Vous pouvez imprimer sur papier dans les bibliothèques qui proposent ce service.
Demandez à votre bibliothécaire ce qui est disponible. Les coûts d’impression sont
repris dans le tableau en annexe ;
Que le collège de la VGC a marqué son accord sur cet addendum;
Attendu que l'addendum se trouve en annexe,
Décide
-d’autoriser la ratification de l’addendum au règlement régional des Bibliothèques
néerlandophones.
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Le Conseil approuve le point.
36 votants : 36 votes positifs.

Gemeentelijke Openbare Bibliotheek. - Addendum bij het algemene regionale
reglement van de Brusselse Nederlandstalige bibliotheken. - Wijziging van de
artikelen 25 en 30.

De Raad,
Gelet op het feit dat de gemeenteraad op 29 september 2022 het regionale reglement
van de Nederlandstalige bibliotheken heeft goedgekeurd;
Gelet op het feit dat de bibliothecarissen na anderhalf jaar gebruik twee wijzigingen
hebben willen doorvoeren;
Gelet op het feit dat deze wijzigingen zullen worden opgenomen via een addendum
bij het bestaande reglement en dat de betreffende artikelen, 25 en 30, als volgt zijn
gewijzigd:
Artikel 25 :
“U kunt uitgeleende of aanwezige materialen gratis reserveren. Dat kan bij voorkeur
online via ‘Mijn Bibliotheek’ of aan de balie, via een e-mail of telefonisch bij de
bibliotheek waar u de materialen wilt reserveren. U hebt uw lidkaart hiervoor nodig.”
wordt :
“U kunt uitgeleende of aanwezige materialen gratis reserveren. Dat kan: bij voorkeur
online via ‘Mijn Bibliotheek’; of aan de balie, via een e-mail of telefonisch bij de
bibliotheek waar u de materialen wil reserveren. U hebt hiervoor uw lidkaart nodig.
De Brusselse bibliotheken kunnen gezamenlijk beslissen om bepaalde materialen uit
te sluiten van de mogelijkheid om ze te reserveren.”
Artikel 30
“U kunt printen op papier. Hoeveel een print kost, vindt u in de tabel in de bijlage”
wordt
“U kunt printen op papier in de bibliotheken die deze dienst aanbieden. Vraag uw
bibliotheek wat er beschikbaar is. Hoeveel een print kost, vindt u in de tabel in de
bijlage.”
Gelet het College van de VGC het reglement heeft goedgekeurd,
Gelet het Addendum in bijlage is,
Beslist
-de ratificatie van het addendum bij het regionale reglement van de Nederlandstalige
bibliotheken goed te keuren.
 

De Raad keurt het punt goed.
36 stemmers : 36 positieve stemmen.

1 annexe / 1 bijlage
Addendum regioreglement nederlandstallige bibliotheek.pdf

 

 

L'urgence a été demandée et acceptée à l’unanimité.- Culture. - Soutien à La
Roseraie. - Octroi d'un Subside ordinaire. - Convention - Engagement de la
dépense.

Le Conseil,
Attendu que La Roseraie est une association active à Uccle depuis de très nombreuses
années;
Attendu que ses missions sont l'accompagnement des artistes dans le processus de
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création, la médiation culturelle par la mise en place de divers ateliers artistiques, la
diffusion et la programmation de spectacles de théâtre jeune public - cirque - arts de
rue et forains, tout en s'ancrant fermement dans son quartier et en tissant des liens
avec les habitant(e)s;
Qu’en raison de sa programmation jeune public spécifique (notamment dans les arts de
la rue), son travail de médiation culturelle ancré sur le territoire de la commune
d’Uccle, les actions menées à destination des publics scolaires principalement ucclois
notamment dans le cadre du Peca comprenant l’organisation de séances gratuites, le
développement de projets culturels (résidences d’artistes, soutien à la création,
représentations gratuites organisées dans des quartiers de la commune), l’organisation
d’ateliers récurrents de pratique artistique (chant, danse, …), les actions axées sur la
transition et la cohésion sociale (Repair café, Four à pain, potager, école de devoirs
…) en lien avec les habitant ( e)s, la Roseraie est devenue un acteur socio-culturel
incontournable de la commune;
Attendu que les actions de la Roseraie touchent majoritairement un public ucclois (en
moyenne 40% du public de la programmation tout public, 50% du public des ateliers
artistiques, 60% de la programmation scolaire et 80% du travail de médiation scolaire
touche des élèves ucclois( e)s et 100% pour les actions de cohésion sociale);
Considérant que la commune reconnait à ce titre le travail réalisé depuis trente ans sur
le territoire par la Roseraie et souhaite soutenir de manière structurelle cette A.S.B.L
tant pour son action culturelle que son action en faveur de la cohésion sociale au sein
de son quartier et plus largement de la commune d’Uccle;
Considérant que la Roseraie et la commune souhaitent pouvoir renforcer leurs liens et
leurs collaborations et qu’il est important pour la Roseraie d’ancrer sa présence de
manière pérenne au sein de la commune et auprès des Ucclois(e)s;
Attendu que dans ce cadre il est proposé de subventionner la Roseraie de manière
structurelle par l'octroi d'un subside de fonctionnement de 13.000€;
Attendu que ce soutien devra être régi par une convention afin de convenir des
modalités du soutien communal;
Que cette convention sera valable un an et renouvelable tacitement deux fois;
Attendu que des contreparties seront demandées à la Roseraie en échange du soutien
offert par la Commune;
Attendu que les contreparties suivantes sont indiquées dans la convention et que la
convention se trouve en pièce jointe à ce rapport :
- Mettre gratuitement à disposition de la commune un de ses espaces (salle et/ou
jardin) deux fois par an pour des activités organisées par les services communaux
selon un calendrier concerté entre les deux parties ; 
- Participer de manière active annuellement à un évènement organisé par le service de
la Culture ; 
- Poursuivre les actions de médiation culturelle à destination des publics scolaires
ucclois visant annuellement au minimum 8 écoles uccloises, y compris l’organisation
d’ateliers dans les classes et la participation gratuite aux bancs d’essai;  
-Développer les partenariats avec la commune et ses asbl (Centre culturel, Ferme rose,
Le Pas, Génération +, SUJ) dans le cadre d’événements culturels et d’actions de
cohésion sociale ; 
- Poursuivre l’organisation d’une école des devoirs à destination des enfants ucclois ; 
- Poursuivre l’organisation des actions potager et Repair café en lien avec les habitant
(e )s ; 
- Programmer une fois par an au minimum un spectacle accessible gratuitement
(totalement ou partiellement, en scolaire ou tout public) ; 
-Concerter et informer les services communaux sur les actions menées hors les murs
ou au large spectre ; 
- Permettre aux agents communaux d’assister aux représentations dans le cadre de
leurs fonctions (programmation) ; 
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- Signer la convention Chèques culture avec la commune d’Uccle et communiquer sur
ce partenariat sur son site internet et autres supports utiles; 
- Inviter une fois par an un(e) ou deux représentant(e)s du collège à l’Assemblée
générale de l’asbl.
Décide:
- de marquer son accord sur l’octroi d’un subside de 13.000€ en faveur de la Roseraie
qui sera engagé à l’article 775/332-02/70 de l'exercice  2024;
- d’approuver la convention entre la Roseraie et la commune d’Uccle.
 

 

 

 

Le Conseil approuve le point.
36 votants : 36 votes positifs.

De hoogdringendheid werd gevraagd en unaniem aangenomen. - Cultuur. - Steun
aan La Roseraie. - Toekenning van een gewone subsidie. - Overeenkomst

De Raad,
Gelet op het feit dat La Roseraie een vereniging is die al vele jaren actief is in Ukkel;
Gelet op het feit dat haar missies bestaan uit het ondersteunen van kunstenaars in het
creatieve proces, het zorgen voor culturele bemiddeling door het opzetten van
verschillende artistieke workshops en het presenteren en programmeren van
theatervoorstellingen voor een jong publiek - circus - straat- en kermiskunsten,
waarbij ze zich stevig verankert in haar buurt en banden smeedt met de bewoners;
Gelet op het feiute dat vanwege de specifieke programmering voor een jong publiek
(met name straatkunsten), de culturele bemiddeling in de gemeente Ukkel, de acties
voor het schoolpubliek, voornamelijk uit Ukkel, met name in het kader van het Peca-
programma, waaronder de organisatie van gratis sessies, de ontwikkeling van culturele
projecten (kunstenaarsresidenties, steun voor creatie, gratis voorstellingen in de
wijken van de gemeente), de organisatie van terugkerende artistieke workshops (zang,
dans …), initiatieven gericht op transitie en sociale cohesie (Repair café, broodoven,
moestuin, takenschool …) in samenwerking met de bewoners, is La Roseraie een
belangrijke socio-culturele speler geworden in de gemeente;
Gelet op het feit dat de meeste activiteiten van La Roseraie zich richten tot een Ukkels
publiek (gemiddeld 40% van de programmatie alle publiek, 50% van het publiek
artistieke workshops, 60% van de schoolprogrammatie en 80% van het werk rond
schoolbemiddeling zijn gericht tot Ukkelse leerlingen en 100% voor de activiteiten
rond sociale cohesie);
Overwegende dat in dit opzicht de gemeente het werk dat La Roseraie de afgelopen
dertig jaar op het grondgebied heeft verricht erkent de gemeente het werk dat La
Roseraie erkent en dat de gemeente daarom deze vzw structureel wil steunen, zowel
voor haar culturele activiteiten als voor haar inspanningen om de sociale cohesie in
haar wijk en, in ruimere zin, in de gemeente Ukkel te bevorderen;
Overwegende dat La Roseraie en de gemeente hun banden en samenwerking willen
versterken en dat het belangrijk is voor La Roseraie om haar aanwezigheid duurzaam
te verankeren binnen de gemeente en bij de inwoners van Ukkel;
Gelet op het feit dat in dit kader wordt voorgesteld om La Roseraie structureel te
subsidiëren door het toekennen van een structurele subsidie van 13.000€;
Gelet op het feit dat deze steun moet worden geregeld door een overeenkomst om de
modaliteiten van de gemeentelijke steun overeen te komen;

63/169
Conseil communal - 27.06.2024 - Registre public
Gemeenteraad - 27.06.2024 - Openbaar register



27.06.2024/A/0025

Dat deze overeenkomst een jaar geldig zal zijn en stilzwijgend tweemaal kan worden
verlengd;
Gelet op het feit dat tegenprestaties van La Roseraie zullen worden gevraagd in ruil
voor de steun van de gemeente;
Gelet op het feit dat de volgende tegenprestaties in de overeenkomst worden vermeld
en dat de overeenkomst als bijlage bij dit rapport is gevoegd:
- twee keer per jaar een van haar ruimtes (zaal en/of tuin) gratis ter beschikking te
stellen van de gemeente voor activiteiten die worden georganiseerd door de
gemeentediensten volgens een door beide partijen overeengekomen kalender; 
- elk jaar actief deel te nemen aan een evenement dat wordt georganiseerd door de
dienst Cultuur; 
- de culturele bemiddelingsactiviteiten gericht op Ukkelse schoolkinderen voort te
zetten, waarbij elk jaar min. 8 Ukkelse scholen worden bezocht, incl. de organisatie
van workshops in klassen en gratis deelname aan testbanken; 
- partnerschappen te ontwikkelen met de gemeente en haar vzw’s (Cultureel Centrum,
Hof ten Hove, Le Pas, Génération +, UDJ) in het kader van culturele evenementen en
activiteiten rond sociale cohesie; 
- de organisatie van een takenschool voor Ukkelse kinderen voort te zetten; 
- de organisatie van de initiatieven moestuin en Repair café in samenwerking met de
bewoners voort te zetten; 
- min. één voorstelling per jaar te programmeren die gratis toegankelijk is (geheel of
gedeeltelijk, voor schoolkinderen of het grote publiek); 
- de gemeentediensten te informeren over de initiatieven die buiten de gemeente of op
grotere schaal worden uitgevoerd; 
- gemeenteambtenaren toe te laten voorstellingen bij te wonen in het kader van hun
functies (programmering); 
- de ondertekening van de overeenkomst betreffende de cultuurcheques met de
gemeente Ukkel en deze samenwerking bekend te maken op zijn website en andere
nuttige dragers; 
- eenmaal per jaar een of twee vertegenwoordigers van het college uit te nodigen voor
de algemene vergadering van de vzw.
Besluit:
-  akkoord te gaan met de toekenning van een subsidie van 13.000€ aan La Roseraie,
welke zal worden geboekt op artikel 775/332-02/70 van het boekjaar 2024;
- de overeenkomst tussen La Roseraie en de gemeente Ukkel goed te keuren.

De Raad keurt het punt goed.
36 stemmers : 36 positieve stemmen.

2 annexes / 2 bijlagen
Overeenkomst gemeente ukkel Roseraie juni 2024 (Nederlands).pdf, Convention
commune Uccle Roseraie juin 2024.pdf

 

 

 

DÉPARTEMENT AFFAIRES GÉNÉRALES - DEPARTEMENT ALGEMENE ZAKEN

Solidarité internationale - Internationale solidariteit
 

Conseil consultatif de la solidarité internationale - rapport d’activité 2023 – pour
information

Le Conseil,
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Vu l’article 15 des statuts du Conseil consultatif de la solidarité internationale (CCSI),
approuvés par le Conseil communal le 24/06/2021 et stipulant que chaque année, la
Présidente adresse au Collège des Bourgmestre et Echevins un rapport général sur
l’activité du Conseil durant l’année civile écoulée;

Décide:

de prendre connaissance du rapport d’activité annuel du CCSI pour l’année 2023. 

Le Conseil prend connaissance.

Adviesraad Internationale Solidariteit - Activiteitenverslag 2023 - ter informatie

De Raad,

Gelet op artikel 15 van het statuut van de Adviesraad voor Internationale Solidariteit
(CCSI), goedgekeurd door de Gemeenteraad op 24/06/2021, dat bepaalt dat de
voorzitter elk jaar aan het College van burgemeester en schepenen een algemeen
verslag over de activiteiten van de raad tijdens het vorige kalenderjaar toezendt;

Beslist:

 kennis te nemen van het jaarlijkse activiteitenverslag van de CCSI voor 2023.

De Raad neemt kennis.

2 annexes / 2 bijlagen
Rapport Annuel CCSI 2023 (Nederlands).docx, Rapport Annuel CCSI 2023.docx.pdf

 

Nicolas Clumeck entre en séance / treedt in zitting.  
Hans Marcel Joos Van de Cauter entre en séance / treedt in zitting.  
Vanessa Issi quitte la séance / verlaat de zitting. 

 

Solidarité Internationale. - Adhésion au réseau « Territoires de la mémoire » » et
désignation de deux membres - Engagement des dépenses.

Le Conseil,

Vu que le service de la Solidarité Internationale compte parmi ses objectifs de
développer des actions d’éducation à la citoyenneté mondiale et solidaire en vue de
sensibiliser les citoyen(ne)s, les écoles et le personnel communal aux droits humains ;

Vu que le centre d’éducation à la résistance et à la citoyenneté « Territoires de la
Mémoire » développe diverses initiatives auprès des enfants, des jeunes et des adultes
pour transmettre le passé et encourager l’implication de toutes et tous dans la
construction d’une société démocratique garante des libertés fondamentales ;

Vu que le réseau « Territoires de la Mémoire » est reconnu par la Fédération
Wallonie-Bruxelles comme association d’éducation permanente ainsi que comme
Centre de Ressources dans le cadre du décret relatif à la transmission de la Mémoire ;

Considérant que l’association compte à ce jour 223 communes, 4 provinces et le
parlement Wallon (voir en annexe la liste des entités membres) et qui ont pour
engagement en tant que membres de participer à :

65/169
Conseil communal - 27.06.2024 - Registre public
Gemeenteraad - 27.06.2024 - Openbaar register



-          La sensibilisation et la résistance face aux dangers des idéologies haineuses ;

-          La transmission des valeurs démocratiques ;

-          La diffusion des outils et ressources pédagogiques ;

-          La construction d’une société progressiste, libre et solidaire ;

Considérant que les membres du réseau ont accès aux avantages suivants :

-          Une plaque Territoire de Mémoire et un accompagnement méthodologique
pour l’organisation de sa pose officielle ;

-          Sur demande, une formation du personnel communal ou d’établissement
scolaire sur les questions relatives à la lutte contre les discriminations, la xénophobie,
le racisme et les idées liberticides par le biais d’une séquence de formation (sur
demande) ;

-          Une participation aux activités annuelles, incluant l’apport d’une expérience
méthodologique et pédagogique dans l’organisation d’activités en rapport avec les
thématiques de l’association ;

-          Une communication régulière sur les calendriers d'événements de l’association;

-          Une réduction de 20 % sur la location des expositions itinérantes des
Territoires de la Mémoire asbl ;

-          L’abonnement à la revue semestrielle Aide-Mémoire : une version papier
adressée aux administrations et aux bibliothèques de l’entité membre, ainsi qu’un
envoi numérique via les adresses au choix (sur remise d’une liste de contacts) ;

-          La mention de de l’entité membre dans la revue semestrielle Aide-Mémoire,
les supports de promotion générale et le site Internet des Territoires de la Mémoire
asbl ;

-          Un soutien pour le transport des classes provenant d'établissements scolaires à
l’entité communale, souhaitant visiter l'exposition permanente tout public à partir de
11 ans « Plus jamais ça ! Parcours dans les camps nazis pour résister aujourd’hui », un
soutien logistique et éventuellement financier pour les demandes de transport, sous
réserve de disponibilité logistique et budgétaire ;

Considérant qu’une offre d’activités prévues en 2024 est à consulter en annexe du
présent rapport ;

Considérant qu’une convention entre la commune d’Uccle et le réseau d'une durée
d'un an (deux fois renouvelable par tacite reconduction) fixe les modalités du
partenariat (voir annexe);

Considérant que l’adhésion au réseau se fait au moyen d’une contribution adaptée en
fonction du nombre d’habitants de l’entité membre (0,025 EUR par habitant) ;

Considérant que sur base du dernier recensement datant du 01 mars 2024 comptait
87.194 habitants dans la commune d’Uccle et que le prix d’adhésion est de ce fait fixé
à 2.180,00 EUR ;

Considérant qu’il est proposé d’engager et de dépenser 2.180,00 EUR sur l’article
budgétaire 15002/124-48/    -  /64;
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Considérant que le montant disponible globalisé du service est suffisant (équivalent à
38.644,67€ comprenant les articles : 15001/123-16/-/64, 15001/124-48/-/64,
15002/123/-/64, 15002/124-48/-/64) et que l’article sera régularisé lors d’une
prochaine modification budgétaire ;

Considérant qu’il est proposé de désigner l’Echevin(e) de la Solidarité Internationale
et l'Echevin(e) de l'éducation comme membres dudit réseau ;

Décide :

- d’approuver la convention d’adhésion de la Commune d’Uccle au réseau
« Territoires de la Mémoire » ci-annexée;

-d’approuver l’engagement de la dépense d’un montant de 2.180,00 EUR afin
d’adhérer au réseau sur l’article 15002/124-48/-/64 ;

- de désigner l’Echevin(e) de la Solidarité Internationale et l'Echevin(e) de l'éducation
comme membres dudit réseau.

 

Le Conseil approuve le point.
37 votants : 37 votes positifs.

Internationale Solidariteit.- Toetreding tot het netwerk "Territoires de la
Mémoire" en aanduiding van twee leden.

De raad,

Aangezien een van de doelstellingen van de dienst Internationale Solidariteit erin
bestaat acties rond wereldburgerschapseducatie te ontwikkelen om de burgers, de
scholen en het gemeentepersoneel te sensibiliseren voor de mensenrechten;

Aangezien het opleidingscentrum voor verzet en burgerzin "Territoires de la
Mémoire" verschillende initiatieven voor kinderen, jongeren en volwassenen
ontwikkelt om het verleden over te dragen en de betrokkenheid van iedereen in de
bouw van een democratische samenleving die garant staat voor de fundamentele
vrijheden aan te moedigen;

Aangezien het netwerk "Territoires de la Mémoire" door de Federatie Wallonië-
Brussel erkend is als een vereniging van permanente vorming en als kenniscentrum in
het kader van het decreet betreffende de overdracht van de herinnering;

Overwegende dat de vereniging vandaag 223 gemeentes, 4 provincies en het Waals
Parlement telt (zie de lijst van de leden in de bijlage), die zich er als lid toe verbonden
hebben bij te dragen aan:

-          De sensibilisering voor en het verzet tegen de gevaren van haatdragende
ideologieën;

-          De overdracht van de democratische waarden;

-          De verspreiding van pedagogische tools en instrumenten;

-          De bouw van een progressieve, vrije en solidaire samenleving;

Overwegende dat de leden van het netwerk toegang hebben tot de volgende
voordelen:

67/169
Conseil communal - 27.06.2024 - Registre public
Gemeenteraad - 27.06.2024 - Openbaar register



-          Een plaat Territoire de Mémoire en een systematische begeleiding voor de
organisatie van de officiële plaatsing ervan;

-          Op aanvraag, een opleiding van het personeel van de gemeente of van de
school over de kwesties in verband met de strijd tegen discriminatie, xenofobie,
racisme en vrijheidsberovende ideeën door middel van een reeks opleidingen (op
aanvraag);

-          Deelname aan de jaarlijkse activiteiten, inclusief de inbreng van
methodologische en pedagogische ervaring in de organisatie van activiteiten in
verband met de thema's van de vereniging;

-          Een regelmatige communicatie over de planning van de evenementen van de
vereniging;

-          20 % korting op de huur van de reizende tentoonstellingen van vzw Territoires
de la Mémoire;

-          Een abonnement op het halfjaarlijks tijdschrift Aide-Mémoire: een papieren
versie opgestuurd naar het bestuur en de bibliotheken van het lid en een digitale
verzending via de adressen naar keuze (na indiening van een contactenlijst);

-          De vermelding van het lid in het halfjaarlijks tijdschrift Aide-Mémoire, op de
algemene promotiedragers en op de website van vzw Territoires de la Mémoire;

-          Ondersteuning voor het vervoer van de klassen van scholen van de
gemeentelijke entiteit die de permanente tentoonstelling voor iedereen vanaf 11 jaar
"Plus jamais ça ! Parcours dans les camps nazis pour résister aujourd'hui" willen
bezoeken, logistieke en eventueel financiële ondersteuning voor de vervoeraanvragen,
onder voorbehoud van de logistieke en budgettaire beschikbaarheid;

Overwegende dat een aanbod van in 2024 geplande activiteiten geraadpleegd kan
worden in de bijlage bij het onderhavige verslag;

Overwegende dat een overeenkomst tussen de gemeente Ukkel en het netwerk met
een duur van 1 jaar  ( 2 keer automatisch hernieuwbaar) de modaliteiten van de
samenwerking vastlegt (zie bijlage);

Overwegende dat de toetreding tot het netwerk tot stand komt door middel van een
bijdrage aangepast aan het aantal inwoners van het lid (€ 0,025 per inwoner);

Overwegende dat de gemeente Ukkel op basis van de laatste telling van 1 maart 2024
87.194 inwoners telde en de prijs voor het lidmaatschap hierdoor vastgelegd werd op
€ 2.180,00;

Overwegende dat voorgesteld wordt € 2.180,00 vast te leggen en uit te geven op
begrotingsartikel 15002/124-48/    -  /64;

Overwegende dat het totale voor het departement beschikbare bedrag toereikend is (38
644,67 euro voor de volgende artikelen: 15001/123-16/-/64, 15001/124-48/-/64,
15002/123/-/64, 15002/124-48/-/64) en dat het artikel in een toekomstige
begrotingswijziging zal worden geregulariseerd;

Overwegende dat voorgesteld wordt de schepen van Internationale Solidariteit en de
schepen van Onderwijs aan te duiden als lid van dit netwerk;

Beslist:
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- De overeenkomst voor de toetreding van de gemeente Ukkel tot het netwerk
"Territoires de la Mémoire" goed te keuren;

- De vastlegging en de uitgave van een bedrag van € 2.180,00 om toe te treden tot het
netwerk goed te keuren op artikel 15002/124-48/    -  /64;

- De schepen van Internationale Solidariteit en de schepen van Onderwijs aan te
duiden als lid van dit netwerk.

 

De Raad keurt het punt goed.
37 stemmers : 37 positieve stemmen.

5 annexes / 5 bijlagen
Brochure TM 2024.pdf, Offre TM 2024.pdf, Convention TDLM Uccle 13 06 24 FR
(Nederlands).docx, Liste des communes adhérantes.pdf, Convention TDLM Uccle 13
06 24 FR.docx

 

 

 

Participation citoyenne - Burgerparticipatie
 

Participation citoyenne.- Sélection des projets lauréats du budget participatif
2024 - engagement de la dépense - Mode de financement.

Le Conseil,

Attendu qu’en séance du 19 septembre 2023, le Collège a approuvé le lancement de
troisième édition du budget participatif ;

Attendu que suite à l'appel à projets organisé dans le cadre du budget participatif lancé
en décembre 2023, 20 propositions ont été retenues après l’analyse des services
techniques de l’administration ;

Attendu qu’un projet retenu s’est retiré du processus en cours de route ;

Attendu que dès lors 19 projets ont été soumis au vote des Ucclois(e)s ;

Que les citoyens uccclois avaient trois possibilités pour voter : en ligne sur la
plateforme Monopinion, en téléchargeant le formulaire de vote et l’envoyant par
email au service Participation Citoyenne, via le formulaire de vote papier disponible
dans 10 lieux suivants : Centre Administratif d’Uccle, Centre Culturel d’Uccle,
Bibliothèque du Centre, Bibliothèque du Homborch, Bibliothèque-Médiathèque Le
Phare, Bibliothèque Néerlandophone, Salle Omnisport Saint-Job, Salle de sport
Neerstalle ,Ferme Rose, GC Het Huys ;

Attendu que, durant ces 4 semaines, chaque citoyen(ne) âgé(e) d’au moins 14 ans et
résidant à Uccle a pu voter pour ses deux projets préférés ;

Attendu que le dépouillement a été effectué par le service de la participation citoyenne
sous le contrôle de deux membres représentants des « projets partagés » se portant
volontaires ;

Attendu que durant la journée de dépouillement un procès-verbal a été dressé par le
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service participation citoyenne et validé par les citoyennes présentes ;

Attendu que tous les détails du dépouillement des votes se trouve en annexe de ce
rapport ;

Attendu que suite à cette phase de vote, au total, 3.458 votes valides ont été
comptabilisés : 1.526 votes ont été récoltés via la plateforme Monopinion et 1.941
votes ont été reçus via les urnes et par e-mail ;

Attendu que les cinq projets ayant récolté le plus de votes sont les suivants :

1.         Uccle à pied Saint Job avec un total de 416 votes pour un budget de 10.000€

2.         Bosquet de l’Amour avec un total de 414 votes pour un budget de 40.000€

3.         Bougeons ! avec un total de 359 votes pour un budget de 25.000€

4.         Pousse-Pousse à la Cité de Messidor  avec un total de 341 votes et pour un
budget de 50.000€

5.         Les matinales du Parvis Saint-Pierre  avec un total de 292 votes et pour un
budget de 20.000€

Attendu que le montant total estimé pour les cinq projets ayant obtenu le plus de votes
s’élève dès lors à 145.000 euros;

Attendu que les 5.489,5 euros restants seront redistribués en fonction des besoins
estimés par les services techniques en cours de réalisation des projets ;

Décide :

- de prendre acte des résultats de la troisième édition Budget participatif;

- d’autoriser l’engagement de la somme totale de 150.489,5 euros à l’article 000/724-
60/-/17 de l’exercice 2024 afin de réaliser les projets lauréats du Budget participatif
soit :

1.         Uccle à pied Saint Job avec un total de 416 votes pour un budget de 10.000€ ;

2.         Bosquet de l’Amour avec un total de 414 votes pour un budget de 40.000€ ;

3.         Bougeons ! avec un total de 359 votes pour un budget de 25.000€ ;

4.         Pousse-Pousse à la Cité de Messidor  avec un total de 341 votes et pour un
budget de 50.000€

5.         Les matinales du Parvis Saint-Pierre  avec un total de 292 votes et pour un
budget de 20.000€ .

 

 

Le Conseil approuve le point.
37 votants : 37 votes positifs.

Burgerinspraak.- selectie van de winnende projecten van het participatief budget
voor 2024 - vastlegging van de totale som.
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De Raad,

Aangezien het college in zitting van 19 september 2023 de lancering van de derde
editie van het Participatief budget goedgekeurd heeft;

Aangezien ingevolge de projectoproep georganiseerd in het kader van het Participatief
budget en gelanceerd in december 2023 20 voorstellen geselecteerd werden na de
analyse door de technische diensten van het bestuur;

Aangezien een geselecteerd project zich tijdens de procedure teruggetrokken heeft;

Aangezien de Ukkelaars bijgevolg voor 19 projecten konden stemmen;

Aangezien de Ukkelse burgers drie mogelijkheden hadden om te stemmen: online op
het platform MyOpinion, door het stemformulier te downloaden en het via e-mail op
te sturen naar de dienst Burgerinspraak of via het papieren stemformulier, dat
beschikbaar was op de volgende 10 locaties: Administratief Centrum van Ukkel,
Cultureel Centrum van Ukkel, bibliotheek Centre, bibliotheek Homborch, bibliotheek-
mediatheek Le Phare, Nederlandstalige bibliotheek, omnisportzaal Sint-Job, sporthal
Neerstalle, Hof ten Hove, GC Het Huys;

Aangezien alle burgers van 14 jaar en ouder en woonachtig in Ukkel gedurende deze
4 weken konden stemmen op hun twee favoriete projecten;

Aangezien de analyse verricht werd door de dienst Burgerinspraak, onder toezicht van
twee vrijwillige leden die "gedeelde projecten" vertegenwoordigden;

Aangezien er tijdens de analysedag een verslag opgesteld werd door de dienst
Burgerinspraak, dat bekrachtigd werd door de aanwezige burgers;

Aangezien alle details van de analyse van de stemmen in de bijlage bij dit verslag
staan;

Aangezien na deze stemfase in totaal 3.458 geldige stemmen geteld werden:
1.526 stemmen via het platform MyOpinion en 1.941 stemmen via de stembussen en
via e-mail;

Aangezien de vijf projecten met de meeste stemmen de volgende zijn:

1.         Ukkel te voet Sint-Job met in totaal 416 stemmen voor een budget van
€ 10.000

2.         Liefdesbos met in totaal 414 stemmen voor een budget van € 40.000

3.         Bewegen! met in totaal 359 stemmen voor een budget van € 25.000

4.         Pousse-Pousse in wijk Messidor met in totaal 341 stemmen voor een budget
van € 50.000

5.         De ochtenden op het Sint-Pietersvoorplein  met in totaal 292 stemmen voor
een budget van € 20.000;

Aangezien het geraamd totaalbedrag voor de vijf projecten met de meeste stemmen
bijgevolg 145.000 euro beloopt;

Aangezien de overige 5.489,50 euro tijdens de verwezenlijking van de projecten
herverdeeld zal worden naargelang de door de technische diensten geraamde
behoeften;
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27.06.2024/A/0028

 

Beslist:

- Akte te nemen van de resultaten van de derde editie van het Participatief budget;

- de vastlegging van de totale som van € 150.489,50 op artikel 000/724-60/-/17 van
het dienstjaar 2024 toe te staan om de winnende projecten van het Participatief budget
te verwezenlijken, hetzij:

1.         Ukkel te voet Sint-Job met in totaal 416 stemmen voor een budget van
€ 10.000;

2.         Liefdesbos met in totaal 414 stemmen voor een budget van € 40.000;

3.         Bewegen! met in totaal 359 stemmen voor een budget van € 25.000;

4.         Pousse-Pousse in wijk Messidor met in totaal 341 stemmen voor een budget
van € 50.000;

5.         De ochtenden op het Sint-Pietersvoorplein  met in totaal 292 stemmen voor
een budget van € 20.000.

 

De Raad keurt het punt goed.
37 stemmers : 37 positieve stemmen.

4 annexes / 4 bijlagen
PV dépouillement Budget Participatif 2024_NL.docx, Résultats BP 2024.xlsx, PV
signé.pdf, Résultats BP 2024_NL.xlsx

 

Aleksandra Kokaj entre en séance / treedt in zitting.  
Blaise Godefroid quitte la séance / verlaat de zitting. 
Yannick Franchimont quitte la séance / verlaat de zitting. 
Mathias Junqué quitte la séance / verlaat de zitting. 

 

 

DÉPARTEMENT FINANCES - DEPARTEMENT FINANCIËN

Recette - Ontvangerij
 

Compte 2023.

Le Conseil,

Vu l'article 78 de l'arrêté royal du 2 août 1990 portant le règlement général de
la comptabilité communale;
Vu l'article 240 de la nouvelle loi communale;
Attendu que le compte 2023 est clôturé et annexé;
Vu les annexes explicatives constituant un recueil séparé;
Décide d'arrêter le compte 2023.

Mme l’Echevin Delwart a le plaisir de présenter un compte 2023 en boni
pour plus de 7 millions d’euros.
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L’analyse des recettes et dépenses en cours d’année par rapport au budget
initial témoigne d’un exercice de gestion rigoureux, puisque les dépenses de
fonctionnement ont diminué dans un contexte où les dépenses de personnel ont
augmenté en raison d’une série d’indexations.

Ce boni est d’autant plus remarquable que des subsides exceptionnels ont été
octroyés au CPAS pour le déménagement des homes.

À l’issue de ce compte, le boni global (donc non limité à l’exercice 2023)
s’élève à plus de 14 millions d’euros.

Le Collège a toujours insisté sur la nécessité de dégager des bonis pour
financer le programme extraordinaire.

Dans ce cas-ci, plus de 50 % du programme extraordinaire ont été engagés
de manière rigoureuse puisque cet argent a été mobilisé exclusivement pour des
projets fiables et avancés.

Les discussions en commission ont permis d’aborder des points plus
spécifiques, tels que la ventilation des recettes dues aux additionnels au précompte
immobilier, les provisions opérées sur les taxes GSM (grâce aux provisions, on
couvre plus de 60 % du risque lié à la non-perception d’une partie de ces taxes).

Les services ont accompli un travail important pour liquider les créances
irrécouvrables.

Les cotisations de responsabilisation dans le domaine des pensions
constituent un enjeu budgétaire majeur dans la mesure où elles se situent dans une
courbe ascendante. Il faudra faire preuve de vigilance en ce domaine. La prudence
est donc de mise avec les bonis dégagés et requiert plus que jamais une politique de
rigueur.

 
M. Cools signale que le groupe Uccle en avant va s’abstenir sur ce compte.
Un compte est tout d’abord le résultat de l’exécution d’un budget. Dès lors, vu

que le groupe Uccle en avant s’est opposé au budget 2023 pour toute une série de
raisons, il est logique qu’il n’approuve pas le compte qui résulte de ce budget.

Mais un compte est aussi un document technique par lequel la situation
comptable et financière de la commune est en quelque sorte « photographiée » à la fin
de l’année. Vu qu’il n’y a pas lieu de douter du sérieux avec lequel ce travail a été
accompli par les services du Receveur, un vote négatif ne se justifie pas non plus.

En raison de ces deux facettes propres à un compte, le groupe Uccle en avant
opte pour l’abstention.

Il n’y aurait pas eu un boni de 7,11 millions d’euros dans ce compte sans la
recette exceptionnelle et non récurrente de 7 millions d’euros à l’impôt des personnes
physiques due au fait qu’en 2023, la commune a touché 14 douzièmes de cette recette
alors que les autres années, elle n’en percevait que 12 douzièmes.

L’excellent rendement du précompte immobilier, l’indexation des revenus
cadastraux et l’augmentation de la masse des revenus cadastraux par les nouvelles
constructions ont permis à la commune d’engranger des recettes importantes.

Pour ce qui concerne les créances irrécouvrables, M. Cools conclut des
débats menés en commission que le travail doit être poursuivi, étant donné qu’il y a
probablement encore un million d’euros de recettes irrécouvrables qu’il faudra acter
à un moment donné.

Des recettes importantes sont aussi générées par la scan car.
Cependant, il y a une augmentation des dépenses parallèlement à

l’augmentation des recettes : 5,18 millions d’euros de dépenses de fonctionnement,
dont 4,15 millions d’euros de dépenses de personnel.

Toutefois, les dépenses de fonctionnement ont été en définitive inférieures aux
prévisions budgétaires. M. Cools se permet de rappeler à cet égard que lors du débat
sur le budget 2023, il avait estimé trop élevées les prévisions avancées pour ces
dépenses de fonctionnement.
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Pour ce qui concerne les antennes GSM provisionnées à 60 %, M. Cools
précise qu’il y aura moins de subsides régionaux à l’avenir, vu l’état des finances de
la Région bruxelloise.

De plus, des recettes exceptionnelles telles que la vente de Brutélé pour 16,77
millions d’euros ne se reproduiront plus.

Mme l’Echevin Delwart a souligné elle-même l’augmentation exponentielle
des cotisations de responsabilité pour les pensionnés statutaires.

Les années à venir exigeront donc une gestion extrêmement prudente et
rigoureuse des finances communales. Dans cette perspective, il y a lieu de
s’interroger sur la pertinence de certains projets entendus, tels que la construction
d’une piscine naturelle à ciel ouvert, d’un commissariat de police ou d’un nouveau
centre administratif pour le CPAS.

Lors de la prochaine législature, la rigueur sera d’autant plus nécessaire que,
sans les apports exceptionnels, les finances communales seraient juste en équilibre
voire en léger déficit.

 
M. De Bock aimerait savoir ce que les recouvrent les 32 millions d’euros de

créances ouvertes relatives au précompte immobilier. S’agit-il de simples retards
d’enrôlements, de contestations de non-paiements ? La Région procède-t-elle à des
saisies immobilières à un moment donné ?

En matière de personnel, M. De Bock salue les efforts accomplis par la
majorité pour réduire le nombre d’équivalents temps plein sans pour autant sacrifier
les services fournis à la population.

 
M. Vanraes estime qu’on peut difficilement attribuer à une simple « chance »

la présentation chaque année de comptes en boni.
C’est en réalité le résultat d’une bonne gestion et ce d’autant plus qu’un boni

a pu être réalisé malgré des indexations importantes au cours des deux dernières
années.

Selon M. Vanraes, il n’y a pas lieu de voter systématiquement contre un
compte dans la foulée d’un vote contre un budget, car comptes et budgets répondent à
des logiques différentes.

 
M. Cohen estime que Mme l’Echevin Delwart peut être très fière de sa gestion

libérale, qui, grâce à la maîtrise des coûts, a permis de dégager un boni année après
année sans que jamais, depuis 7 ans, les impôts n’aient été augmentés.

Il s’étonne des réticences à l’égard de l’aménagement d’un nouveau
commissariat à Uccle alors qu’il s’agit d’un investissement pour la sécurité des
citoyens.

 
M. Desmet se réjouit de constater qu’une fois de plus, l’année est clôturée

avec un boni alors que la majorité des communes doit faire face à un déficit.
Cette stricte orthodoxie budgétaire n’a pas empêché la réalisation d’objectifs

politiques importants, dont la concrétisation a été facilitée par la recherche active de
subsides. 

M. Desmet remarque aussi que la charge de la dette est plus faible que lors
des mandatures précédentes.

Tous ces éléments démontrent une volonté de rigueur, d’équilibre et de
consolidation des finances.

 
M. Hayette signale que le groupe socialiste, qui s’est opposé au budget, va,

dans un souci de cohérence, s’abstenir sur le compte, étant donné que celui-ci est un
acte technique.

M. Hayette souhaiterait obtenir des éclaircissements sur la cotisation de
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responsabilité, notamment sur l’ampleur de son augmentation et sur les moyens qui
permettraient de la limiter.

 
M. le Bourgmestre estime que les investissements sont d’une importance

capitale pour une commune : une commune qui cesse d’investir n’évolue plus et
meurt.

À cet égard, la recherche d’une nouvelle implantation pour le commissariat
est tout à fait justifiée car l’immeuble qui accueille le commissariat actuel est
énergivore et peu pratique pour les forces de police et le public.

Selon M. le Bourgmestre, il est un peu facile de critiquer systématiquement les
projets de la majorité, juste parce qu’ils émanent de la majorité.

Par exemple, critiquer l’aménagement d’une piscine naturelle juste parce que
certains pourraient apprécier une telle posture et alors que rien n’a encore été
annoncé sur le plan budgétaire relève de la malhonnêteté intellectuelle !

C’est du même ordre que l’attitude consistant à considérer comme un élément
fédérateur le fait d’être rallié par certaines personnes et à dénoncer un débauchage
si ces mêmes personnes se rallient à quelqu’un d’autre.

M. le Bourgmestre se permet de rappeler à M. Cools que celui-ci avait
naguère approuvé au Collège l’acquisition de la scan car – avec son « nouvel ami »
M. Sax – et approuvé de même cette décision lors de la dernière séance du Conseil
communal, où ce point a fait l’objet d’un vote à l’unanimité.

 
Mme l’Echevin Delwart, tout en remerciant les orateurs précédents pour

leurs interventions, regrette les abstentions : elle se demande en effet comment elle
pourrait satisfaire des conseillers qui s’abstiennent alors qu’elle présente des
comptes en boni. Elle déplore notamment que M. Hayette renonce à émettre un vote
positif en dépit de l’exactitude reconnue du compte et du soutien exceptionnel au
CPAS.

L’installation de la scan car, décidée avant cette mandature, vise à garantir le
respect d’un règlement voté par l’ensemble du Conseil communal. Les recettes qu’elle
engrange permettent de couvrir une partie des coûts générés par le service Parking et
par la scan car elle-même et aussi de libérer un certain nombre de places de
stationnement dans les quartiers les plus densément occupés.

Par rapport aux prévisions du budget initial, les frais de fonctionnement
diminuent. Mme l’Echevin Delwart s’était engagée à faire preuve de vigilance en
matière de dépenses de fonctionnement et le compte confirme donc la réalité de cet
engagement.

Les dépenses de personnel se situent en deçà de l’indexation.
La politique en matière d’investissements est liée de manière étroite à la

gestion de la dette : plus la gestion de la dette est dynamique, plus son coût s’avère
moindre, et c’est ce que l’on observe dans ce compte.

Ce résultat est aussi dû à des événements conjoncturels tels que la vente de
Brutélé. Le Collège ne s’en est jamais caché et se réjouit du fait que ce montant soit
utilisé pour diminuer la dette plutôt que pour effectuer de nouvelles dépenses.

Pour ce qui concerne les créances ouvertes évoquées par M. De Bock, Mme
l’Echevin Delwart précise qu’il s’agit de montants communiqués par l’administration
régionale, dont, à sa demande, la commune provisionne une partie, en l’occurrence 7
millions d’euros. Vu qu’on a affaire ici au simple suivi de dossiers monitorés, il n’y
pas lieu de s’inquiéter de ce poste qui se renouvelle et se vide chaque année.
Néanmoins, eu égard au fait que cet impôt administré par un autre niveau de pouvoir
s’avère être une source majeure de recettes, le Collège est attentif à ce que les
prévisions débouchent sur des droits perçus et non uniquement sur des droits
constatés.

Mme l’Echevin Delwart confirme le caractère exponentiel de l’augmentation
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escomptée des cotisations de responsabilisation des pensions : les prévisions du
Service fédéral des pensions évoquent un doublement d’ici 2028. Il s’agit d’un enjeu
considérable et complexe. La maîtrise de l’augmentation des cotisations passera
probablement par la recherche d’un équilibre entre agents statutaires et agents
contractuels, la mise en place d’un 2ème pilier de pensions et l’élaboration de toute
une série d’autres solutions qui sont loin de concerner uniquement la commune
d’Uccle.

 
M. Cools remarque que, jusqu’à l’intervention de M. le Bourgmestre, le débat

s’est déroulé sereinement, chacun étant dans son rôle : la majorité se réjouissait de la
situation financière de la commune et l’opposition émettait ses réserves en
recommandant une extrême prudence, dans un débat paisible où les diverses opinions
s’expriment avec le respect qui sied à toute assemblée démocratique.

Mais par la suite, M. Cools a été outré que M. le Bourgmestre en soit venu à
le taxer de « malhonnêteté intellectuelle ». Ces propos sont totalement inacceptables !
Ce n’est pas avec de telles outrances qu’on élève le débat au sein d’un Conseil
communal !

De plus, les allégations de M. le Bourgmestre sont inexactes quand il prétend
que l’opposition rejette tout par principe. Au contraire, le groupe Uccle en avant a
approuvé de nombreux projets d’investissement au cours de cette législature-ci.

M. Cools rappelle à cet égard que le grand projet relatif au stade national de
hockey a été approuvé à l’unanimité. Par ailleurs, au sein du conseil d’administration
et du comité de direction où il siège lui-même, M. Cools a suivi favorablement ce
dossier sans y mettre la moindre entrave.

Mais M. Cools estime tout autant avoir le droit d’émettre des réserves à
l’égard de certains projets, tels que le nouveau commissariat de police. Il devrait être
possible d’avoir des appréciations différentes sans en venir à se lancer des
invectives !

Il faut être bien conscient du fait que les recettes au précompte immobilier,
dont M. Cools a voté l’augmentation sous la législature précédente, constituent une
manne qui permet à la commune d’Uccle d’être dans une situation financière plus
favorable que d’autres communes bruxelloises. Mais il n’en demeure pas moins que le
maintien de l’indépendance financière de la commune exige la plus grande prudence.

M. Cools se rappelle s’être opposé à la scan car sous la législature
précédente.

 
M. le Bourgmestre prétend que la dernière affirmation de M. Cools quant à

sa position sur la scan car est fausse.
 
M. Cools propose d’examiner le contenu des procès-verbaux pour tirer cela

au clair.
Quoi qu’il en soit, les enregistrements de ses propos attestent qu’il n’a rien dit

en soi pour ou contre la scan car mais qu’il a signalé l’impact positif de ce dispositif
pour les finances communales en raison des recettes qu’il induit. Et tous les chiffres
cités dans son intervention étaient des données factuelles reprises du document de la
majorité.

M. Cools réitère son injonction en faveur de la sérénité des débats : chacun
doit avoir le droit d’émettre des points de vue différents au sein de cette assemblée !

 
M. Sax n’est pas hostile à l’achat de la scan car mais émet de nettes réserves

à l’égard de son usage actuel.
Ce dispositif est intéressant dans des quartiers périphériques mais il s’avère

particulièrement inopportun dans les quartiers commerçants.
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M. De Bock est rassuré sur l’évolution de la dette, qui recule matériellement
par rapport au budget dans un contexte inflatoire important et dont la charge
demeure aux alentours du taux très soutenable de 10 %, mais les défis des prochains
mois seront énormes.

 
 
 

Le Conseil approuve le point.
35 votants : 29 votes positifs, 6 abstentions.
Abstentions : Eric Sax, Marc Cools, Bernard Hayette, Cédric Didier Norré, Hans
Marcel Joos Van de Cauter, Leïla Kabachi.

Rekening 2023

De Raad,
Gelet op artikel 78 van het koninklijk besluit van 2 augustus 1990 betreffende het
algemene reglement op de gemeentelijke boekhouding;
Gelet op artikel 240 van de nieuwe gemeentewet;
Aangezien de rekening 2023 afgesloten is en bijgevoegd is;
Gelet op de afzonderlijke verklarende bijlagen,
Beslist de rekening 2023 vast te stellen.

Schepen Delwart is verheugd een overschot van meer dan 7 miljoen euro op
de rekening 2023 te kunnen presenteren.

Een analyse van de ontvangsten en uitgaven tijdens het jaar in vergelijking
met de initiële begroting toont een rigoureus beheer, aangezien de werkingsuitgaven
gedaald zijn in een context waar de personeelskosten gestegen zijn door een reeks
indexeringen.

Dit overschot is des te opmerkelijker omdat er uitzonderlijke subsidies werden
toegekend aan het OCMW voor de verhuizing van de tehuizen.

Aan het einde van deze rekening bedraagt het globale overschot (d.w.z. niet
beperkt tot het boekjaar 2023) meer dan 14 miljoen euro.

Het college heeft altijd aangedrongen op de noodzaak om overschotten vrij te
maken om het buitengewone programma te financieren.

In dit geval werd meer dan 50% van het buitengewone programma op een
rigoureuze manier vastgelegd, aangezien dit geld uitsluitend werd gebruikt voor
betrouwbare en geavanceerde projecten.

De discussies in de commissie hebben ons in staat gesteld om meer specifieke
punten aan te pakken, zoals de verdeling van de ontvangsten uit de opcentiemen op de
OV en de voorzieningen die zijn getroffen voor de GSM-belastingen (dankzij deze
voorzieningen kunnen we meer dan 60% van het risico dekken dat is verbonden aan
het niet innen van een deel van deze belastingen).

De diensten hebben veel werk verzet om oninvorderbaarheden weg te werken.
De verantwoordingsbijdragen op het gebied van pensioenen vormen een grote

uitdaging voor de begroting omdat ze een stijgende lijn vertonen. Op dit gebied zal
waakzaamheid geboden zijn. Voorzichtigheid is dus geboden bij het vrijgeven van
overschotten en een strikt beleid is meer dan ooit noodzakelijk.

 
De h. Cools wijst erop dat Uccle en avant zich zal onthouden.
Een rekening is in de eerste plaats het resultaat van de uitvoering van een

begroting. Aangezien Uccle en avant om een hele reeks redenen tegen de begroting
2023 was, is het logisch dat zij de rekening die uit deze begroting voortvloeit, niet
goedkeurt.

Een rekening is echter ook een technisch document dat een momentopname
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geeft van de boekhoudkundige en financiële situatie van de gemeente op het einde van
het jaar. Aangezien er geen reden is om te twijfelen aan de ernst waarmee dit werk is
uitgevoerd door de diensten van de Ontvanger, is een negatieve stem ook niet
gerechtvaardigd.

Vanwege deze twee facetten van een rekening kiest de fractie Uccle en avant
ervoor om zich te onthouden.

Er zou geen overschot van 7,11 miljoen euro op deze rekening zijn geweest
zonder de uitzonderlijke en eenmalige ontvangsten van 7 miljoen euro uit de
personenbelasting, omdat de gemeente in 2023 14 twaalfden van deze ontvangsten
heeft ontvangen, terwijl ze in andere jaren slechts 12 twaalfden heeft ontvangen.

Dankzij de uitstekende opbrengst van de onroerende voorheffing, de
indexering van de kadastrale ontvangsten en de toename van het volume van de
kadastrale ontvangsten als gevolg van nieuwbouw, heeft de gemeente aanzienlijke
ontvangsten kunnen innen.

Met betrekking tot oninvorderbaarheden concludeert de h. Cools uit de
discussies in de commissie dat het werk moet worden voortgezet, aangezien er
waarschijnlijk nog 1 miljoen euro aan oninbare ontvangsten is die op een bepaald
moment moeten worden geboekt.

De scanauto genereert ook aanzienlijke ontvangsten.
Tegelijkertijd met de stijging van de ontvangsten zijn echter ook de uitgaven

gestegen: € 5,18 miljoen aan werkingsuitgaven, waarvan € 4,15 miljoen aan
personeelskosten.

Uiteindelijk zijn de werkingsuitgaven echter lager uitgevallen dan begroot. De
h. Cools wil er in dit verband op wijzen dat hij tijdens het debat over de begroting
2023 de prognoses voor deze werkingsuitgaven te hoog vond.

Met betrekking tot de voorziening van 60 % voor GSM-antennes herinnert de
h. Cools eraan dat er in de toekomst minder gewestelijke subsidies zullen zijn, gelet
op de toestand van de financiën van het Brussels Gewest.

Bovendien zullen uitzonderlijke ontvangsten zoals de verkoop van Brutélé
voor 16,77 miljoen euro zich niet herhalen.

Schepen Delwart wees zelf op de exponentiële stijging van de
aansprakelijkheidsbijdragen voor de statutaire gepensioneerden.

De komende jaren zullen dus een uiterst voorzichtig en rigoureus beheer van
de gemeentefinanciën vereisen. Met dit in het achterhoofd is het de moeite waard om
vraagtekens te plaatsen bij de relevantie van bepaalde projecten die zijn besproken,
zoals de bouw van een natuurlijk openluchtzwembad, een politiecommissariaat of een
nieuw administratief centrum voor het OCMW.

Tijdens de volgende legislatuur zal strengheid des te noodzakelijker zijn
omdat de gemeentefinanciën zonder de uitzonderlijke bijdragen net in evenwicht
zouden zijn of zelfs een licht tekort zouden vertonen.
 

De h. De Bock zou graag willen weten wat er wordt teruggevorderd van de 32
miljoen euro aan uitstaande schulden met betrekking tot de onroerende voorheffing. Is
het gewoon een kwestie van laattijdige inkohiering of betwiste niet-betaling? Legt het
Gewest wel eens beslag op onroerend goed?

Wat het personeel betreft, verwelkomt de h. De Bock de inspanningen van de
meerderheid om het aantal voltijdse equivalenten te verminderen zonder dat dit ten
koste gaat van de dienstverlening aan de bevolking.
 

De h. Vanraes  is van mening dat het moeilijk is om de presentatie van goede
rekeningen elk jaar toe te schrijven aan een simpele "toevalstreffer".

Het is in feite het resultaat van goed beheer, vooral omdat het mogelijk is
geweest om een overschot te realiseren ondanks de aanzienlijke indexering in de
afgelopen twee jaar.
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Volgens de h. Vanraes is er geen reden om systematisch tegen een rekening te
stemmen in het kielzog van een stem tegen een begroting, aangezien rekeningen en
begrotingen op verschillende rationaliteiten reageren.
 

De h. Cohen is van mening dat schepen Delwart erg trots kan zijn op haar
liberale beheer, dat dankzij kostenbeheersing jaar na jaar een overschot heeft
opgeleverd zonder belastingverhogingen gedurende 7 jaar.
Hij sprak zijn verbazing uit over de onwil om een nieuw politiecommissariaat  te
bouwen in Ukkel, ondanks het feit dat dit een investering in openbare veiligheid is.
 

De h. Desmet was opgetogen over het feit dat het jaar opnieuw met een
overschot werd afgesloten, terwijl de meeste gemeentes met een tekort kampen.

Deze strikte budgettaire orthodoxie heeft niet verhinderd dat belangrijke
politieke doelstellingen werden bereikt, waarvan de realisatie werd vergemakkelijkt
door het actief zoeken naar subsidies.

De h. Desmet merkt ook op dat de schuldenlast lager is dan tijdens vorige
legislaturen.

Uit al deze elementen blijkt een streven naar striktheid, evenwicht en
consolidatie van de financiën.
 

De h. Hayette wijst erop dat de socialistische fractie, die tegen de begroting
was, zich omwille van de consistentie van stemming over de rekening zal onthouden,
aangezien het om een technisch document gaat.

De h. Hayette vraagt om opheldering over de aansprakelijkheidsbijdrage, met
name over de omvang van de stijging en de middelen om deze te beperken.
 

De burgemeester is van mening dat investeringen van vitaal belang zijn voor
een gemeente: een gemeente die niet meer investeert, zal zich niet meer ontwikkelen
en zal sterven.

In dit opzicht is de zoektocht naar een nieuwe locatie voor het
politiecommissariaat volledig gerechtvaardigd, aangezien het gebouw waarin het
huidige commissariaat is ondergebracht veel energie verbruikt en onpraktisch is voor
de politie en het publiek.

Volgens de burgemeester is het een beetje gemakkelijk om de projecten van de
meerderheid systematisch te bekritiseren, alleen maar omdat ze van de meerderheid
komen.

Het is bijvoorbeeld intellectueel oneerlijk om de bouw van een natuurlijk
zwembad te bekritiseren alleen maar omdat sommige mensen zo'n standpunt zouden
kunnen waarderen, terwijl er nog niets is aangekondigd over het budget!

Het is van dezelfde orde als de houding die erin bestaat om het feit dat men
zich achter bepaalde mensen schaart als een verenigend element te beschouwen en
een stroperigheid aan de kaak te stellen als diezelfde mensen zich achter iemand
anders scharen.

De burgemeester nam de vrijheid om de h. Cools eraan te herinneren dat hij
eerder - samen met zijn "nieuwe vriend" de h. Sax - de aankoop van de scanauto bij
het college had goedgekeurd en dat hij dit besluit ook had goedgekeurd tijdens de
laatste vergadering van de gemeenteraad, waar unaniem over het punt werd gestemd.
 

Schepen Delwart bedankte de vorige sprekers voor hun bijdragen, maar uitte
haar teleurstelling over de onthoudingen: ze vroeg zich af hoe ze de raadsleden die
zich onthielden tevreden kon stellen terwijl ze rekeningen met een overschot
presenteerde. Ze betreurt in het bijzonder dat de h. Hayette beslist heeft om niet voor
te stemmen, ondanks de erkende juistheid van de rekeningen en de uitzonderlijke steun
aan het OCMW.
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De invoering van de scanauto, waartoe vóór deze legislatuur is besloten, is
bedoeld om de naleving te garanderen van een reglement waarover de hele
gemeenteraad heeft gestemd. De ontvangsten die ze genereert, helpen om een deel van
de kosten te dekken die worden gegenereerd door de dienst Parking en door de
scanauto zelf, en ook om een aantal parkeerplaatsen vrij te maken in de
dichtstbevolkte gebieden.

Vergeleken met de oorspronkelijke begrotingsramingen zijn de werkingskosten
gedaald. Schepen Delwart had toegezegd waakzaam te zijn met betrekking tot de
werkingskosten en de rekening bevestigt de realiteit van dit engagement.

De personeelskosten liggen onder de indexering.
Het investeringsbeleid hangt nauw samen met het schuldbeheer: hoe

dynamischer het schuldbeheer, hoe lager de kosten, en dat zien we terug in deze
rekening.

Dit resultaat is ook het gevolg van conjuncturele gebeurtenissen zoals de
verkoop van Brutélé. Het college heeft hier geen geheim van gemaakt en is blij dat dit
bedrag is gebruikt om schulden te verminderen in plaats van nieuwe uitgaven te doen.

Met betrekking tot de openstaande schulden die door de h. De Bock zijn
genoemd, legt schepen Delwart uit dat dit bedragen zijn die door het gewestelijke
bestuur zijn doorgegeven en waarvan de gemeente op haar verzoek een deel, in dit
geval € 7 miljoen, heeft voorzien. Aangezien het hier alleen maar gaat om het toezicht
op de dossiers, hoeven we ons geen zorgen te maken over deze post, die elk jaar wordt
vernieuwd en leeggemaakt. Maar aangezien deze belasting, die door een ander
bestuursniveau wordt beheerd, een belangrijke bron van ontvangsten is, let het
college er goed op dat de ramingen resulteren in geïnde rechten en niet alleen in
vastgestelde rechten.

Schepen Delwart bevestigde het exponentiële karakter van de verwachte
stijging van de pensioenbijdragen: de federale pensioendienst voorspelt dat deze
tegen 2028 zullen verdubbelen. Dit is een aanzienlijke en complexe uitdaging. Om de
stijging van de bijdragen onder controle te houden, zal waarschijnlijk een evenwicht
moeten worden gevonden tussen statutair en contractueel personeel, zal een 2de
pensioenpijler moeten worden opgezet en zal een hele reeks andere oplossingen
moeten worden ontwikkeld die lang niet de enige zorg van Ukkel zijn.

 
De h. Cools merkt op dat het debat tot aan de toespraak van de burgemeester

soepel is verlopen, waarbij iedereen zijn rol heeft gespeeld: de meerderheid is
tevreden over de financiële situatie van de gemeente en de oppositie heeft haar
bedenkingen geuit, waarbij zij aanraadde uiterst voorzichtig te werk te gaan in een
vreedzaam debat waarin de verschillende meningen met het respect dat een
democratische vergadering betaamt, naar voren werden gebracht.

Maar vervolgens was de h. Cools woedend dat de burgemeester zo ver ging
om hem te beschuldigen van "intellectuele oneerlijkheid". Deze opmerkingen zijn
volstrekt onaanvaardbaar! Een dergelijke schandaal is niet de manier om het debat
binnen een gemeenteraad op een hoger plan te brengen!

Bovendien zijn de beschuldigingen van de burgemeester onjuist als hij beweert
dat de oppositie alles principieel afwijst. Integendeel, Uccle en avant heeft tijdens
deze legislatuur tal van investeringsprojecten goedgekeurd.

De h. Cools wijst erop dat het grote project voor het nationale hockeystadion
unaniem is goedgekeurd. Bovendien heeft de h. Cools, als lid van de raad van bestuur
en van het directiecomité waarin hij zelf zetelt, dit project positief gevolgd zonder ook
maar de minste belemmering op te werpen.

De h. Cools is echter van mening dat hij evenveel recht heeft om voorbehoud
te maken bij bepaalde projecten, zoals het nieuwe politiecommissariaat. Het moet
mogelijk zijn om verschillende meningen te hebben zonder te vervallen in
scheldwoorden!
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We moeten goed beseffen dat de ontvangsten van de onroerende voorheffing,
die de h. Cools tijdens de vorige legislatuur heeft verhoogd, een meevaller zijn
waardoor de gemeente Ukkel er financieel beter voorstaat dan andere Brusselse
gemeentes. Maar het blijft een feit dat de financiële onafhankelijkheid van de
gemeente met de grootste omzichtigheid moet worden gehandhaafd.

De h. Cools herinnert zich dat hij zich tijdens de vorige legislatuur heeft
verzet tegen de scanauto.
 

De burgemeester beweert dat de laatste verklaring van de h. Cools over zijn
standpunt over de scanauto onjuist is.

 
De h. Cools bood aan de inhoud van de notulen te bestuderen om de zaak op

te helderen.
In ieder geval blijkt uit de opnames van wat hij zei dat hij niets voor of tegen

de scanauto op zich zei maar dat hij wees op het positieve effect van deze regeling op
de gemeentefinanciën vanwege de ontvangsten die het genereert. En alle cijfers die hij
in zijn toespraak aanhaalde waren feitelijke gegevens uit het document van de
meerderheid.

Hij herhaalt zijn oproep tot kalmte in de debatten: iedereen moet het recht
hebben om verschillende standpunten te uiten in deze vergadering!
 

De h. Sax is niet tegen de aankoop van de scanauto maar heeft duidelijke
bedenkingen bij het huidige gebruik ervan.

Het systeem is nuttig in randwijken maar is vooral ongeschikt in
handelswijken.

 
De h. De Bock is gerustgesteld over de evolutie van de schuld, die aanzienlijk

lager is dan de begroting in een context van aanzienlijke inflatie, en waarvan de
kosten rond het zeer houdbare percentage van 10% blijven, maar de uitdagingen van
de komende maanden zullen enorm zijn.
 

De Raad keurt het punt goed.
35 stemmers : 29 positieve stemmen, 6 onthoudingen.
Onthoudingen : Eric Sax, Marc Cools, Bernard Hayette, Cédric Didier Norré, Hans
Marcel Joos Van de Cauter, Leïla Kabachi.

24 annexes / 24 bijlagen
Annexes au compte & Ann Tutelle + bdv FR 2023.docx, C. Irrecouvrables et non-
valeurs FR.pdf, Formulaire T3 2023.pdf, Bijlage 4 - Annexe 4 - ENog te innen
vastgestelde rechten - créances à recouvrer 2023.xlsx, D. Situation de caisse FR.pdf,
Annexe 5-2.pdf, Annexe 5-3.pdf, Rapport annuel 2023.pdf, E. Balance des comptes
généraux FR.pdf, Jaarverslag 2023.pdf, ANNEX 2023 FR pdf.pdf, Annexes au compte
& Ann Tutelle NL 2023.docx, Rapport transparence rémunérations.pdf, Bijlage 3 -
Annexe 3 subsides-subsidies 2023 FR-NL.xls, Annexe 5-1 - 2023.docx, Annexe 5-
4.pdf, AC Bijlage 5 - Annexe 5 Overheidsopdrachten - Marchés publics (final).docx,
ANNEX LEGALE Civadis 2023 FR pdf.pdf, Verslag transaprencie bezoldingen.pdf,
bijlage 1 - annexe 1 - Travaux en cours 2023.xlsx, ANNEX LEGALE Civadis 2023 NL
pdf.pdf, COMPTE 2023 FR.docx, Bijlage 2 - Annexe 2 - Etats des lieux des emprunts
au 31-12-2023 FR NL.xlsx, COMPTE 2023 NL.docx

 

 

Budget 2024.-Modifications budgétaires 1 et 2.
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Le Conseil,

Considérant qu’il convient à l’Assemblée de soume5re au vote du Conseil communal les modifica�ons
budgétaires n° 1 et 2 du budget 2024;
Vu que ces modifica�ons reprennent l’adapta�on de différents crédits de rece5es et de dépenses du
service ordinaire et extraordinaire;
Considérant que nous joignons, en annexe, les cahiers reprenant les articles modifiés;
Décide d’approuver les modifica�ons budgétaires influençant les résultats du budget 2024 telles qu’elles
se présentent :
 
1°)SERVICE ORDINAIRE (M.B. N°1) 

A. RESULTAT EX. ORDINAIRE BUDGET INITIAL                                        Boni        2.472.843,35

B. RESULTAT DE LA MB 1 (hors injction boni)                                          Mali           -209.167,71                                    
                                                                                  C.=A+B NOUVEAU RESULTAT EX. PROPRE                                            
   Boni         2.263.675,64
D. RESULTAT EX.  ANTERIEURS BUDGET INITIAL                                                     Boni     10.000.000,00                      
                                   

E. INJECTION BONI   2023  ORDINAIRE                                                                    Boni      4.927.826,90                  
F=C+D+E RESULTAT EX.GLOBAL                                                                                Boni     17.191.502,54
 
2°)SERVICE EXTRAORDINAIRE (M.B. N°2)
 
 L’augmenta�on des dépenses de l’exercice de la MB 2 (2.878.805,21 €) est compensée par une
augmenta�on équivalente des rece5es de financement (696.844,72 € de fonds de réserve, 863.878,80 €
d’emprunts, 1.296.481,69 € de subsides et 21.600,00 € de ventes). Et le résultat général du service
extraordinaire atteint à présent - 60.387.883,31€.

 

 

Mme l’Echevin Delwart précise que ces modifications budgétaires (n° 1 :
service ordinaire – n° 2 : service extraordinaire) visent à intégrer une série
d’éléments impondérables en matière de dépenses et de recettes qui n’ont pu être
planifiés lors de l’établissement du budget initial.

C’est une toute petite modification du boni à la baisse qui est actée ici,
puisqu’on aboutit quand même à un boni de plus de 2.200.000 €.

Les recettes proviennent de subsides relatifs au Plan d’urgence logement ainsi
que des intérêts créditeurs, car les services du Receveur veillent à assurer,
parallèlement à une gestion dynamique de la dette, une gestion dynamique de la
trésorerie, de manière à générer des intérêts créditeurs.

Les dépenses sont liées aux subsides figurant en recettes ou relèvent
d’éléments inconnus au départ.

Les modifications relatives au service extraordinaire concernent
principalement la gestion de véhicules ainsi que le projet Wheeples. Il s’agit
davantage de regroupements de projets que de modifications de grande ampleur.

 
M. Cools rappelle que le groupe Uccle en avant a voté contre le budget 2024,

comme il a voté contre les budgets de la Régie foncière et du CPAS.
Cependant, le groupe Uccle en avant votera en faveur de ces modifications

budgétaires car elles sont très limitées et purement techniques, et il en sera de même
à l’égard des modifications budgétaires du CPAS.

M. Cools estime que ceci contredit une fois de plus les propos de M. le
Bourgmestre, selon lesquels son groupe aurait une attitude systématiquement négative
à l’égard de quoi que ce soit.
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Le Conseil approuve le point.
35 votants : 35 votes positifs.

Begroting 2024.- Begrotingswijzigingen 1 en 2.

De Raad,
Overwegende dat de vergadering begro�ngswijzigingen 01 en 02 van de begro�ng 2024 ter goedkeuring
moet voorleggen aan de gemeenteraad;
Aangezien deze wijzigingen de aanpassing omva5en van verschillende kredieten inzake ontvangsten en
uitgaven van de gewone en de buitengewone dienst;
Overwegende dat we de gewijzigde artikels als bijlage hebben toegevoegd,
Beslist zijn goedkeuring te verlenen aan de begro�ngswijzingen die een invloed hebben op de resultaten
van de begroting 2024, als volgt :
 
1°) GEWONE DIENST (BW1)

 
 A. RESULTAAT EIGEN DIENSTJAAR OORSPRONKELIJKE BEGROTING    Overschot      2.472.843,35     
B. RESULTAAT VAN BW 1                                                                              Tekort                -209.167,71 
C=A+B NIEUW RESULTAAT EIGEN DIENSTJAAR                                       Overschot        2.263.675,64
D. RESULTAAT VOORGAANDE DIENSTJAREN OORSPRONKELIJKE BEGROTING      Overschot      10.000.000,00
     

E. INJECTIE OVERSCHOT 2023 GEWONE DIENST                                                         Overschot       4.927.826,90     
F=C+D+E RESULTAAT GLOBAAL DIENSTJAAR                                                                Overschot     17.191.502,54    
          
 
2°) BUITENGEWONE DIENST (BW2)

De s�jging van de uitgaven van het dienstjaar van BW 2 (€ 2.878.805,21) wordt gecompenseerd door een
overeenkoms�ge s�jging van financieringsontvangsten (€ 863.878,80), reservefonds (€ 696.844,72),
 verkopen (€ 21.600,00). En het algemene resultaat van de buitengewone dienst is nu € - 60.387.883,31 .

Schepen Delwart legt uit dat het doel van deze begrotingswijzigingen (nr. 1:
gewone dienst - nr. 2: buitengewone dienst) was om een reeks onvoorziene uitgaven-
en inkomstenposten op te nemen die niet konden worden gepland toen de
oorspronkelijke begroting werd opgesteld.

Dit is een zeer kleine neerwaartse bijstelling van het overschot, dat nog steeds
meer dan € 2.200.000 bedraagt.

De ontvangsten zijn afkomstig uit subsidies in verband met het
noodhuisvestingsplan en rente-inkomsten, aangezien de diensten van de ontvanger
erop letten om naast een dynamisch schuldenbeheer ook een dynamisch kasbeheer te
waarborgen, zodat rente-inkomsten worden gegenereerd.

De uitgaven hebben betrekking op subsidies die in de ontvangsten zijn
opgenomen of op posten die bij aanvang niet bekend waren.

De wijzigingen met betrekking tot de buitengewone dienst betreffen
voornamelijk het beheer van voertuigen en het Wheeples-project. Dit zijn meer
projectgroepen dan grote veranderingen.

 
De h. Cools herinnert eraan dat Uccle en avant tegen de begroting 2024 heeft

gestemd, net als tegen de begrotingen van de Grondregie en het OCMW.
Uccle en avant zal echter voor deze begrotingswijzigingen stemmen omdat ze

zeer beperkt en puur technisch zijn, en hetzelfde zal gelden voor de
begrotingswijzigingen van het OCMW.

Hij is van mening dat dit eens te meer in tegenspraak is met de bewering van
de burgemeester dat zijn fractie systematisch overal negatief tegenover staat.

De Raad keurt het punt goed.
35 stemmers : 35 positieve stemmen.
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14 annexes / 14 bijlagen
MB1 ordinaire FR.pdf, MB1 ordinaire NL.pdf, MB1&2 2024 - avis de la
commission.pdf, MB1 FONCTIONNELLE FR.pdf, Annexe MB2 FR 2024.pdf, MB2
Extraordinaire NL.pdf, MB12 2024 - avis de la commission_nl.pdf, Annexe MB2 NL
2024.pdf, MB1 FONCTIONNELLE NL.pdf, MB2 Extraordinaire FR.pdf, Synthese MB
1 NL 2024.pdf, Synthese MB 1 FR 2024.pdf, MB1 ECONOMIQUE FR.pdf, MB1
ECONOMIQUE NL.pdf

 

 

Budget 2023.- Modifications budgétaires N°s 98 et 99.

Le Conseil,
Vu que la modification budgétaire n° 98 du service ordinaire de l'exercice 2023,
conformément aux prescriptions de la circulaire du Service public Régional de
Bruxelles, relative à la clôture de l'exercice, porte sur les dépenses pour lesquelles une
insuffisance de crédit a été constatée, sans compensation possible au sein de la même
fonction budgétaire (en matière de rémunérations du personnel de l’enseignement, le
remboursement de non-valeurs de droits constatés…);
Considérant que cette modification budgétaire diminue le résultat budgétaire de
l’exercice propre ainsi que celui du résultat global;
Vu que la modification budgétaire n° 99 du service extraordinaire porte sur
l’enregistrement de réajustements de crédits de dépenses,
Décide d'approuver les modifications budgétaires 98 ordinaire et 99 extraordinaire de
2023 dont les cahiers sont joints, en annexe.
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Le Conseil approuve le point.
35 votants : 35 votes positifs.

Begroting 2023.-Begrotingswijzigingen Nrs 98 en 99.

De Raad,
Aangezien de begrotingswijziging nr. 98 van de gewone dienst 2023, overeenkomstig
de voorschriften van de omzendbrief van het ministerie van het Brussels
Hoofdstedelijk Gewest inzake de afsluiting van het dienstjaar, betrekking heeft op de
uitgaven waarvoor een krediettekort werd vastgesteld zonder mogelijke compensatie
binnen dezelfde begrotingsfunctie (op het gebied van het personeel van het onderwijs,
de terugbetaling van onwaarden van vastgestelde rechten…)
Aangezien het begrotingsresultaat van het eigen dienstjaar hiermee daalt, maar ook het
globale resultaat;
Aangezien de begrotingswijziging nr. 99 van de buitengewone dienst betrekking heeft
op de registratie van herzieningen van uitgavekredieten,
Beslist zijn goedkeuring te verlenen aan de begrotingswijzigingen 98 gewone dienst
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en 99 buitengewone dienst van 2023 waarvan de nota's in de bijlage werden
toegevoegd.
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

De Raad keurt het punt goed.
35 stemmers : 35 positieve stemmen.

10 annexes / 10 bijlagen
MB 98 ordinaire détaillée NL.pdf, MB 99 extra détaillée NL.pdf, MB 98
FONCTIONNELLE FR.pdf, MB 98 ECONOMIQUE NL.pdf, MB 98 ordinaire
détaillée FR.pdf, MB 99 extra détaillée FR.pdf, MB98 Ordinaire-analyse FR
2023.pdf, MB 98 ECONOMIQUE FR.pdf, MB 98 FONCTIONNELLE NL.pdf, Copie
de MB98 Ordinaire-analyse NL 2023.pdf

 

Blaise Godefroid entre en séance / treedt in zitting.  
 

Gestion du stationnement payant.- Règlement redevances sur le stationnement de
véhicules à moteur dans un lieu public.- Recouvrement des créances non fiscales.-
Contraintes.- Prise pour information. 

Le Conseil,

Vu l’article 137bis tel qu’ajouté par l’Ordonnance de la Région de Bruxelles-Capitale
du 27 février 2014 publiée au Moniteur Belge du 2 avril 2014 modifiant la nouvelle
loi communale stipulant :

"En vue du recouvrement des créances non fiscales incontestées et exigibles, le
receveur peut établir une contrainte, visée et déclarée exécutoire par le collège des
bourgmestre et échevins. Une telle contrainte est signifiée par exploit d'huissier de
justice. Cet exploit interrompt la prescription. Une contrainte ne peut être visée et
rendue exécutoire par le collège des bourgmestre et échevins que si la dette est
exigible, définitive et certaine. Le débiteur doit en outre avoir été préalablement mis
en demeure par lettre recommandée. La commune peut charger des frais
administratifs pour cette lettre recommandée. Ces frais sont à charge du débiteur et
peuvent également être recouvrés par l'exploit. Les dettes d'une personne morale
de droit public ne peuvent jamais être récupérées par un exploit.Un recours contre
l'exploit peut être introduit dans le mois de la signification par requête ou par
citation.En ce qui concerne l'accomplissement des missions visées dans le présent
article, le receveur fait rapport, sous sa responsabilité, au collège des bourgmestre
et échevins et au conseil communal";

Considérant que des créances sont connues des débiteurs qui disposaient d’un
délai de 15 jours calendrier à compter de la date de l’invitation à acquitter la
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redevance de stationnement ;

Considérant que faute d’avoir reçu paiement des redevances susmentionnées, des
mises en demeure ont été adressées à chaque débiteur par lettre recommandée ;

Considérant que les débiteurs disposaient d'un dernier délai de 30 jours à partir de
la date d'envoi de la mise en demeure pour procéder au paiement ;

Qu’à ce jour, les débiteurs n’ont pas procédé au paiement de la (des) redevance(s),
ni contesté ou demandé un plan d’apurement de leur dette à l’égard de la
Commune ;

Considérant dès lors que les dettes sont exigibles, définitives et
certaines conformément à l’article 137bis de la nouvelle loi communale ;

Que par conséquent, le Receveur communal a établi une contrainte en vue de la
récupération de chaque créance majorée des frais administratifs de la mise en
demeure adressée par recommandé tels que prévus au Chapitre III articles 63 et 68
du règlement-redevance voté par le Conseil communal en séance du 15 décembre
2022,

 

Décide :

de prendre pour information la liste des 9.051 contraintes établies par le Receveur
communal pour les créances non fiscales incontestées et exigibles.

 

 

 

 

Le Conseil prend connaissance.

Beheer van het betalend parkeren.- Retributieverordening op het parkeren van
motorvoertuigen in een openbare ruimte.- Invordering van niet fiscale
schuldvorderingen.- dwangbevel.- Kennisneming.

De raad,

Gelet op artikel 137bis zoals toegevoegd door de ordonnantie van het Brussels
Hoofdstedelijk Gewest van 27 februari 2014, gepubliceerd in het Belgisch
Staatsblad op 2 april 2014, tot wijziging van de nieuwe gemeentewet:

"Met het oog op de invordering van onbetwiste en opeisbare niet-fiscale
schuldvorderingen, kan de ontvanger een door het college van burgemeester en
schepenen geviseerd en uitvoerbaar verklaard dwangbevel uitvaardigen. Een
dergelijk dwangbevel wordt betekend bij gerechtsdeurwaardersexploot. Dat exploot
stuit de verjaring. Een dwangbevel mag door het college slechts geviseerd en
uitvoerbaar verklaard worden als de schuld opeisbaar, definitief en zeker is.
Bovendien moet de schuldenaar vooraf bij aangetekend schrijven in gebreke
gesteld worden. De gemeente kan administratieve kosten voor dat aangetekend
schrijven aanrekenen. Die kosten komen voor rekening van de schuldenaar en
kunnen eveneens bij dwangbevel ingevorderd worden. De schulden van
publiekrechtelijke rechtspersonen kunnen nooit bij dwangbevel ingevorderd worden.

Tegen het exploot kan bij verzoekschrift of door dagvaarding beroep ingesteld
worden binnen de maand van de betekening.
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Met betrekking tot de vervulling van de opdrachten, bedoeld in dit artikel, rapporteert
de ontvanger op eigen verantwoordelijkheid aan het college van burgemeester en
schepenen en aan de gemeenteraad.";

Overwegende dat er schuldvorderingen gekend zijn van schuldenaars die
beschikken over een termijn van 15 kalenderdagen vanaf de datum van het verzoek
tot betaling van de parkeerretributie;

Overwegende dat er bij gebrek aan betaling van de bovenvermelde retributie
ingebrekestellingen naar elke schuldenaar verstuurd worden per aangetekende
brief;

Overwegende dat de schuldenaars over een laatste termijn van 30 dagen vanaf de
verzendingsdatum van de ingebrekestelling beschikken om over te gaan tot de
betaling;

Overwegende dat de schuldenaars tot op heden de retributie(s) betaald noch
betwist hebben en ze geen afbetalingsplan van hun schuld tegenover de gemeente
hebben aangevraagd;

Overwegende dat de schulden aldus opeisbaar, definitief en zeker zijn
overeenkomstig artikel 137bis van de nieuwe gemeentewet;

Overwegende dat de gemeenteontvanger een dwangbevel heeft opgesteld voor de
recuperatie van elke schuldvordering, verhoogd met de administratieve kosten van
de per aangetekende brief verstuurde ingebrekestelling zoals voorzien in hoofdstuk
III artikels 63 en 68 van de retributieverordening, goedgekeurd door de
gemeenteraad in zitting van 15 december 2022,

 

Beslist:

Beslist kennis te nemen van de lijst van 9.051 dwangbevelen, opgesteld door de
gemeenteontvanger voor onbetwiste en opeisbare niet-fiscale schuldvorderingen.

 

De Raad neemt kennis.

1 annexe / 1 bijlage
Liste Collège 01-05-2024 au 31-12-2024 LISTE FINALE.pdf

 

Boris Dilliès quitte la séance / verlaat de zitting. 
Michel Cohen quitte la séance / verlaat de zitting. 
Leïla Kabachi quitte la séance / verlaat de zitting. 

 

 

DÉPARTEMENT AFFAIRES GÉNÉRALES - DEPARTEMENT ALGEMENE ZAKEN

Centrale des marchés - Opdrachtencentrale
 

Marchés publics.- Nouvelle loi communale, article 234, § 3.- Prise pour
information des décisions du Collège échevinal.

Le Conseil,
Vu la nouvelle loi communale, notamment les articles 234, § 3 et 236,
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Prend pour information les décisions du Collège des Bourgmestre et échevins
suivantes :
- 28 décembre 2023 : Bibliothèque-médiathèque du Phare.- Achat de matériel de
sonorisation. - 1.110,83€ - Article : 76702/744-98/70.
- 21 mai 2024 : Culture. - Achat de matériel audio-visuel. - Approbation des
conditions, firmes à consulter, procédure, attribution et engagement des dépenses -
Application des articles 236 et 234§3 de la Nouvelle loi communale - Mode de
financement - 9.939,22€ - Article: 762/744-98/70.
- 21 mai 2024: Matériel et équipement pour les crèches communale 2024 -
 Approbation de l’attribution et des conditions - Application des articles 234 §3 et
236 de la nouvelle loi communale. - 31468,20€ - Article: 84401/744-98/40.
- 28 mai 2024: Asphaltage de la rue du Bourdon. - Exercice 2024.- Prise pour
information de la décision du Collège approuvant la dépense d’un montant de
196.761,44€ TVA comprise article 421/731-60/82, les documents du marché, la
procédure de passation du marché.
- 28 mai 2024: Achat de matériel audio/vidéo pour l'organisation de manifestations
festives, culturelles, sportives... - Procédure de faible montant - Marché de
fournitures - Approbation des conditions et de l'attribution du marché - Engagement
de la dépense - Mode de financement - Prise pour information par le Conseil
communal. -Dépense envisagée : 16.329,15 € (hors tva), soit 19.788,27 € (tva 21%
comprise), soit 18.000,00 € (majoration comprise +/- 10% et hors tva 21%), soit
21.780,00 € (majoration +/- 10% et tva 21% comprises) - Article: 137/744-98/85.
- 28 mai 2024: Conception d'un projet d'ameublement et aménagement du nouveau
centre administratif communal - Lot 1 (Espaces disposant d’un inventaire exhaustif)
- Approbation de l'avenant 13 et du marché subséquent relatif à la commande 14 -
Engagement de la dépense - Mode de financement - Application des articles 234, §
3 et 236 de la nouvelle loi communale. - 1.684,32 € - Article: 137/741-51/58.
- 4 juin 2024: Asphaltages quartier Coghen. - Exercice 2024.- Prise pour
information de la décision du Collège approuvant la dépense d’un montant de
187.315,38€ TVA comprise article 421/731-60/82, les documents du marché, la
procédure de passation du marché.
- 4 juin 2024: Piscine Longchamp : réparation ponctuelle de l'étanchéité de la
toiture - Marché de travaux - Marché de faible montant - Approbation des conditions
et de l'attribution du marché - Engagement de la dépense - Prise pour information
par le Conseil communal - Mode de financement. - Dépense envisagée : 18.150,00
€ (majoration +/- 13% et tva 21% autoliquidation comprises), soit  13.188,00 € (hors
majoration et tva 21% autoliquidation), soit 15.000,00 € (majoration +/- 13%
comprise et hors tva) + montant tva 21% à verser au SPF Finances pour 3.150,00 €
- Article: 764/724-60/85.
- 4 juin 2024: Centre Administratif d'Uccle - Extension de la régulation HVAC -
Marché de travaux - Procédure négociée sans publication préalable - Approbation
des conditions du marché - Mode de financement - Prise pour information par le
Conseil communal -  169.400,00 € (tva 21% autoliquidation comprise), soit
140.000,00 € (hors tva) + montant tva à verser au SPF Finances : 29.400,00 € -
Article: 137/724-60/85.
- 4 juin 2024: Ecole Longchamp - remplacement du revêtement sol souple de deux
classes + carrelage Direction - Marché de travaux - Approbation du projet, du cahier
spécial des charges, de l’estimation, du mode de passation et de la liste des
entrepreneurs à consulter - Prise pour information par le Conseil communal -
55.120,00 € TVAC - Article: 722/724-60/85.
- 4 juin 2024 : Travaux de désamiantage sur le site de la crèche du Globe - Marché
de travaux - Procédure de faible montant - Approbation des conditions et de
l'attribution du marché - Engagement de la dépense - Mode de financement - Prise
pour information par le Conseil communal. - 27.830,00 € - Article: 84401/724-60/85.
- 4 juin 2024: Informatisation des Services - Acquisition d'une station graphique
pour le service de la voirie "Cellule SIG" - Approbation de l'engagement de la
dépense, du mode de passation du marché et du mode de financement (INF484).
Prise pour information par le Conseil communal. - 2.644 € - Article: 139/742-53/53.
- 4 juin 2024: Achat et livraison d’instruments de musique et d’accessoires -
Approbation des conditions et de l’attribution et engagement de la dépense –
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Application de l’article 234§3 de la NLC - Mode de financement. - 12 980 €  - Article
: 734/744-98/40.
- 11 juin 2024: Asphaltages quartier Coghen. - Exercice 2024.- Prise pour
information de la décision du Collège approuvant la dépense d’un montant de
187.315,38€ TVA comprise article 421/731-60/82, les documents du marché, la
procédure de passation du marché.
- 11 juin 2024: Ecole de Saint-Job - Réaménagement d'un local vestiaire-douche
pour le service de la Propreté - Marché public de travaux - Procédure négociée
sans publication préalable - Approbation des conditions du marché - Prise pour
information par le Conseil communal - 69.960,00 €  - 722/724-60/85.
- 11 juin 2024: Ecoles communales - Informatique - Achat de matériel via la
convention de mandat avec I-CITY (GIAL) - Engagement de la dépense et
paiement des factures (REDCORP) - Mode de financement - Prise pour information
par le Conseil Communal. - 1) 4.000 2) 15.000 3) 14.710 4) 6.000 5) 10.000 6)
10.000 7) 10.000 - Articles: 1) 706/742-53/40 2) 721/742-53/40 3) 722/742-53/40 4)
734/742-53/40 5) 735/742-53/40 6) 75101/742-53/40 7) 75102/742-53/40.
 - 11 juin 2024: Enseignement communal - Informatique - Achat de matériel via la
convention de mandat avec le CIRB/PARADIGM - Engagement et paiement de la
dépense et paiement de la facture (ECONOCOM) - Mode de financement - Prise
pour information par le Conseil Communal - 4.020 €- Article: 722/742-53/40.
- 11 juin 2024: Enseignement communal - Informatique - Achat de matériel -
attribution du marché - Marché à faible montant - Engagement de la dépense -
Mode de financement - Prise pour information par le Conseil - Paiement des
factures (KOESIO). - 30.000€ - Article: 722/742-53/40.
- 18 juin 2024: Requalification des abords du pavillon Louis XV sis avenue
Wolvendael, 44 (parc de Wolvendael) - Approbation des conditions et du mode de
passation  - Envoi Tutelle - Prise pour information par le Conseil. -304.473,29 €
TVAC (SRAMBAT) - Article: 773/724-60/87.
- 18 juin 2024: Centre Administratif d'Uccle (CAU) - Modification de cloisonnements
de bureaux et de guichets existants - Marché de travaux - Procédure négociée sans
publication préalable.- Approbation des conditions du marché - Prise pour
information par le Conseil communal.- report du 04/06/2024 - 173.030,00 € - Article:
137/724-60/85.
- 18 juin 2024: Tirage de câbles électriques pour la période du 16 juillet 2024 au 15
juillet 2025 (et reconductible pour une année supplémentaire soit jusqu'au 15 juillet
2026 au plus tard) - Marché de travaux - Procédure négociée sans publication
préalable - Approbation des conditions du marché - Prise pour information par le
Conseil communal. - Dépense totale envisagée sur deux ans : 143.000,00 € (hors
T.V.A.), soit 173.030,00 € (tva 6% pour écoles et/ou 21% comprises) sur deux ans
(2024 à 2026). - Article: Divers articles au code économique 125-06 sous réserve
d'approbation des budgets 2025 et 2026 par le Collège échevinal, le Conseil.  
- 18 juin 2024: Immeuble rue Auguste Danse, 25 - Extraction des matériaux de
construction réutilisables et recyclables présents dans le bâtiment  - Marché de
services - Approbation du projet, du cahier spécial des charges, de l’estimation, du
mode de passation et de la liste des entrepreneurs à consulter - Prise pour
information par le Conseil communal. - 173.030,00 € TVAC - Article: 735/723-
60/96.
 

Le Conseil prend connaissance.

Overheidsopdrachten.- Nieuwe gemeentewet, artikel 234, § 3.- Kennisneming van
beslissingen van het Schepencollege.

De Raad,
Gelet op de nieuwe gemeentewet, meer bepaald artikels 234, § 3 en 236,
Neemt kennis van de volgende beslissingen van het college van burgemeester en
schepenen :
- 28 december 2023 : Bibliotheek-mediatheek Le Phare.- Aankoop van
geluidsapparatuur - 1.110,83€ - Artikel : 76702/744-98/70.
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- 21 mei 2024: Aankoop van audio-visueel materiaal.- Goedkeuring van de
voorwaarden, te raadplegen firma's, procedure, gunning en vastlegging van de
uitgave.- Toepassing van artikels 236 en 234 §3 van de Nieuwe Gemeentewet -
Financieringswijze - 9.939,22€ - Artikel: 762/744-98/70.
- 21 mei 2024: Materialen en uitrusting voor gemeentelijke kinderdagverblijven 2024
- 31468,20€ - Artikel: 84401/744-98/40.
- 28 mei 2024: Asfaltering van de Horzelstraat- Dienstjaar 2024. - Kennisneming
van de beslissing van het Schepencollege goedkeurend van de uitgave van
196.761,44€ BTW inbegrepen, artikel 421/731-60/82, de documenten en de
plaatsing van de procedure van de opdracht. 
- 28 mei 2024: Aankoop van audio- / videoapparatuur voor de organisatie van
feestelijke, culturele, sportevenementen... - Overheidsopdracht voor leveringen -
Procedure van beperkte waarde - Goedkeuring van de voorwaarden en van de
gunning van de opdracht - Vaststelling van de uitgave - Kennisneming door de
Gemeenteraad - 19.788,27 € BTW inbegrepen - Artikel: 137/744-98/85. 
- 28 mei 2024: Het ontwerpen van de inrichting van het nieuwe gemeentelijke
administratieve centrum - 1.684,32 € - Artikel: 137/741-51/58. 
- 4 juni 2024:  Asfalteringen Cogehnwijk- Dienstjaar 2024. - Kennisneming van de
beslissing van het Schepencollege goedkeurend van de uitgave van 187.315,38€
BTW inbegrepen, artikel 421/731-60/82, de documenten en de plaatsing van de
procedure van de opdracht. 
- 4 juni 2024: Zwembad Longchamp : spotreparatie van dakwaterdichting -
Werkenoverheidsopdracht - Procedure met beperkte waarde - Goedkeuring van de
voorwaarden en van de gunning van de opdracht - Vastlegging van de uitgave -
Kennisneming door de Gemeenteraad - Financieringswijze. - 18.150,00 € -
Artikel:764/724-60/85.
- 4 juni 2024: ACU : uitbreiding van de HVAC-besturing - Werkenoverheidsopdracht
- Onderhandelingsprocedure zonder voorafgaande bekendmaking - Goedkeuring
van de voorwaarden van de overheidsopdracht - Financiëringswijze - Kennisneming
door de Gemeenteraad. -  169.400,00 € - Artikel: 137/724-60/85.
- 4 juni 2024: Longchamp School - vervanging van soepele vloerbedekking in twee
klaslokalen + betegeling Directie - Opdracht voor werken - Goedkeuring van het
project, van het bestek, van de raming, van de wijze van aanbesteding en van de
lijst van de te raadplegen firma's - Kennisneming door de Gemeenteraad. -
55.120,00 €BTW inbegrepen  - 722/724-60/85. 
- 4 juni 2024: Asbestverwijderingswerken op de site van de kinderdagverblijf Globe -
Werkenoverheidsopdracht - Procedure van beperkte waarde - Goedkeuring van de
voorwaarden en van de gunning van de opdracht - Vastlegging van de uitgave –
Financiëringswijze - Kennisneming door de Gemeenteraad. - 27.830,00 € - Artikel :
84401/724-60/85. 
- 4 juni 2024: Infromatisering der diensten -  Aankoop van een grafische
stationcomputers voor de "Cellule SIG" wegendienst - Goedkeuring van de
toezegging van de uitgaven, de wijze van gunning van de opdracht en de wijze van
financiering (INF484). Ter informatieneming door de Raad. - 2.644 € - Artikel:
139/742-53/53.
- 4 juni 2024: Aankoop en levering van muziekinstrumenten en toebehoren. -
Goedkeuring van de voorwaarden en gunning en vastlegging van de uitgaven -
Toepassing van artikel 234§3 WNK - Financieringswijze. - 
      12 980 € - Artikle : 734/744-98/40.  
- 11 juni 2024: Asfalteringen Cogehnwijk- Dienstjaar 2024. - Kennisneming van de
beslissing van het Schepencollege goedkeurend van de uitgave van 187.315,38€
BTW inbegrepen, artikel 421/731-60/82, de documenten en de plaatsing van de
procedure van de opdracht. 
- 11 juni 2024 : Sint-Jobschool - Herontwikkeling van een kleed- en doucheruimte
voor de afdeling Netheid - Werkenoverheidsopdracht - Onderhandelingsprocedure
zonder voorafgaande bekendmaking - Goedkeuring van de voorwaarden van de
overheidsopdracht - Kennisneming door de Gemeenteraad. - 69.960,00 €  - Artikel
722/724-60/85. 
- 11 juni 2024: Gemeentelijke scholen - Informatica - Aankoop van uitrusting via de
mandaatovereenkomst met I-CITY (GIAL) - Vastlegging en betaling van de uitgave
(REDCORP) – Financieringswijze - 1) 706/742-53/40 2) 721/742-53/40 3) 722/742-
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53/40 4) 734/742-53/40 5) 735/742-53/40 6) 75101/742-53/40 7) 75102/742-53/40 -
Artikels: 1) 4.000 2) 15.000 3) 14.710 4) 6.000 5) 10.000 6) 10.000 7) 10.000.
- 11 juni 2024 : Gemeentelijke scholen - Informatica - Aankoop van uitrusting via de
mandaatovereenkomst met het CIBG/PARADIGM - Vastlegging en betaling van de
uitgave (ECONOCOM) – Financieringswijze - 4.020€ - Artikel: 722/742-53/40.
- 11 juni 2024: Gemeentelijke scholen - Informatica - Aankoop van uitrusting -
Overheidsopdracht met een geringe waarde - Vastlegging en betaling van de
uitgave (KOESIO) - 30.000€ - Artikel: 722/742-53/40. 
- 18 juni 2024: Herkwalificering van de onmiddellijke van het paviljoen Lodewijk XV
gelegen Wolvendaellaan 44 (Wolvendaelpark) - Goedkeuring van de voorwaarden
en van de plaatsingswijze – Voogdij sturen - 304.473,29 € TVAC (SRAMBAT) -
Artikel: 773/724-60/87.
- 18 juni 2024: Aministratief Centrum van Ukkel (ACU) - Wijziging van
tussenwanden van bestaande kantoren en loketten   - Werkenoverheidsopdracht  -
Overheidsopdracht zonder voorafgaande bekendmaking - Goedkeuring van de
voorwaarden van de overheidsopdracht - Kennisneming door de Gemeenteraad. -
173.030,00 € - Artikel: 137/724-60/85.
- 18 juni 2024: Trekken van elektrische kabels voor de periode van 16 juli 2024 tot
en met 15 juli 2025 (en verlengbaar éénmaal voor één aanvullend jaar, hetzij tot 15
juli 2026 ten laatste) - Werkenoverheidsopdracht - Onderhandelingsprocedure
zonder voorafgaande bekendmaking - Goedkeuring van de voorwaarden van de
opdracht - Kennisneming door de Gemeenteraad. - 143.000,00 € - Artikel: 125-06.
- 18 juni 2024: Gebouw rue Auguste Danse, 25 - Extractie van herbruikbare en
recycleerbare bouwmaterialen uit het gebouw  - Opdracht voor diensten -
Goedkeuring van het project, van het bestek, van de raming, van de wijze van
aanbesteding en van de lijst van de te raadplegen firma's - Kennisneming door de
Gemeenteraad. - 173.030,00 €  BTW inbegrepen - Artikel: 735/723-60/96.  

 
 

De Raad neemt kennis.
 

Blaise Godefroid quitte la séance / verlaat de zitting. 
Aleksandra Kokaj préside la séance / zit de zitting voor. 

 

 

Contrôle interne - Interne controle
 

Cadre de mise en œuvre du Système de Contrôle Interne de l’ACU -
Approbation.

Le Conseil,
Vu qu’en vertu de l’article 263 undecies de la Nouvelle Loi Communale– titre VIbis :
système de contrôle interne (art.263-11 à 263-13) –, les communes sont chargées du
contrôle interne de leurs activités ;
Vu qu’en vertu de la Nouvelle Loi Communale – titre VIbis : système de contrôle
interne (art.263-11 à 263-13) – le système de contrôle interne est arrêté par le
secrétaire communal, après concertation avec le comité de direction ; Que le cadre
général, quant à lui, du système de contrôle interne est soumis à l’approbation du
Conseil communal sur proposition du Collège ;
Considérant que le CODIR et la Secrétaire Communale se sont concertés le vendredi
17 mai 2024 sur le cadre de mise en œuvre du système de contrôle interne
conformément à la nouvelle loi communale – titre VIbis : système de contrôle interne
(art.263-11 à 263-13) ;
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Considérant que la Secrétaire Communale arrête le cadre de mise en œuvre du
système de contrôle interne conformément à la nouvelle loi communale – titre VIbis :
système de contrôle interne (art.263-11 à 263-13) après concertation avec le CODIR le
vendredi 17 mai 2024;
Considérant que la mise en œuvre du système de contrôle interne se réalisera par étape
et de manière itérative afin notamment de respecter le principe de proportionnalité et
de préserver un équilibre entre les ressources nécessaires à la mise en œuvre du
système de contrôle interne et la réalisation des objectifs de l’administration
communale d’Uccle (ACU) ;
Considérant qu’en 2024, la priorité sera donnée à :

·       La définition du cadre de mise en œuvre du système de contrôle interne ;
·       La mise en œuvre d’un Tableau de bord des Risques et Incidents à majeurs. En

vitesse de croisière, ce tableau sera rédigé et maintenu à jour 4 fois par an par chaque
membre du CODIR. L’objectif de ce tableau est de disposer d’une vue synthétique par
direction et pour l’ensemble de l’ACU, des plans des actions visant à traiter les risques
et les incidents majeurs de l’ACU. Ce dispositif devrait judicieusement contribuer à
alimenter le Plan Triennal 25-27 ;

·       La mise en œuvre d’un dispositif de remontée des incidents majeurs. Le CODIR du
17 mai 2024 s’est accordé sur le concept et la définition d’incident majeur, ainsi que
sur les intentions de planning et de communication au sein de l’ACU du système de
remontée des incidents majeurs. L’objectif de cette remontée des incidents majeurs
par les agents réside notamment dans le renforcement des efforts d’amélioration de la
qualité de service de l’ACU en faveur de ses citoyens, en identifiant au maximum les
causes structurelles des incidents dans un but d’y apporter des solutions pertinentes et
structurelles ;

·       Renforcer les liens entre le système de contrôle interne et le Plan Triennal. Le cadre
proposé de mise en œuvre du système de contrôle interne ambitionne de constituer une
partie intégrante de la gouvernance stratégique, tactique et opérationnelle de l’ACU.
Comme indiqué au préalable, les plans d’actions dûment documentés visant à la
maîtrise de nos risques et nos incidents majeurs constituent des sources importantes
pour la documentation du Plan Triennal de l’ACU.
Considérant que les concepts de Système de Contrôle Interne et de Gestion des risques
ont été expliqués lors du CODIR de concertation du vendredi 17 mai 2024, et que par
abus de langage nous proposons dorénavant de privilégier la dénomination de Système
de Gestion des risques en lieu et place de Système de Contrôle interne ;
Considérant que ce cadre général de mise en œuvre du système de contrôle interne a
été approuvé par le Collège des Bourgmestre et Echevins lors de sa séance du 18 juin
2024 ;
Considérant que ce cadre sera amené à évoluer en 2025 ;
 
Décide :
D’approuver le cadre général de mise en œuvre du système de contrôle interne tel que
proposé ci-dessus par le Collège des Bourgmestre et Echevins lors de sa séance du 18
juin 2024.

M. Cools signale que le groupe Uccle en avant s’abstiendra sur ce point car
le dispositif proposé, quoiqu’il mérite d’être approuvé, s’avère insuffisant.

En effet, le service de contrôle interne est dénommé service de « gestion des
risques ».

Mais un authentique contrôle de gestion ne peut se limiter à un simple
contrôle de la régularité des opérations : il doit déboucher sur une réelle évaluation
des politiques publiques menées.

En mars 2023, M. Cools avait interpellé le Collège sur cette problématique,
en rappelant que la loi communale prévoit un contrôle interne décliné sur 6 points :

-       la réalisation des objectifs ;
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-       le respect des lois et des procédures ;
-       la disponibilité d’informations fiables sur les finances et la gestion ;
-       l’utilisation efficace et économique des moyens ;
-       la protection des actifs ;
-       la prévention de la fraude.

Or, le volet relatif à la réalisation des objectifs, et donc à l’évaluation des
politiques publiques, n’a pas été concrétisé jusqu’à présent.

M. Cools peut comprendre qu’un tel processus ne soit pas lancé tout de suite,
même si un dispositif de contrôle interne aurait sans doute dû être mis en place depuis
quelques années. Mais dans ce cas, il faut créer un service de contrôle interne, fixer
dans une première phase les modalités d’un processus et entreprendre en profondeur
dans seconde phase un véritable contrôle de gestion.

La sémantique ayant une certaine importance, M. Cools regrette que le
concept de « contrôle interne » soit abandonné pour celui de « contrôle de gestion des
risques », qui, selon lui, donne une vision beaucoup trop réductrice des objectifs à
moyen et long termes.

 
Mme l’Echevin Delwart répond que la dénomination retenue permet à

l’ensemble des agents de l’administration communale de mieux comprendre en quoi
consiste réellement le contrôle interne.

Le comité de direction et le Collège ont en effet estimé que la notion de
« gestion des risques » est davantage de nature à mobiliser les énergies de chacun
pour atteindre les objectifs : si on dit à un agent qu’on va le « contrôler en interne »,
il sera moins disposé à s’impliquer dans cette dynamique.

La nouvelle loi communale prévoit expressément un service de contrôle
interne. Il s’agit avant tout de mettre en œuvre un cadre de travail pour démarrer
l’élaboration d’un tableau de bord susceptible de permettre à terme une évaluation
des politiques publiques.

Mme l’Echevin Delwart salue tout le travail mené à cette fin par M. Baka,
coordinateur du contrôle interne.

De nombreux services faisaient déjà auparavant du contrôle interne sans le
savoir. Il faut à présent professionnaliser le processus, de manière à assurer un suivi
et effectuer à terme l’évaluation que M. Cools souhaite à très juste titre.

 
M. Cools n’est pas convaincu par la réponse de Mme l’Echevin Delwart.
Il reste persuadé que la notion de « contrôle de gestion des risques » est trop

réductrice.
Il serait d’autant plus pertinent de parler de contrôle interne qu’il s’agit de la

terminologie légale, de surcroît très fréquemment utilisée en économie.
La motion sur les personnes isolées votée en mai dernier intégrait précisément

la nécessité d’évaluer la réalisation des objectifs pour déterminer s’il y a lieu de
recaliber la politique menée.

M. Cools ne remet pas du tout en question le travail accompli. Il aurait
seulement souhaité qu’il soit plus complet.

Le groupe Uccle en avant opte donc pour l’abstention.
 
 

Le Conseil approuve le point.
32 votants : 29 votes positifs, 3 abstentions.
Abstentions : Eric Sax, Marc Cools, Hans Marcel Joos Van de Cauter.

Kader voor de uitvoering van het intern controlesysteem van het ACU -
Goedkeuring.
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De raad,
Aangezien de gemeentes krachtens artikel 263 undecies van de Nieuwe Gemeentewet
- titel VIbis: Intern controlesysteem (art. 263-11 tot 263-13) belast zijn met de interne
controle van hun activiteiten ;
Aangezien intern controlesysteem krachtens  de Nieuwe Gemeentewet - titel VIbis:
Intern controlesysteem (art. 263-11 tot 263-13) wordt vastgelegd door de
gemeentesecretaris, na overleg met het directiecomité; Dat het algemene kader van het
intern controlesysteem ter goedkeuring wordt voorgelegd aan de gemeenteraad op
voorstel van het college;
Overwegende dat het DIRCOM en de gemeentesecretaris op vrijdag 17 mei 2024
overleg hebben gepleegd over het uitvoeringskader van het intern controlesysteem
overeenkomstig de nieuwe gemeentewet - titel VIbis: Intern controlesysteem (art.
263-11 tot 263-13);
Overwegende dat de gemeentesecretaris op vrijdag 17 mei 2024 het uitvoeringskader
van het intern controlesysteem overeenkomstig de Nieuwe Gemeentewet - titel VIbis:
Intern controlesysteem (art. 263-11 tot 263-13) heeft vastgelegd na overleg met het
DIRCOM;
Overwegende dat de uitvoering van het intern controlesysteem gefaseerd en op een
iteratieve manier zal worden uitgevoerd om met name het evenredigheidsbeginsel te
respecteren en een evenwicht te behouden tussen de middelen die nodig zijn voor de
uitvoering van het intern controlesysteem en de verwezenlijking van de doelstellingen
van het gemeentebestuur van Ukkel (ACU);
Overwegende dat er in 2024 prioriteit zal worden gegeven aan:

·       Het definiëren van het kader voor de uitvoering van het intern controlesysteem;
·       De uitvoering van een dashboard voor grote risico's en incidenten. Op kruissnelheid

zal dit dashboard 4 keer per jaar worden opgesteld en bijgewerkt door elk lid van het
DIRCOM. Het doel van dit dashboard is een samenvattend overzicht te geven, per
directie en voor het hele ACU, van de actieplannen die zijn ontworpen om de grote
risico's en incidenten van het ACU aan te pakken. Dit systeem zou een nuttige
bijdrage moeten leveren aan het Driejarenplan 25-27;

·       De invoering van een systeem voor de melding van grote incidenten. In het DIRCOM
van 17 mei 2024 werd overeenstemming bereikt over het concept en de definitie van
een groot incident, evenals over de plannings- en communicatie-intenties binnen het
ACU voor het meldingssysteem van grote incidenten. Het doel van deze melding van
grote incidenten door het ambtenaren is het versterken van de inspanningen van het
ACU om de kwaliteit van de dienstverlening aan haar burgers te verbeteren, door
zoveel mogelijk de structurele oorzaken van incidenten te identificeren met het oog op
het bieden van relevante en structurele oplossingen;

·       Het versterken van de koppeling tussen het intern controlesysteem en het
Driejarenplan. Het voorgestelde kader voor de uitvoering van het intern
controlesysteem is bedoeld om integraal deel uit te maken van het strategisch, tactisch
en operationeel van het ACU. Zoals hierboven vermeld zijn de naar behoren
gedocumenteerde actieplannen voor de beheersing van onze grote risico's en
incidenten belangrijke bronnen voor de documentatie van het Driejarenplan van het
ACU.
Overwegende dat de concepten van het intern controlesysteem en het risicobeheer
werden toegelicht tijdens het DIRCOM-overleg van vrijdag 17 mei 2024 en dat we
door gepaster taalgebruik nu voorstellen om de term risicobeheerssysteem te
gebruiken in plaats van intern controlesysteem;
Overwegende dat dit algemene kader voor de uitvoering van het intern
controlesysteem werd goedgekeurd door het college van burgemeester en schepenen in
zitting van 18 juni 2024;
Overwegende dat dit kader in 2025 zal moeten evolueren;
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Beslist:
Zijn goedkeuring te verlenen aan het algemeen kader voor de uitvoering van het intern
controlesysteem zoals hierboven voorgesteld door het college van burgemeester en
schepenen in zitting van 18 juni 2024.

De h. Cools wijst erop dat Uccle en avant zich zal onthouden omdat het
voorgestelde kader weliswaar goedkeuring verdient, maar ontoereikend is.

De dienst Interne Controle wordt inderdaad de dienst "Risicobeheer"
genoemd.

Een echte beheerscontrole mag echter niet beperkt blijven tot een eenvoudige
controle van de correcte uitvoering van de verrichtingen: ze moet leiden tot een echte
evaluatie van het gevoerde overheidsbeleid.

In maart 2023 stelde de h. Cools deze kwestie aan de orde bij de raad,
waarbij hij erop wees dat de gemeentewet voorziet in een interne controle op basis
van 6 punten:

-       verwezenlijking van doelstellingen ;
-       naleving van wetten en procedures
-       beschikbaarheid van betrouwbare financiële en beheersinformatie; en
-       efficiënt en zuinig gebruik van middelen
-       bescherming van activa
-       fraudepreventie.
-       Het deel dat betrekking heeft op de verwezenlijking van de doelstellingen, en dus op

de evaluatie van het overheidsbeleid, is echter nog niet in praktijk gebracht.
-       De h. Cools kan begrijpen waarom een dergelijk proces niet onmiddellijk in gang is

gezet, hoewel een intern controlesysteem ongetwijfeld al enkele jaren geleden had
moeten zijn ingevoerd. Maar in dit geval moeten we een dienst Interne Controle
creëren, in de eerste fase de details van een proces vaststellen en in de tweede fase
een grondige beheerscontrole uitvoeren.

-       Gezien het belang van semantiek, betreurt de h. Cools het dat het begrip "interne
controle" is verlaten ten gunste van het begrip "risicobeheersingscontrole", dat naar
zijn mening een veel te simplistische kijk geeft op de doelstellingen op middellange en
lange termijn.
 

Schepen Delwart antwoordde dat de gekozen naam alle personeelsleden van
het gemeentebestuur een beter inzicht zou geven in wat interne controle eigenlijk
inhoudt.

Het directiecomité en de raad waren van mening dat het concept
"risicobeheer" eerder de energie van iedereen zou mobiliseren om de doelstellingen
te bereiken: als je tegen een werknemer zegt dat je hem "intern gaat controleren", zal
hij minder geneigd zijn om aan dit proces deel te nemen.

De nieuwe gemeentewet voorziet uitdrukkelijk in een dienst Interne Controle.
Het belangrijkste doel is om een werkkader op te zetten om te beginnen met het
opstellen van een scorekaart waarmee overheidsbeleid uiteindelijk kan worden
geëvalueerd.

Schepen Delwart prijst het werk van de h. Baka, de coördinator interne
controle.

Veel diensten waren al betrokken bij interne controle zonder het te weten. Het
proces moet nu worden geprofessionaliseerd zodat het kan worden gemonitord en
uiteindelijk geëvalueerd, zoals de h. Cools terecht wenst.
 

De h. Cools was niet overtuigd door het antwoord van schepen Delwart.
Hij bleef ervan overtuigd dat het concept van "risicobeheersingscontrole" te

simplistisch was.
Het zou des te toepasselijker zijn om te spreken over interne controle, omdat

dit de juridische terminologie is, die ook heel vaak wordt gebruikt in de economie.
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27.06.2024/A/0034

De motie over geïsoleerde personen die afgelopen mei is aangenomen, bevatte
specifiek de noodzaak om de verwezenlijking van doelstellingen te evalueren om te
bepalen of het gevoerde beleid moet worden bijgesteld.

De h. Cools trekt het werk dat is gedaan op geen enkele manier in twijfel. Hij
had het alleen graag uitgebreider gezien.

Uccle en avant heeft daarom besloten zich te onthouden.

De Raad keurt het punt goed.
32 stemmers : 29 positieve stemmen, 3 onthoudingen.
Onthoudingen : Eric Sax, Marc Cools, Hans Marcel Joos Van de Cauter.

1 annexe / 1 bijlage
COLLEGE+18062024+v0.4.pptx.pptx

 

 

 

DÉPARTEMENT AFFAIRES SOCIALES ET ÉCONOMIQUES - DEPARTEMENT
SOCIALE EN ECONOMISCHE ZAKEN

Tutelle CPAS - Toezicht OCMW
 

CPAS - Budget 2024 - Modification budgétaire n°1 service exploitation et
investissement.

Le Conseil,
Vu le budget du Centre Public d'Action Sociale d'Uccle pour l'exercice 2024;
Vu les articles 26 bis et 88, § 2 de la loi organique;
Attendu que par sa délibération du 29/05/2024, parvenue à notre administration le
12/06/2024, le Conseil de l'action sociale a décidé d'arrêter les modifications
budgétaires n° 1 du service exploitation et du service investissement;
Attendu que ces modifications n'augmentent pas la dotation communale,
Décide d'approuver ces modifications budgétaires.

Le Conseil approuve le point.
32 votants : 32 votes positifs.

OCMW - Begroting 2024 - Begrotingswijziging nr°1 exploitatie en
investeringdienst.

De Raad,
Gelet op de begroting voor het jaar 2024 van het Centrum voor Maatschappelijk
Welzijn van Ukkel;
Gelet op artikels 26 bis en 88, § 2 van de organieke wet;
Aangezien de Raad voor Maatschappelijke Welzijn bij beraadslaging van
29/05/2024, bij het gemeentebestuur aangekomen op 12/06/2024, besloten heeft
de wijzigingen nr 1 van de exploitatiedienst en de investeringsdienst goed te
keuren;
Aangezien dat deze beslissingen geen verhoging van de gemeentelijke
tussenkomst meebrengen,
Beslist deze begrotingswijzigingen goed te keuren.

De Raad keurt het punt goed.
32 stemmers : 32 positieve stemmen.

5 annexes / 5 bijlagen
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27.06.2024/A/0035

20240529-A-0008-AN-002.pdf, 20240529-A-0008-AN-003.pdf, 20240529-A-0008-
DE-FR.pdf, 20240529-A-0008-AN-001.pdf, 20240529-A-0008-DE-NL.pdf

 

Blaise Godefroid entre en séance / treedt in zitting.  
 

 

Action sociale - Sociale actie
 

Cohésion sociale : Convention de collaboration avec La Fonderie – projet bilan
de vie professionnelle

Le Conseil,
 
Attendu que la cellule « Cohésion sociale » a notamment pour mission de mettre
en place des actions qui favorisent la lutte contre toute forme d’exclusion sociale
et de discrimination par le développement d’actions d’inclusion sociale,
d’émancipation, d’interculturalité, de diversité socioculturelle, de vivre et faire
ensemble ;
Attendu que la cellule de cohésion sociale a pour objectif de favoriser
l’interconnaissance, le travail en réseau, la transversalité des démarches, le
décloisonnement des actions, l’intersectorialité des pratiques, l'échange de bons
usages et la création de projets communs ;
Attendu que la Fonderie asbl, dans le cadre leur mission d’éducation permanente
propose des collaborations avec les communes dans le cadre d’un de leur projet :
« Bilan de vie professionnelle » ;
Attendu que ce projet est un espace de rencontre pour jeunes retraité(e)s de tous
types de métiers, sous la forme d’un groupe de parole dont les membres se
raconteront leur carrière professionnelle, leurs bonheurs et leurs déboires, leurs
visions du métier, l’évolution de ce métier et la place que leur carrière leur a
permis de prendre dans la société ;
Considérant que des objectifs du projet croisent ceux de cohésion sociale :  

-          Ouvrir un espace de parole important pour des personnes qui sont en
transition entre la vie professionnelle active et une nouvelle vie, qui reste à
construire

-          Par l’échange avec d’autres, par la structuration du récit et par la
distanciation nécessaire à cette prise de parole, permettre aux participants
de comprendre quelle a été leur place dans la société et quelles sont les
pistes pour continuer à y jouer un rôle

-          Faire émerger les compétences en présence, dont parfois les personnes ne
sont pas conscientes elles-mêmes

-          Au fil des groupes de paroles, créer des réseaux et des lieux d’échanges,
permettre aux participants de garder un lien social qui aurait pu être rompu
par la fin de la vie professionnelle

-          Valoriser les participants par la publication de leurs récits ;
Considérant l’intérêt de la collaboration et la prise en charge par la Fonderie de
toute l’organisation à l’exception de la mise à disposition d’un local pour 10
séances et de la communication pour le recrutement des participants ;
Considérant que pour l’appel à participants, la Commune communiquera via le
Wolendael magazine et la page Facebook communale.
 
Décide :
D’approuver la convention de collaboration avec la Fonderie dans le cadre du
projet : bilan de vie professionnelle ; De communiquer sur le projet et l’appel à
participants dans le Wolvendael magazine et sur la page Facebook communale.
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Le Conseil approuve le point.
33 votants : 33 votes positifs.

Sociale Samenhang: samenwerkingsovereenkomst met La Fonderie - project
Bilan de vie professionnelle

De raad,
Aangezien de cel Sociale Samenhang onder andere als opdracht heeft om acties
op touw te zetten die de strijd tegen elke vorm van sociale uitsluiting en
discriminatie bevorderen door de ontwikkeling van acties van sociale inclusie,
emancipatie, interculturaliteit, socioculturele diversiteit, samenleven en samen
doen;
Aangezien de cel Sociale Samenhang als doel heeft om de onderlinge kennis, het
werken in netwerk, de transversaliteit van de initiatieven, de ontzuiling van de
acties, de intersectionaliteit van de praktijken, de uitwisseling van goede
gebruiken en de oprichting van gezamenlijke projecten te stimuleren;
Aangezien vzw La Fonderie, in het kader van haar opdracht van permanente
vorming, samenwerkingen met de gemeentes voorstelt in het kader van haar
project Bilan de vie professionnelle;
Aangezien dit project een ontmoetingsruimte is voor jonggepensioneerden van
allerlei beroepstypes, in de vorm van een praatgroep waarin de leden het hebben
over hun professionele loopbaan, hun vreugde en verdriet, hun visie op het
beroep, de evolutie van dit beroep en de plaats die ze dankzij hun loopbaan
konden innemen in de samenleving;
Overwegende dat doelstellingen van het project de doelstellingen van sociale
samenhang kruisen: 

-         Een grote gespreksruimte openen voor personen in de overgang tussen het
actieve                beroepsleven en een nieuw leven dat nog opgebouwd
moet worden

-        Door de uitwisseling met anderen, door de structurering van het verhaal en
door de nodige afstand van dit gesprek het de deelnemers mogelijk maken
te begrijpen welke plaats ze hadden in de samenleving en welke pistes er
zijn om er een rol in te blijven spelen

-         De aanwezige vaardigheden, waarvan de personen zich vaak zelf niet
bewust zijn, aan de      oppervlakte brengen

-          Doorheen de praatgroepen netwerken en uitwisselingsplaatsen creëren,
het de deelnemers mogelijk maken een sociale band te behouden die
verbroken had kunnen worden door het einde van het beroepsleven

-          De deelnemers opwaarderen door de publicatie van hun verhalen;
Overwegende het belang van de samenwerking en de tenlasteneming door La
Fonderie van de volledige organisatie, met uitzondering van de
terbeschikkingstelling van een lokaal voor 10 sessies en van de communicatie
voor de aanwerving van de deelnemers;
Overwegende dat de gemeente voor de oproep tot deelnemers communiceert via
het Wolvendaelmagazine en de gemeentelijke Facebookpagina;
 
 Beslist:
 
De samenwerkingsovereenkomst met La Fonderie in het kader van het project
Bilan de vie professionnelle goed te keuren;Over het project en de oproep tot
deelnemers te communiceren in het Wolvendaelmagazine en op de
gemeentelijke Facebookpagina.

De Raad keurt het punt goed.
33 stemmers : 33 positieve stemmen.

1 annexe / 1 bijlage
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Bilan de vie professionnelle - Convention La Fonderie-Uccle juin 2024.docx
 

 

Vélothèque - Fietsbieb - Convention de soutien financier - Reconduction -
Engagement de la dépense.

Le Conseil,
Considérant la Déclaration de Politique générale communale, la volonté de
développer une mobilité durable et pour se faire, encourager les modes actifs de
déplacement, notamment cyclistes;
Considérant le coût que représente l'achat successifs de vélos pour les jeunes
enfants et l'intérêt de favoriser le partage de matériel plutôt que l'achat individuel;
Considérant la convention de soutien financier adoptée par le Conseil communal en
séance du 25/06/2020 avec l'asbl Beweging qui a développé un réseau de points
d'échange (projet collaboratif "Fietsbieb-Vélothèque") en Région bruxelloise et en
Flandre;
Considérant que la convention est conclue pour une durée déterminée sans tacite
reconduction et que celle-ci a été reconduite par la délibération du Conseil du
22/06/2023;
Considérant le succès des trois premières années de partenariat entre la commune
et l'asbl Beweging, le point d'échange d'Uccle étant situé dans un pavillon avenue
Paul Stroobant 43 où se trouve le dépôt de vélos;
Vu que, conformément à l'article 5 de la convention de soutien financier, l'asbl
Beweging a fourni les documents permettant de contrôler la bonne utilisation du
subside de 2.500,00 € accordé pour la troisième année;
Considérant que la subvention a couvert, la mise en place d'un stock de 30 vélos et
plusieurs réapprovisionnements de ce stock au gré des locations, la réparation et la
maintenance des vélos par une entreprise d'économie sociale, l'impression de flyers
et affiches; 
Vu que la convention a été conclue pour une durée déterminée de 1 an se
terminant le 11/07/2024, jour anniversaire de l'année d'ouverture (11/07/2020) de la
Vélothèque d'Uccle et qu'il y a donc lieu de la renouveler, celle-ci étant annexée à
la présente délibération;
Considérant qu'il y a lieu de soutenir l'asbl Beweging pour la cinquième année de
réalisation de ce projet par une subvention de 2.500,00 €,
Décide :
- de donner son accord pour la prolongation de 1 an du projet de Vélothèque en
collaboration avec l'asbl Beweging;
- d'approuver la convention de collaboration et de soutien financier annexée à la
présente délibération;
- d'autoriser l'engagement de la dépense et le paiement d'une subvention de
2.500,00 € (art.832/332-02/92) à l'asbl Beweging.

 

Le Conseil approuve le point.
33 votants : 33 votes positifs.

Vélothèque - Fietsbieb - Overeenkomst inzake financïele ondersteuning.
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De Raad,
Overwegende de gemeentelijke algemene beleidsverklaring en de wens om een
duurzame mobiliteit te ontwikkelen en de actieve verplaatsingswijzen aan te
moedigen, meer bepaald fietsers;
Overwegende de kostprijs die de opeenvolgende aankopen van fietsen voor jonge
kinderen inhouden en het belang om het delen van materiaal in plaats van
individuele aankopen aan te moedigen;
Overwegende de overeenkomst van financiële ondersteuning, goedgekeurd door
de gemeenteraad in zitting van 25/06/2020 met de vzw Beweging, die een netwerk
van ruilpunten (collaboratief project "Fietsbieb-Vélothèque") uitgebouwd heeft in
het Brussels gewest en in Vlaanderen;
Overwegende dat de overeenkomst wordt aangegaan voor bepaalde tijd zonder 
stilzwijgende verlenging en dat deze werd verlengd bij beraadslaging van de Raad 
van Bestuur van 22/06/2023;
Overwegende het succes van de twee eerste jaaren van samenwerking tussen de
gemeente en de vzw Beweging en het ruilpunt van Ukkel in een paviljoen in de
Paul Stroobantlaan 43, waar zich de opslagplaats voor fietsen bevindt;
Aangezien overeenkomstig artikel 5 van de overeenkomst van financiële
ondersteuning de vzw Beweging de documenten waarmee de goede aanwending
van de subsidie van € 2.500,00, die toegekend werd voor de derde jaar,
gecontroleerd kan worden;
Overwegende dat de subsidie de aanleg van een voorraad van 30 fietsen en
meerdere aanvullingen van deze voorraad naargelang de verhuringen, de
reparatie en onderhoud van fietsen door een onderneming uit de sociale economie
en het drukken van flyers en affiches gedekt heeft; 
Aangezien de overeenkomst in de bijlage bij de onderhavige beraadslaging
gesloten werd voor een bepaalde duur van 1 jaar, die afloopt op 11/07/2024,
verjaardag van de opening (11/07/2020) van de Fietsbieb van Ukkel, en dat ze dus
vernieuwd moet worden;
Overwegende dat de vzw Beweging voor het vijfde jaar van uitvoering van dit
project ondersteund moet worden met een subsidie van € 2.500,00,
Beslist :
- zijn goedkeuring te verlenen voor de verlenging met 1 jaar van het project van
Fietsbieb, in samenwerking met de vzw Beweging;
- de overeenkomst van samenwerking en financiële ondersteuning, in de bijlage bij
de onderhavige beraadslaging, goed te keuren;
- de vastlegging van de uitgave en de betaling van een subsidie van € 2.500,00
(art.832/332-02/92) aan de vzw Beweging toe te staan.

 

27.06.2024/A/0037

De Raad keurt het punt goed.
33 stemmers : 33 positieve stemmen.

2 annexes / 2 bijlagen
Convention nl subside Fietsbieb-2024.docx, Convention fr subside Fietsbieb
2024.docx

 

 

 

Prévention - Preventie
 

Prévention – Approbation de la convention d’occupation de la salle de sport de
l’Athénée Royal Uccle II 2024-2025 pour les activités des éducateurs de rue du
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service prévention

Le Conseil,
 
Vu l'arrêté du Gouvernement de la Région de Bruxelles-Capitale du 9 décembre 2021
relatif à l’octroi d’une subvention à la commune d'Uccle de € 580.798,00 euros en vue
de financer ses projets favorisant l’accrochage scolaire pour la période 2022-2024;
Vu le projet 5 du Plan d’Accrochage Scolaire communal 2021-2024 (PASc) «
Renforcer le tissu local des quartiers à Uccle » qui a pour objectif de favoriser la mise
en place d’activités dans le quartier pour améliorer la cohésion sociale, mobiliser et
motiver à la scolarité, créer des liens de confiance et donner la possibilité de
développer les capacités et savoir-faire du jeune;
Vu l’objectif du service de cibler les jeunes entre 12 et 25 ans des quartiers du
Melkriek et du Homborch pour la durée du plan;
Vu la mise en place d’activités sportives extrascolaires par le service qui permettent
de rentrer en contact avec le public cible afin d’aboutir à d’autres formes
d’intervention dans l’objectif de cohésion sociale;
Considérant que les éducateurs de rue encadrent des activités de foot et de boxe
pendant les périodes scolaires à cet effet;
Considérant que ces activités permettent une bonne accroche du public cible (boxe
pour les filles et foot pour les garçons);
Considérant que le service souhaite reconduire ces activités pour l’année 2024-2025;
Considérant que la bonne tenue de ces activités est conditionnée à la signature d’une
convention type d’occupation de salle de l’Athénée Royal Uccle II;
Considérant que la direction de l’école, contactée le 23 mai 2024 a marqué son accord
sur la prolongation de la convention sur l’année scolaire 2024-2025;
 
Sur proposition du Collège,
Décide :
D'approuver la nouvelle convention d’occupation de la salle de sport de l’Athénée
Royal Uccle II pour l’année scolaire 2024-2025 en annexe. 

Le Conseil approuve le point.
33 votants : 33 votes positifs.

Preventie - Goedkeuring van de gebruiksovereenkomst van de sportzaal van het
Athénée Royal Uccle II 2024-2025 voor de activiteiten van de straathoekwerkers
van de Preventiedienst.

De raad,
Gelet op het besluit van de Brusselse Hoofdstedelijke Regering van 9 december 2021
met betrekking tot de toekenning van een subsidie aan de gemeente Ukkel van €
580.798,00 om haar projecten ter bevordering van de schoolinschakeling in de
periode 2022-2024 te financieren;
Gelet op project 5 van het gemeentelijk Preventieplan tegen Schoolverzuim 2021-
2024 (gPS) "Het lokaal netwerk van de wijken in Ukkel versterken", dat als doel heeft
de organisatie van activiteiten in de wijk te stimuleren om de sociale samenhang te
verbeteren, te mobiliseren en te motiveren om naar school te gaan,
vertrouwensbanden te smeden en de mogelijkheid te bieden om de capaciteiten en de
kennis van de jongere te ontwikkelen;
Gelet op de doelstelling van de dienst om de jongeren van 12 tot 25 jaar van wijk
Melkriek en Homborch als doelgroep te kiezen voor de duur van het plan;
Gelet op de organisatie van buitenschoolse sportactiviteiten door de dienst, waardoor
hij in contact kan komen met het doelpubliek om te leiden tot andere
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interventievormen in de doelstelling van sociale samenhang;
Overwegende dat de straathoekwerkers hiervoor voetbal- en boksactiviteiten
begeleiden tijdens het schooljaar;
Overwegende dat deze activiteiten een goede hechting van het doelpubliek mogelijk
maken (boksen voor meisjes en voetbal voor jongens);
Overwegende dat de dienst deze activiteiten wil voortzetten voor het jaar 2024-2025;
Overwegende dat het goede verloop van deze activiteiten onderworpen is aan de
ondertekening van een gebruiksovereenkomst van de sportzaal van het Athénée Royal
Uccle II;
Overwegende dat de schooldirectie, die op 23 mei 2024 gecontacteerd werd, haar
goedkeuring verleend heeft aan de verlenging van de overeenkomst voor het
schooljaar 2024-2025;
 
Op voorstel van het college,
Beslist de nieuwe gebruiksovereenkomst van de sportzaal van het Athénée Royal
Uccle II voor het schooljaar 2024-2025 in de bijlage goed te keuren.
 

De Raad keurt het punt goed.
33 stemmers : 33 positieve stemmen.

1 annexe / 1 bijlage
Convention ARU II_2024_2025.docx

 

 

 

DÉPARTEMENT AFFAIRES CULTURELLES ET RÉCRÉATIVES - DEPARTEMENT
CULTURELE EN RECREATIEVE ZAKEN

Séniors - Senioren
 

Conseil consultatif communal ucclois des Aîné(e)s (CCUA) - Mémorandum 2024
– pour information

Le Conseil,
Vu l’ordonnance régionale du 27 juillet 2017 relative aux Conseils consultatifs
communaux des aînés qui vise à encadrer la mise en place et le fonctionnement de
tels conseils en Région de Bruxelles-Capitale;
Vu les statuts du Conseil Consultatif Ucclois des Aîné(e)s (CCUA), approuvés par
le Conseil communal le 27/06/2019;
Vu le règlement d’ordre intérieur du CCUA approuvé par le 25/02/21;
Vu le Mémorandum 2024 du CCUA,
Prend connaissance du Mémorandum 2024 du CCUA.

Le Conseil prend connaissance.

Ukkelse Gemeentelijke Adviesraad voor Ouderen (UAO) - Memorandum 2024 -
kennisneming

De Raad, 
Gelet op de gewestelijke ordonnantie van 27 juli 2017 betreffende de gemeentelijke
seniorenadviesraden, die ertoe strekt de invoering en de werking van dergelijke raden in
het Brussels Hoofdstedelijk Gewest te omkaderen; 
Gelet op de statuten van de Ukkelse Adviesraad voor Ouderen (UAO), goedgekeurd door
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de gemeenteraad op 27/06/2019; 
Gelet op het huishoudelijk reglement van de UAO, goedgekeurd op 25/02/2021;
Aangezien de Memorandum 2024 van de UAO,
Neemt kennis van de Memorandum 2024 van de UAO.
 

De Raad neemt kennis.

2 annexes / 2 bijlagen
MemorandumUAO2024_NL_Vert.pdf, MemorandumUAO2024_FR_Vert.pdf

 

 

 

DÉPARTEMENT AFFAIRES ÉDUCATIVES - DEPARTEMENT EDUCATIEVE ZAKEN

Famille - Familie
 

A.S.B.L. Actions pour les familles, la santé et l'égalité des chances.- Convention
de gestion.- Rapport d’évaluation et ses annexes.

Le Conseil,
 
Vu l’Ordonnance du 5 juillet 2018 relative aux modes spécifiques de gestion
communale et à la coopération intercommunale ; notamment les articles 38 à 40 de
cette Ordonnance ;
Vu la Convention de gestion approuvée par le Conseil en sa séance du 16 décembre
2021 et signée entre la Commune et l’ASBL Actions pour les familles, la santé et
l'égalité des chances à Uccle, asbl communale au sens de l’ordonnance du 5 juillet
2018 susmentionnée, le 21 février 2022 ;
Vu que l’Ordonnance dispose à son article 39, § 2 que la Convention et son exécution
sont évalués chaque année sur base d’un rapport écrit par le Conseil communal en
présence du président du Conseil d’administration de l’ASBL ou de son représentant ;
Vu l’article 27 de la Convention disposant que « Le rapport d’évaluation est rédigé sur
base des tâches et des missions reprises aux articles 6 et 7 de la convention de gestion
ainsi que sur base, au minimum, des indicateurs suivants :
- le budget de l’ASBL relatif à l’exercice évalué ;
- les comptes annuels de l’ASBL relatifs à l’exercice évalué ;
- le budget prévisionnel afférent à l’exercice suivant ;
- le rapport d’activité ;
- le procès-verbal de l’assemblée générale approuvant les comptes annuels et le
budget prévisionnel ;
- le cas échéant, les tarifs appliqués tant aux membres qu’aux personnes n’étant pas
membre de l’ASBL ;
- le cas échéant, le planning des occupations des bâtiments de la Commune ;
Vu ces articles 6 et 7 résumant les missions de l’ASBL telles que reprises dans les
statuts ;
Considérant que l’ASBL a remis, le 23 avril 2024, son rapport d’évaluation relatif à
l’année 2023 au Secrétariat central de la Commune contre récépissé ;
Considérant que, conformément à l’article 28 de la Convention, le Collège des
Bourgmestre et Echevins est chargé d’inscrire ce point à l’ordre du jour du prochain
Conseil ou au plus tard à l’ordre du jour du second Conseil communal de la
Commune suivant la transmission du rapport d’évaluation et de ses annexes, soit à la
séance du Conseil communal du 27 juin 2024, vu le délai de convocation du Président
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ou de son représentant fixé à 15 jours dans ce même article de la Convention, et
d’inviter le président du Conseil d’administration, ou son représentant, à y être
présent ;
Considérant que le Secrétariat central est chargé d’envoyer cette convocation au
Président du CA de l’ASBL Actions pour les familles, la santé et l’égalité des chances
à Uccle, dans le respect des formes et des délais prévus dans la convention de
gestion ;
Considérant que ce rapport d’évaluation est conforme aux objectifs qui lui sont fixés
par la Convention de gestion ;
Considérant que ce rapport d’évaluation contient dans ses annexes les comptes 2023
ainsi que le budget 2024 tels qu’approuvés par l’Assemblée Générale de l’ASBL,
 
Décide :
- d’approuver le rapport d’évaluation 2023 de l’ASBL Actions pour les familles, la
santé et l'égalité des chances à Uccle en annexe ;
- de prendre connaissance des comptes 2023 et du budget 2024 de l’ASBL tels que
joints en annexe du rapport d'évaluation.
 

Le Conseil approuve le point.
33 votants : 33 votes positifs.

V.Z.W. Actions pour les familles, la santé et l'égalité des chances.-
Beheersovereenkomst.- Evaluatieverslag en de bijlagen.

De Raad,
 
Gelet op de ordonnantie van 5 juli 2018 betreffende de specifieke gemeentelijke
bestuursvormen en de samenwerking tussen gemeenten, en meer bepaald artikels 38
tot 40 van deze ordonnantie;
Gelet op de beheersovereenkomst goedgekeurd door de raad in zitting van 16
december 2021 en ondertekend tussen de gemeente en de vzw Action pour les
familles, la santé et l'égalité des chances à Uccle, een gemeentelijke vzw in de zin van
bovenvermelde ordonnantie van 5 juli 2018, op 21 februari 2022;
Aangezien artikel 39, § 2 van de ordonnantie bepaalt dat de overeenkomst en de
uitvoering ervan elk jaar worden geëvalueerd op basis van een schriftelijk verslag van
de gemeenteraad in aanwezigheid van de voorzitter van de raad van bestuur van de
vzw of zijn vertegenwoordiger;
Aangezien artikel 27 het volgende bepaald: “Het evaluatieverslag wordt opgesteld op
basis van de taken en opdrachten die in artikels 6 en 7 van deze overeenkomst zijn
omschreven en op basis van ten minste de volgende indicatoren:
- de begroting van de VZW voor het begrotingsjaar dat wordt geëvalueerd;
- de jaarrekeningen van de VZW voor het begrotingsjaar dat wordt geëvalueerd;
- de voorlopige begroting voor het volgende begrotingsjaar;
- het activiteitenverslag;
- het proces-verbaal van de algemene vergadering waarin de jaarrekeningen en de
voorlopige begroting worden goedgekeurd;
- desgevallend de tarieven zowel voor leden als niet-leden van de VZW;
- desgevallend de planning van de bezetting van de gebouwen van de Gemeente;
Gelet op deze artikels 6 en 7 die de opdrachten van de vzw zoals bepaald in de statuten
samenvatten;
Overwegende dat de vzw op 23 april 2024 haar evaluatieverslag met betrekking tot
het jaar 2023 tegen ontvangstbewijs heeft overgemaakt aan het centraal secretariaat
van de gemeente;
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Overwegende, overeenkomstig artikel 28 van de overeenkomst, dat het college van
burgermeester en schepenen dit punt op de agenda van de volgende raad zet of
uiterlijk op de agenda van de tweede raad van de gemeente na toezending van het
evaluatieverslag en de bijlagen, dus op 27 juni 2024 gezien de termijn voor het
bijeenroepen van de voorzitter van de raad van bestuur, of zijn vertegenwoordiger, die
in hetzelfde artikel van de overeenkomst op 15 dagen is vastgesteld;
Overwegend dat het centraal secretariaat deze oproeping zal zenden aan de voorziter
van de raad van bestuur van de vzw Action pour les familles, la santé et l’égalité des
chances à Uccle, of zijn vertegenwoordiger binnen de overeenkomst vastgestelde
termijnen;
Overwegend dat dit evaluatieverslag voldoet aan de doelstellingen die zijn vastgelegd
in de beheersovereenkomst;
Overwegende dat dit evaluatierapport in zijn bijlagen de rekeningen 2023 en de
begroting 2024 bevat zoals goedgekeurd door de algemene vergadering van de vzw,
 
Beslist:
- zijn goedkeuring te verlenen aan het bijgevoegde evaluatieverslag 2023 van vzw
Action pour la famille, la santé et l'égalité des chances à Uccle;
- kennis te nemen van de jaarrekening 2023 en de begroting 2024 van de vzw zoals
toegevoegd in de bijlage van de evaluatieverslag.

De Raad keurt het punt goed.
33 stemmers : 33 positieve stemmen.

11 annexes / 11 bijlagen
AFSECU - Rapport sur l'affectation du boni 2023.pdf, AFSECU - Comptes simplifiés
2023.pdf, AFSECU - Procès-verbal de l'AG du 19 mars 2024.pdf, AFSECU -
Perspectives d'actions de l'ASBL - Année 2024.pdf, AFSECU - Planning des
occupations.pdf, AFSECU - Budget prévisionnel 2024.pdf, AFSECU - Budget
prévisionnel 2023.pdf, AFSECU - Rapport d'évaluation.pdf, AFSECU - Rapport
d'activités 2023.pdf, AFSECU - Tarifs appliqués aux membres et non membres de
l'ASBL.pdf, AFSECU - Récapitulatif complet des actions menées par l'ASBL - Année
2023.pdf

 

 

 

Crèches - Kinderdagverblijven
 

Service Crèches.- Modification du contrat d'accueil.- Approbation.

Considérant l'Arrêté du Gouvernement de la Communauté française du 2 mai 2019,
fixant le régime d'autorisation et de subvention des crèches, des services d'accueil
d'enfants et des (co)accueillant(e)s d'enfants indépendant(e)s;

Considérant l'Arrêté du 17 décembre 2003, fixant le Code de qualité de l'accueil;

Vu qu'en séance du 16 décembre 2021, l'Assemblée avait approuvé le nouveau contrat
d'accueil, utilisé actuellement dans toutes les crèches communales uccloises;

Considérant l'arrêté du gouvernement de la Communauté Française du 7 septembre
2023, modifiant le régime d'autorisation et de subvention des milieux d'accueil;

Vu que cet arrêté reprend les diverses modifications concernant les participations
financières des parents, la procédure relative aux attestations fiscales et les
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modifications des dispositions médicales;

Vu l’obligation de modifier les contrats d’accueil pour le 31 décembre 2024 suite à ce
nouveau décret;

Vu que plusieurs réunions ont eu lieu avec les directions des crèches, le service
Crèches et l'échevin des crèches, afin de discuter des modifications à apporter au
contrat d'accueil, et notamment aux priorités accordées lors des inscriptions;

Qu'il y aurait lieu d'adapter le nouveau contrat d'accueil (cfr annexe), d'une part en
fonction des nouvelles obligations légales et d'autre part, en fonction des adaptations
demandées par les directrices des crèches et le service;

 

Décide :

- d'approuver les modifications apportées au contrat d'accueil actuel, comme modifié
en annexe, sous réserve de la validation officielle de ces modifications par
l’inspectrice comptable de l’ONE et le responsable de la direction accueil petite
enfance;

- d'approuver les modifications de l'article 3 du contrat d'accueil, avec effet à la date
d'approbation de ces modifications par l'ONE;

- d'approuver les autres modifications du contrat d'accueil, avec effet au 1er janvier
2025, comme le prévoit l'arrêté du Gouvernement de la Communauté Française du 7
septembre 2023 et après approbation de ces modifications par l'ONE.
 
 
 
 
 

 

 

Le Conseil approuve le point.
33 votants : 33 votes positifs.

Dienst Kinderkribben.- Wijziging van het opvangcontract.- Goedkeuring.

Gelet op het besluit van de regering van de Franse Gemeenschap van 2 mei 2019
houdende de vergunnings- en subsidieregeling voor kinderdagverblijven, diensten
voor kinderopvang en zelfstandige onthaalouders;

Gelet op het besluit van 17 december 2003 tot vaststelling van de
kwaliteitsopvangcode;

Aangezien de vergadering in zitting van 16 december 2021 het nieuwe opvangcontract
heeft goedgekeurd dat momenteel in alle Ukkelse gemeentelijke kinderdagverblijven
wordt gebruikt;

Gelet op het besluit van de regering van de Franse Gemeenschap van 7 september
2023 tot wijziging van de vergunnings- en subsidieregeling van de opvangmilieus;

Aangezien dit decreet verschillende wijzigingen bevat met betrekking tot de
financiële bijdrages van ouders, de procedure voor de fiscale attesten en de
wijzigingen van de medische bepalingen;
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Gelet op de verplichting om de opvangcontracten tegen 31 december 2024 aan te
passen ingevolge dit nieuwe decreet;

Aangezien er verschillende vergaderingen hebben plaatsgevonden met de directies
van de kinderdagverblijven, de dienst Kinderdagverblijven en de schepen van
Kinderdagverblijven om de wijzigingen aan het opvangcontract te bespreken en in het
bijzonder de prioriteiten die worden toegekend bij de inschrijving;

Aangezien het nieuwe opvangcontract (zie bijlage) aangepast moet worden aan de
nieuwe wettelijke verplichtingen en aan de wijzigingen gevraagd door de directies van
de kinderdagverblijven en de dienst;

Beslist:

- de wijzigingen aan het huidige opvangcontract, zoals gewijzigd in de bijlage, goed
te keuren, onder voorbehoud van de officiële validatie van deze wijzigingen door de
boekhoudkundige inspectrice van de ONE en de verantwoordelijke van de directie
opvang kleine kinderen;

- de wijzigingen van artikel 3 van het opvangcontract goed te keuren, met ingang op
de goedkeuringsdatum van deze wijzigingen door de ONE;

- de andere wijzigingen aan het opvangcontract goed te keuren, met ingang op 1
januari 2025, zoals voorzien in het besluit van de regering van de Franse
Gemeenschap van 7 september 2023 en na de goedkeuring van deze wijzigingen door
de ONE.

 

De Raad keurt het punt goed.
33 stemmers : 33 positieve stemmen.

2 annexes / 2 bijlagen
CONTRAT ADAPTE.pdf, CONTRAT MODIFIE 2025.pdf

 

Emmanuel De Bock quitte la séance / verlaat de zitting. 
Bernard Hayette quitte la séance / verlaat de zitting. 

 

 

DÉPARTEMENT AFFAIRES GÉNÉRALES - DEPARTEMENT ALGEMENE ZAKEN

Secrétariat central - Centraal secretariaat
 

Question écrite de M. Cools : placement d’un abribus à l’arrêt Crématorium.

 

Le Conseil prend connaissance.

Schriftelijke vraag van de h. Cools : installatie van een bushokjes
Crematoriumhalte.

De Raad neemt kennis.

1 annexe / 1 bijlage
Réponse QE M. Cools placement abribus Crématorium.docx
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27.06.2024/A/0043

27.06.2024/A/0044

27.06.2024/A/0045

 

 

Question écrite de M. Desmet : les logements inoccupés et soumis à la taxation.

 

Le Conseil prend connaissance.

Schriftelijke vraag van de h. Desmet : de aan belasting onderworpen leegstand.

De Raad neemt kennis.

1 annexe / 1 bijlage
logements inoccupés et taxés.pdf

 

 

Question écrite de M. Sax : les les verbalisations de stationnement.

 

Le Conseil prend connaissance.

Schriftelijke vraag van de h. Sax : de parkeerbekeuringen.

De Raad neemt kennis.

1 annexe / 1 bijlage
Réponse QE M. Sax - stationnement.docx

 

 

Question écrite de M. Desmet : les violences à l'égard du personnel communal.

 

Le Conseil prend connaissance.

Schriftelijke vraag van de h. Desmet : de gewelden tegen het gemeentepersoneel.

De Raad neemt kennis.

1 annexe / 1 bijlage
Réponse QE Desmet Violence personnel.docx

 

 

Question écrite de M. Cools : chèques sport et culture.

 

Le Conseil prend connaissance.
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27.06.2024/A/0047

Schriftelijke vraag van de h. Cools : de sport- en kultuur- cheques.

De Raad neemt kennis.

2 annexes / 2 bijlagen
Question écrite sur les chèques sport et culture.docx, Annexe chèques sport.pdf

 

 

Question écrite de M. Becker : l'occupation des Salles de sports dans les écoles
Communales.

 

Le Conseil prend connaissance.

Schriftelijke vraag van de h. Becker : het gebruik van sportzalen in de
gemeentelijke scholen.

De Raad neemt kennis.

1 annexe / 1 bijlage
Réponse QE becket salle de sports - Ecoles.docx

 

 

Interpellation de M. Clumeck : risque de pénurie de médecins généralistes à
Uccle: quelles actions au niveau de la commune?

M. Clumeck rappelle que lors d’une séance antérieure, M. l’Echevin Hublet
avait informé le Conseil sur ses rencontres avec différents groupements et associations
de médecins généralistes dans le cadre de la mise en place d’une plateforme Santé à
Uccle. Il y a lieu de féliciter M. l’Echevin Hublet pour cette initiative.

Il faut néanmoins attirer l’attention du Conseil sur la problématique de la
pénurie de médecins généralistes à Bruxelles en général et à Uccle en particulier, qui,
selon M. Clumeck, risque encore de s’aggraver fortement au cours des prochaines
années.

En effet, dans le cadre de sa propre activité de médecin, M.Clumeck a eu
l’occasion de rencontrer à différentes occasions plusieurs médecins généralistes
travaillant à Uccle dans une maison médicale ou en cabinet privé. Ils sont
complètement saturés et, pour la plupart, ne peuvent pas prendre de nouveaux
patients. Et pour ne rien arranger, ils lui ont signalé qu’il serait très difficile d’attirer
de jeunes médecins généralistes à Uccle. Dans ce contexte difficile, de nombreux
Ucclois n’arrivent pas à trouver un médecin généraliste ayant encore des places
disponibles. À titre d’exemple, une des patientes de M. Clumeck, une personne âgée
ayant déménagé d’une autre commune, n’a pas réussi à trouver un médecin
généraliste à Uccle et a dû continuer à consulter son ancien médecin généraliste actif à
l’autre bout de Bruxelles. Malheureusement, ce cas de figure n’est pas rare.

M. Clumeck a remarqué que le Plan d’action du Conseil des aînés ucclois ne
comportait pas de proposition spécifique concernant l’accès aux soins pour les
personnes âgées. Les membres de cette assemblée considèrent pourtant qu’il s’agit
d’un problème majeur mais ils se sentent démunis pour y faire face.

La pénurie de médecins généralistes est telle qu’actuellement 6 médecins
généralistes francophones sur 10 refusent de nouveaux patients.
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Cette pénurie pose déjà des problèmes à Uccle en raison de la présence sur
son territoire d’une population particulièrement âgée et précarisée.

Une cartographie des médecins datant de 2018 présente des données qui ont
de quoi interpeller puisque, selon ces dernières, presque 90 % des médecins
généralistes sont francophones et 45 % ont plus de 55 ans et la répartition de ces
médecins généralistes est hétérogène, avec des zones de pénurie dans certains
quartiers (et notamment à Uccle).

Or, la répartition 60/40 des nouveaux quotas (francophones vs
néerlandophones) pour l’attribution du numéro INAMI, nécessaire pour l’exercice de
la profession de médecin, et le numerus clausus visant à limiter le nombre de
praticiens constituent une véritable bombe à retardement : si rien n’est fait, il y aura
une aggravation importante de la pénurie de médecins généralistes ces prochaines
années à Uccle, ce qui ne manquera pas d’avoir un impact sur l’accès aux soins pour
les usagers les plus fragiles.

D’autres chiffres inquiétants montrent qu’à Bruxelles, 25 % de la population
sont privés de médecin généraliste en raison non seulement de la pénurie de médecins
dans certains quartiers mais aussi d’obstacles financiers.

Quelle est la proportion de citoyens privés de médecin généraliste à Uccle ?
Quel est le nombre de médecins généralistes à Uccle ? Y a-t-il déjà pénurie ?
Comment rendre la commune plus attractive pour les médecins généralistes ?
Comment rendre les soins de première ligne plus accessibles pour les citoyens

les plus précarisés ?
 
M. l’Echevin Hublet signale que le thème abordé lors de la dernière réunion

de la plateforme Santé était justement la place de la médecine générale en région
bruxelloise et tout particulièrement à Uccle.

Les médecins généralistes présents ont livré quelques éléments
complémentaires. En raison de la féminisation croissante de la profession, de
nombreux médecins ne souhaitent plus être joignables 24h/24, afin de pouvoir
consacrer du temps à leur famille et à leurs loisirs. Les médecins ressentent aussi le
besoin d’une plus grande reconnaissance de la part des autorités, notamment des
autorités fédérales compétentes pour la problématique des quotas INAMI, mais aussi
de la part de la population eu égard à la grossièreté et aux incivilités de certains
patients ainsi qu’aux gardes génératrices de stress et d’insécurité lorsqu’il faut se
déplacer dans certains quartiers chauds.

La Fédération des médecins généralistes de Bruxelles (FMGB) ne dispose pas
de données statistique sur la proportion de médecins généralistes à Uccle. Celle-ci ne
pourrait d’ailleurs pas être déterminée aisément, vu que certains patients consultent
parfois deux ou trois généralistes.

Selon les médecins généralistes ayant participé à la plateforme, il n’y aurait
pas une menace de pénurie pour l’instant mais cette situation risque de se produire à
l’avenir.

La commune d’Uccle compte actuellement 114 médecins généralistes, dont 61
travaillent en solo dans leur cabinet (en collaborant néanmoins avec un réseau d’une
même zone) et 53 travaillent en groupe, soit une dans structure monodisciplinaire
associant plusieurs généralistes soit dans une maison médicale c.à.d. une structure
pluridisciplinaire associant des généralistes avec d’autres professionnels de la santé.
Le Collège soutient les quatre maisons médicales présentes sur le territoire ucclois
(Etoile Santé, Uccle-Centre, Homborch Santé, Les Peupliers), dont deux ont été
fondées sous cette mandature.

M. l’Echevin Hublet précise que 11.528 Ucclois (4.794 hommes et 6.734
femmes) sont des bénéficiaires de l’intervention majorée (BIM). L’accès aux soins
serait plus aisé pour ces publics précarisés si on les invitait à s’inscrire dans une
maison médicale ou à choisir un généraliste qui établisse pour eux un dossier médical
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global garantissant un meilleur remboursement des consultations.
La commune est tout à fait en mesure de mener des actions efficaces en

matière de prévention des maladies.
M. l’Echevin Hublet estime toutefois que la commune sera confrontée à une

pénurie dans le futur en raison du vieillissement plus prononcé de sa population par
rapport à la moyenne de la région bruxelloise.

 
M. Clumeck est bien conscient du fait que la marge de manœuvre de la

commune est limitée et que de nombreux enjeux de cette problématique ne pourront
déboucher sur une solution qu’à d’autres niveaux de pouvoir.

Il espère néanmoins que les actions initiées par la commune pourront être
poursuivies car l’échelon local peut être efficace pour renforcer l’attractivité, en
développant par exemple les infrastructures de travail comme c’est le cas à Liège, où
des locaux ont été mis à disposition pour permettre l’implantation de médecins.

 
M. l’Echevin Hublet précise que la crise du covid a fait prendre conscience

du rôle des communes dans la politique de la santé.
Il faut donc veiller à ce qu’un budget soit consacré à la politique de la santé.
Treize communes ont déjà répondu favorablement à la demande visant à

constituer un groupe de travail réunissant les échevins de la Santé de la région
bruxelloise.

 

Le Conseil prend connaissance.

Interpellatie van de h. Clumeck : risico van een tekort aan huisartsen in Ukkel :
welke acties worden er ondernomen op het niveau van de Gemeente ?

De h. Clumeck herinnert eraan dat schepen Hublet de raad tijdens een vorige
vergadering op de hoogte heeft gebracht van zijn ontmoetingen met verschillende
groepen en verenigingen van huisartsen met het oog op de oprichting van een
gezondheidsplatform in Ukkel. Schepen Hublet verdient lof voor dit initiatief.

Niettemin moet de aandacht van de raad worden gevestigd op het probleem
van het tekort aan huisartsen in Brussel in het algemeen en in Ukkel in het bijzonder,
dat volgens de h. Clumeck de komende jaren nog aanzienlijk zal toenemen.

In zijn eigen werk als arts heeft de h. Clumeck de gelegenheid gehad om
verschillende huisartsen te ontmoeten die in Ukkel in een medisch centrum of in een
privépraktijk werken. Ze zijn volledig verzadigd en kunnen meestal geen nieuwe
patiënten aannemen. Tot overmaat van ramp vertelden ze hem dat het heel moeilijk
zou zijn om jonge huisartsen aan te trekken in Ukkel. Tegen deze moeilijke
achtergrond zijn veel Ukkelaars niet in staat om een huisarts te vinden die nog
plaatsen beschikbaar heeft. Zo moest een bejaarde patiënten van de h. Clumeck, die
was verhuisd van een andere gemeente, geen huisarts vinden in Ukkel en haar oude
huisarts blijven gaan aan de andere kant van Brussel. Helaas is dit niet ongewoon.

De h. Clumeck merkt op dat het actieplan van de ouderenraad van Ukkel geen
specifieke voorstellen bevat over de toegang tot gezondheidszorg voor ouderen. De
leden van deze raad zijn van mening dat dit een groot probleem is maar ze voelen zich
machteloos om er iets aan te doen.

Het tekort aan huisartsen is zo groot dat momenteel 6 op de 10 Franstalige
huisartsen nieuwe patiënten weigeren.

Dit tekort zorgt nu al voor problemen in Ukkel vanwege de bijzonder oudere
en kwetsbare bevolking.

Een kaart van artsen uit 2018 bevat verontrustende gegevens: volgens deze
kaart is bijna 90% van de huisartsen Franstalig, is 45% ouder dan 55 jaar en is de
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verdeling van deze huisartsen heterogeen, met tekorten in bepaalde wijken (met name
in Ukkel).

De 60/40 verdeling van de nieuwe quota (Franstalig vs. Nederlandstalig) voor
de toekenning van het RIZIV-nummer, dat nodig is om het beroep van arts uit te
oefenen, en de numerus clausus om het aantal artsen te beperken, zijn echter een echte
tijdbom: als er niets gebeurt, zal het tekort aan huisartsen in Ukkel de komende jaren
aanzienlijk toenemen, wat ongetwijfeld een impact zal hebben op de toegang tot zorg
voor de meest kwetsbare personen.

Andere verontrustende cijfers tonen aan dat in Brussel 25% van de bevolking
geen huisarts heeft, niet alleen door het tekort aan artsen in bepaalde wijken, maar ook
door financiële obstakels.

Welk percentage van de Ukkelse bevolking heeft geen huisarts?
Hoeveel huisartsen zijn er in Ukkel? Is er al een tekort?
Hoe kan de gemeente aantrekkelijker gemaakt worden voor huisartsen?
Hoe kunnen we eerstelijnszorg toegankelijker maken voor de meest kwetsbare

burgers?
 

Schepen Hublet wijst erop dat het thema van de laatste vergadering van het
Gezondheidsplatform de plaats van de huisartsgeneeskunde in het Brusselse Gewest
en in het bijzonder in Ukkel was.

De aanwezige huisartsen gaven wat bijkomende informatie. Door de
toenemende vervrouwelijking van het beroep willen veel artsen niet langer 24 uur per
dag beschikbaar zijn, zodat ze tijd kunnen besteden aan hun gezin en hobby's. Artsen
hebben ook behoefte aan meer erkenning van de autoriteiten, in het bijzonder van de
federale autoriteiten die verantwoordelijk zijn voor de quotakwestie van het RIZIV,
maar ook van de bevolking, gezien de onbeleefdheid en onbeschaafdheid van
sommige patiënten en de wachtdienst die stress en onzekerheid veroorzaakt wanneer
ze naar bepaalde probleemwijken moeten gaan.

De Federatie van de Brusselse Huisartsen Verenigingen heeft geen statistieken
over het aantal huisartsen in Ukkel. Bovendien is het niet eenvoudig om dit aandeel te
bepalen, aangezien sommige patiënten twee of drie huisartsen kunnen raadplegen.

Volgens de huisartsen die deelnamen aan het platform, dreigt er momenteel
geen tekort maar zal deze situatie zich in de toekomst waarschijnlijk wel voordoen.

De gemeente Ukkel telt momenteel 114 huisartsen, van wie er 61 alleen in hun
praktijk werken (hoewel ze ook samenwerken met een netwerk in dezelfde streek) en
53 in groep werken, in een eendisciplinaire structuur met meerdere huisartsen of in
een medisch centrum, d.w.z. een multidisciplinaire structuur met huisartsen en andere
gezondheidswerkers. Het college ondersteunt de vier medische centra in Ukkel (Etoile
Santé, Ukkel-Centrum, Homborch Santé, Les Peupliers), waarvan er twee tijdens deze
ambtsperiode werden opgericht.

Schepen Hublet wijst erop dat 11.528 Ukkelaars (4.794 mannen en 6.734
vrouwen) een verhoogde tegemoetkoming ontvangen. De toegang tot de
gezondheidszorg zou voor deze kwetsbare groepen gemakkelijker zijn als ze werden
uitgenodigd om zich aan te sluiten bij een medisch centrum of een huisarts te kiezen
die een volledig medisch dossier voor hen zou opstellen, wat een betere terugbetaling
van de raadplegingen zou garanderen.

De gemeente is perfect in staat om doeltreffende maatregelen rond
ziektepreventie te nemen.

Schepen Hublet is echter van mening dat de gemeente in de toekomst met een
tekort aan artsen zal worden geconfronteerd omdat de bevolking meer vergrijst dan
gemiddeld in het Brusselse gewest.

 
De h. Clumeck is zich terdege bewust van het feit dat de gemeente beperkte

speelruimte heeft en dat veel van de problemen waar het om gaat alleen op andere
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bestuursniveaus kunnen worden opgelost.
Hij hoopt niettemin dat de acties die door de gemeente worden ondernomen,

kunnen worden voortgezet, aangezien het lokale niveau doeltreffend kan zijn om de
aantrekkingskracht te vergroten, bijvoorbeeld door werkinfrastructuren te
ontwikkelen, zoals het geval is in Luik, waar lokalen ter beschikking zijn gesteld om
artsen in staat te stellen een praktijk te vestigen.

 
Schepen Hublet wijst erop dat de covidcrisis het bewustzijn van de rol van

gemeentes in het gezondheidsbeleid heeft vergroot.
We moeten er dus voor zorgen dat er een budget wordt vrijgemaakt voor het

gezondheidsbeleid.
Dertien gemeentes hebben al positief gereageerd op het verzoek om een

werkgroep met schepenen van Gezondheid uit het Brusselse gewest op te richten.

De Raad neemt kennis.

1 annexe / 1 bijlage
Interpellation Risque de pénurie de médecins généralistes à Uccle.pdf

 

Boris Dilliès entre en séance / treedt in zitting.  
Emmanuel De Bock entre en séance / treedt in zitting.  
Bernard Hayette entre en séance / treedt in zitting.  
Michel Cohen entre en séance / treedt in zitting.  
Yannick Franchimont entre en séance / treedt in zitting.  
Mathias Junqué entre en séance / treedt in zitting.  
Eric Sax quitte la séance / verlaat de zitting. 

 

Interpellation de M. Cools : Le chemin de la gare.

M. Cools, après avoir cité un vers d’un célèbre poème de Paul Eluard
(« Liberté, Liberté chérie… »), précise que le concept de liberté implique la liberté de
choisir son mode de déplacement.

Le Conseil a très souvent débattu des effets néfastes et contraires à cette
liberté de choix induits par l’actuelle politique de mobilité et de stationnement pour ce
qui concerne l’usage de la voiture. Si toutes les mesures contenues dans le Plan
communal de mobilité, voté en septembre dernier par le Conseil majorité contre
opposition, devaient être mises en œuvre après les élections, cela ne ferait que
renforcer le déséquilibre de la politique de mobilité pratiquée à Uccle.

Une motion en faveur de l’amélioration des transports en commun a été
adoptée à l’initiative de M. Cools. Toutes les demandes de cette motion ne sont
malheureusement pas encore concrétisées. Tous les membres du Conseil sont
favorables à l’amélioration de l’état des trottoirs pour faciliter la circulation piétonne.
M. Cools rappelle que nous sommes tous à certains moments des piétons, quel que
soit notre mode principal de déplacement.

Toujours respectueux du principe de la liberté de choix quant au mode de
déplacement, le groupe Uccle en avant, n’est pas du tout opposé au vélo. Il estime
seulement que l’on fait fausse route en voulant privilégier le trafic vélo sur les grands
axes plutôt que sur les voiries secondaires, comme M. Cools l’a souligné dans une
interpellation antérieure sur la chaussée de Waterloo.

Uccle est la commune la moins bien desservie en transports en commun mais
80 % de son territoire se situent à moins de 2 km à vol d’oiseau d’une gare. Ceci
donne tout son sens à l’intermodalité train/vélo pour laquelle M. Cools a plaidé lors
d’une interpellation présentée dans ce Conseil en séance du 25 juin 2020. M. Cools
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croit beaucoup plus en cette intermodalité que dans l’hypothèse selon laquelle de
nombreux Ucclois rejoindraient le nord de Bruxelles en vélo. Encore faut-il que le
stationnement des vélos soit sécurisé près des gares par des consignes semblables à
celles qui existent dans les grandes gares pour les bagages. Cette proposition a été
formulée à plusieurs reprises mais sa concrétisation n’est toujours pas effective.
Quelles démarches le Collège aurait-il éventuellement entreprises pour obtenir ce
stationnement vélo sécurisé ? Un financement de ce stationnement par la commune a-
t-il été envisagé ?

Le RER-vélo n’est toujours pas réalisé, contrairement au Fiets-GEN en
Flandre vers et autour de Bruxelles, qui permet par exemple de venir de Louvain à
Bruxelles en vélo. Dans sa réponse à l’interpellation de M. Cools du 25 juin 2020, M.
l’Echevin Wyngaard a indiqué qu’ « il ne dispose pas d’informations récentes à
propos de la ligne SNCB 124, si ce n’est que les travaux menés au pont de Stalle
seront probablement très coûteux ». Dispose-t-il aujourd’hui de plus d’informations
sur la réalisation d’une piste cyclable en site propre le long des voies de chemin de fer
sur les 5 km entre la gare de Calevoet et la gare du Midi ? Quand le coût d’une
passerelle accrochée au viaduc de Stalle a-t-il été estimé ? En tous cas, un tel
dispositif coûterait moins cher que les passerelles piétons/vélos situées à Groenendael
ou sur le grand viaduc de la Ville de Luxembourg. Une réelle politique vélo ne peut
se limiter à réaliser des marquages en voirie et à culpabiliser les automobilistes voire à
les opposer aux cyclistes. Dans sa réponse, M. l’Echevin Wyngaard a donné les
indications suivantes sur la ligne SNCB 26 : « Des progrès ont été accomplis pour ce
qui concerne la ligne 26. Le bureau d’études VK Ingénieurs, désigné par Bruxelles-
Environnement, a travaillé sur un itinéraire de RER-vélo de Moensberg à la gare de
Saint-Job, qui tantôt surplombe les voies ferrées tantôt les longe ». Où en est-on quatre
ans après ? Une demande de permis d’urbanisme a-t-elle été introduite pour
concrétiser ce projet ? Les travaux sont-ils programmés ? Quelles sont les dernières
nouvelles du Collège sur ce projet ?

Faciliter l’intermodalité train/vélo, c’est aussi raccourcir la distance pour
accéder aux gares. En juin 2020, M. Cools rappelait qu’il avait été à l’origine du
raccourci piéton et cycliste visant à faciliter l’accès aux quais de la gare de Saint-Job
grâce à un passage créé chaussée de Saint-Job à hauteur de l’ancienne Maison
Blanche. M. Cools avait demandé si le Collège envisageait l’aménagement d’autres
chemins afin de favoriser l’accès aux gares pour les piétons et les cyclistes, à
l’exemple du réaménagement du chemin n° 54, réalisé, sous la législature précédente,
en direction de l’avenue des Sophoras pour faciliter l’accès à la gare de Linkebeek.
Des réalisations analogues ont-elles été concrétisées ou programmées sous cette
législature ?

Si la réalisation d’une liaison en transport en commun entre la rue de Stalle et
la gare de Calevoet est controversée et peu souhaitée par les habitants de la rue du
Wagon, il en va autrement d’une liaison piétons/cyclistes entre les deux culs-de-sac
actuels. L’idée d’une concrétisation de cette liaison piétons/cyclistes,
indépendamment d’une liaison en transport en commun et du passage du bus, fait-elle
son chemin ?

 
M. l’Echevin Wyngaard  ne voit pas en quoi la politique volontariste menée

par le Collège en matière de mobilité aurait un caractère culpabilisant et chercherait à
opposer les modes de transport entre eux. M. Cools devrait peut-être fournir des
exemples concrets.

La présence des cyclistes sur les grands axes a déjà été débattue lors de
séances antérieures du Conseil communal.

Selon M. l’Echevin Wyngaard, il est tout à fait normal que des cyclistes
arpentent la chaussée de Waterloo : de nombreux commerces sont situés sur cette
artère et beaucoup de gens font leurs courses à vélo.
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L’aménagement d’une piste cyclable sur l’avenue Winston Churchill s’avère
tout à fait pertinent.

Certains citoyens émettent des réserves à l’égard de la présence de cyclistes
sur la rue Vanderkindere, et la considèrent plus opportune sur le grand axe que
constitue l’avenue Winston Churchill, ce qui va à l’encontre de la logique défendue
par M. Cools.

M. l’Echevin Wyngaard estime pour sa part que les cyclistes ont tout autant
leur place sur la rue Vanderkindere que sur l’avenue Winston Churchill. La rue
cyclable n’est certes pas parfaite mais constitue un compromis raisonnable, et la piste
cyclable réalisée sous cette mandature s’avère une avancée non négligeable.

Pour ce qui concerne l’accès aux gares, la création de cheminements
supplémentaires ne se justifierait qu’en cas de manque en la matière. Or, les gares
uccloises sont facilement connectables de toutes parts.

Un permis a néanmoins été délivré récemment pour la gare de Stalle afin de la
rendre conforme aux normes PMR (personnes à mobilité réduite) et de garantir un
nouvel accès du côté de l’avenue de Haveskercke à la limite avec la commune de
Forest.

Le projet de réaménagement de la gare de Saint-Job prévoit des accès plus
nombreux et plus confortables grâce à des ascenseurs ainsi que des cheminements
adaptés aux PMR.

Les différents opérateurs ferroviaires discutent avec la commune de
Linkebeek d’un projet de réaménagement de la gare de Linkebeek qui inclura très
probablement des cheminements complémentaires.

Pour ce qui concerne la gare de Calevoet et la rue du Wagon, il est sans doute
un peu prématuré de s’avancer sur une alternative au projet initial. À cet égard, M.
l’Echevin Wyngaard rappelle que ce projet émane non de la commune mais de la
STIB, qu’un permis d’urbanisme a été délivré et qu’une série de démarches est en
cours. Toute initiative en vue d’un projet alternatif prendrait du temps puisqu’elle
exigerait l’introduction d’une nouvelle demande de permis, et ce n’est de toute façon
pas le Collège qui est à l’œuvre pour la rue du Wagon.

Pour ce qui concerne le RER-Vélos, le dossier relatif à la ligne 124, qui passe
à Calevoet, a évolué depuis les derniers échanges au Conseil communal sur ce sujet.
Selon l’étude lancée en 2023 par Beliris, trois hypothèses sont envisageables pour
cette ligne :

-       un RER à l’ouest de la voie ferrée ;
-       un RER à l’est de la voie ferrée ;
-       un RER en totalité ou en partie sur des voiries existantes proches des voies ferrées.

Le RER le long des voies serait l’option la plus coûteuse car elle nécessiterait
des expropriations. En outre, un tel aménagement impliquerait moins de connexions
avec le quartier, vu qu’il s’agit d’un système de voies directes le long du chemin de
fer.

L’option des voiries existantes impliquerait des croisements, notamment à la
rue de Stalle, ainsi qu’un parcours au relief plus accentué.

Quoi qu’il en soit, la commune est partie prenante dans l’étude des différents
scénarios.

Le dossier relatif à la ligne 26 est beaucoup moins avancé. Bruxelles-
Environnement a lancé une étude dont on n’a guère entendu parler par la suite ;
manifestement, des communes concernées par le projet ont émis des critiques. Il
semblerait que dossier soit repris dorénavant par Beliris mais cela requiert
confirmation.

L’accès à la gare de Calevoet est effectivement possible via un itinéraire
cyclable passant par les rues du Coq, des Poussins, de la Fauvette. Mais M. l’Echevin
Wyngaard reconnaît que cette connexion devient inconfortable lorsqu’on rejoint la
chaussée d’Alsemberg, puisqu’il faut alors rouler soit sur un trottoir partagé soit entre
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les rails du tram pour déboucher sur le pont.
 
M. Cools réplique qu’il n’a jamais émis de critique quant à l’avenue Winston

Churchill étant donné que la largeur de cette artère est suffisante pour permettre
l’aménagement d’une piste cyclable, ce qui n’est pas le cas de la chaussée de
Waterloo.

Il ne s’agit pas d’interdire – d’ailleurs, comment pourrait-on interdire à
quiconque de rouler à vélo dans telle ou telle artère ? -, mais de voir où il y a lieu
d’encourager l’usage du vélo ou de lui accorder la priorité.

M. Cools n’accuse pas personnellement M. l’Echevin Wyngaard d’avoir créé
des tensions entre automobilistes et cyclistes mais il constate que la politique
régionale et l’attitude du Ministre régional de la Mobilité ont abouti à ce résultat.

Selon M. Cools, il faut respecter les choix de chacun et aménager des sites
propres partout où c’est possible.

Le trottoir partagé chaussée d’Alsemberg peut s’avérer difficile si, par
exemple, on croise à vélo une jeune mère avec une poussette. Et le même problème
peut survenir rue du Château d’Or. Il serait intéressant d’étudier la possibilité d’un
aménagement à gauche des immeubles, de manière à établir un itinéraire plus court,
quoiqu’une telle démarche requière des achats de parcelles.

 
M. Godefroid estime qu’il y a des contradictions dans le discours de M.

Cools.
Comment peut-on affirmer être partisan d’un partage équilibré entre les

différents modes de transport et s’opposer à toute initiative visant à limiter la place de
l’automobile alors que celle-ci occupe de fait 75 % de l’espace public ?

 
M. Cools est favorable à l’intermodalité pour ceux qui le souhaitent plutôt

qu’à l’intermodalité pour ceux qui le peuvent. La nuance sémantique est importante.
Il faut éviter d’exercer des contraintes et respecter la liberté de choix, et ce

d’autant plus que certains citoyens ne peuvent se passer de la voiture dans un certain
nombre de situations.

Selon M. Cools, on pose mal le problème en focalisant le débat uniquement
sur les moyens de réduire la place de la voiture. Il faut plutôt se demander comment
réaliser des investissements en matière de transports en commun.

M. Cools insiste sur le RER-Vélos en raison du développement de ce type
d’infrastructure en région flamande : plus de 400 kilomètres de voiries cyclistes ont pu
être aménagées en Flandre le long des voies de chemin de fer. Pourquoi ne pourrait-on
faire de même en site propre le long des voies de chemin de fer situées en région
bruxelloise ?

Des pistes cyclables en site propre peuvent également être aménagées sur des
artères telles que l’avenue Bourgmestre Jean Herinckx ou l’avenue Van Bever.

 
M. l’Echevin Wyngaard est un fervent partisan des investissements en faveur

de la mobilité douce.
Il rappelle cependant que lors des débats sur le budget extraordinaire, M.

Cools a estimé excessifs les investissements annuels. Or, le coût requis pour
l’aménagement de pistes cyclables séparées est élevé.

Il est relativement facile d’aménager une piste cyclable séparée sur une artère
telle que l’avenue Bourgmestre Jean Herinckx dans la mesure où il s’agit d’une des
plus larges voiries de la commune. Le partage de l’espace public n’y nécessite pas des
arbitrages compliqués.

Mais vu que la plupart des voiries communales sont plus étroites, de tels
investissements y requièrent des arbitrages plus douloureux car il est difficile de
satisfaire à la fois les piétons, les cyclistes et les automobilistes.
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M. l’Echevin Wyngaard précise encore que des discussions sont en cours avec
Parking Brussels pour aménager à la gare de Saint-Job des places de stationnement
cycliste sécurisées qui puissent être utilisées autant par les habitants du quartier que
par les usagers de la SNCB. Il y a des projets analogues pour les gares de Calevoet et
de Linkebeek.

 
 

 
 

Le Conseil prend connaissance.

Interpellatie van de h. Cools : De weg naar het station.

De h. Cools citeert een regel uit een beroemd gedicht van Paul Eluard
("Liberté, Liberté chérie...") en wijst erop dat het begrip vrijheid de vrijheid impliceert
om een vervoermiddel te kiezen.

De raad heeft zeer vaak gedebatteerd over de schadelijke effecten van het
huidige mobiliteits- en parkeerbeleid op het autogebruik, die indruisen tegen deze
keuzevrijheid. Als alle maatregelen uit het gemeentelijk mobiliteitsplan, dat in
september vorig jaar door de raad werd goedgekeurd - meerderheid tegen oppositie -
na de verkiezingen zouden worden uitgevoerd, zou dit het onevenwicht in het
mobiliteitsbeleid dat in Ukkel wordt gevoerd alleen maar versterken.

Op initiatief van de h. Cools werd een motie aangenomen die pleit voor de
verbetering van het openbaar vervoer. Helaas zijn nog niet alle eisen in deze motie
ingewilligd. Alle leden van de raad zijn voorstander van het verbeteren van de
toestand van de voetpaden om het voetgangersverkeer te vergemakkelijken. De h.
Cools wees erop dat we allemaal wel eens voetganger zijn, ongeacht ons belangrijkste
vervoermiddel.

Uccle en avant respecteert altijd het principe van vrije keuze van
vervoermiddel en is helemaal niet tegen fietsen. Ze is alleen van mening dat we de
verkeerde weg inslaan door te proberen het fietsen aan te moedigen op hoofdwegen in
plaats van op secundaire wegen, zoals de h. Cools in een eerdere vraag over de
Waterloosesteenweg heeft aangegeven.

Ukkel is de gemeente met de slechtste verbindingen met het openbaar vervoer
maar 80% van het grondgebied ligt op minder dan 2 km hemelsbreed van een station.
De intermodaliteit trein/fiets die de h. Cools bepleit in een interpellatie die hij tijdens
de zitting van 25 juni 2020 aan deze raad heeft voorgelegd, krijgt er zijn volle
betekenis door. De h. Cools gelooft veel meer in deze intermodaliteit dan in de
hypothese dat veel Ukkelaars naar het noorden van Brussel zouden fietsen. De
fietsenstallingen moeten echter beveiligd worden in de buurt van stations, met kluisjes
zoals die in grote stations bestaan voor bagage. Dit voorstel is al meermaals gedaan
maar moet nog in praktijk worden gebracht. Welke maatregelen had het college
kunnen nemen om een veilige fietsenstalling te krijgen? Heeft de gemeente
overwogen om deze stalling te financieren?

Het RER-vélo is nog steeds niet aangelegd, in tegenstelling tot het Fiets-GEN
in Vlaanderen naar en rond Brussel, die het bijvoorbeeld mogelijk maakt om van
Leuven naar Brussel te fietsen. In zijn antwoord op de vraag van de h. Cools van 25
juni 2020 zegt schepen Wyngaard dat hij "geen recente informatie heeft over NMBS-
lijn 124, behalve dat de werken aan de brug van Stalle waarschijnlijk zeer duur zullen
zijn". Heeft hij nu meer informatie over de aanleg van een fietspad langs de sporen
over de 5 km tussen het station Kalevoet en het Zuidstation? Wanneer zijn de kosten
voor een voetgangersbrug over het viaduct van Stalle geraamd? In ieder geval zou zo'n
systeem minder kosten dan de voetgangers/fietsbruggen bij Groenendael of op het
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grote viaduct in Luxemburg-stad. Een echt fietsbeleid kan niet beperkt blijven tot het
aanbrengen van wegmarkeringen en automobilisten een schuldgevoel aanpraten, of
hen zelfs tegen fietsers opzetten. In zijn antwoord gaf schepen Wyngaard de volgende
informatie over NMBS-lijn 26: "Er is vooruitgang geboekt op lijn 26. Het
studiebureau VK Ingénieurs, aangesteld door Leefmilieu Brussel, werkt aan een GEN-
fietstracé van Moensberg tot het station Sint-Job, dat soms over de sporen loopt en
soms erlangs. Hoe staan de zaken er vier jaar later voor? Is er een stedenbouwkundige
vergunning aangevraagd voor dit project? Zijn de werken gepland? Wat is het laatste
nieuws van het college over dit project?

Intermodaliteit tussen trein en fiets vergemakkelijken betekent ook de afstand
tot stations verkorten. In juni 2020 herinnerde de h. Cools eraan dat hij achter de
kortere weg voor voetgangers en fietsers stond die de toegang tot de perrons van het
station Sint-Job moest vergemakkelijken dankzij een doorgang op de Sint-
Jobsesteenweg ter hoogte van het voormalige Maison Blanche. De h. Cools heeft
gevraagd of het college overweegt andere paden aan te leggen om de toegang van
voetgangers en fietsers tot de stations te vergemakkelijken, naar het voorbeeld van de
heraanleg van weg nr. 54, die tijdens de vorige legislatuur is uitgevoerd in de richting
van de Sophoraslaan om de toegang tot het station Linkebeek te vergemakkelijken.
Zijn er tijdens deze legislatuur gelijkaardige projecten uitgevoerd of gepland?

Terwijl de aanleg van een openbaarvervoersverbinding tussen de Stallestraat
en het station Kalevoet controversieel is en niet erg gewenst door de bewoners van de
Wagenstraat, kan hetzelfde niet gezegd worden van een
voetgangers/fietsersverbinding tussen de twee huidige doodlopende straten. Wint het
idee om een voetgangers/fietsersverbinding aan te leggen, los van een openbaar
vervoerverbinding en de doorgang van de bus, terrein?

 
Schepen Wyngaard ziet niet in hoe het proactieve mobiliteitsbeleid van het

college kan worden uitgelegd als schuldgevoel en als het uitspelen van de ene
vervoerswijze tegen de andere. De h. Cools zou misschien wat concrete voorbeelden
moeten geven.

De aanwezigheid van fietsers op hoofdwegen is al besproken tijdens eerdere
vergaderingen van de gemeenteraad.

Volgens schepen Wyngaard is het heel normaal dat fietsers op de
Waterloosesteenweg rijden: er zijn veel winkels en veel mensen doen boodschappen
op de fiets.

De aanleg van een fietspad op de Winston Churchilllaan is volkomen terecht.
Sommige bewoners hebben bedenkingen bij de aanwezigheid van fietsers in

de Vanderkinderestraat en vinden dat ze beter op de hoofddoorgang, de Winston
Churchilllaan, kunnen rijden, wat indruist tegen de logica die de h. Cools verdedigt.

Schepen Wyngaard van zijn kant vindt dat fietsers evenzeer op hun plaats zijn
in de Vanderkinderestraat als in de Winston Churchilllaan. Het fietspad is zeker niet
perfect maar het is een redelijk compromis en het fietspad dat tijdens deze legislatuur
werd aangelegd, is een belangrijke stap vooruit.

Wat de toegang tot de stations betreft, zou de aanleg van extra paden alleen
gerechtvaardigd zijn als er op dit gebied een tekort zou zijn. De Ukkelse stations zijn
echter vanuit alle richtingen gemakkelijk bereikbaar.

Voor het station Stalle werd onlangs een vergunning toegekend om het te
laten voldoen aan de normen voor personen met beperkte mobiliteit (PBM) en om een
nieuwe toegang te garanderen aan de kant van de Haveskerckelaan op de grens met de
gemeente Vorst.

Het herinrichtingsproject van het station Sint-Job biedt meer en betere toegang
dankzij liften en aangepaste paden voor personen met beperkte mobiliteit.

De verschillende spoorwegoperatoren bespreken met de gemeente Linkebeek
een herinrichtingsproject voor het station Linkebeek, dat hoogstwaarschijnlijk
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bijkomende voetpaden zal omvatten.
Wat het station Kalevoet en de Wagenstraat betreft, is het waarschijnlijk nog

iets te vroeg om te zeggen of er een alternatief is voor het oorspronkelijke project. In
dit verband wijst schepen Wyngaard erop dat dit project niet van de gemeente maar
van de MIVB komt, dat er een stedenbouwkundige vergunning werd toegekend en dat
er een reeks stappen aan de gang zijn. Elk initiatief voor een alternatief project zou
tijd vergen, aangezien daarvoor een nieuwe stedenbouwkundige aanvraag zou moeten
worden ingediend, en het is hoe dan ook niet het college dat aan de Wagenstraat
werkt.

Wat het Fiets-GEN betreft, is het dossier van lijn 124, die door Kalevoet loopt,
geëvolueerd sinds de laatste discussies over dit onderwerp in de gemeenteraad.
Volgens de studie die Beliris in 2023 lanceerde, zijn er drie mogelijke opties voor
deze lijn:

-       een GEN ten westen van de spoorlijn;
-       een GEN ten oosten van de spoorlijn;
-       het GEN geheel of gedeeltelijk over bestaande wegen in de buurt van de sporen.

Het GEN langs de sporen zou de duurste optie zijn, aangezien hiervoor
onteigening nodig zou zijn. Bovendien zou een dergelijke ontwikkeling minder
verbindingen met de buurt hebben, aangezien het een systeem van rechtstreekse
sporen langs het spoor zou zijn.

De optie om bestaande wegen te gebruiken zou kruisingen met zich
meebrengen, met name bij de Stallestraat, en ook een steilere route.

De gemeente is in ieder geval betrokken bij de studie van de verschillende
scenario's.

Het dossier voor lijn 26 is veel minder ver gevorderd. Leefmilieu Brussel
heeft een studie gelanceerd maar er is sindsdien weinig meer van vernomen; het is
duidelijk dat de gemeentes die bij het project betrokken zijn, kritiek hebben geuit. Het
lijkt erop dat Beliris nu de leiding heeft over het project maar dat moet nog bevestigd
worden.

Het station Kalevoet is inderdaad bereikbaar via een fietsroute door de
Haanstraat, de Kippekensstraat en de Grasmusstraat. Maar schepen Wyngaard geeft
toe dat deze verbinding ongemakkelijk wordt wanneer je de Alsembergsesteenweg
bereikt, omdat je dan ofwel over een gedeeld voetpad ofwel tussen de tramsporen door
moet rijden om de brug te bereiken.

 
De h. Cools antwoordt dat hij nooit kritiek heeft gehad op de Winston

Churchilllaan, omdat deze breed genoeg is voor een fietspad, wat niet het geval is bij
de Waterloosesteenweg.

Het is geen kwestie van verbieden - sterker nog, hoe kan iemand worden
verboden om op zo'n doorgaande weg te fietsen? -Het gaat erom te kijken waar
fietsen moet worden aangemoedigd of voorrang moet krijgen.

De h. Cools beschuldigde schepen Wyngaard er niet persoonlijk van
spanningen te hebben gecreëerd tussen automobilisten en fietsers maar hij merkte op
dat het gewestelijke beleid en de houding van de gewestelijke minister voor Mobiliteit
tot dit resultaat hadden geleid.

Volgens de h. Cools moet ieders keuze gerespecteerd worden en moeten er
waar mogelijk speciale rijstroken komen.

Het gedeelde trottoir op de Alsembergsesteenweg kan lastig zijn als je
bijvoorbeeld een jonge moeder met kinderwagen tegenkomt op je fiets. Hetzelfde
probleem kan zich voordoen in de Gulden Kasteelstraat. Het zou interessant zijn om te
kijken naar de mogelijkheid van een indeling aan de linkerkant van de gebouwen, om
zo een kortere route te creëren, hoewel dit de aankoop van percelen zou vereisen.

 
De h. Godefroid vindt dat de opmerkingen van de h. Cools tegenstrijdig zijn.
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Hoe kun je beweren dat je voorstander bent van een evenwichtig gebruik van
verschillende vervoerswijzen en je tegelijkertijd verzetten tegen elk initiatief om het
gebruik van auto's te beperken, terwijl die 75% van de openbare ruimte in beslag
nemen?

 
De h. Cools is voorstander van intermodaliteit voor degenen die dat willen, in

plaats van intermodaliteit voor degenen die het zich kunnen veroorloven. De
semantische nuance is belangrijk.

We moeten voorkomen dat we beperkingen opleggen en de keuzevrijheid
respecteren, vooral omdat sommige mensen in een aantal situaties niet zonder auto
kunnen.

Volgens de h. Cools wordt het probleem niet goed aangepakt door het debat
alleen te richten op hoe we het gebruik van auto's kunnen terugdringen. In plaats
daarvan zou de vraag moeten zijn hoe te investeren in openbaar vervoer. .

De h. Cools De h. Cools dringt aan op het Fiets-GEN vanwege de
ontwikkeling van dit type infrastructuur in de Vlaamse regio: er is in Vlaanderen meer
dan 400 kilometer fietspad aangelegd langs de spoorlijnen. Waarom zouden we niet
hetzelfde kunnen doen langs de spoorlijnen in de Brusselse regio?

Ook op wegen als de Burgemeester Jean Herinckxlaan en de Van Beverlaan
zouden dergelijke fietspaden kunnen komen.

 
Schepen Wyngaard is een fervent voorstander van investeringen in zachte

mobiliteit.
Hij wijst er echter op dat de h. Cools tijdens de besprekingen over de

buitengewone begroting de jaarlijkse investeringen overdreven vond. De kosten voor
het aanleggen van gescheiden fietspaden zijn echter hoog.

Het is relatief eenvoudig om een gescheiden fietspad aan te leggen op een
weg zoals de Burgemeester Jean Herinckxlaan omdat het een van de breedste wegen
in de gemeente is. Het delen van de openbare ruimte vereist daar geen ingewikkelde
afwegingen.

Maar aangezien de meeste wegen in de gemeente smaller zijn, vereisen
dergelijke investeringen moeilijkere afwegingen, omdat het moeilijk is om aan de
behoeften van zowel voetgangers, fietsers als automobilisten te voldoen.

Schepen Wyngaard voegde eraan toe dat er gesprekken aan de gang waren met
Parking Brussels om beveiligde fietsparkeerplaatsen aan te leggen aan het station
Sint-Job die zowel door buurtbewoners als door NMBS-gebruikers kunnen worden
gebruikt. Er lopen gelijkaardige projecten voor de stations Kalevoet en Linkebeek.

De Raad neemt kennis.

1 annexe / 1 bijlage
Interpellation sur les chemins de la gare.docx

 

 

Interpellation de M. Cools : les vitrines vides des commerces.

M. Cools estime que les vitrines de commerces vides – par ailleurs parfois
taguées – n’embellissent pas les centres commerciaux.

Lors d’une interpellation présentée le 19 mai 2022, M. Cohen a suggéré que
ces vitrines vides pourraient être embellies par le placement d’un « poster photo ». Au
cours du débat initié par cette interpellation, M. Cools a souligné que l’embellissement
des vitrines pourrait aussi être assuré en permettant à des artistes d’exposer leurs
œuvres dans ces vitrines vides. Dans sa réponse au nom du Collège, Mme l’Echevin
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Delwart s’était montrée ouverte à ces suggestions. M. Cools constate toutefois peu de
réalisations concrètes. Il déplore par exemple qu’une vitrine vide comme celle à
l’entrée de la galerie de la Bascule du côté de la rue Vanderkindere ne soit pas égayée
par des posters ou l’exposition d’œuvres d’artistes ucclois.

Quelles initiatives le Collège a-t-il prises en vue d’embellir les vitrines des
commerces vides ? Des contacts ont-ils été établis avec les propriétaires concernés ?
Des refus ont-ils été opposés par ceux-ci à des propositions visant à apposer des
posters photos sur ces vitrines ? À combien de propriétaires la proposition a-t-elle été
faite ? Des illustrations ont-elles été sélectionnées pour ces photos posters ?

Certaines des façades des immeubles dont le rez-de-chaussée est un commerce
vide ou non sont parfois taguées, ce qui ne contribue pas à l’embellissement des
noyaux commerciaux ucclois. Lorsque cela se produit, dans quel délai la cellule anti-
tag intervient-elle pour enlever les tags ? Est-ce dans les jours qui suivent leur
apparition ou dans un délai beaucoup plus long ? Quel est le délai moyen entre
l’apparition d’un tag et son enlèvement par les services communaux ? La commune
procède-t-elle à des opérations « coup de poing » pour enlever en une fois tous les tags
présents sur les façades d’immeubles dans un noyau commerçant déterminé ? Si c’est
le cas, combien d’opérations de ce type ont été réalisées ces deux dernières années ?

Dans sa réponse à l’interpellation précitée du 19 mai 2022, Mme l’Echevin
Delwart a donné l’indication suivante : « Vu que la hauteur des loyers peut aussi
constituer un frein à l’installation de nouveaux commerces, le dialogue entre
l’administration et les propriétaires les incitera peut-être à adapter les montants de
leurs loyers à la réalité uccloise ». Ce dialogue a-t-il produit des effets ? Le règlement
communal sur la taxation des immeubles inoccupés a-t-il été mis en œuvre à
l’encontre de certains locaux commerciaux vides depuis longtemps ?

 
Mme l’Echevin Delwart répond que le service de l’Economie veille à

soutenir le plus possible les quartiers commerçants et que cette préoccupation est
partagée par l’ensemble du Collège.

Le Conseil communal a d’ailleurs voté à l’unanimité en faveur de
l’instauration d’une prime pour l’ouverture d’un commerce dans un local dont la
vitrine est vide, tant ce phénomène est susceptible de générer un effet de contagion
regrettable.

Cette prime a rencontré un certain succès puisque plus d’une vingtaine de
commerces, et bientôt une trentaine, en auront bénéficié.

La question relative à la relation entre la commune et les propriétaires dans la
lutte contre les vitrines vides s’avère tout à fait pertinente.

En ce domaine, Mme l’Echevin Delwart entend manier autant le bâton que la
carotte.

Dans un premier temps, un dialogue a été tenté avec la plupart des
propriétaires concernés par les vitrines vides, ce qui a abouti à l’envoi de 114 courriers
en 2022. La période de la crise du covid n’a évidemment guère été propice à une mise
sous pression des propriétaires, qui, pour la plupart d’entre eux, avaient encore plus de
mal à trouver des locataires. Malheureusement, le dialogue n’a pu être initié qu’avec
les 10 propriétaires qui ont daigné répondre.

Dans certains cas, des autocollants ont été apposés sur des vitrines vides pour
inciter d’éventuels candidats commerçants à s’intéresser à cette localisation. On peut
encore en voir sur certaines parties de la chaussée d’Alsemberg.

Cependant, il y a aussi un volet plus répressif avec la taxe sur les immeubles à
l’abandon.

Dix rez-de-chaussée commerciaux ont été enrôlés au titre de cette taxe sur les
immeubles vides ; deux l’avaient déjà été en 2022. Le taux appliqué augmente en
fonction de la durée d’inoccupation.

Le contrôleur des taxes se concentre en priorité sur les grandes artères
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commerçantes car il va de soi qu’on ne peut pas considérer avec la même gravité une
vitrine esseulée dans un quartier résidentiel et des vitrines commerciales vides sur des
artères telles que la chaussée de Waterloo, la chaussée d’Alsemberg, la rue
Vanderkindere ou l’avenue Brugmann.

Il n’est pas rare que les premiers contacts établis avec les propriétaires
d’immeubles ayant fait l’objet d’un constat d’inoccupation incitent ceux-ci à prendre
conscience de la situation et à, par exemple, revoir à la baisse le montant des loyers
envisagés. Les sociétés de promotion immobilière sont toutefois moins enclines à
réadapter leurs loyers que les propriétaires individuels.

Des contacts ont également été établis avec les propriétaires de vitrines vides
dans les quartiers commerçants pour les encourager à faire de leurs locaux, avec le
soutien de l’opérateur régional Hub, ce qu’il est convenu d’appeler une « auberge
espagnole » : ce dispositif permet à de jeunes commerçants de tester leur concept,
avec l’accompagnement de Hub, en louant un local commercial pendant 6 mois pour
un prix particulièrement modique, vu qu’une partie du loyer est prise en charge soit
par la commune soit par Hub. Ce système est censé permettre aux propriétaires de
trouver un occupant pour leur local, moyennant un petit effort financier. Néanmoins,
aucun propriétaire n’a répondu favorablement à cette proposition.

Certains propriétaires se sont toutefois manifestés spontanément au cours des
derniers mois pour témoigner de leurs préoccupations à cet égard, et la situation de
quartiers spécifiques a été abordée lors de l’assemblée générale de l’ASBL Promotion
du commerce et de l’économie uccloise.

Cette ASBL a décidé de dresser un diagnostic précis de la chaussée de
Waterloo dans son ensemble, dont plusieurs quartiers sont confrontés à un nombre
important de vitrines vides, notamment à hauteur du Fort Jaco ou du Vert Chasseur.
L’analyse visera à déterminer de manière scientifique l’impact de facteurs tels que le
montant des loyers, l’éventuelle absence de stationnement et l’aménagement de
l’espace public.

Mme l’Echevin Delwart rappelle que cette ASBL avait financé la réalisation
d’autocollants destinés à être apposés sur les vitrines vides à l’occasion de l’heure de
stationnement gratuite pour les fêtes de fin d’année dans le quartier d’Uccle-Centre.

La cellule anti-tag réagit dès qu’elle est informée d’un tag visible à l’extérieur,
et il n’est pas rare que des opérations « coup de poing » soient menées pour effectuer
un nettoyage plus complet. Si des tags sont constatés, il ne faut pas hésiter à en faire
part à l’échevinat de M. Wyngaard, qui prendra aussitôt contact avec le propriétaire
concerné.

 
M. Cools a néanmoins le sentiment que la réaction de la cellule anti-tag n’est

pas aussi rapide que Mme l’Echevin Delwart semble le prétendre, étant donné qu’il
constate la persistance de tags depuis plusieurs mois.

Il déplore particulièrement la situation de la galerie de La Bascule du côté de
la rue Vanderkindere, qui mériterait une opération ciblée.

Le Conseil prend connaissance.

Interpellatie van de h. Cools : lege winkeletalages.

De h. Cools is van mening dat lege etalages - soms vol tags - winkelcentra
niet verfraaien.

In een interpellatie van 19 mei 2022 stelt de h. Cohen voor om deze lege
etalages te verfraaien door het plaatsen van een "fotoposter". Tijdens het debat dat
door deze vraag op gang werd gebracht, wees de h. Cools erop dat de etalages ook
verfraaid zouden kunnen worden door kunstenaars toe te staan hun werk in de lege
etalages tentoon te stellen. In haar antwoord namens de raad stond schepen Delwart
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open voor deze suggesties. De h. Cools merkt echter op dat er eigenlijk weinig is
gedaan. Hij betreurt het bijvoorbeeld dat een lege etalage zoals die bij de ingang van
de Galerie de la Bascule aan de kant van de Vanderkinderestraat niet wordt
opgefleurd door affiches of een tentoonstelling van werken van Ukkelse kunstenaars.

Welke initiatieven heeft het college genomen om de lege etalages te
verfraaien? Zijn er contacten gelegd met de betrokken eigenaars? Hebben ze
voorstellen om fotoposters in deze etalages te hangen geweigerd? Hoeveel eigenaars
werden benaderd? Werden er illustraties geselecteerd voor deze fotoposters?

Sommige gevels van gebouwen waarvan de benedenverdieping al dan niet een
lege zaak is, worden soms beklad met tags, wat niet bijdraagt tot de verfraaiing van de
Ukkelse winkelcentra. Wanneer dit gebeurt, hoe snel komt de antitagcel tussenbeide
om de tags te verwijderen? Is dit binnen enkele dagen na het verschijnen van de tags
of duurt het veel langer? Wat is de gemiddelde tijd tussen het verschijnen van een tag
en het verwijderen ervan door de gemeentediensten? Voert de gemeente grote
schoonmaakacties uit om alle tags op de gevels van gebouwen in een bepaald
winkelcentrum te verwijderen? Zo ja, hoeveel van deze acties zijn er de afgelopen
twee jaar uitgevoerd?

In haar antwoord op bovengenoemde vraag van 19 mei 2022 gaf schepen
Delwart de volgende indicatie: "Aangezien het niveau van de huurprijzen ook een rem
kan zijn voor de vestiging van nieuwe bedrijven, zal de dialoog tussen de
administratie en de verhuurders hen misschien aanmoedigen om hun huurprijzen aan
te passen aan de Ukkelse realiteit". Heeft deze dialoog enig effect gehad? Is het
gemeentereglement op leegstand toegepast op bepaalde handelspanden die al lang
leegstaan?

 
Schepen Delwart dat de dienst  Economie zich inzet om de handelswijken

zoveel mogelijk te ondersteunen en dat deze zorg door het voltallige college wordt
gedeeld.

De gemeenteraad heeft zelfs unaniem gestemd voor de invoering van een
premie voor de opening van een zaak in een lege etalage omdat dit fenomeen een
betreurenswaardig domino-effect teweegbrengt.

Deze premie kende een zeker succes: meer dan twintig - en binnenkort een
dertigtal - handelszaken hebben er gebruik van gemaakt.

De vraag over de relatie tussen de gemeente en winkeleigenaren in de strijd
tegen lege etalages is zeer relevant.

Op dit gebied wil schepen Delwart efficiënt optreden.
In eerste instantie werd geprobeerd een dialoog aan te gaan met de meeste

eigenaren die lege etalages hadden, wat resulteerde in 114 brieven die in 2022 werden
verstuurd. De covidperiode was duidelijk niet bevorderlijk om druk uit te oefenen op
de verhuurders, van wie de meesten het nog moeilijker vonden om huurders te vinden.
Helaas kon de dialoog alleen worden aangegaan met de 10 verhuurders die hadden
gereageerd.

In sommige gevallen werden er stickers op lege etalages geplakt om potentiële
winkeliers aan te moedigen interesse te tonen in deze locatie. Deze stickers zijn nog
steeds te zien op bepaalde delen van de Alsembergsesteenweg.

Er is echter ook een meer repressief aspect met de belasting op leegstand.
Tien commerciële benedenverdiepingen werden belast op basis van leegstand;

twee reeds in 2022. Het toegepaste tarief stijgt naargelang het pand langer leegstaat.
De belastingcontroleur richt zich vooral op de hoofdwinkelstraten want het

spreekt voor zich dat een eenzame etalage in een woonwijk niet met dezelfde ernst
kan worden behandeld als lege etalages in straten zoals de Waterloosesteenweg, de
Alsembergsesteenweg, de Vanderkinderstraat of de Brugmannlaan.

Het is niet ongewoon dat de eerste contacten met de eigenaars van gebouwen
die leeg blijken te staan, hen ertoe aanzetten zich bewust te worden van de situatie en
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bijvoorbeeld de voorziene huurprijs naar beneden toe bij te stellen.
Vastgoedmaatschappijen zijn echter minder geneigd om hun huurprijzen aan te passen
dan individuele verhuurders.

Er zijn ook contacten gelegd met de eigenaars van leegstaande etalages in
winkelwijken om hen aan te moedigen, met de steun van de gewestelijke operator
Hub, om hun panden om te vormen tot wat bekend staat als een "Spaanse herberg":
dit programma stelt jonge winkeliers in staat om hun concept te testen, met de steun
van Hub, door een bedrijfsruimte voor 6 maanden te huren tegen een bijzonder
bescheiden prijs, aangezien een deel van de huur wordt betaald door de gemeente of
door Hub. Dit systeem zou eigenaren in staat moeten stellen om voor een klein bedrag
een huurder voor hun pand te vinden. Geen enkele eigenaar heeft echter positief
gereageerd op dit voorstel.

Een aantal eigenaars hebben zich de afgelopen maanden echter spontaan
gemeld om hun bezorgdheid hierover te uiten en de situatie in bepaalde wijken werd
besproken op de algemene vergadering van vzw Promotion du Commerce et de
l’Economie uccloise.

De vzw besliste om een gedetailleerde analyse te maken van de
Waterloosesteenweg in zijn geheel, waar een aantal wijken te kampen hebben met een
groot aantal lege etalages, in het bijzonder rond Fort Jaco en Groene Jager. Het doel
van de analyse is om wetenschappelijk vast te stellen wat de impact is van factoren
zoals huurniveaus, het mogelijke gebrek aan parkeergelegenheid en de inrichting van
de openbare ruimte.

Schepen Delwart herinnert eraan dat deze vzw de productie van stickers
financierde die op lege etalages werden geplakt om het uur gratis parkeren tijdens de
feestperiode in de wijk Ukkel-Centrum aan te duiden.

De antitagcel reageert zodra ze op de hoogte wordt gebracht van een aan de
buitenkant zichtbare tag en het is niet ongewoon dat er grote schoonmaakacties
worden uitgevoerd om een grondigere schoonmaak te garanderen. Als er tags worden
aangetroffen, aarzel dan niet om dit te melden bij het schepenkantoor van de h.
Wyngaard die onmiddellijk contact zal opnemen met de betreffende eigenaar.

 
De h. Cools is echter van mening dat de antitagcel niet zo snel reageert als

schepen Delwart lijkt te beweren aangezien hij heeft gemerkt dat tags al enkele
maanden blijven bestaan.

Hij betreurt met name de situatie in de Galerie de La Bascule aan de kant van
de Vanderkinderestraat, die een gerichte actie verdient.

De Raad neemt kennis.

1 annexe / 1 bijlage
Interpellation sur les vitrines vides de commerces.docx

 

 

Interpellation de M. Desmet : Les cadeaux de fête des mères et des pères.

M. Desmet signale que des parents récemment croisés ont exprimé leur
étonnement de ne pas avoir reçu cette année le traditionnel cadeau à l’occasion des
fêtes des mères et des pères. Il précise qu’il s’agit de parents d’un enfant fréquentant
un établissement scolaire communal.

M. Desmet s’est ensuite renseigné auprès d’autres parents d’élèves de
l’enseignement communal et le résultat est identique : il n’y a pas de cadeaux.

L’opportunité de ce type de cadeau a été souvent discutée dans de nombreux
cénacles, notamment en lien avec l’évolution des familles, certains interdits
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philosophiques et religieux et même la référence pétainiste.
La composition socioculturelle des familles qui composent la commune est

plurielle. Ecolo-Groen a toujours souhaité mettre au premier plan les droits des
enfants et des jeunes, s’attacher au bien-être des parents tout comme rencontrer les
réalités des familles monoparentales ou homoparentales.

Depuis des années, des écoles y réfléchissent et tentent d’installer certaines
adaptations (par exemple, la fête des parents). Qu’en est-il des écoles communales
uccloises ?

Une décision relative à ce sujet a-t-elle été arrêtée au sein de notre Pouvoir
organisateur ? Si c’est le cas, elle pourrait ou devrait apparaître dans le projet
d’établissement de chaque école. Le cas échéant, une communication précise a-t-elle
été transmise aux parents ?

 
Mme l’Echevin Gol-Lescot répond que la discussion sur l’opportunité des

cadeaux de fête des mères et de fête des pères a déjà été entamée au sein de
l’enseignement communal, et ce d’autant plus que depuis deux ans, suite à la
modification du calendrier scolaire, la fête des mères tombe à la fin des vacances de
printemps. Pour beaucoup d’écoles, ceci a été l’élément déclencheur d’une réflexion
tendant vers la suppression des cadeaux de fête des mères et de fête des pères.

Outre les familles homoparentales et recomposées, il y a aussi des familles
dont l’un des parents est décédé. Mme l’Echevin Gol-Lescot souligne aussi la
présence sur le territoire ucclois de nombreux centres d’accueil dont les enfants
hébergés fréquentent les écoles communales sans avoir un père ou une mère pour
s’occuper d’eux.

Les réactions ont été diverses selon les établissements scolaires. Certaines
écoles ont instauré une « fête des parents ». D’autres – et Mme l’Echevin Gol-Lescot
trouve personnellement qu’il s’agit de l’initiative la plus sympathique – ont instauré la
« fête des personnes que j’aime », qui s’intercale en général entre la fête des mères,
située durant les vacances scolaires, et la fête des pères, et à l’occasion de laquelle les
enfants réalisent deux petits bricolages.

Au sein du réseau communal ucclois, il n’y a plus qu’une seule école qui
organise les cadeaux de fête des mères et des pères selon le schéma traditionnel tel
qu’on l’a connu autrefois.

Ayant fait le tour de l’ensemble des écoles, Mme l’Echevin Gol-Lescot
envisage de proposer peut-être une généralisation de la fête des personnes qu’on aime.

Presque toutes les écoles ont effectué une communication sur ce sujet.
Mme l’Echevin Gol-Lescot estime cependant que les modalités de la fête des

mères et de la fête des pères ne doivent pas être intégrées en tant que telles dans le
projet scolaire des différents établissements.

 
M. Desmet estime que la réflexion qu’il a initiée pourrait être appliquée à

d’autres événements tels que par exemple la Noël, la Saint-Nicolas…
Par ailleurs, il faut être conscient du fait que les parents ne lisent pas toujours

les communications qui leur sont fournies.
Les bricolages réalisés pour confectionner les cadeaux permettent aux enfants

de faire preuve de créativité. C’est d’autant plus précieux que la créativité et
l’imagination sont moins sollicitées de nos jours.

 
Mme l’Echevin Gol-Lescot reconnaît que la confection du cadeau se limite

parfois pour l’enfant à mettre une photo ou à écrire quelques mots sur un objet tout
fait.

Néanmoins, on revient à présent à l’idée de promouvoir des bricolages plus
personnels.
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Le Conseil prend connaissance.

Interpellatie van de h. Desmet : Moederdag- en vaderdagcadeaus.

De h. Desmet meldt dat enkele ouders die hij onlangs heeft ontmoet, hun
verbazing hebben geuit over het feit dat ze dit jaar niet de traditionele cadeaus voor
moeder- en vaderdag hebben ontvangen. Hij wees erop dat het hier ging om ouders
van een kind dat naar een gemeenteschool gaat.

De h. Desmet deed vervolgens navraag bij andere ouders van schoolkinderen
uit de buurt en het resultaat was identiek: er waren geen cadeaus.

Over de gepastheid van dit soort geschenken is vaak gediscussieerd in
verschillende kringen, vooral in verband met de evolutie van gezinnen, bepaalde
filosofische en religieuze verboden en zelfs de verwijzing naar het Petainisme.

De socio-culturele samenstelling van de gezinnen die deel uitmaken van de
gemeente is divers. Ecolo-Groen heeft altijd de rechten van kinderen en jongeren
voorop willen stellen, zich willen richten op het welzijn van de ouders en rekening
willen houden met de realiteit van eenoudergezinnen en ouders van hetzelfde geslacht.

Al jaren denken scholen hierover na en proberen ze bepaalde aanpassingen
door te voeren (bijvoorbeeld de ouderdag). Maar hoe zit het met de Ukkelse
gemeentescholen?

Heeft onze inrichtende macht hierover een beslissing genomen? Zo ja, kan of
moet dit worden opgenomen in het schoolproject van elke school? Zo ja, is er
specifieke informatie naar de ouders gestuurd?

 
Schepen Gol-Lescot antwoordde dat de discussie over de geschiktheid van

cadeaus voor moeder- en vaderdag al was begonnen binnen het gemeenteonderwijs,
vooral omdat moederdag de afgelopen twee jaar, na een verandering in de
schoolkalender, aan het einde van de paasvakantie viel. Voor veel scholen was dit de
aanleiding om na te denken over het afschaffen van moeder- en vaderdagcadeaus.
Naast ouders van hetzelfde geslacht en gemengde gezinnen zijn er ook gezinnen
waarvan een van de ouders is overleden. Schepen Gol-Lescot wees er ook op dat er in
Ukkel een aantal opvangcentra zijn waarvan de kinderen naar gemeentescholen gaan
zonder vader of moeder

De reacties verschilden van school tot school. Sommige scholen hebben een
"ouderdag" ingevoerd. Andere - en schepen Gol-Lescot vindt dit persoonlijk het
sympathiekste initiatief - hebben een "Feest voor mijn dierbaren" ingevoerd, die
meestal tussen moederdag, die tijdens de schoolvakantie valt, en vaderdag wordt
gehouden, waarbij de kinderen twee kleine knutselwerken maken.

Slechts één Ukkelse school organiseert cadeaus voor moeder- en vaderdag op
de traditionele manier.

Na alle scholen te hebben onderzocht, overweegt schepen Gol-Lescot om voor
te stellen om het feest voor mijn dierbaren uit te breiden naar alle scholen.

Bijna alle scholen hebben hierover gecommuniceerd.
Schepen Gol-Lescot is echter van mening dat moeder- en vaderdag niet als

zodanig moeten worden opgenomen in de schoolprojecten van de verschillende
scholen.
 

De h. Desmet is van mening dat de ideeën die hij heeft geopperd ook kunnen
worden toegepast op andere evenementen zoals Kerstmis en Sinterklaas.

We moeten ons er ook van bewust zijn dat ouders de mededelingen die ze
krijgen niet altijd lezen.

Knutselen om cadeautjes te maken geeft kinderen de kans om creatief te zijn.
Dit is des te waardevoller omdat er tegenwoordig minder vraag is naar creativiteit en
verbeelding.
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Schepen Gol-Lescot erkent dat het maken van een cadeautje soms zo simpel

is als het plaatsen van een foto of het schrijven van een paar woorden op een kant-en-
klaar voorwerp.

We komen nu echter terug op het idee om meer persoonlijke werkjes te
promoten.

De Raad neemt kennis.

1 annexe / 1 bijlage
fête maman papa.docx

 

 

Interpellation de M. Cools : L'organisation des élections.

M. Cools rappelle que lors des élections communales de 2018, le vote
électronique n’a pas bien fonctionné dans certains bureaux de vote situés à l’école du
Homborch. Ces bureaux n’ont ouvert qu’à 13h00 et cela a influencé le scrutin.

Lors des élections législatives du 9 juin dernier, une machine de vote sur trois
a été défaillante à Woluwe-Saint-Lambert, ce qui a entraîné un effet de file et
contraint cette commune à laisser les bureaux de vote ouverts au-delà de 16h00.

À Uccle, la machine du bureau de vote de M. Cools, le n° 29 à l’école de
Calevoet, a été défaillante en début de journée. Les électeurs ont dès lors été réorientés
pendant un certain temps vers le bureau n° 22. Il en est résulté des files très
importantes pendant plus d’une heure en plein soleil.

Quelles sont les mesures prises par les autorités compétentes pour s’assurer du
parfait état de marche des machines de vote lors des élections communales du 13
octobre prochain ? Combien y a-t-il de bureaux de vote prévus pour ces élections à
Uccle ? Combien de machines de vote sont disponibles ? Celles-ci sont-elles en
surnombre par rapport au nombre de bureaux, de manière à faire face à des pannes
éventuelles ? Quelle est la proportion de ces machines surnuméraires ? Le nombre de
bureaux prévus est-il suffisant pour éviter les effets de file ?

Un nombre croissant d’électeurs n’accomplissent pas leur devoir civique.
Certains ont des excuses valables, d’autres non. La loi prévoit de sanctionner par des
amendes ceux qui n’ont aucune excuse valable. Qu’en est-il à Uccle ? Ces personnes
sont-elles systématiquement poursuivies ?

Il est arrivé que des assesseurs désignés pour certaines communes wallonnes
ne se présentent pas le matin au bureau de vote où ils étaient censés officier.

Cette situation s’est elle produite à Uccle le 9 juin dernier ? Lorsqu’elle se
produit, toutes les dispositions sont-elles prises pour transmettre l’information à
l’autorité judiciaire, de manière à ce que des poursuites soient entamées à leur
encontre ?

 
M. le Bourgmestre tient à rendre hommage à l’assesseur décédé dans

l’exercice de ses fonctions, à la famille duquel il a adressé ses condoléances au nom
du Conseil communal.

Il est d’ailleurs probable qu’à un moment donné, M. le Bourgmestre revienne
devant le Conseil avec une proposition concernant ce citoyen qui a été emporté de
façon inopinée en accomplissant son devoir.

Ce drame, très douloureux pour sa famille, a aussi profondément affecté les
autres assesseurs qui oeuvraient à ses côtés.

M. le Bourgmestre confirme qu’en 2018, certains bureaux de vote ont été
confrontés à des problèmes informatiques, imputables à la Région.
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Quatorze des clés USB fournies par la Région étaient vides et ont donc
empêché le démarrage d’une série de bureaux de vote ; 68 clés se sont avérées
déficientes pour l’ensemble des 19 communes, qui étaient dans l’impossibilité d’en
vérifier le contenu puisque ces clés sont remises le matin même au bureau de vote
sous enveloppe scellée. Ce n’est que par après qu’on a pu savoir ce qui s’est passé,
suite à une enquête dont la Région a communiqué les conclusions.

Le contrat établi cette année entre l’administration communale et le fabricant
de machines à voter stipule que ce dernier doit effectuer tous les tests imposés en la
matière par le SPF Intérieur. Toutes les machines utilisées sont censées être vérifiées
entre les deux élections de 2024. La commune d’Uccle est équipée de 339 machines à
voter réparties dans 54 bureaux de vote. Chaque lieu où des votes sont prévus, qu’il
s’agisse d’une école ou d’une salle omnisports, doit être pourvu d’un matériel de
secours incluant deux à trois machines à voter, un pc pour le président du bureau ainsi
que de petits équipements tels que des boîtiers d’alarme ou des pistolets scanners.

Un autre contrat lie le SPF Intérieur au même fabricant pour les interventions
urgentes le jour du scrutin, qui doivent être effectuées dans un délai de deux heures
pour le remplacement d’une machine à voter et de 30 minutes pour une machine du
président.

Ces délais n’ont malheureusement pas été respectés par la firme privée,
notamment à l’école de Calevoet.

Des contacts sont prévus ces jours-ci entre les différents partenaires pour
éviter que de tels incidents ne se reproduisent lors des élections du 13 octobre
prochain. Le nombre de bureaux envisagés pour Uccle sera suffisant pour les élections
du 13 octobre, étant donné que les électeurs auront à remplir non plus trois mais un
seul bulletin de vote. Les files d’attente seront donc moins fréquentes, puisqu’il faudra
passer moins de temps dans l’isoloir.

M. le Bourgmestre remarque cependant que certaines habitudes ont tendance à
perdurer : vu que les électeurs viennent essentiellement entre 10h00 et 12h00, les
isoloirs sont presque vides le reste de la journée sauf lors de la dernière demi-heure,
au cours de laquelle affluent les électeurs de dernière minute.

Les poursuites à l’encontre des électeurs absents relèvent entièrement de la
compétence du Procureur du Roi. Les listes de présence sont stockées dans un endroit
sécurisé du bâtiment communal et peuvent être à tout moment demandées par le
Parquet jusqu’à la validation des résultats.

Pour ce qui concerne les assesseurs absents, le Président du bureau principal
du canton, c.à.d. le Juge de Paix, est la seule personne habilitée à décider d’en
transmettre la liste au Parquet. À ce jour, il ne semble pas qu’il l’ait fait.

Le bureau principal de la circonscription de la Région de Bruxelles-Capitale,
qui constitue l’échelon supérieur de l’appareil électoral, dispose également de cette
prérogative, mais il ne semble pas non plus qu’il l’ait mise en œuvre jusqu’à présent.

 
M. Cools remercie M. le Bourgmestre d’avoir rendu hommage à l’assesseur

décédé.
M. Cools estime que les réponses fournies par M. le Bourgmestre sont dans

l’ensemble rassurantes mais regrette que l’incivisme de certains demeure impuni.
Certes, la commune n’a pas d’autorité sur le Juge de Paix mais elle pourrait

peut-être de sa propre initiative transmettre au Parquet la liste des gens absents sans
justification.

Les mandataires nouvellement élus au Parlement bruxellois pourraient aussi
solliciter des informations auprès des autorités régionales et inciter ces dernières à
prendre des mesures visant à édicter des sanctions effectives en cas de non-respect des
obligations.

Le Conseil prend connaissance.
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Interpellatie van de h. Cools : De organisatie van de verkiezingen.

De h. Cools herinnert eraan dat tijdens de gemeenteraadsverkiezingen van
2018 het elektronisch stemmen niet goed werkte in sommige stembureaus die zich in
de School Homborch bevonden. Deze stembureaus gingen pas om 13 uur open en dit
had gevolgen voor het stemmen.

Tijdens de parlementsverkiezingen van 9 juni ging een van de drie
stemmachines stuk in Sint-Lambrechts-Woluwe, wat een wachtrijeffect veroorzaakte
en de gemeente dwong om de stembureaus tot na 16 uur open te houden.

In Ukkel ging de machine van het stembureau van de h. Cools, nr. 29 in de
school Calevoet, bij het begin van de dag stuk. Kiezers werden daarom een tijdlang
omgeleid naar stembureau 22. Dit resulteerde in zeer lange wachtrijen van meer dan
een uur in volle zon.

Welke maatregelen hebben de bevoegde autoriteiten genomen om ervoor te
zorgen dat de stemmachines perfect werken voor de gemeenteraadsverkiezingen van
13 oktober? Hoeveel stembureaus zijn er voorzien voor deze verkiezingen in Ukkel?
Hoeveel stemmachines zijn er beschikbaar? Zijn er meer machines dan stembureaus
om eventuele pannes op te vangen? Wat is het aandeel van deze overtollige machines?
Is het aantal stembureaus voldoende om wachtrijen te vermijden?

Een groeiend aantal kiezers vervult zijn burgerplicht niet. Sommigen hebben
geldige excuses, anderen niet. De wet voorziet in boetes voor wie geen geldig excuus
heeft. Wat is de situatie in Ukkel? Worden deze mensen systematisch vervolgd?

Het is voorgekomen dat de bijzitters die voor bepaalde Waalse gemeentes
waren aangesteld, 's morgens niet kwamen opdagen in het stembureau waar ze
moesten werken.

Is dit gebeurd in Ukkel op 9 juni? Als dit gebeurt, worden dan alle
maatregelen genomen om de informatie door te geven aan de gerechtelijke
autoriteiten, zodat ze kunnen worden vervolgd?

 
De burgemeester wenst hulde te brengen aan de bijzitter die in de uitoefening

van zijn functie is overleden en aan wiens familie hij namens de gemeenteraad zijn
medeleven heeft betuigd.

Waarschijnlijk zal de burgemeester op een bepaald moment bij de raad
terugkomen met een voorstel over deze burger die onverwacht om het leven kwam
tijdens de uitoefening van zijn plicht.

Deze tragedie, die zeer pijnlijk was voor zijn familie, heeft ook de andere
bijzitters die naast hem werkten diep getroffen.

De burgemeester bevestigt dat sommige stembureaus in 2018 te kampen
hadden met IT-problemen, waarvoor het Gewest verantwoordelijk was.

Veertien van de door het Gewest geleverde USB-sticks waren leeg, waardoor
een aantal stembureaus niet kon opstarten; 68 sticks bleken defect voor alle 19
gemeenten, die de inhoud ervan niet konden controleren omdat de sticks diezelfde
ochtend nog in een verzegelde envelop bij het stembureau worden afgeleverd. Pas
later konden we achterhalen wat er was gebeurd, na een onderzoek waarvan de
conclusies door het gewest werden meegedeeld.

Het contract van dit jaar tussen het gemeentebestuur en de fabrikant van de
stemmachines bepaalt dat deze laatste alle tests moet uitvoeren die de FOD
Binnenlandse Zaken voorschrijft. Alle gebruikte machines moeten worden
gecontroleerd tussen de twee verkiezingen van 2024. De gemeente Ukkel beschikt
over 339 stemmachines verdeeld over 54 stembureaus. Elk stembureau, of het nu een
school of een sportzaal is, moet voorzien worden van een back-up uitrusting met twee
of drie stemmachines, een pc voor de voorzitter van het stembureau en klein materiaal
zoals noodknoppen en scannerpistolen.

Een ander contract verbindt de FOD Binnenlandse Zaken met dezelfde
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fabrikant voor dringende interventies op de verkiezingsdag, die moeten worden
uitgevoerd binnen de twee uur voor de vervanging van een stemmachine en binnen de
30 minuten voor een voorzittersmachine.

Helaas werden deze termijnen niet gerespecteerd door de privéfirma, in het
bijzonder in de school Calevoet.

Voor de komende dagen zijn contacten tussen de verschillende partners
gepland om te voorkomen dat dergelijke incidenten zich opnieuw voordoen tijdens de
verkiezingen van 13 oktober. Het aantal geplande stembureaus in Ukkel zal voldoende
zijn voor de verkiezingen van 13 oktober, aangezien de kiezers één stembiljet moeten
invullen in plaats van drie. Er zullen dus minder wachtrijen zijn, aangezien de kiezers
minder tijd in het stemhokje moeten doorbrengen.

De burgemeester merkt echter op dat bepaalde gewoonten blijven bestaan:
aangezien kiezers voornamelijk tussen 10 en 12 uur komen, zijn de stemhokjes de rest
van de dag bijna leeg, behalve het laatste half uur, wanneer last-minute kiezers
toestromen.

Procedures tegen afwezige kiezers vallen volledig onder de bevoegdheid van
de procureur des Konings. De aanwezigheidslijsten worden bewaard in een beveiligde
ruimte van het gemeentegebouw en kunnen op elk moment door het parket worden
opgevraagd totdat de resultaten zijn gevalideerd.

Wat de afwezige bijzitters betreft, is de voorzitter van het hoofdbureau van het
kanton, d.w.z. de vrederechter, de enige persoon die bevoegd is om te beslissen of de
lijst al dan niet aan het parket wordt doorgegeven. Tot op heden lijkt hij dit niet te
hebben gedaan.

Het hoofdbureau van het kiesdistrict Brussel-Hoofdstad, het hoogste niveau
inzake verkiezingen, heeft dit recht ook, maar lijkt het tot op heden ook niet te hebben
uitgeoefend.

 
De h. Cools dankt de burgemeester voor zijn eerbetoon aan de overleden

bijzitter.
De h. Cools vindt de antwoorden van de burgemeester over het algemeen

geruststellend maar betreurt het dat het gebrek aan burgerzin van sommige mensen
onbestraft blijft.

De gemeente heeft inderdaad geen zeggenschap over de vrederechter maar ze
zou misschien op eigen initiatief een lijst van mensen die zonder reden afwezig zijn
kunnen doorsturen naar het parket.

De nieuwe verkozenen van het Brusselse parlement zouden ook informatie
kunnen vragen aan de gewestelijke overheden en hen kunnen aanmoedigen om
maatregelen te nemen om niet-naleving doeltreffend te bestraffen.

De Raad neemt kennis.

1 annexe / 1 bijlage
Interpellation sur l'organisation des élections.docx

 

Yannick Franchimont préside la séance / zit de zitting voor. 
 

Interpellation de Mme Kokaj : rencontre avec les étudiants pacifiques et les
collectifs de parents présents à la manifestation du 28 mai.

Mme Kokaj rappelle que le mardi 28 mai, une manifestation non autorisée
s’est déroulée devant l’ambassade d’Israël, située sur le territoire ucclois.

Cette manifestation faisait suite à l’attaque du camp de réfugiés de Rafah, dont
les images terribles qui nous sont parvenues ont engendré un choc et une émotion

130/169
Conseil communal - 27.06.2024 - Registre public
Gemeenteraad - 27.06.2024 - Openbaar register



légitimes.
Il faut s’indigner et dénoncer quand l’horreur cesse de nous indigner au regard

de l’appartenance des humains qu’elle vise, et il faut dans le même souffle soutenir
une jeunesse pacifique qui s’indigne quand l’horreur frappe, singulièrement quand
elle frappe des femmes et des enfants.

Aucune autorisation n’avait été délivrée pour cette manifestation et des heurts
violents ont opposé la police et les manifestants, sans distinction entre ces derniers.

Amnesty International – dont nous partageons et avons partagé à Uccle des
combats communs comme la libération d’Olivier Vandecasteele ou l’opposition à
l’agression de l’Ukraine par la Russie – rappelait à cette occasion que manifester est
un droit, pas une faveur, et que « les personnes militant en faveur des droits humains
doivent pouvoir faire entendre leur message pacifiquement, à portée de vue et d’ouïe
de l’ambassade du pays auquel ils souhaitent s’adresser ; une absence d’autorisation
de la commune ne justifie en aucun cas la cessation de la manifestation ». Le Collège
oppose à cela les articles 41 et 42 du règlement de police.

Pour ce qui concerne la manifestation du mardi 28 mai, Mme Kokaj regrette à
titre personnel qu’elle n’ait pas été précédée d’une demande d’autorisation, parce que
le Collège l’aurait sans doute délivrée – pour rappel, l’Association belgo-palestinienne
(ABP) manifestait devant l’ambassade une dizaine de jours plus tôt. Mais Mme Kokaj
regrette dans le même temps la réaction démesurée, évitable et indiscriminée de la
police envers les manifestants (dont plusieurs images témoignent).

Et Mme Kokaj le regrette d’autant plus que la manifestation du jeudi 30 mai,
quoique non autorisée, s’est déroulée sans heurts. Ceci indique qu’il n’existe pas de
corrélation entre manifestation non autorisée et usage de la force pour la dissiper.

Le Conseil de police est, le cas échéant, le lieu pour discuter et débattre de de
ce sujet.

Tous les membres de ce Conseil, sans exception, ont été interpellés par au
moins deux collectifs de parents observateurs particulièrement choqués par l’usage de
gaz lacrymogène et de canons à eau sur des manifestants jusqu’alors non violents.
Selon Mme Kokaj, les mandataires ucclois ont le devoir de leur répondre qu’ils ont été
lus et entendus. Cela ne signifie pas un accord en tous points avec leur courrier mais
cela voudra bien dire que les élus ucclois assument leurs responsabilités.

Il n’y a jamais 100 % de personnes bien intentionnées dans une manifestation,
c’est une vérité de tous temps. Il n’y a d’ailleurs jamais 100 % de personnes
bienveillantes dans aucun rassemblement, aucune communauté ni aucune assemblée.
Tous les membres de ce Conseil communal sont bien placés pour le savoir.

Mme Kokaj souhaite que l’on se concentre sur les personnes bien
intentionnées, précisément sur ces étudiants pacifiques dont M. le Bourgmestre fait
lui-même mention dans l’article de La Libre Belgique du 30 mai, ainsi que sur les
mandataires qui souhaitent tisser du lien.

Il ne s’agit pas de perdre une nouvelle fois un temps précieux à évoquer ou
laisser parler les personnes malveillantes qui cassent, salissent, insultent, détruisent,
manipulent, distillent la haine, clivent, nous enferment dans des identités assignées et
ne poursuivent en fait qu’un objectif : que nous nous fassions la guerre ici, en croyant,
avec beaucoup d’orgueil et d’inconséquence, que ce faisant, nous allons y mettre fin
là-bas.

Ces malveillants-là occupent toute la place, depuis trop longtemps et dans les
deux camps, si tant est que ces camps existent.

Mme Kokaj invite tous les membres de cette assemblée à dégager une voie
digne, pacifique, réparatrice et rassembleuse. Une voie humble qui nous permette de
vivre en paix, ici pour commencer.

La communication officielle de M. le Bourgmestre, adressée à la suite de ces
incidents et des nombreuses réactions qu’ils ont suscitées, comportait deux éléments
importants.
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Tout d’abord, M. le Bourgmestre déclarait qu’il est indispensable d’identifier
des intermédiaires et des interlocuteurs dans une manifestation. C’est aujourd’hui
chose faite (quoique tardivement) : il s’agit en l’occurrence du Front des mères et du
collectif Isos. Mme Kokaj estime que ces organisations peuvent servir de relais
quoiqu’elles ne soient pas à l’origine des manifestations.

Ensuite, M. le Bourgmestre affirmait qu’il se tenait à disposition de ces
interlocuteurs.

En janvier 2021, suite à une manifestation contre la justice de classe, des
parents de jeunes violentés par la police sur la zone de Bruxelles-Capitale ont
constitué l’ASBL Isos. Ces parents prirent alors l’initiative d’organiser une rencontre
entre les jeunes et les bourgmestres Doulkeridis et Close.

Cette rencontre n’a pas tout arrangé mais elle a contribué à apaiser la situation
et à mettre un baume sur les blessures.

Selon Mme Kokaj, il est nécessaire de se parler, de sortir de ses tranchées pour
entamer une réparation.

Dans cet esprit, Mme Kokaj invite M. le Bourgmestre à organiser une
rencontre dans les meilleurs délais avec quelques étudiants présents le mardi 28 mai et
les représentants de ces collectifs de parents.

Mme Kokaj espère que le Collège répondra favorablement à cette demande,
dont les bienfaits seraient profitables pour tous.

 
M. Cools rappelle que le véritable pogrome commis le 7 octobre par les

terroristes du Hamas a engendré une réaction d’Israël que beaucoup – et M. Cools est
près d’être parmi ceux-là – estiment disproportionnée, vu les milliers de victimes
civiles à Gaza.

Que certaines personnes veuillent manifester contre ces bombardements est
donc compréhensible. Mais cela n’exempte pas de demander une autorisation. Et cette
formalité est légitime parce qu’une manifestation doit être organisée et encadrée ; M.
Cools en a fait lui-même l’expérience, lors de la brève période au cours de laquelle il
a été Bourgmestre faisant fonction.

Et en cas de refus de la part d’un bourgmestre, il est toujours possible
d’introduire un recours devant le Conseil d’Etat. MM. Zemmour et Orban, dont M.
Cools s’empresse de préciser qu’il ne partage pas les idées, ont d’ailleurs obtenu gain
de cause au Conseil d’Etat suite à la décision du Bourgmestre de Saint-Josse de leur
interdire l’accès à une salle pour une réunion politique.

On peut débattre s’il convient ou non de disperser une manifestation pacifique
non autorisée.

On peut débattre s’il convient ou non de disperser une manifestation où
certains slogans sont proférés.

On peut débattre du caractère antisémite ou non des slogans incriminés.
Mais à partir du moment où l’on crie « Mort aux juifs ! » - et M. le

Bourgmestre a déclaré au Conseil de police avoir entendu de tels cris -, il n’y a plus
matière à débat car l’antisémitisme est patent. Il est totalement inacceptable que des
individus en viennent à prononcer de telles paroles dans une manifestation !

De même, l’usage de la violence est tout aussi inacceptable. M. le
Bourgmestre a encore dit au Conseil de police que certains individus ont démoli une
terrasse et lancé des projectiles contre les forces de l’ordre. De tels comportements
sont inadmissibles : on n’a pas le droit de « caillasser » la police. L’ordre doit être
maintenu. Ce n’est donc pas au Bourgmestre, responsable de l’ordre, de s’excuser – et
M. Cools ne dit pas cela en raison d’une affinité particulière pour M. le Bourgmestre,
dont les propos tenus à son égard à l’occasion d’un point antérieur l’ont heurté.

Les éléments perturbateurs ne sont probablement pas la majorité car il y a très
souvent des infiltrés dans ce type de manifestation. S’il y avait eu un service d’ordre
interne mis en place par des organisateurs bénéficiant d’une reconnaissance officielle,
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peut-être aurait-on évité les actes de violence envers la police et les dérapages
haineux, racistes, xénophobes et antisémites.

 
M. Cohen soutient sans la moindre réserve l’action menée par M. le

Bourgmestre et partage dans une large mesure les considérations développées par M.
Cools.

Certes, le droit de manifester doit être respecté, mais il en va de même du droit
de circuler, de travailler et d’habiter dans un quartier en toute quiétude, et ce d’autant
plus que cette manifestation n’était pas autorisée.

M. Cohen signale que des maisons ont été dégradées, des portails ont été
cassés, des pierres ont été enlevées pour servir de projectiles contre les policiers.
Certains citoyens ont été bloqués pendant deux ou trois heures avant de pouvoir
regagner leur domicile ou ont vu déferler chez eux des individus cagoulés. Des
commerçants et des restaurateurs ont été dans l’impossibilité d’exercer leur activité.

Face à de tels événements, la réaction, très mesurée, de M. le Bourgmestre
était tout à fait justifiée.

 
Mme Margaux soutient également la politique de M. le Bourgmestre en la

matière.
Elle a par ailleurs certaines réserves à l’égard des considérations développées

par Mme Kokaj.
Mme Margaux a reçu des messages émanant de citoyens qui ont réellement eu

peur. Il s’agit en l’occurrence d’habitants de la chaussée de Waterloo, anciens
résistants et rescapés de la Shoah, qui ont été terrorisés parce que leur porte a été
badigeonnée du tag « Resistance is a right » avec une main rouge en pochoir.

Un tel discours n’est pas innocent : il véhicule la haine et justifie l’usage de la
violence contre tout civil israélien et tout juif en général.

La manifestation, non autorisée parce que l’autorisation n’a pas été sollicitée,
était loin d’être pacifique, puisqu’on y a scandé des slogans tels que « Vive la lutte
armée du peuple palestinien ! » ou « From the river to the sea, Palestine will be
free ! », ce qui signifie que l’Etat d’Israël devrait être rayé de la carte. En outre, les
manifestants appelaient à l’Intifada et brandissaient des bannières de Samidoun, une
officine du groupe terroriste palestinien FPLP (Front populaire de libération de la
Palestine).

Des autopompes ont été mises en action, mais après plusieurs sommations et
ce alors que les manifestants ont bloqué la voie publique pendant deux heures. Seuls
les manifestants de première ligne, qui n’étaient pas du tout pacifiques puisqu’ils
cherchaient délibérément la confrontation, ont été atteints par les autopompes.

Il y a eu des manifestations les 28, 29 et 30 mai. Celle du 29 a été
extrêmement violente, puisque les policiers ont reçu des coups et subi des tirs de
projectiles.

Mme Kokaj, dont le discours est la plupart du temps profondément humaniste,
appelle au dialogue. Mais les manifestants sont des étudiants majeurs et responsables
qui, de façon délibérée, ont choisi de rester au premier rang malgré la présence de
personnes agressives. De surcroît, ils annoncent dans tous les médias et réseaux
sociaux leur volonté de porter plainte contre la commune. Dans un tel contexte, ne
serait-il pas incongru de la part de la commune d’inviter au dialogue ? La Rectrice de
l’ULB, qui a pourtant tenté le dialogue avec eux, a d’ailleurs fini par être accusée de
tous les fascismes parce qu’elle a bien dû se résoudre à y renoncer.

Certes, le dialogue et le débat sont merveilleux, mais pas avec n’importe qui.
 
M. le Bourgmestre estime que Mme Margaux a relaté fidèlement les

événements dans son intervention.
Il comprend que certaines personnes puissent être émues par les informations
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parcellaires diffusées à dessein par divers commentateurs sur les réseaux sociaux.
Mais présent sur place du début à la fin et éclairé par les éléments disponibles

sur les images de drones, M. le Bourgmestre est en mesure de corriger cette version
tronquée de la réalité.

Cette manifestation n’était pas autorisée parce qu’elle n’avait fait l’objet
d’aucune demande. Mais pour M. le Bourgmestre, ce n’est pas cet élément-là qui est
de nature à poser le plus de problèmes.

Le groupe qui a débarqué dans un premier temps (pour partie le même qui
s’était aventuré avenue de l’Observatoire une semaine ou quinze jours auparavant)
s’est attaché à des blocs qu’il avait installés en un court laps de temps et a scandé des
slogans pendant environ deux heures.

Les agents de notre zone de police tiennent à travailler avec intelligence,
professionnalisme et humanité. Ils ont donc pris le temps nécessaire pour dégager les
manifestants des tubes en acier où ils avaient introduit leurs bras pour s’accrocher aux
blocs, en évitant de leur occasionner des blessures. Et finalement, les manifestants
sont partis après plus de deux heures.

Après ces événements survenus avenue de l’Observatoire, il y a eu une
manifestation dans la rue de l’ambassade d’Israël. M. le Bourgmestre rappelle que
l’ambassade d’Israël est un bâtiment protégé parce qu’il est menacé. Vu le profil de
certains manifestants, on ne pouvait exclure que le feu soit bouté à cet immeuble,
comme cela a été le cas pour l’ambassade d’Israël à Mexico.

Au départ, cette manifestation se déroulait dans un esprit qu’avec un peu de
bonne volonté on pourrait considérer comme étant plutôt « bon enfant ». Puis, la
situation a dégénéré et a abouti à une confrontation directe avec les forces de l’ordre,
et comme cette manifestation n’était pas balisée, certains manifestants se sont déportés
sur la chaussée de Waterloo, avec tous les risques que cela peut comporter tant pour
les passants que pour les manifestants eux-mêmes.

Vu le danger, M. le Bourgmestre a estimé qu’il était de son devoir de mettre
un terme à cette manifestation et, après une heure et demie – et quatre sommations -,
l’autopompe a été activée sous son autorité (qu’il assume totalement).

Le lendemain, il y a eu une autre manifestation, toujours sans demande
d’autorisation. Et si une autorisation est requise, c’est précisément pour qu’il y ait un
interlocuteur avec lequel il soit possible de garantir l’exercice du droit de manifester
dans un certain ordre.

Vu l’absence de tout interlocuteur, une zone-tampon, qu’on pourrait appeler
« zone de libre expression », a été établie sur l’avenue de l’Observatoire, car il est hors
de question qu’une ambassade située sur le territoire ucclois, que ce soit celle d’Israël
ou de n’importe quel autre Etat, fasse l’objet d’attaques.

Des chevaux de frise ont été disposés de manière à permettre la manifestation
tout en barrant l’accès à l’ambassade d’Israël. La situation, calme au départ, est
devenue de plus en plus tendue en raison de l’agressivité de certains individus, qui en
sont venus à démonter une terrasse pour « caillasser » les forces de l’ordre.

Mme Kokaj a beau affirmer qu’il y avait des gens pacifiques parmi les
manifestants, il n’en demeure pas moins que le maintien de l’ordre n’est pas une
affaire qu’on gère avec de bons sentiments, en donnant des bisous aux « gentils » ou
supposés tels.

De plus, cette dernière manifestation, prétendument « pacifique », a créé un
chaos en matière de mobilité et empêché toute une série de commerçants et de
restaurateurs d’exercer leur activité professionnelle.

M. le Bourgmestre remarque aussi que certaines personnes ont manifesté en
tête de cortège avec des enfants. N’est-il pas irresponsable de venir avec des enfants à
une manifestation non autorisée et susceptible de comporter des risques ?

M. le Bourgmestre, présent sur les lieux, a été très choqué d’entendre des
individus crier : « Mort aux juifs ! ». C’est non seulement intolérable mais aussi
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contradictoire dans une manifestation dite « pacifique ».
Et M. le Bourgmestre est d’autant moins enclin à tolérer des propos aussi

inqualifiables que le Conseil communal a été unanime pour faire de la lutte contre
l’antisémitisme un enjeu fondamental.

Quant aux associations évoquées par Mme Kokaj, M. le Bourgmestre signale
qu’il ne recevra pas l’avocate activiste à la tête d’une association au nom bien ingénu,
car elle s’est répandue en mensonges dans la presse par rapport à ce qui s’est passé
alors qu’elle connaît très bien la situation.

M. le Bourgmestre est prêt à se présenter devant n’importe quel tribunal pour
défendre sa position.
 

M. le Président du Conseil  signale qu’ayant laissé M. le Bourgmestre
dépasser son temps de parole, il laissera les orateurs suivants dépasser de façon
raisonnable leur propre temps de parole pour les répliques.

 
Mme Kokaj a entendu qu’elle est connue et identifiée dans ce Conseil

communal. Mais elle connaît aussi très bien tous les conseillers, pour les avoir
fréquentés et vus dans tous leurs états pendant 5 ans. Et si ceux-ci font le choix de se
caricaturer eux-mêmes, c’est leur droit le plus légitime.

Mais Mme Kokaj n’accepte pas qu’on la caricature, elle, et qu’on lui attribue
des pensées et des propos qui ne sont pas les siens !

Mme Kokaj souhaiterait que l’assemblée lui rende ce qu’elle lui a elle-même
accordé : l’attention. Selon elle, personne n’a écouté ce qu’elle a dit !

Mme Kokaj rappelle qu’elle ne souhaitait pas évoquer les casseurs, les
distillateurs de haine, ceux qui clivent et dressent les citoyens les uns contre les autres.
Et elle inclut dans ce groupe les manifestants qui optent pour l’intimidation, qui
cassent, qui badigeonnent des mains rouges ou ceux qui ici même font le jeu de ces
gens-là, car, contrairement à ce que laisse sous-entendre M. le Bourgmestre, elle ne vit
pas au « pays des bisounours ».

Elle souhaitait au contraire parler des personnes évoquées par M. le
Bourgmestre dans l’article du 30 mai, où il affirmait être désolé pour les étudiants
pacifiques. Qu’on le veuille ou non, il y a des gens, peut-être un peu naïfs, qui se sont
rendus à l’ambassade d’Israël en toute bonne foi, non pour casser mais témoigner de
leur chagrin face à la tragédie que subit Gaza. Et ces personnes, qui constituent sans
doute une extrême minorité – car Mme Kokaj est loin d’être naïve à cet égard –,
ignoraient peut-être même que la manifestation n’était pas autorisée.

Au sein de ce Conseil communal, Mme Kokaj ne fait pas partie de ceux qui
ont prétendu que M. le Bourgmestre n’était pas digne d’être à son poste. C’est
précisément parce qu’elle l’estime digne de la fonction mayorale qu’elle lui a présenté
cette interpellation, convaincue – naïvement cette fois-ci – qu’il accepterait de
rencontrer des gens pacifiques et bienveillants.

Par conséquent, Mme Kokaj est très déçue de ce qu’elle a entendu. Elle
déplore qu’on l’ait instrumentalisée et qu’on ait mis dans sa bouche des propos qu’elle
n’a pas tenus.

Mme Kokaj enjoint M. Cools de ne pas hausser le ton quand il lui adresse la
parole, car elle n’est pas une petite fille à qui on fait la leçon !

Mme Kokaj ne tolère pas d’être filmée dans son dos. Le texte de son
intervention est disponible sur le système Bos et la séance du Conseil communal est
filmée. Rien ne justifie donc qu’elle soit filmée dans son dos !

 
M. Cools réplique qu’il n’a pas haussé le ton à l’encontre de Mme Kokaj,

qu’il ne visait pas personnellement. C’est envers les casseurs qu’il entendait exprimer
son indignation en haussant le ton, après avoir été convaincu par les explications
fournies par M. le Bourgmestre lundi dernier au Conseil de police.
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Par ailleurs, il a constaté que, lorsqu’il ne parle pas fort, ses propos sont
inaudibles sur la retransmission.

 
[ L’intervention de M. Cools est suivie d’un échange houleux, maîtrisé avec

peine par M. le Président du Conseil ] :
 

-       Mme Margaux : Je n’aime pas la victimisation et les gens qui se victimisent !
-       Mme Kokaj : Je vous interdis de dire ça, Mme Margaux. Arrêtez tout de suite !
-       Mme Margaux : Nous ne sommes pas dans votre classe à l’Institut Decroly, nous

sommes ici au Conseil communal et j’ai la parole !
-       M. l’Echevin Wyngaard : Mme Margaux a filmé !
-       Mme Margaux : Je pensais que le Conseil était public, mais je veux bien effacer

mon enregistrement.
-       M. l’Echevin Wyngaard  : Eh bien, précisément, la séance est filmée et tout le

monde a accès à la vidéo ! Pourquoi donc filmez-vous ?
-       Mme Margaux : Et alors, où est le problème ? Et même si je voulais procéder à une

diffusion directe, j’en ai le droit : nous sommes dans un Conseil public, il n’y a aucun
souci avec ça !

-       M. l’Echevin Wyngaard : Quel est l’objectif ?
-       Mme Margaux : D’apporter un autre angle, un témoignage. Mais en quoi est-ce

honteux ? Ainsi, tout le monde aura entendu les propos de Mme Kokaj et il n’y aura
pas de doute sur ce qui a été dit.

 
M. le Président du Conseil  affirme qu’il n’y a pas lieu de lancer maintenant

un débat pour déterminer s’il est possible ou non de filmer. Il signale que M. le
Secrétaire communal adjoint vérifie les dispositions du règlement sur ce point précis.

M. le Président du Conseil invite l’assemblée à retrouver son calme et à
reprendre les débats dans la sérénité.

 
Mme Margaux pensait être autorisée à filmer. Si ce n’est pas le cas, elle s’en

excuse et elle effacera le contenu enregistré, qui de toute façon n’a pas été envoyé
ailleurs.

Selon Mme Margaux, des personnes pacifiques et bien intentionnées ne se
seraient certainement pas aventurées en première ligne et n’auraient donc pas subi des
jets d’eau.

Mme Margaux estime aussi qu’on ne peut faire confiance de façon
inconditionnelle à Amnesty International car il arrive à cette organisation de se
tromper. En 2010, Amnesty International s’est mobilisée en faveur d’Oussama Attar
qui, en 2016, a été le cerveau des attentats.

Chaque manifestation doit être appréhendée dans ses éléments factuels et non
dans l’émotion.

 
M. le Président du Conseil  expose les dispositions du règlement d’ordre

intérieur sur l’usage des appareils audiovisuels lors des séances du Conseil
communal.

Pendant la séance publique du Conseil, il peut être fait usage d’appareils
enregistrant les sons et les images tels que les magnétophones, caméras et appareils
photographiques, pour autant que cela ne perturbe pas le bon déroulement de la
réunion.

Il n’est donc pas formellement interdit de filmer. M. le Président du Conseil
rappelle cependant que c’était interdit dans la version antérieure du règlement,
appliquée lorsque le Conseil siégeait dans l’ancienne Maison communale.

Toutefois, le règlement actuellement en vigueur stipule aussi que tout
conseiller qui souhaite enregistrer tout ou partie de la séance publique est tenu d’en
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informer au préalable le président, ce qui n’a pas été fait dans ce cas-ci.
Vu que ces dispositions réglementaires ont fait l’objet d’un vote de la part du

Conseil communal, il serait de bon aloi que les membres de l’assemblée veillent à les
respecter à l’avenir.

Reste le fond de la controverse, en l’occurrence l’interrogation quant à l’utilité
de procéder à des captations individuelles alors que la séance est déjà filmée dans son
intégralité, mais il s’agit d’un sujet dont on pourrait débattre pendant des heures.

Le Conseil prend connaissance.

Interpellatie van Mevr. Kokaj : ontmoeting met vreedzame studenten en de
oudersgroepen die aanwezig waren op de betoging van 28 mei.

Mevr. Kokaj  herinnerde eraan dat op dinsdag 28 mei een niet-toegelaten
demonstratie heeft plaatsgevonden voor de Israëlische ambassade die zich op het
grondgebied van Ukkel bevindt.

De demonstratie volgde op de aanval op het vluchtelingenkamp in Rafah,
waarvan de gruwelijke beelden terecht schokkend en emotioneel waren.

We moeten verontwaardigd zijn en aan de kaak stellen wanneer gruwel ons
niet meer verontrust vanwege de mensen die het treft en tegelijkertijd moeten we
vreedzame jongeren steunen die verontwaardigd zijn wanneer gruwel toeslaat, vooral
wanneer het vrouwen en kinderen treft.

Er was geen toestemming gegeven voor deze demonstratie en er braken
gewelddadige botsingen uit tussen de politie en de demonstranten, zonder onderscheid
tussen de laatsten.

Amnesty International - wiens gezamenlijke strijd we delen en hebben gedeeld
in Ukkel, zoals de vrijlating van Olivier Vandecasteele en het verzet tegen de
Russische agressie tegen Oekraïne - herinnerde ons er bij die gelegenheid aan dat
demonstreren een recht is, geen gunst, en dat "mensen die campagne voeren voor
mensenrechten hun boodschap vreedzaam moeten kunnen laten horen, binnen het
zicht en het gehoor van de ambassade van het land dat ze willen aanspreken; het
ontbreken van toestemming van de gemeente rechtvaardigt op geen enkele manier het
staken van de demonstratie". Het college maakte bezwaar tegen artikels 41 en 42 van
het politiereglement.

Met betrekking tot de demonstratie op dinsdag 28 mei betreurt mevr. Kokaj
het persoonlijk dat er geen verzoek om toestemming aan vooraf is gegaan, omdat het
college deze ongetwijfeld zou hebben verleend - ter herinnering, de Association
belgo-palestinienne (ABP) had tien dagen eerder voor de ambassade gedemonstreerd.
Tegelijkertijd betreurt mevr. Kokaj echter het buitensporige, vermijdbare en
willekeurige optreden van de politie tegen de betogers (zoals op verschillende beelden
te zien is).

En mevr. Kokaj betreurt dit des te meer omdat de demonstratie op donderdag
30 mei, hoewel niet toegelaten, zonder problemen is verlopen. Dit geeft aan dat er
geen correlatie is tussen een niet-toegelaten demonstratie en het gebruik van geweld
om deze uiteen te drijven.

Indien nodig is de politieraad de plaats om deze kwestie te bespreken en te
bediscussiëren.

Alle leden van deze raad, zonder uitzondering, zijn ondervraagd door ten
minste twee groepen van ouderlijke waarnemers die bijzonder geschokt waren door
het gebruik van traangas en waterkanonnen op tot dan toe geweldloze demonstranten.
Volgens mevr. Kokaj hebben de Ukkelse vertegenwoordigers de plicht om te
antwoorden dat ze zijn gelezen en gehoord. Dit betekent niet dat ze het eens zijn met
alles wat ze geschreven hebben maar het betekent wel dat de Ukkelse verkozenen hun
verantwoordelijkheid nemen.
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Het is altijd waar geweest dat geen enkele demonstratie ooit 100% goed
bedoeld is. Bovendien zijn er nooit 100% goedbedoelende mensen in welke
bijeenkomst, gemeenschap of vergadering dan ook. Alle leden van deze gemeenteraad
weten dat maar al te goed.

Mevr. Kokaj wil dat we ons richten op de goedwillende mensen, in het
bijzonder de vreedzame studenten die door de burgemeester worden genoemd in het
artikel in La Libre Belgique van 30 mei, evenals de vertegenwoordigers die bruggen
willen bouwen.

Het gaat er niet om opnieuw kostbare tijd te verspillen aan het praten over, of
laten praten over, de kwaadwillenden die dingen kapotmaken, bezoedelen, beledigen,
vernielen, manipuleren, haat zaaien, mensen verdelen, ons opsluiten in toegewezen
identiteiten en in feite maar één doel nastreven: dat we hier oorlog tegen elkaar
voeren, in de trotse en inconsequente overtuiging dat we er zo daarginds een einde aan
zullen maken.

Deze kwaadwillende mensen hebben alle ruimte bezet, al veel te lang en aan
beide kanten, als die kanten al bestaan.

Mevr. Kokaj nodigt alle leden van deze vergadering uit om een waardige,
vreedzame, herstellende en verenigende weg te vinden. Een nederige weg die ons in
staat stelt in vrede te leven, hier om te beginnen.

De officiële mededeling van de burgemeester naar aanleiding van deze
incidenten en de vele reacties daarop, bevatte twee belangrijke elementen.

Ten eerste stelde de burgemeester dat het essentieel is om tussenpersonen en
gesprekspartners aan te wijzen bij een demonstratie. Dit is nu gebeurd (zij het
laattijdig): het Front des mères en het collectief Isos. Mme Kokaj is van mening dat
deze organisaties als doorgeefluik kunnen fungeren, ook al zitten zij niet achter de
demonstraties.

De burgemeester zei verder dat hij beschikbaar was voor deze contacten.
In januari 2021, na een betoging tegen klassenjustitie, hebben ouders van

jongeren die door de politie werden aangevallen in het Brussels Hoofdstedelijk
Gewest vzw Isos opgericht. Deze ouders namen vervolgens het initiatief om een
ontmoeting te organiseren tussen de jongeren en de burgemeesters Doulkeridis en
Close.

De bijeenkomst heeft niet alles opgelost maar heeft wel geholpen om de
situatie te kalmeren en de wonden te verzachten.

Volgens mevr. Kokaj is het nodig om met elkaar te praten, uit de loopgraven
te komen en te beginnen met het herstellen van de schade.

Met dit in gedachten nodigde mevr. Kokaj de burgemeester uit om zo snel
mogelijk een bijeenkomst te organiseren met een aantal van de leerlingen die
aanwezig waren op dinsdag 28 mei en de vertegenwoordigers van deze oudergroepen.

Mevr. Kokaj hoopt dat het college positief zal reageren op dit verzoek, dat
voor iedereen gunstig zou zijn.
 

De h. Cools herinnerde eraan dat de ware pogrom die op 7 oktober door
Hamas-terroristen werd gepleegd, een reactie van Israël had uitgelokt die door velen -
en de h. Cools behoorde daar bijna toe - als buitenproportioneel werd beschouwd,
gezien de duizenden burgerslachtoffers in Gaza.

Het is daarom begrijpelijk dat sommige mensen tegen deze bombardementen
willen demonstreren. Maar dat betekent niet dat ze geen toestemming nodig hebben.
En die formaliteit is legitiem omdat een demonstratie georganiseerd en begeleid moet
worden; dat heeft de h. Cools zelf ondervonden in de korte periode dat hij
waarnemend burgemeester was.

En bij een weigering van een burgemeester is het altijd mogelijk om beroep
aan te tekenen bij de raad van State. De heren Zemmour en Orban, wiens ideeën de h.
Cools niet deelt, wonnen hun zaak voor de raad van State nadat de burgemeester van
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Sint-Joost hen de toegang tot een zaal voor een politieke vergadering had geweigerd.
We kunnen erover discussiëren of het al dan niet gepast is om een vreedzame

betoging zonder toestemming uiteen te drijven.
We kunnen debatteren over de vraag of het gepast is om een demonstratie te

beëindigen waarbij bepaalde leuzen worden geroepen.
We kunnen debatteren of de slogans in kwestie al dan niet antisemitisch zijn.
Maar zodra mensen "Mort aux juifs ! - en de burgemeester vertelde de

politieraad dat hij dergelijke kreten had gehoord, is er geen ruimte meer voor debat,
omdat het antisemitisme overduidelijk is. Het is volstrekt onaanvaardbaar dat
individuen dergelijke woorden uitspreken tijdens een demonstratie!

Het gebruik van geweld is al even onaanvaardbaar. De burgemeester vertelde
de politieraad dat bepaalde individuen een terras hadden vernield en projectielen naar
de politie hadden gegooid. Dergelijk gedrag is onaanvaardbaar: je hebt niet het recht
om stenen naar de politie te gooien. De orde moet worden gehandhaafd. Het is dus
niet aan de burgemeester, die verantwoordelijk is voor het handhaven van de orde, om
zich te verontschuldigen - en de h. Cools zegt dit niet omdat hij enige affiniteit heeft
met de burgemeester, wiens opmerkingen over een eerder item hem beledigden.

De ordeverstoorders waren waarschijnlijk niet in de meerderheid, want er zijn
heel vaak infiltranten bij dit soort demonstraties. Als er een interne veiligheidsdienst
was opgericht door officieel erkende organisatoren, hadden we misschien de
gewelddaden tegen de politie en de haatdragende, racistische, xenofobe en
antisemitische uitbarstingen kunnen voorkomen.
 

De h. Cohen steunt zonder voorbehoud de actie van de burgemeester en is het
in grote lijnen eens met de standpunten van de h. Cools.

Natuurlijk moet het recht om te demonstreren worden gerespecteerd, maar dat
geldt ook voor het recht om in een buurt in alle rust rond te lopen, te werken en te
wonen, vooral omdat deze demonstratie niet was toegestaan.

De h. Cohen wees erop dat huizen waren beschadigd, poorten waren
opengebroken en stenen waren weggehaald om als projectielen tegen de politie te
gebruiken. Sommige burgers werden twee of drie uur lang opgehouden voordat ze
naar hun huizen konden terugkeren, of zagen mensen met capuchons hun huizen
binnenstromen. Winkeliers en restauranthouders konden geen zaken doen.

Gezien deze gebeurtenissen was de weloverwogen reactie van de
burgemeester volkomen gerechtvaardigd.
 

Mevr. Margaux steunt ook het beleid van de burgemeester op dit gebied.
Zij heeft echter bepaalde bedenkingen bij de opmerkingen van mevr. Kokaj.
Mevr. Margaux heeft berichten ontvangen van burgers die echt bang waren.

Het gaat onder meer om bewoners van de Waterloosesteenweg, voormalige
verzetsstrijders en overlevenden van de Shoah, die werden geterroriseerd omdat hun
deur was beschilderd met de slogan "Resistance is a right" met een rode hand erop
gestencild.

Dergelijke retoriek is niet onschuldig: het straalt haat uit en rechtvaardigt het
gebruik van geweld tegen elke Israëlische burger en elke Jood in het algemeen. 

De demonstratie, waarvoor geen toestemming was gevraagd, was verre van
vreedzaam, met leuzen als "Vive la lutte armée du peuple palestinien !" en "From the
river to the sea, Palestine will be free !", wat betekent dat de staat Israël van de kaart
moet worden geveegd. Demonstranten riepen ook op tot een Intifada en zwaaiden met
spandoeken van Samidoun, een uitloper van de Palestijnse terreurgroep PFLP
(Volksfront voor de Bevrijding van Palestina).

De waterkanonnen kwamen in actie, maar pas na verschillende
waarschuwingen en nadat de demonstranten de openbare weg twee uur lang hadden
geblokkeerd. Alleen de eerstelijnsdemonstranten, die helemaal niet vreedzaam waren
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omdat ze bewust de confrontatie zochten, werden geraakt door de waterkanonnen.
Er waren demonstraties op 28, 29 en 30 mei. De demonstratie op 29 mei was

extreem gewelddadig, waarbij politieagenten werden geslagen en beschoten.
Mevr. Kokaj, die gewoonlijk een diep humanistische toespraak houdt, roept

op tot dialoog. Maar de demonstranten waren verantwoordelijke meerderjarige
studenten die er bewust voor kozen om op de eerste rij te blijven staan ondanks de
aanwezigheid van agressieve personen. Bovendien kondigen ze in alle media en op
alle sociale netwerken aan dat ze van plan zijn een klacht in te dienen tegen de
gemeente. Zou het in zo'n context niet ongepast zijn als de gemeente de dialoog zou
aangaan? De rector van de ULB, die een poging tot dialoog met hen deed, werd
uiteindelijk van allerlei fascisme beschuldigd omdat ze moest opgeven.

Natuurlijk zijn dialoog en debat prachtig, maar niet met zomaar iedereen.
 

De burgemeester was van mening dat mevr. Margaux in haar toespraak een
juist beeld van de gebeurtenissen had gegeven. 

Hij begrijpt dat sommige mensen ontroerd kunnen zijn door de
gefragmenteerde informatie die opzettelijk door verschillende commentatoren op
sociale netwerken wordt verspreid.

Maar omdat hij er van begin tot eind bij was, en geïnformeerd door de
beschikbare dronebeelden, is de burgemeester in de positie om deze beknopte versie
van de werkelijkheid te corrigeren.

Deze demonstratie was niet toegelaten omdat er geen aanvraag voor was
ingediend. Maar wat de burgemeester betreft, is het niet dit element dat waarschijnlijk
de meeste problemen zal veroorzaken.

De groep die als eerste aankwam (deels dezelfde groep die zich een week of
twee eerder op de Sterrewachtlaan had gewaagd) hechtte zich in korte tijd aan de
blokken die ze hadden neergezet en scandeerde slogans gedurende ongeveer twee uur.

De agenten van onze politiezone willen intelligent, professioneel en menselijk
werken. Daarom namen ze de nodige tijd om de betogers te bevrijden van de stalen
buizen waarin ze hun armen hadden gestoken om zich aan de blokken vast te houden,
zonder hen te verwonden. Uiteindelijk vertrokken de betogers na meer dan twee uur.

Na deze gebeurtenissen in de Sterrewachtlaan was er een demonstratie in de
straat bij de Israëlische ambassade. De burgemeester wees erop dat de Israëlische
ambassade een beschermd gebouw is omdat het bedreigd wordt. Gezien het profiel
van sommige demonstranten kon niet worden uitgesloten dat ze het gebouw in brand
zouden steken, zoals het geval was bij de Israëlische ambassade in Mexico-Stad.

Aanvankelijk vond deze demonstratie plaats in een sfeer die, met een beetje
goede wil, als tamelijk "goedmoedig" kon worden beschouwd. Vervolgens ontaardde
de situatie in een directe confrontatie met de politie en omdat de demonstratie niet met
borden was aangegeven, dreven sommige demonstranten de Waterloosesteenweg op,
met alle risico's van dien voor zowel voorbijgangers als de demonstranten zelf.

Gezien het gevaar vond de burgemeester het zijn plicht om een einde te maken
aan de demonstratie en na anderhalf uur - en vier waarschuwingen - werd het
waterkanon geactiveerd op zijn gezag (waar hij volledig van uitgaat).

De volgende dag was er weer een demonstratie, wederom zonder een verzoek
om toestemming. En als er al toestemming nodig is, dan is dat juist zodat er iemand is
bij wie het mogelijk is om de uitoefening van het demonstratierecht in een bepaalde
volgorde te garanderen.

Bij gebrek aan een gesprekspartner is er een bufferzone, die men een "vrije
expressiezone" zou kunnen noemen, ingericht op de Sterrewachtlaan, omdat het
uitgesloten is dat een ambassade op het Ukkelse grondgebied, of die nu van Israël is
of van een andere staat, het voorwerp zou zijn van aanvallen.

Er werden Friese ruiters neergezet om de demonstratie doorgang te laten
vinden en tegelijkertijd de toegang tot de Israëlische ambassade te blokkeren. De
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situatie, die aanvankelijk kalm was, werd steeds meer gespannen door de agressiviteit
van bepaalde personen, die zelfs een terras afbraken om stenen te gooien naar de
politie.

Mevr. Kokaj mag dan wel beweerd hebben dat er vreedzame mensen onder de
demonstranten waren, maar het blijft een feit dat politiewerk geen zaak is om met een
goed gevoel mee om te gaan en kusjes te geven aan de 'good guys' of vermeende
'good guys'.

Bovendien creëerde deze laatste demonstratie, die zogenaamd "vreedzaam"
was, chaos op het gebied van mobiliteit en belette het een hele reeks winkeliers en
restauranthouders om hun professionele activiteiten uit te voeren.

De burgemeester wees er ook op dat sommige mensen met kinderen vooraan
in de stoet liepen. Is het niet onverantwoord om kinderen mee te nemen naar een niet-
toegelaten demonstratie die waarschijnlijk risico's met zich meebrengt?

De burgemeester, die aanwezig was bij de manifestatie, was erg geschokt toen
hij mensen "Mort aux juifs !" hoorde roepen. Dit is niet alleen ontoelaatbaar, maar ook
tegenstrijdig in een zogenaamde "vreedzame" demonstratie.

En de burgemeester is des te terughoudender om dergelijke onuitsprekelijke
opmerkingen te tolereren, gezien het feit dat de gemeenteraad unaniem de strijd tegen
het antisemitisme tot een fundamentele kwestie heeft gemaakt.

Wat de door mevr. Kokaj genoemde verenigingen betreft, wees de
burgemeester erop dat hij de activistische advocate, die aan het hoofd staat van een
vereniging met een genuanceerde naam, niet zou ontvangen, omdat ze in de pers vol
leugens had gestaan over wat er was gebeurd, terwijl ze de situatie heel goed kende.

De burgemeester was bereid voor elke rechtbank te verschijnen om zijn
standpunt te verdedigen.
 

De voorzitter van de raad wijst erop dat hij, nu hij de burgemeester heeft
toegestaan zijn spreektijd te overschrijden, de volgende sprekers zal toestaan hun
eigen spreektijd met een redelijke hoeveelheid te overschrijden voor antwoorden.
 

Mevr. Kokaj  heeft gehoord dat ze bekend en geïdentificeerd is in deze
gemeenteraad. Maar ze kent ook alle raadsleden heel goed, omdat ze hen 5 jaar lang in
al hun stemmingen heeft gezien. En als zij ervoor kiezen om een karikatuur van
zichzelf te maken, dan is dat hun volste recht.

Maar ze accepteert niet dat er een karikatuur van haar wordt gemaakt en dat er
gedachten en opmerkingen aan haar worden toegeschreven die niet van haarzelf zijn!

Ze wil dat het publiek haar teruggeeft wat het haar heeft gegeven: aandacht.
Volgens haar heeft niemand geluisterd naar wat ze zei!

Ze herhaalt dat ze niet wil praten over de relschoppers, de haatzaaiers,
degenen die mensen verdelen en tegen elkaar opzetten. En ze rekende tot deze groep
ook de betogers die kiezen voor intimidatie, die dingen kapot maken, die rode handen
besmeuren of degenen die deze mensen zelfs in de kaart spelen, want in tegenstelling
tot wat de burgemeester impliceerde, leeft ze niet in een "land van zorgeloze engelen".

Ze wil het daarentegen hebben over de mensen die de burgemeester noemde in
het artikel van 30 mei, waarin hij zei medelijden te hebben met de vreedzame
studenten. Of we het nu leuk vinden of niet, er zijn mensen, misschien een beetje
naïef, die te goeder trouw naar de Israëlische ambassade zijn gegaan, niet om dingen
kapot te maken maar om hun verdriet te uiten over de tragedie in Gaza. En deze
mensen, die ongetwijfeld een extreme minderheid vormen - want mevr. Kokaj is verre
van naïef in dit opzicht - waren zich er misschien zelfs niet van bewust dat de
demonstratie niet was toegestaan.

Mevr. Kokaj behoort niet tot degenen in de gemeenteraad die beweerden dat
de burgemeester zijn functie niet waardig was. Juist omdat ze hem het ambt van
burgemeester waardig acht, heeft ze hem deze interpellatie voorgelegd, in de - dit keer
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naïeve - overtuiging dat hij zou instemmen met een ontmoeting met vreedzame en
welwillende mensen.

Mevr. Kokaj is dan ook zeer teleurgesteld over wat ze heeft gehoord. Ze
betreurt het dat ze als werktuig is gebruikt en dat haar woorden in de mond zijn gelegd
die ze niet heeft gezegd.

Mevr. Kokaj drong er bij de h. Cools op aan om zijn stem niet te verheffen als
hij tegen haar sprak, want zij was geen klein meisje dat de les gelezen moest worden!

Mevr. Kokaj tolereert niet dat er achter haar rug om wordt gefilmd. De tekst
van haar toespraak is beschikbaar in het Bos-systeem en de gemeenteraadsvergadering
wordt gefilmd. Er is dus geen enkele reden om haar achter haar rug te filmen!

 
De h. Cools antwoordt dat hij zijn stem niet verheft tegen mevr. Kokaj, tegen

wie hij het niet persoonlijk heeft gemunt. Het was tegen de relschoppers dat hij zijn
verontwaardiging wilde uiten door zijn stem te verheffen, nadat hij overtuigd was
door de uitleg van de burgemeester tijdens de vergadering van de politieraad op
maandag.

Hij merkte ook op dat wanneer hij niet luid sprak, zijn woorden onhoorbaar
waren op de heruitzending.

 
[Na de toespraak van de h. Cools volgde een verhitte woordenwisseling, die

door de voorzitter van de raad ternauwernood in bedwang werd gehouden]:
-       Mevr. Margaux:  Ik hou niet van slachtofferschap en mensen die zichzelf

slachtofferen!
-       Mevr. Kokaj: Waag het niet dat te zeggen, mevr. Margaux. Hou daar onmiddellijk

mee op!
-       Mevr. Margaux: We zitten niet in uw klas op het Decroly Instituut, we zitten hier in

de gemeenteraad en ik heb het woord!
-       Schepen Wyngaard: Mevr. Margaux heeft gefilmd!
-       Mevr. Margaux: Ik dacht dat de raad openbaar was maar ik wil mijn opname graag

wissen.
-       Schepen Wyngaard: De vergadering wordt gefilmd en iedereen heeft toegang tot de

video! Dus waarom filmt u?
-       Mevr. Margaux:  Wat is dan het probleem? En zelfs als ik het direct zou willen

uitzenden, heb ik het recht om dat te doen: we zitten in een openbare raad, daar is
niets mis mee!

-       Schepen Wyngaard: Wat is het doel?
-       Mevr. Margaux:  Om een andere invalshoek te brengen, om te getuigen. Maar

waarom is het beschamend? Op die manier zal iedereen gehoord hebben wat mevr.
Kokaj gezegd heeft en zal er geen twijfel bestaan over wat er gezegd is.

 
De voorzitter van de raad stelt dat het niet nodig is om nu een debat te

beginnen over de vraag of er wel of niet gefilmd mag worden. Hij wijst erop dat de
adjunct-gemeentesecretaris de bepalingen van het reglement op dit specifieke punt zal
controleren.

De voorzitter van de raad nodigt de vergadering uit tot kalmte en de debatten
te hervatten.
 

Mevr. Margaux denkt dat ze toestemming heeft om te filmen. Als dit niet het
geval is, biedt ze haar excuses aan en zal ze de opgenomen content, die in ieder geval
niet naar elders is verstuurd, verwijderen.

Volgens haar zouden vreedzame en goedwillende mensen zich zeker niet in de
frontlinie hebben gewaagd en met water zijn besproeid.

Ze is ook van mening dat Amnesty International niet onvoorwaardelijk te
vertrouwen is, omdat Amnesty International af en toe fouten maakt. In 2010 nam
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Amnesty International het op voor Osama Attar, die in 2016 het brein achter de
aanslagen was.

Elke gebeurtenis moet op feitelijke elementen worden beoordeeld en niet op
emotie.
 

De voorzitter van de raad lichtte de bepalingen toe van de huishoudelijk
reglement voor het gebruik van audiovisuele apparatuur tijdens raadsvergaderingen.

Tijdens openbare raadszittingen mag gebruik worden gemaakt van geluids- en
beeldopnameapparatuur zoals bandrecorders, camera's en fototoestellen, mits het
goede verloop van de zitting daardoor niet wordt verstoord.

Filmen is dus niet formeel verboden. De voorzitter van de raad wijst er echter
op dat filmen verboden was in de vorige versie van het reglement, die van toepassing
was toen de raad in het oude gemeentehuis vergaderde.

Het huidige reglement bepaalt echter ook dat elk raadslid dat een openbare
vergadering geheel of gedeeltelijk wil opnemen, de voorzitter hiervan vooraf op de
hoogte moet brengen, wat in dit geval niet is gebeurd.

Aangezien deze reglementaire bepalingen zijn goedgekeurd door de
gemeenteraad, zou het raadzaam zijn dat de leden van de vergadering erop toezien dat
ze in de toekomst worden nageleefd.

Dan blijft er nog de kern van de controverse, in dit geval de vraag of het zinvol
is om over te gaan tot individuele opnames als de vergadering al in zijn geheel gefilmd
is, maar dit is een onderwerp waarover nog uren gedebatteerd zou kunnen worden.

De Raad neemt kennis.

1 annexe / 1 bijlage
Rencontre avec les étudiant.es pacifiques et les collectifs de parents présent.es lors de
la manifestation du Mardi 28 mai .pdf

 

Cédric Didier Norré quitte la séance / verlaat de zitting. 
 

Interpellation de M. Cools et de M. Sax : La fermeture du pont Carsoel.

INTERPELLATION
 
 
 
MM. Cools et Sax ont appris avec effarement en commission de la part de M.

l’Echevin Wyngaard qu’à partir de la mi-novembre, le pont Carsoel sera
complètement fermé à la circulation pendant 6 mois, sauf pour les piétons et les
cyclistes.

Le projet tel que MM. Cools et Sax l’ont toujours compris consiste à
construire un nouveau pont et à démolir ensuite l’ancien. Si un délai de quelques
semaines entre la fermeture et la démolition de l’un et l’ouverture de l’autre est tout à
fait compréhensible, un délai de 6 mois poserait de graves problèmes de circulation (et
ce d’autant plus qu’elle ne sera pas possible avenue Latérale entre Carsoel et
Copernic).

Quelles démarches le Collège a-t-il entreprises ou va-t-il entreprendre pour
raccourcir le délai de fermeture ? Quelles initiatives compte-t-il prendre pour soutenir
les commerçants de la place de Saint-Job et des environs, qui vont beaucoup souffrir
de cette fermeture ? Un stationnement gratuit de midi à 14h00 est-il envisageable pour
soutenir les restaurateurs ? D’autres mesures sont-elles envisagées ? 
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QUESTION ORALE
 
 
Mme Kokaj ne dispose pas de voiture et ne roule pas à vélo. Elle est par

conséquent heureuse d’habiter dans une commune qui abrite autant de gares sur son
territoire.

Et les actions des pouvoirs publics en vue d’améliorer le confort, la sécurité et
l’accessibilité de ces gares génèrent également un sentiment de satisfaction.

L’ancien pont Carsoel situé à la gare de Saint-Job sera démoli et le nouvel
ouvrage sera plus large et plus confortable, en particulier pour les piétons (parmi
lesquels de nombreux écoliers). Ce nouvel espace offrira un accès aisé à tous les
modes de transport et sera pourvu d’accès adaptés aux personnes à mobilité réduite
(PMR). La pertinence et l’utilité de ce projet paraissent évidentes.

Toutes les personnes ayant eu en charge la compétence des travaux publics
savent que c’est toujours pénible pendant et souvent tellement mieux après. La
commune hérite ici d’un chantier d’Infrabel sur lequel il y aura lieu de communiquer,
quoique la marge de manœuvre disponible soit limitée.

Des amis proches et des commerçants habitant près de la place Saint-Job ont
transmis à Mme Kokaj le courrier catastrophiste rédigé et diffusé par le groupe Uccle
en avant, qui les a particulièrement interpellés et contrariés.

À lire ce courrier, l’avenue Prince de Ligne, le Vivier d’Oie, la chaussée de
Saint-Job, la Montagne Saint-Job, en fait tous les chemins qui pourraient conduire à la
place, seront bloqués par le chantier du pont Carsoel et les commerçants auront
forcément à en souffrir.

Mme Kokaj arpente presque tous les jours la place de Saint-Job depuis 20 ans.
Sa connaissance du quartier l’amène à affirmer que ce n’est pas la fermeture du pont
Carsoel qui empêchera les clients fidèles de se rendre chez leurs commerçants
préférés.

Mme Kokaj ne comprend pas l’intention de M. Cools, qui semble vouloir
créer une panique inutile et alimenter un sentiment d’inaccessibilité. Cette
communication alarmiste et négative, en faisant à l’avance la mauvaise publicité de
Saint-Job, porte préjudice aux commerçants. Comment une telle démarche peut-elle
aider qui que ce soit ?

Pourtant, en avril dernier, le chef de groupe d’Uccle en avant a exposé une très
belle interpellation sur l’éthique à conserver en campagne électorale, que Mme Kokaj
a largement soutenue car elle se félicitait de cette initiative.

La meilleure façon de défendre ses idées, c’est de les appliquer à soi-même
pour commencer. Selon Mme Kokaj, la démarche consistant à glisser un courrier
indigné dans les boîtes aux lettres de certains Ucclois, portant sur la longueur d’un
chantier dont le responsable serait en filigrane l’Echevin des Travaux (qui n’est pas
cité mais que tout le monde identifie), sans à aucun moment citer Infrabel, semble
s’apparenter davantage à de la désinformation qu’à de l’information.

Mme Kokaj en est profondément déçue. Manifestement, on n’honore pas cette
interpellation et le souhait explicite de ne pas désinformer en visant une personne qui
consacre beaucoup de temps et d’énergie à ce dossier afin de réduire au maximum les
nuisances pour les habitants, commerçants et parents d’élèves de ce quartier.

M. l’Echevin Wyngaard pourrait-il rappeler les tenants et aboutissants de ce
chantier important et, le ca s échéant, lever le malentendu et les inquiétudes générés
par un courrier pour le moins partiel et partial ?

 
M. l’Echevin Wyngaard  invite M. Cools à planifier à l’avenir d’éventuelles

distributions de toutes-boîtes après la séance du Conseil communal où l’on répond à
ses interpellations, de manière à ce qu’il dispose de l’ensemble des éléments du
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dossier avant d’entreprendre la rédaction d’un document d’information. Cela éviterait
l’envoi d’un courrier catastrophiste tel que celui-ci, dont on peut se demander s’il était
bien intentionné et si l’objectif poursuivi était effectivement d’éclairer les riverains et
commerçants du quartier Saint-Job.

Le pont Carsoel était censé être fermé 4 mois plutôt que 6, en l’occurrence les
mois de mai, juin, juillet et août.

Cependant, Infrabel a signalé il y a quelques mois que l’organisation du
chantier accusait un retard et que la seule option possible était donc le report en fin
d’année, à partir de la mi-novembre, de la période de fermeture complète, non
seulement pour la circulation automobile mais aussi pour les trams et les bus.

La période de fermeture passe de 4 à 6 mois parce qu’en raison du report, il
faut tenir compte des congés de Noël et Nouvel An, des interruptions du trafic
ferroviaire, des contraintes de sécurité et des aléas liés aux conditions hivernales.

Le Collège avait validé la période de mai à août, afin de limiter l’impact autant
que possible, tant pour les commerçants que pour les familles puisque c’est aussi la
période des congés scolaires.

Le Collège ne se réjouit évidemment pas de ce report, dont il va discuter avec
les riverains et commerçants, afin de déterminer les mesures susceptibles de réduire
les nuisances au maximum. On pourrait envisager par exemple des modalités
particulières en matière de stationnement, à l’instar de l’heure de gratuité accordée
dans le cadre du chantier Alsemberg.

Le Collège a des contacts réguliers et constructifs avec Infrabel et la SNCB, et
ces acteurs ferroviaires se sont engagés à examiner s’il serait possible de gagner l’une
ou l’autre semaine par rapport à la fermeture annoncée.

Pour ce qui concerne le planning, M. l’Echevin Wyngaard précise que les
poutres du pont seront placées le 2ème week-end de juillet et que l’ancien pont sera
détruit au mois de janvier.

Toutefois, les cyclistes et les piétons pourront circuler en tout temps sur l’une
ou l’autre infrastructure, qu’il s’agisse de l’ancien pont ou de la nouvelle structure,
même si cette dernière n’est pas totalement achevée.

Les efforts du Collège pour ménager les riverains et commerçants ont porté du
fruit.

Le Collège a en effet obtenu d’Infrabel la création d’un cheminement piéton
vers la chaussée de Saint-Job depuis le pont jusqu’à l’école, alors qu’initialement,
l’entrepreneur avait l’intention de dévier les piétons vers la place de Saint-Job de
manière à ce qu’ils longent ensuite la chaussée de Saint-Job.

Par ailleurs, dans la perspective de la future fermeture du pont, il était prévu
au départ de procéder à une coupure à hauteur du carrefour entre l’avenue Albert
Lancaster et l’avenue de Mercure. Le Collège a demandé que, dans la mesure du
possible, la coupure soit opérée après la rue de la Pêcherie, et cette solution a été
retenue. Il sera donc encore possible pendant plusieurs mois de descendre et tourner à
droite rue de la Pêcherie avant l’interruption de la circulation automobile.

Il eût sans doute été opportun de connaître ces divers éléments avant de
diffuser dans le quartier de Saint-Job une parole partiale et orientée.

 
M. le Bourgmestre tient à rendre hommage à M. l’Echevin Wyngaard, qui,

par son action inlassable, veille à ce que le processus se déploie le plus rapidement
possible.

Quoique l’on soit dans un contexte préélectoral, il convient de ne pas trop
insister sur les mécontentements car ce n’est pas ainsi qu’on œuvre en faveur de
l’intérêt général.

 
M. Cools constate qu’il est de plus en plus fréquemment la cible d’attaques

personnelles au sein de ce Conseil.
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L’interpellation qu’il vient de prononcer, et dont le texte figure dans le Bos,
est presque un décalque mot pour mot du courrier qu’on lui reproche d’avoir distribué.

Or, le contenu de ce courrier correspond précisément aux propos tenus par M.
l’Echevin Wyngaard en commission.

M. Cools assume sa position et persiste à affirmer ce que M. l’Echevin
Wyngaard a dit lui-même, à savoir que cette fermeture de 6 mois est très longue,
qu’elle va générer de gros problèmes de mobilité, que cette situation suscite des
inquiétudes et qu’il faut voir s’il y a moyen de raccourcir le délai.

Le toutes-boîtes ne comportait rien de plus, si ce n’est son titre affirmant
qu’une telle fermeture est inacceptable.

M. Cools certifie aussi que ce courrier était exempt de la moindre attaque
personnelle à l’égard de M. l’Echevin Wyngaard, contrairement à ce que certains ont
voulu faire croire au sein de cette assemblée.

M. Cools prend acte des réponses données par M. l’Echevin Wyngaard mais
elles ne le satisfont qu’en partie.

M. l’Echevin Wyngaard prétend qu’un dialogue régulier a été instauré avec les
commerçants, mais ceux avec lesquels M. Cools a été en contact téléphonique avant
de distribuer son document lui ont affirmé n’être au courant de rien.

M. Cools espère que les contacts noués avec Infrabel aboutiront à des résultats
positifs mais il se permet de rappeler que les remarques émises par la commune à
l’égard du permis n’ont toujours pas été prises en compte. En tous cas, si une
réduction significative du délai n’est pas effectuée, il y a un risque de retard en raison
des intempéries hivernales.

M. Cools estime aussi qu’il a tout à fait le droit de dire aux citoyens qu’il a
l’intention de déposer une interpellation sur un sujet déterminé. Au cours de cette
mandature, M. Cools a, à plusieurs reprises, diffusé des informations par le biais
d’annonces ou de toutes-boîtes dans un certain nombre de quartiers.

M. Cools réitère sa question sur les initiatives envisagées pour soutenir les
commerçants durant cette période de 6 mois.

 
M. l’Echevin Wyngaard émet un certain doute quant à la modération dont se

prévaut M. Cools quand ce dernier diffuse un toutes-boîtes intitulé « Six mois de
chantier inacceptable » en gras et en majuscules. Voilà a priori une missive qui ne se
caractérise pas par une grande retenue.

Par ailleurs, M. Cools semble pécher par omission en ne mentionnant pas dans
son texte toute une série d’éléments importants.

En effet, le toutes-boîtes n’indique pas qu’il s’agit d’un chantier d’Infrabel
alors qu’il serait important pour tout citoyen intéressé de savoir à quel interlocuteur
s’adresser.

De même, les aspects bénéfiques d’un tel projet pour le quartier ne sont pas du
tout mentionnés.

M. l’Echevin Wyngaard précise encore que Mme l’Echevin Delwart et lui-
même participeront prochainement à une réunion avec les commerçants pour
déterminer avec eux ce qu’il convient de faire en leur faveur.

 
 

Le Conseil prend connaissance.

Interpellatie van de h. Cools en de h. Sax : De sluiting van de Carsoelbrug.

INTERPELLATIE
De hh. Cools en Sax hebben tot hun schrik in de commissie van schepen

Wyngaard vernomen dat de Carsoelbrug vanaf half november gedurende 6 maanden
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volledig voor het verkeer zal worden gesloten, behalve voor voetgangers en fietsers.
Het project, zoals de hh. Cools en de h. Sax het altijd hebben begrepen, houdt

in dat er een nieuwe brug wordt gebouwd en dat vervolgens de oude brug wordt
afgebroken. Hoewel een vertraging van een paar weken tussen de sluiting en afbraak
van de ene brug en de opening van de andere volkomen begrijpelijk is, zou een
vertraging van 6 maanden ernstige verkeersproblemen opleveren (vooral omdat het
niet mogelijk zal zijn de Zijlaan over te steken tussen Carsoel en Copernicus).

Welke maatregelen heeft het college genomen of zal het nemen om de periode
van de sluiting te verkorten? Welke initiatieven denkt het college te nemen om de
winkeliers van het Sint-Jobsplein en omgeving, die veel hinder zullen ondervinden
van deze sluiting, te ondersteunen? Is gratis parkeren van 12 tot 14 uur een
mogelijkheid om de horeca te ondersteunen? Worden andere maatregelen
overwogen? 

 
MONDELINGE VRAAG
 
 
Mevr. Kokaj  heeft geen auto en fietst niet. Daarom is ze blij dat ze in een

gemeente woont met zoveel stations binnen haar grenzen.
En de acties van de overheid om het comfort, de veiligheid en de

toegankelijkheid van deze stations te verbeteren, zorgen ook voor een gevoel van
tevredenheid.

De oude Carsoelbrug bij het station Sint-Job zal worden afgebroken en de
nieuwe structuur zal breder en comfortabeler zijn, vooral voor voetgangers (waaronder
veel scholieren). De nieuwe ruimte zal gemakkelijk toegankelijk zijn voor alle
vervoermiddelen en zal uitgerust zijn met aangepaste toegangen voor personen met
beperkte mobiliteit (PBM). De relevantie en het nut van dit project zijn duidelijk.

Iedereen die wel eens verantwoordelijk is geweest voor openbare werken weet
dat het altijd moeilijk is tijdens de werken en vaak zoveel beter achteraf. De gemeente
heeft een Infrabel-project geërfd waarover gecommuniceerd moet worden, ook al is
de beschikbare speelruimte beperkt.

Goede vrienden en winkeliers die in de buurt van het Sint-Jobsplein wonen,
hebben mevr. Kokaj de rampzalige brief overhandigd die door Uccle en avant werd
opgesteld en verspreid.

Volgens de brief zullen de Prins de Ligne laan, de Diesdelle, de Sint-
Jobsesteenweg, de Sint-Jobberg - in feite alle wegen die naar het plein zouden kunnen
leiden - geblokkeerd worden door de werken aan de Carsoelbrug en zullen de
winkeliers daar de dupe van worden.

Mevr. Kokaj wandelt al 20 jaar bijna elke dag langs het Sint-Jobsplein. Haar
kennis van het gebied doet haar geloven dat de sluiting van de Carsoelbrug trouwe
klanten er niet van zal weerhouden hun favoriete winkels te bezoeken.

Mevr. Kokaj begrijpt de bedoeling van de h. Cools niet, die lijkt te zijn om
onnodige paniek te zaaien en een gevoel van onbereikbaarheid aan te wakkeren. Deze
alarmerende en negatieve communicatie, door vooraf slechte publiciteit te geven aan
Sint-Job, is schadelijk voor de winkeliers. Hoe kan zo'n aanpak iemand helpen?

En toch stelde de leider van Uccle en avant in april vorig jaar een heel mooie
interpellatie over de ethiek die moet worden gehandhaafd in een
verkiezingscampagne, die mevr. Kokaj breed steunde omdat ze het initiatief
toejuichte.

De beste manier om je ideeën te verdedigen is om ze eerst op jezelf toe te
passen. Volgens mevr. Kokaj lijkt de aanpak om een verontwaardigde brief in de
brievenbussen van bepaalde Ukkelaars te steken, waarin verwezen wordt naar de
lengte van een werf waarvoor de schepen van Werken (die niet bij naam genoemd
wordt, maar die iedereen kan identificeren) verantwoordelijk is, zonder op enig
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moment Infrabel te vermelden, meer desinformatie dan informatie.
Mevr. Kokaj is diep ontgoocheld. Het is duidelijk dat de vraag en de

uitdrukkelijke wens om niet verkeerd te informeren niet zijn gehonoreerd door zich te
richten op een persoon die veel tijd en energie steekt in deze kwestie om de overlast
voor de bewoners, winkeliers en ouders van schoolkinderen in de buurt zoveel
mogelijk te beperken.

Kan schepen Wyngaard de details van dit grote project uitleggen en zo nodig
de misverstanden en zorgen wegnemen die zijn ontstaan door een brief die op zijn
zachtst gezegd partijdig en vooringenomen is?

 
Schepen Wyngaard nodigde de h. Cools uit om een eventuele toekomstige

distributie van huis-aan-huisberichten te plannen na de gemeenteraadsvergadering
waarin zijn vragen werden beantwoord, zodat hij alle feiten zou hebben voordat hij
een infodocument opstelt. Op die manier kan worden vermeden dat een doembrief
zoals deze moet worden verstuurd, waarvan men zich kan afvragen of hij goed
bedoeld was en of hij werkelijk bedoeld was om de buurtbewoners en de winkeliers
van de Sint-Jobswijk te informeren.

De Carsoelbrug zou niet 6 maar 4 maanden gesloten zijn, in dit geval de
maanden mei, juni, juli en augustus.

Infrabel wees er enkele maanden geleden echter op dat er vertragingen waren
bij de organisatie van de werken en dat de enige mogelijke optie was om de volledige
sluitingsperiode uit te stellen tot het einde van het jaar, vanaf half november, niet
alleen voor het autoverkeer, maar ook voor de trams en bussen.

De sluitingsperiode is verlengd van 4 naar 6 maanden, omdat bij het uitstel
rekening moet worden gehouden met de kerst- en nieuwjaarsvakantie, onderbrekingen
in het treinverkeer, veiligheidsbeperkingen en de grillen van de winterse
omstandigheden.

Het college had de periode van mei tot augustus goedgekeurd om de gevolgen
zoveel mogelijk te beperken, zowel voor de winkeliers als voor de gezinnen,
aangezien dit ook de schoolvakantieperiode is.

Het college is uiteraard niet blij met dit uitstel en zal met omwonenden en
winkeliers overleggen welke maatregelen genomen kunnen worden om de overlast
zoveel mogelijk te beperken. Er kan bijvoorbeeld worden gedacht aan een speciale
parkeerregeling, naar het voorbeeld van het gratis uur dat is toegekend voor de
Alsembergwerf.

Het college heeft regelmatig en constructief contact met Infrabel en de NMBS
en deze spooroperatoren hebben toegezegd te zullen onderzoeken of het mogelijk is
één of meerdere weken te winnen ten opzichte van de aangekondigde sluiting.

Wat de planning betreft, legde schepen Wyngaard uit dat de brugliggers in het
2de weekend van juli zullen worden geplaatst en dat de oude brug in januari zal
worden gesloopt.

Fietsers en voetgangers zullen echter op elk moment gebruik kunnen maken
van beide infrastructuurvoorzieningen, of het nu de oude brug of de nieuwe structuur
is, zelfs als deze laatste nog niet helemaal klaar is.

De inspanningen van het college om de buurtbewoners en winkeliers tegemoet
te komen, hebben hun vruchten afgeworpen.

Infrabel heeft voor het college een voetpad voorzien langs de Sint-
Jobsesteenweg vanaf de brug tot aan de school, terwijl de aannemer aanvankelijk van
plan was om voetgangers om te leiden naar het Sint-Jobsplein, zodat ze vervolgens
langs de Sint-Jobsesteenweg zouden lopen.

Bovendien was het aanvankelijk de bedoeling om, met het oog op de
toekomstige sluiting van de brug, een afsnijding te maken ter hoogte van het kruispunt
tussen de Albertlaan Lancaster en de Mercuriuslaan. Het college verzocht om de
afsnijding zoveel mogelijk na de Visserijstraat te laten plaatsvinden en voor deze
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oplossing is gekozen. Het zal dus nog enkele maanden mogelijk zijn om de
Visserijstraat af te lopen en voor de verkeersonderbreking rechtsaf te slaan.

Het zou ongetwijfeld gepast zijn geweest om op de hoogte te zijn van deze
verschillende factoren alvorens eenzijdige en bevooroordeelde informatie te
verspreiden in de Sint-Jobswijk.

 
De burgemeester wil graag hulde brengen aan schepen Wyngaard, wiens

onvermoeibare inspanningen ervoor zorgen dat het proces zo snel mogelijk wordt
afgerond.

Hoewel we ons in een pre-electorale context bevinden, is het belangrijk niet te
veel de nadruk te leggen op ontevredenheid, omdat dit niet de manier is om het
algemeen belang te bevorderen.

 
De h. Cools merkt op dat hij steeds vaker het doelwit is van persoonlijke

aanvallen binnen de raad.
De interpellatie die hij zojuist heeft gesteld en waarvan de tekst in Bos staat, is

bijna een letterlijke kopie van de brief die hij ervan wordt beschuldigd te hebben
verspreid.

De inhoud van deze brief komt echter precies overeen met wat schepen
Wyngaard in de commissie heeft gezegd.

De h. Cools blijft bij zijn standpunt en blijft volhouden wat de h. Wyngaard
zelf heeft gezegd, namelijk dat deze sluiting van 6 maanden erg lang is, dat dit grote
mobiliteitsproblemen met zich mee zal brengen, dat deze situatie reden geeft tot zorg
en dat we moeten kijken of er een manier is om de termijn te verkorten.

Er stond verder niets in het huis-aan-huisbericht, behalve de kop waarin stond
dat een dergelijke sluiting onaanvaardbaar is.

De h. Cools verklaarde ook dat de brief geen enkele persoonlijke aanval
bevatte op schepen Wyngaard, in tegenstelling tot wat sommige leden van deze
vergadering ons willen doen geloven.

De h. Cools nam nota van de antwoorden van schepen Wyngaard, maar was er
slechts gedeeltelijk tevreden over.

Schepen Wyngaard beweerde dat er een regelmatige dialoog tot stand was
gebracht met handelaren maar degenen met wie de h. Cools telefonisch contact had
gehad voordat hij zijn document verspreidde, hadden hem verteld dat ze van niets
wisten.

Cools hoopt dat de contacten met Infrabel tot positieve resultaten zullen leiden
maar wijst erop dat er nog steeds geen rekening is gehouden met de opmerkingen van
de gemeente over de vergunning. Als een aanzienlijke verkorting van de termijn
uitblijft, bestaat in elk geval het risico op vertragingen door slecht winterweer.

De h. Cools is ook van mening dat hij het volste recht heeft om het publiek te
vertellen dat hij van plan is een interpellatie over een bepaald onderwerp in te dienen.
Tijdens deze zittingsperiode heeft de h. Cools bij verschillende gelegenheden
informatie verspreid door middel van aankondigingen of huis-aan-huisberichten in een
aantal wijken.

De h. Cools herhaalt zijn vraag over de geplande initiatieven ter ondersteuning
van winkeliers gedurende deze periode van 6 maanden.
 

Schepen Wyngaard uitte enige twijfel over de matiging die de h. Cools
claimde toen hij een huis-aan-huisbericht verspreidde met de titel "Six mois de
chantier inacceptable" in vette hoofdletters. Dit is geen bericht dat gekenmerkt wordt
door grote terughoudendheid.

Bovendien lijkt de h. Cools zich schuldig te maken aan nalatigheid door in
zijn tekst een hele reeks belangrijke punten niet te noemen.

Het huis-aan-huisbericht vermeldt immers niet dat het om een werf van
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Infrabel gaat, terwijl het voor elke geïnteresseerde burger belangrijk zou zijn om te
weten tot wie hij zich moet richten.

Ook de gunstige aspecten van een dergelijk project voor de buurt worden niet
vermeld.

Schepen Wyngaard voegt eraan toe dat hij en schepen Delwart binnenkort een
vergadering met de winkeliers zullen bijwonen om te bespreken wat er voor hen moet
gebeuren.

De Raad neemt kennis.

1 annexe / 1 bijlage
Interpellationsur la fermeture du Pont Carsoel.docx

 

 

Question orale de Mme Kokaj : Tous les chemins mènent à Saint-Job!

Le Conseil prend connaissance.

Mondelinge vraag van Mevr. Kokaj : Alle wegen leiden naar Sint-Job!

De Raad neemt kennis.
 

 

Question orale de M. Cools : Les cartes de stationnement pour les prestataires de
soin.

M. Cools rappelle que les prestataires de soins à domicile non urgents
(infirmières à domicile,…) peuvent bénéficier d’une carte de stationnement délivrée
par l’agence régionale de stationnement Parking Brussels au prix annuel de 75 €, qui
leur permet de stationner partout en région bruxelloise en zone grise, bleue ou verte
sans devoir alimenter les horodateurs. La mention « en cours d’intervention » et le
disque de stationnement indiquant l’heure d’arrivée du prestataire de soins doivent
être affichés clairement sur la face interne du pare-brise. Le stationnement est limité à
deux heures.

Les prestataires de soins urgents (médecins généralistes, pédiatres,…) peuvent
aussi acquérir auprès de Parking Brussels une carte de stationnement pour leurs soins
à domicile, valable dans toutes les zones réglementées, et ce au prix annuel de 200 €.
Le stationnement autorisé est limité à la durée effective de la prestation de soins.

Cependant, dans certaines communes – et c’est le cas à Uccle où M. Cools a
recueilli des témoignages en ce sens -, ces prestataires reçoivent quand même une
redevance à payer de 35 € parce que la scan car ne lit que les plaques et non leur carte
de dérogation sur le pare-brise. Il y a quelque temps, le même sort était réservé aux
personnes en situation de handicap. Maintenant, leur numéro de plaque est encodé et
les détenteurs d’une carte de handicapé ne reçoivent en principe plus de redevances à
payer après le passage de la scan car. Une même pratique ne peut-elle être adoptée
pour les prestataires de soins titulaires d’une carte de stationnement ? Cela leur
éviterait de devoir introduire une réclamation pour obtenir l’annulation de la
redevance de 35 € qui leur est parfois infligée à tort après le passage de la scan car.

 
M. l’Echevin Wyngaard  répond que, jusqu’il y a quelques années, ces

données ne faisaient pas l’objet d’une centralisation.
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La commune a dès lors pris l’initiative d’établir des registres sur base
volontaire. Les personnes en situation de handicap disposant d’une carte pouvaient, si
elles le souhaitaient, communiquer le numéro de leur plaque d’immatriculation afin
qu’il soit encodé dans un fichier. Une fois cet encodage réalisé, la scan car identifiait
le fait que l’intéressé était couvert par une carte en cas de passage de son véhicule.
Plusieurs centaines de personnes ont été enregistrées de la sorte. Le même procédé a
été appliqué aux prestataires de soins médicaux, pour lesquels un fichier propre a été
établi, toujours sur base volontaire.

Il y a environ un an, le Conseil communal a approuvé l’adoption d’un
protocole avec Parking Brussels, en vertu duquel un échange d’informations est assuré
entre l’administration communale et l’agence de stationnement. Par ce biais, la scan
car a automatiquement accès à la liste des titulaires de la carte de prestataire de soins.
Les usagers concernés sont donc identifiés par la machine en cas de passage de leur
véhicule. Les véhicules partagés sont reconnus selon le même procédé.

Vu le lien établi avec les bases de données officielles au niveau régional, il ne
devrait plus y avoir d’incident, à moins que la carte des intéressés ne soit périmée.
Tout usager qui passerait néanmoins à travers les mailles du filet est invité à écrire à
l’administration communale, qui annulera bien volontiers la redevance indue.

M. l’Echevin Wyngaard signale que le système fonctionne beaucoup mieux
depuis un an : les services ne sont pratiquement jamais confrontés à des réclamations
de ce type.

Le Conseil prend connaissance.

Mondelinge vraag van de h. Cools : Zorgverstrekkerskaart.

De h. Cools herinnert eraan dat niet-spoedeisende thuisverzorgers
(thuisverpleegkundigen …) een parkeerkaart kunnen krijgen van het gewestelijk
parkeeragentschap Parking Brussels tegen een jaarlijkse kostprijs van € 75 waarmee
ze overal in het Brussels Gewest in de grijze, blauwe of groene zones kunnen parkeren
zonder de parkeerautomaten te moeten betalen. De vermelding “en cours
d’intervention”  en de parkeerschijf die de aankomsttijd van de zorgverlener aangeeft,
moeten duidelijk aan de binnenkant van de voorruit worden aangebracht. Parkeren is
beperkt tot twee uur.

Spoedeisende zorgverleners (huisartsen, kinderartsen …) kunnen voor hun
thuiszorgdiensten ook een parkeerkaart kopen bij Parking Brussels, geldig in alle
gereglementeerde zones en tegen € 200 per jaar. Het toegestane parkeren is beperkt tot
de werkelijke duur van de zorgverlening.

Maar in sommige gemeentes - en dat is het geval in Ukkel, waar de h. Cools
getuigenissen in die zin heeft verzameld - krijgen deze dienstverleners nog steeds een
boete van € 35 omdat de scanauto enkel de nummerplaten leest en niet hun
vrijstellingskaart aan de voorruit. . Enige tijd geleden trof hetzelfde lot personen met
een handicap. Nu wordt hun nummerplaat gecodeerd en hoeven houders van een
gehandicaptenkaart geen boete meer te betalen nadat de scanauto hen is gepasseerd.
Kan dezelfde praktijk niet worden toegepast voor zorgverleners met een parkeerkaart?
Dan hoeven zij geen klacht in te dienen om de € 35 te laten annuleren die hen soms
ten onrechte wordt opgelegd na een doortocht van de scanauto.

 
Schepen Wyngaard antwoordt dat deze gegevens tot een paar jaar geleden

niet gecentraliseerd waren.
De gemeente nam daarom het initiatief om op vrijwillige basis registers aan te

leggen. Personen met een handicap die een kaart hadden, konden desgewenst hun
nummerplaat doorgeven zodat dit in een bestand kon worden gecodeerd. Als dat
eenmaal gebeurd was, kon de scanauto bij het passeren van de auto zien dat de
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persoon in kwestie een kaart had. Enkele honderden mensen werden op deze manier
geregistreerd. Hetzelfde proces werd toegepast op medische zorgverleners, voor wie
een apart bestand werd opgezet, ook weer op vrijwillige basis.

Ongeveer een jaar geleden keurde de gemeenteraad de goedkeuring goed van
een protocol met Parking Brussels, waarbij informatie wordt uitgewisseld tussen het
gemeentebestuur en het parkeeragentschap. Hierdoor heeft de scanauto automatisch
toegang tot de lijst met kaarthouders van zorgverleners. De betrokken gebruikers
worden dus geïdentificeerd door de machine wanneer hun voertuig passeert.
Deelvoertuigen worden op dezelfde manier herkend.

Door de koppeling met de officiële databases op gewestelijk niveau zouden
zich geen incidenten meer voor moeten doen, tenzij de kaart verstreken is. Gebruikers
die desondanks door de mazen van het net glippen, kunnen zich schriftelijk tot het
gemeentebestuur wenden voor een annulering van de onterechte boete.

Schepen Wyngaard wijst erop dat het systeem het afgelopen jaar veel beter
heeft gewerkt: de diensten worden vrijwel nooit met dit soort klachten
geconfronteerd.

De Raad neemt kennis.
 

 

Question orale de M. Cools : Création d'un commerce au Homborch.

M. Cools constate que le quartier du Homborch est dépourvu de commerces.
C’est pourquoi les habitants de ce quartier fondent beaucoup d’espoir sur la création
d’un commerce de proximité dans l’espace de 108 m² prévu pour cette affectation
dans l’immeuble en construction au rond-point Charles Solau au coin de la rue du
Kriekenput et de l’avenue d’Homborchveld.

L’installation d’un commerce à cet endroit est-elle toujours d’actualité ?
 
Mme l’Echevin Delwart répond que l’affectation prévue pour ce bâtiment,

construit par BinHome, est bien commerciale.
Mme l’Echevin Delwart a pris contact avec BinHome afin de proposer

l’accompagnement du service Economie pour la recherche d’un futur commerçant
dont l’activité soit en adéquation avec le quartier.

Certains habitants se sont interrogés quant à une éventuelle reprise du local
par la commune en raison de la présence d’une salle polyvalente attenante au futur
commerce. MM. Les Echevins Biermann et Lambert-Limbosch sont en discussion
avec BinHome pour déterminer si une collaboration peut être mise en place en vue de
l’utilisation de cette salle comme maison de quartier et du local communal comme
commerce complémentaire. Ces pistes de réflexion n’ont cependant pas encore
débouché sur un accord avec BinHome.

Quoi qu’il en soit, il est bien question d’installer un commerce, et le Collège
n’hésitera pas à accélérer le processus si c’est possible.

Le Conseil prend connaissance.

Mondelinge vraag van de h. Cools : Oprichting van een handel in de
Homborchwijk.

De h. Cools merkt op dat de Homborchwijk geen winkels heeft. Daarom
hebben de bewoners van deze wijk hun hoop gevestigd op de oprichting van een
buurtwinkel in de daarvoor bestemde ruimte van 108 m² in het gebouw in aanbouw
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aan de rotonde Charles Solau op de hoek van de Kriekenputstraat en de
Homborchveldlaan.

Zijn er nog plannen om daar een winkel te vestigen?
 
Schepen Delwart antwoordt dat de bestemming van het gebouw, gebouwd

door BinHome, inderdaad commercieel is.
Ze heeft contact opgenomen met BinHome om de steun van de dienst

Economie aan te bieden bij het zoeken naar een toekomstige winkelier wiens activiteit
in de buurt past.

Sommige bewoners vroegen zich af of de gemeente het pand zou overnemen,
gezien de aanwezigheid van een multifunctionele zaal naast de toekomstige winkel.
Schepenen Biermann en Lambert-Limbosch zijn in gesprek met BinHome om na te
gaan of er een samenwerking tot stand kan komen om de zaal als buurtcentrum te
gebruiken en het gemeentelijk pand als aanvullend bedrijf. Deze gesprekken hebben
echter nog niet geleid tot een overeenkomst met BinHome.

Het idee is in ieder geval om een bedrijf op te zetten en het college zal niet
aarzelen om het proces te versnellen als dat mogelijk is.

De Raad neemt kennis.
 

 

Question orale de M. Cools : Ecriture dite inclusive.

M. Cools estime que l’écriture dite « inclusive » est une horreur pour la
langue française. L’Académie française en déconseille fortement l’usage. Cette forme
d’écriture, fort soutenue par la mouvance wokiste dont elle est un des marqueurs, ne
contribue en rien à la lutte contre l’exclusion sociale.

Lors de la séance du Conseil du 20 octobre 2022, M. Cools a posé une
question orale sur l’usage de cette forme d’écriture au sein de l’administration
communale, à laquelle M. le Bourgmestre a donné la réponse suivante : « La position
du Collège est extrêmement claire sur ce point. Les documents officiels,
correspondances, invitations, délibérations ne peuvent pas contenir d’écriture
inclusive avec l’usage de points »

M. le Bourgmestre ajoutait que cette position allait refaire l’objet d’une
communication générale auprès du personnel de l’administration. Cette
communication a-t-elle été effectuée ? Si c’est le cas, quand et sous quelle forme ?

M. Cools a constaté que l’écriture dite inclusive a été utilisée dans plusieurs
publications de conseils consultatifs communaux dont le secrétariat est exercé par des
fonctionnaires communaux.

Le CPAS d’Uccle utilise aussi cette écriture dans certains de ses documents.
La page qui lui était consacrée dans le dernier numéro du magazine Wolvendael était
d’ailleurs rédigée dans cette écriture. Dans le cadre de la concertation commune-
CPAS, le Collège a-t-il demandé ou va-t-il demander que le CPAS évite le recours à
cette écriture ?

 
M. le Bourgmestre confirme les propos qu’il avait tenus auparavant. La

communication au personnel a été effectuée le 15 décembre 2022. Celle-ci rappelait
que l’écriture inclusive n’est pas du tout admise, quoi que l’on en pense par ailleurs
(et M. le Bourgmestre avoue, à titre personnel, avoir à peu près le même point de vue
que M. Cools sur ce sujet). L’administration ayant tenu compte de ce rappel, on n’a
plus observé des écarts depuis lors.

Mais des erreurs peuvent encore survenir, et cela a notamment été le cas du
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CPAS. Le 13 juin dernier, le service Communication de la commune a envoyé un mail
au CPAS pour lui préciser que l’écriture inclusive n’est pas autorisée dans les
communications officielles et le lendemain, le CPAS a répondu que cela ne se
reproduirait plus.

Quoi qu’il en soit, le Collège demeure vigilant sur ce point.
 
 
 

Le Conseil prend connaissance.

Mondelinge vraag van de h. Cools : Zogenaamde inclusief schrijven.

De h. Cools is van mening dat "inclusief" schrijven een gruwel is voor de
Franse taal. De Académie française raadt het gebruik ervan sterk af. Deze vorm van
schrijven, die sterk wordt gesteund door de wokistische beweging en een van haar
kenmerken is, draagt niets bij aan de bestrijding van sociale uitsluiting.

Tijdens de raadsvergadering van 20 oktober 2022 stelde de h. Cools een
mondelinge vraag over het gebruik van deze vorm van schrijven binnen het
gemeentebestuur, waarop de burgemeester het volgende antwoord gaf: "Het standpunt
van het college is erg duidelijk op dit punt. Officiële documenten, correspondentie,
uitnodigingen en beraadslagingen mogen geen inclusief schrift met het gebruik van
punten bevatten".

De burgemeester voegde eraan toe dat dit standpunt het onderwerp zou zijn
van een algemene mededeling aan het personeel van de administratie. Is dit al
gebeurd? Zo ja, wanneer en in welke vorm?

De h. Cools heeft opgemerkt dat inclusief schrijven in verschillende
publicaties is gebruikt door gemeentelijke adviesraden waarvan het secretariaat wordt
geleid door gemeenteambtenaren.

Ook het Ukkelse OCMW maakt in sommige van zijn documenten gebruik van
inclusief schrijven. De pagina die eraan gewijd is in het laatste nummer van de
Wolvendael is op die manier geschreven. Heeft het college in het kader van het
overleg tussen de gemeente en het OCMW gevraagd of zal het vragen dat het OCMW
dit niet meer te doen?

 
De burgemeester bevestigt wat hij eerder heeft gezegd. De mededeling aan

het personeel vond plaats op 15 december 2022. Daarin werden ze eraan herinnerd dat
inclusief schrijven helemaal niet wordt aanvaard, wat men er ook van vindt (en de
burgemeester geeft persoonlijk toe dat hij hierover min of meer hetzelfde standpunt
heeft als de h. Cools). De administratie hield rekening met deze herinnering en
sindsdien zijn er geen afwijkingen meer vastgesteld.

Maar er kunnen nog steeds fouten worden gemaakt, met name bij het OCMW.
Op 13 juni laatstleden stuurde de dienst Communicatie van de gemeente een e-mail
naar het OCMW om erop te wijzen dat inclusief schrijven niet is toegestaan in
officiële mededelingen en de volgende dag antwoordde het OCMW dat dit niet meer
zou gebeuren.

Het college blijft hoe dan ook waakzaam op dit punt.

De Raad neemt kennis.
 

 

Question orale de Mme Van Offelen : valorisons nos sentiers et cheminements
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piétons.

Mme Van Offelen  rappelle qu’en novembre 2021, elle avait interpellé le
Collège sur la préservation et la valorisation des chemins et sentiers ucclois.

Mme Van Offelen a exploré plus d’une vingtaine de sentiers sur le territoire
communal.

La plupart de ces cheminements piétons sont très anciens et figuraient déjà
dans l’Atlas des chemins vicinaux datant de 1844. À l’époque, 152 voiries vicinales se
répartissaient en 41 chemins et 111 sentiers. Ils furent tous officiellement consignés
dans l’Atlas des communications vicinales, un recueil de cartes de 1850 conservé au
service des Archives de la commune.

Ces sentiers présentent un intérêt considérable, non seulement en termes de
mobilité mais aussi sur les plans historique, patrimonial, environnemental et
esthétique. Plusieurs brochures intéressantes ont été éditées par la commune il y a une
quinzaine d’années, notamment « Uccle à pied » et « Itinéraires de promenades-
découvertes ». En outre, une publication relative aux chemins ucclois a été éditée par
le Cercle d’histoire et présentée lors d’une exposition en 1996.

Il y a lieu de se réjouir du fait que de nouveaux sentiers ont été créés et
certains anciens ont été rénovés au cours des dernières années.

Lors de son interpellation de novembre 2021, Mme Van Offelen avait posé
plusieurs questions sur la valorisation de ces sentiers ainsi que sur leur aménagement
avec des bancs publics et un éclairage adapté. Elle avait également suggéré de publier
sur le site internet de la commune une carte actualisée des chemins et sentiers
vicinaux, avec des itinéraires de promenades, des renseignements historiques et des
points d’intérêt. De plus, elle avait proposé l’organisation d’une exposition didactique
en collaboration avec le Cercle d’histoire et d’archéologie d’Uccle et les services de
l’Environnement et des Espaces verts afin de faire connaître au grand public l’histoire
et l’intérêt patrimonial, environnemental et esthétique de ces sentiers communaux. Le
Cercle d’histoire d’Uccle avait d’ailleurs manifesté son intérêt pour ce projet.

 
M. l’Echevin Wyngaard  répond qu’en matière de mobilité, le piéton est

vraiment au centre des attentions du Collège.
C’est pourquoi des efforts ont été accomplis pour octroyer davantage de

moyens pour la rénovation des trottoirs ainsi que pour la rénovation des sentiers
piétons et cyclo-piétons : le sentier Avijl est achevé, le sentier Benaets a été créé et
sera pourvu d’un éclairage, le Sparrenweg et le Lijkweg ont fait l’objet d’un
aménagement qui doit encore être poursuivi.

Des réunions régulières sont consacrées aux autres projets envisagés, parmi
lesquels figure l’aménagement d’un tronçon du Bosveldweg.

La cellule SIG Topographie élabore avec beaucoup d’enthousiasme la carte
interactive des sentiers vicinaux. Ce travail progresse mais n’est pas encore totalement
achevé.

M. l’Echevin Wyngaard va organiser prochainement une réunion avec le
Cercle d’histoire, dont il salue le travail remarquable, pour voir quel type d’exposition
ou de manifestation serait le plus opportun. Le projet qui serait retenu ne pourrait sans
doute pas être mis en place pour l’été ou l’automne de cette année mais il serait
possible dès à présent d’en poser les jalons.

M. l’Echevin Wyngaard confirme que l’administration communale dispose de
documents archivistiques intéressants qui pourraient être exploités pour une telle
initiative.

Le Conseil prend connaissance.

Mondelinge vraag van Mevr. Van Offelen : laten we onze paden en wandelpaden

155/169
Conseil communal - 27.06.2024 - Registre public
Gemeenteraad - 27.06.2024 - Openbaar register



27.06.2024/A/0059

waarderen.

Mevr. Van Offelen  herinnert ons eraan dat ze in november 2021 het college
heeft gevraagd naar het behoud en de verbetering van de Ukkelse paden en
voetwegen.

Mevr. Van Offelen onderzocht meer dan twintig voetwegen in de gemeente.
De meeste van deze voetwegen zijn erg oud en werden al vermeld in de Atlas

der Buurtwegen van 1844. In die tijd waren 152 buurtwegen onderverdeeld in 41
paden en 111 voetwegen. Ze werden allemaal officieel opgenomen in de Atlas, een
verzameling kaarten uit 1850 die bewaard worden in de archieven van de gemeente.

Deze wegen zijn van groot belang, niet alleen voor de mobiliteit, maar ook
vanuit historisch, erfgoed-, milieu- en esthetisch oogpunt. Een vijftiental jaar geleden
publiceerde de gemeente een aantal interessante brochures, waaronder “Ukkel te voet”
en “Wandel- en ontdekkingsbrochures”. Daarnaast heeft de Geschiedkundige Kring
een publicatie uitgegeven over de Ukkelse voetwegen, die in 1996 tijdens een
tentoonstelling werd gepresenteerd.

Het is verheugend vast te stellen dat er de afgelopen jaren nieuwe voetwegen
zijn aangelegd en dat sommige oude paden zijn gerenoveerd.

In haar interpellatie van november 2021 stelde mevr. Van Offelen een aantal
vragen over hoe deze wegen kunnen worden ontwikkeld en voorzien van openbare
bankjes en passende verlichting. Ze stelde ook voor om op de website van de
gemeente een geactualiseerde kaart van de paden en voetwegen te publiceren, met
wandelroutes, historische informatie en aandachtspunten. Daarnaast stelde ze voor om
een educatieve tentoonstelling te organiseren in samenwerking met de Geschied- en
Heemkundige Kring van Ukkel en de diensten Milieu en Groene Ruimtes om het
grote publiek te informeren over de geschiedenis en het erfgoed, het ecologische en
esthetische belang van deze gemeentelijke voetwegen. De Geschiedkundige Kring had
ook belangstelling getoond voor het project.

 
Schepen Wyngaard antwoordde dat als het gaat om mobiliteit, voetgangers

echt centraal staan in de aandacht van het college.
Daarom is er ingezet op meer middelen voor het opknappen van trottoirs en

voet- en fietspaden: het Avijlpad is afgerond, het Benaetspad is aangelegd en wordt
voorzien van verlichting en de Sparrenweg en Lijkweg zijn verbeterd, maar er moet
nog meer gebeuren.

Er worden regelmatig bijeenkomsten gehouden om andere geplande projecten
te bespreken, waaronder de ontwikkeling van een deel van de Bosveldweg.

De cel GIS Topografie werkt enthousiast aan de interactieve buurtwegenkaart.
Dit werk vordert maar is nog niet helemaal klaar.

Schepen Wyngaard zal binnenkort een bijeenkomst organiseren met de
Geschiedkundige Kring, wiens opmerkelijke werk hij prijst, om te zien wat voor soort
tentoonstelling of evenement het meest geschikt zou zijn. Het project dat wordt
gekozen zal waarschijnlijk niet klaar zijn voor de zomer of herfst van dit jaar maar de
basis kan nu al worden gelegd.

Schepen Wyngaard bevestigde dat het gemeentebestuur interessante
archiefstukken heeft die voor een dergelijk initiatief gebruikt zouden kunnen worden.

De Raad neemt kennis.
 

 

Question orale de M. Cools : non-publication des registres.
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M. Cools a constaté que le dernier registre des délibérations, questions écrites,
questions orales et interpellations publié sur le site communal est celui de la séance du
30 novembre 2023 du Conseil communal. Autrement dit, nos concitoyens ne peuvent
plus prendre pleinement connaissance sur le site des débats et décisions du Conseil
communal depuis cette date.

La dernière interpellation citoyenne reprise sur le même site communal est
celle du 5 septembre 2023 sur la mobilité. Les interpellations citoyennes du 28
septembre 2023 sur l’Assemblée citoyenne pour le climat, du 19 octobre 2023 sur le
Théâtre Le Public et du 28 mars 2024 sur la pérennité de l’Unité scoute et guide du
Précieux-Sang n’y figurent toujours pas.

Pour ce qui concerne les documents consultables par les seuls conseillers
communaux via le système Bos, le dernier registre accessible est celui du 22 février
2024.

Quand le site internet sera-t-il mis à jour pour la publication des registres des
délibérations et débats et pour la relation des interpellations citoyennes ?

 
 
M. le Bourgmestre répond que les interpellations citoyennes figurent bien sur

le site, à l’exception de celle du 28 mars 2024 sur la pérennité de l’unité scoute et
guide du Précieux-Sang. Mais cette dernière y figurera après la séance de ce soir,
puisque c’est aujourd’hui qu’est approuvé le registre de la séance du 28 mars.

Les interpellations citoyennes du 28 septembre 2023 sur l’Assemblée
citoyenne pour le climat et du 19 octobre 2023 sur le Théâtre Le Public figurent sur le
site dans le registre des délibérations.

M. le Bourgmestre reconnaît que le fait de laisser un onglet spécifique
« Interpellations citoyennes » dans la rubrique « Conseil communal » du site internet
peut créer une confusion. En effet, l’absence de documents dans cet onglet laisse
penser à tort qu’il n’y a pas eu d’interpellation citoyenne lors de la séance du Conseil
communal considérée alors que, s’il y en a eu une, elle figure dans le registre des
délibérations afin d’en assurer la publicité.

Les interpellations citoyennes seront donc aussi implémentées dans l’onglet ad
hoc, afin de lever toute ambiguïté.

Tous les registres approuvés par le Conseil communal ont été publiés sur le
site, à l’exception de celui du 28 mars qui le sera d’ici peu.

Tous les registres restent disponibles dans le système Bos, où ils sont
consultables dans l’onglet « Documents » en haut à droite de chaque séance du
Conseil.

Le Conseil prend connaissance.

Mondelinge vraag van de h. Cools : niet publiceren van registers.

De h. Cools heeft vastgesteld dat het laatste register van beraadslagingen,
schriftelijke vragen, mondelinge vragen en interpellaties dat op de gemeentelijke
website is gepubliceerd, dat van de gemeenteraad van 30 november 2023 is. Onze
medeburgers hebben de debatten en beslissingen van de Gemeenteraad sinds die
datum niet meer volledig op de website kunnen raadplegen.

De laatste burgerinterpellatie die op dezelfde gemeentelijke website
verscheen, was die van 5 september 2023 over mobiliteit. De interpellaties van 28
september 2023 over de Burgervergadering voor het klimaat, van 19 oktober 2023
over het Théâtre Le Public en van 28 maart 2024 over het voortbestaan van de Unité
scoute et guide du Précieux-Sang zijn nog steeds niet beschikbaar.

Wat betreft documenten die alleen door gemeenteraadsleden via het Bos-
systeem kunnen worden geraadpleegd, is het laatste register dat toegankelijk is dat van
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22 februari 2024.
Wanneer wordt de website bijgewerkt om de registers van beraadslagingen en

debatten en de burgerinterpellaties te publiceren?
 
De burgemeester antwoordt dat de burgerinterpellaties wel op de site

verschijnen, met uitzondering van die van 28 maart 2024 over het voortbestaan van de
Unité scoute et guide du Précieux-Sang. Deze zal echter na de vergadering van
vanavond op de site verschijnen, aangezien het register voor de vergadering van 28
maart vandaag wordt goedgekeurd.

De burgerinterpellaties van 28 september 2023 over de Burgervergadering
voor het klimaat en van 19 oktober 2023 over het Théâtre Le Public zijn beschikbaar
op de website in het register van beraadslagingen.

De burgemeester erkent dat het laten van een specifieke tab
"Burgerinterpellaties" in de rubriek "Gemeenteraad" van de website verwarring kan
scheppen. De afwezigheid van documenten in dit tabblad zou immers de verkeerde
indruk kunnen wekken dat er geen burgerinterpellaties waren tijdens de
gemeenteraadszitting in kwestie, terwijl ze, als ze er wel waren, in het register van de
beraadslagingen zouden verschijnen om de openbaarheid te garanderen.

Om elke dubbelzinnigheid weg te nemen zullen de burgerinterpellaties ook
worden opgenomen in het ad hoc-tabblad.

Alle door de gemeenteraad goedgekeurde registers zijn gepubliceerd op de
website, met uitzondering van het register van 28 maart, dat binnenkort wordt
gepubliceerd.

Alle registers blijven beschikbaar in het Bos-systeem, waar ze kunnen worden
geraadpleegd in het tabblad "Documenten" in de rechterbovenhoek van elke
raadsvergadering.

De Raad neemt kennis.
 

 

Question orale de M. Van de Cauter : L'ensignement communal bilingue et les
échanges linguistiques.

M. Van de Cauter  est attaché à l’unité de la Belgique, qui peut être renforcée
par l’amélioration de la connaissance du néerlandais par les francophones et du
français par les néerlandophones. De surcroît, la connaissance des deux langues est un
atout pour trouver un emploi à Bruxelles.

À Uccle, il existe un enseignement bilingue dans certaines écoles communales
comme celle de Calevoet et du Homborch. Dans d’autres écoles, des cours de
néerlandais sont dispensés (3 heures en 3ème primaire et 5 heures dès la 5ème année à
l’école fondamentale du Val Fleury).

Cependant, cette offre est encore assez limitée et pourrait être élargie. Y a-t-il
des projets en ce sens ?

La connaissance des langues chez les jeunes peut également être facilitée par
des échanges linguistiques dans le cadre d’un jumelage entre la commune d’Uccle et
une commune du nord du pays. Lors de la séance du Conseil communal du 25 mai
2023, M. Van de Cauter a été déçu de la réponse négative de Mme l’Echevine Ledan à
sa proposition d’un tel jumelage. Néanmoins, Mme l’Echevine Ledan indiquait dans
sa réponse que le Collège est « favorable au renforcement des échanges entre écoles,
associations et structures culturelles francophones et néerlandophones par d’autres
voies que le jumelage ». Quels efforts ont été fournis depuis cette séance du Conseil
pour renforcer ces échanges ? Le Collège peut-il en donner des exemples concrets ?
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Mme l’Echevin Gol-Lescot répond que l’école du Homborch est la seule

école communale uccloise à proposer un programme en immersion.
Mme l’Echevin Gol-Lescot souhaiterait que l’immersion soit davantage

répandue mais se heurte à la difficulté de recruter des instituteurs néerlandophones, et
ce d’autant plus que même les écoles néerlandophones ont du mal à recruter des
enseignants.

La modification du calendrier scolaire rend les instituteurs néerlandophones
moins enclins à venir enseigner dans les écoles francophones étant donné que dans ce
cas, leurs périodes de vacances ne coïncident pas avec celles de leurs propres enfants.

D’autre part, vu que l’étude du néerlandais se développe aussi en Wallonie, les
enseignants néerlandophones peuvent aussi trouver des opportunités ailleurs.

L’école de Calevoet propose non de l’immersion mais du néerlandais poussé,
ce qui commence à poser des problèmes de compatibilité avec le tronc commun
obligatoire. Les heures de néerlandais complémentaires ont été maintenues à l’école
de Calevoet, quelles que soient les demandes actuelles de la Communauté française,
étant donné que sur 16 périodes légales, la commune en finance 40 en plus pendant la
scolarité.

Les élèves de l’école du Homborch ont des cours de gymnastique et de théâtre
en néerlandais et se rendent à De Moelie à Linkebeek pour des échanges car on a
remarqué que les élèves apprennent plus facilement une autre langue dans un contexte
moins académique.

La plupart des écoles font leurs classes de dépaysement au centre Flipper, où
des cours de néerlandais sont prévus.

L’école du Homborch a prévu des cours de néerlandais supplémentaires vu
que ceux-ci s’intègrent dans les horaires normaux. Normalement, en immersion, il n’y
a pas de cours de langue néerlandaise mais une partie des cours dispensée en
néerlandais et l’autre partie en français. Il y aura donc désormais à l’école du
Homborch à la fois des cours de néerlandais et des cours en néerlandais.

 
Mme l’Echevine Ledan répond qu’il y a une coopération entre infrastructures

francophones et néerlandophones dans le domaine culturel.
La grainothèque de la bibliothèque néerlandophone a été installée pour

quelques mois à la bibliothèque du Phare.
Les bibliothèques francophones et néerlandophones élaborent de manière

conjointe un projet visant à apporter des livres au domicile de personnes isolées.
De même, les équipes francophones et néerlandophones préparent ensemble

une campagne de communication conjointe sur les bibliothèques publiques, visant à
mettre l’accent sur leurs points communs.

Mme l’Echevine Ledan espère que la bibliothèque néerlandophone participera
au Festival de littérature jeunesse, ce qui n’a pas été possible jusqu’à présent en raison
de la participation concomitante de cette bibliothèque à une opération de promotion de
la littérature jeunesse en région flamande.

Het Huys, le Centre culturel et la Ferme Rose ont déposé un appel à projets
pour mettre en œuvre une action commune. Het Huys devait participer à la Zinneke
Parade avec la collaboration du Centre culturel et de la Ferme Rose mais y a
finalement renoncé, et Mme l’Echevine Ledan le regrette car l’échevinat de la Culture
entendait favoriser la participation de ces trois structures.

Quoi qu’il en soit, Mme l’Echevine Ledan soutient toutes les initiatives visant
à encourager la coopération entre infrastructures francophones et néerlandophones.

 
M. Van de Cauter  estime que les initiatives proposées demeurent trop

timides.
Il réitère sa proposition de jumelage, dont il demeure convaincu du bien-fondé.
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Le Conseil prend connaissance.

Mondelinge vraag van de h. Van de Cauter : Gemeentelijk onderwijs en
taaluitwisselingen.

De h. Van de Cauter  zet zich in voor de eenheid van België, die kan worden
versterkt door de kennis van het Nederlands bij Franstaligen en de kennis van het
Frans bij Nederlandstaligen te verbeteren. Bovendien is kennis van beide talen een
troef om een job te vinden in Brussel.

In Ukkel is tweetalig onderwijs beschikbaar in sommige gemeentescholen,
zoals Calevoet en Homborch. Andere scholen bieden lessen Nederlands aan (3 uur in
het 3de leerjaar en 5 uur vanaf het 5de leerjaar in de basisschool Val Fleury).

Dit aanbod is echter nog vrij beperkt en zou kunnen worden uitgebreid. Zijn er
plannen om dit te doen?

De talenkennis van jongeren kan ook worden bevorderd door
taaluitwisselingen in het kader van een verbroedering tussen de gemeente Ukkel en
een gemeente in het noorden van het land. Tijdens de gemeenteraadsvergadering van
25 mei 2023 was de h. Van de Cauter teleurgesteld dat schepen Ledan zijn voorstel
voor een dergelijke verbroedering niet had aanvaard. Niettemin verklaarde mevr.
Ledan in haar antwoord dat het college "voorstander is van het versterken van
uitwisselingen tussen Franstalige en Nederlandstalige scholen, verenigingen en
culturele structuren op een andere manier dan via verbroedering". Welke
inspanningen werden sinds deze raadsvergadering geleverd om deze uitwisselingen te
versterken? Kan het college concrete voorbeelden geven?
 

Schepen Gol-Lescot antwoordt dat de school Homborch de enige Ukkelse
gemeenteschool is die een immersieprogramma aanbiedt.

Ze zou graag zien dat immersie op grotere schaal zou plaatsvinden, maar
wordt geconfronteerd met het probleem om Nederlandstalige leerkrachten te werven,
vooral omdat zelfs Nederlandstalige scholen moeite hebben om leerkrachten te
werven.

De verandering van de schoolkalender maakt Nederlandstalige leerkrachten
minder geneigd om les te komen geven in Franstalige scholen, omdat hun
vakantieperiodes niet samenvallen met die van hun eigen kinderen.

Anderzijds, aangezien de studie van het Nederlands zich ook in Wallonië
ontwikkelt, kunnen Nederlandstalige leerkrachten ook elders kansen vinden.

De school Calevoet biedt geen immersie maar gevorderd Nederlands aan, wat
compatibiliteitsproblemen begint op te leveren met het verplichte kerncurriculum. De
bijkomende uren Nederlands zijn behouden in de school Calevoet, ongeacht de
huidige eisen van de Franse Gemeenschap, aangezien de gemeente van de 16
wettelijke periodes er 40 extra financiert tijdens het schooljaar.

De leerlingen van de school Homborch hebben turn- en toneellessen in het
Nederlands en gaan voor uitwisselingen naar De Moelie in Linkebeek, omdat is
vastgesteld dat leerlingen gemakkelijker een andere taal leren in een minder
academische context.

De meeste scholen houden hun wissellessen in het centrum Flipper, waar ook
Nederlandse les wordt gegeven.

De school Homborch heeft extra lessen Nederlands gepland omdat deze in het
normale lesrooster passen. Normaal gesproken zijn er in immersie geen Nederlandse
taallessen, maar wordt een deel van de lessen in het Nederlands gegeven en het andere
deel in het Frans. Vanaf nu zijn er dus zowel Nederlandse als Nederlandstalige lessen
op de school Homborch.
 

Schepen Ledan antwoordt dat er op cultureel vlak samenwerking is tussen
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Franstalige en Nederlandstalige infrastructuren.
De graanbibliotheek van de Nederlandstalige bibliotheek is sinds enkele

maanden geïnstalleerd in bibliotheek Le Phare.
De Franstalige en Nederlandstalige bibliotheken werken samen aan een

project om boeken naar de huizen van geïsoleerde mensen te brengen.
Ook werken de Franstalige en Nederlandstalige teams samen aan een

gezamenlijke communicatiecampagne over openbare bibliotheken, met als doel de
gemeenschappelijke punten te benadrukken.

Schepen Ledan hoopt dat de Nederlandstalige bibliotheek zal deelnemen aan
het Festival van de Jeugdliteratuur, wat tot nu toe niet mogelijk was omdat de
bibliotheek tegelijkertijd deelneemt aan een actie om jeugdliteratuur in de Vlaamse
regio te promoten.

Het Huys, het Cultureel Centrum en Hof ten Hove hebben een projectoproep
ingediend om een gezamenlijk initiatief uit te voeren. Het Huys zou met medewerking
van het Cultureel Centrum en Hof ten Hove deelnemen aan de Zinneke Parade, maar
heeft daar uiteindelijk van afgezien, wat schepen Ledan betreurt, omdat de schepen
van Cultuur de deelname van alle drie de organisaties wilde stimuleren.

Schepen Ledan steunt in ieder geval alle initiatieven om de samenwerking
tussen Franstalige en Nederlandstalige infrastructuren aan te moedigen.

 
De h. Van de Cauter vindt de voorgestelde initiatieven te bescheiden.
Hij herhaalt zijn voorstel voor verbroederingen en blijft overtuigd van de

verdiensten ervan.

De Raad neemt kennis.
 

Vanessa Issi entre en séance / treedt in zitting.  
 

Question orale de M. Vanraes : Activités à l'égard de la Communauté culturelle
flamande.

[ M. Vanraes a tenu à poser sa question orale en néerlandais ]
 
M. Vanraes se permet, en cette fin de législature, de poser une série de

questions concernant les activités de Mme l’Echevine Ledan dans le cadre de ses
compétences d’échevin de la Culture, plus particulièrement à l’égard de la
Communauté culturelle flamande.

Depuis le début des années 90, la commune d’Uccle a été résolument
révolutionnaire en matière d’égalité des droits entre les communautés linguistiques.

Après le soi-disant « combat linguistique », Uccle a été une des premières
communes à présenter des listes bilingues.

En 2000, suite à l’octroi d’une subsidiation pour un mandat scabinal flamand,
M. Vanraes a eu l’honneur en tant que Flamand de devenir Président du CPAS.

En 2004, sous l’impulsion de feu Eric André, à l’époque Secrétaire d’Etat, la
bibliothèque communale flamande a été ouverte. Celle-ci connaît un énorme succès
puisqu’elle compte plus de 3.000 membres inscrits.

La même année, la fête du 11 juillet a été célébrée à la Maison communale
d’Uccle, avec la collaboration de feu Claude Desmedt, qui exerçait alors la fonction
de bourgmestre.

La construction du nouveau centre culturel « Het Huys » a été encouragée par
la commune.

Durant toutes ces années, un Francophone a exercé la fonction d’échevin de la
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Culture en veillant aux intérêts des Flamands et Néerlandophones ucclois.
Au cours de toutes les réunions avec les représentants de la Communauté

flamande, les problèmes ont toujours été résolus de manière constructive.
Sur le plan culturel, Uccle est devenue une commune dynamique et diversifiée

qui abrite des dizaines de communautés différentes.
Pour tout habitant de la région, les Communautés française et flamande sont

légalement responsables en matière d’enseignement, de culture et d’aide aux
personnes et les communes bruxelloises sont bicommunautaires.

Heureusement, nos communautés ont maintenant perçu, du moins à Bruxelles,
que la coopération est essentielle : les Francophones envoient leurs enfants dans
l’enseignement néerlandophone, participent aux visites et activités de « het Huys » et
inversement, les Flamands participent avec beaucoup de plaisir aux activités
organisées par la Communauté française.

Durant toute sa vie politique, M. Vanraes a œuvré en faveur d’une telle
collaboration, qu’il trouve fantastique (et il a reçu pour cela le prix Condorcet avec
Christos Doulkeridis).

La culture réunit quand elle est basée sur l’ouverture et le respect.
Dans le cadre de la politique communale, il est nécessaire d’encourager et de

perpétuer la collaboration avec tous les acteurs culturels.
C’est pourquoi il faut instaurer une consultation permanente non seulement au

sein de la commune mais aussi avec les autorités subsidiantes.
La tâche d’un échevin de la Culture ne se limite pas à couper des rubans ou à

prononcer des discours de façon sporadique.
Or, M. Vanraes a appris que la concertation avec « het Huys » serait devenue

minimale et que le Coordinateur culturel flamand de la commune serait moins investi
que par le passé dans l’accomplissement de sa mission.

M. Vanraes souhaiterait être rassuré sur ce point et obtenir des renseignements
sur les initiatives lancées, les réalisations effectuées et les formalités accomplies dans
le cadre des compétences scabinales de Mme Ledan à l’égard de la Bibliothèque
flamande, de « het Huys » et des autorités flamandes subsidiantes.

 
Mme l’Echevine Ledan estime que les inquiétudes de M. Vanraes sont

légitimes mais largement infondées.
Elle tient par conséquent à préciser l’esprit dans lequel elle exerce son mandat

scabinal au service de la culture francophone – et aussi de facto néerlandophone –
ainsi que la nature du travail du Lokaal cultuurbeleid coordinator (et non du Vlaams
cultuurbeleid coordinator).

Mme l’Echevine Ledan rend hommage au plaidoyer incessant de M. Vanraes
en faveur de la culture et de la communauté néerlandophones à Uccle. L’action menée
par MM. Vanraes et Cornelis aura incontestablement permis à la bibliothèque
néerlandophone de voir le jour.

Comme M. Vanraes le rappelle fort à propos, la culture rassemble lorsqu’elle
est fondée sur l’ouverture et le respect. C’est pourquoi, depuis le début de son
mandat, Mme l’Echevine Ledan défend non seulement les institutions culturelles
néerlandophones mais aussi la diversité culturelle et le respect de toutes les
différences. Elle apprécie, à titre personnel mais aussi sur le plan politique, l’approche
de l’action culturelle conçue par la Vlaamse Gemeenschapscommissie (VGC). Il
s’agit d’une approche très spécifique, différente de ce que l’on observe du côté
francophone.

M. Vanraes a raison d’affirmer que l’action d’un échevin de la Culture ne peut
se limiter à prononcer des discours lors de la Fête de la Communauté flamande ou
lors des réunions du Cultuurraad, l’instance où se concertent annuellement le centre
culturel néerlandophone « het Huys », la bibliothèque néerlandophone et le Lokaal
culturbeleid coordinator.
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Mme l’Echevine Ledan a œuvré pour que het Huys obtienne un appui
structurel de la part de la commune, et c’est le cas depuis 2021 : le montant octroyé,
augmenté en 2024, s’élève aujourd’hui à 7.000 €. Mme l’Echevine Ledan espère que
ce montant, toujours modeste, sera encore augmenté dans le futur.

De nombreux projets sont organisés avec het Huys afin de valoriser cette
institution qui, par son travail de terrain, a pu élaborer une programmation de grande
qualité. La Fête des lumières, initiée en 2022, s’est déroulée en 2023 à het Huys et
dans le quartier avoisinant. En mars 2024, la 2ème Rencontre des acteurs culturels
ucclois a été organisée à dessein à het Huys, en partenariat avec l’académie de
musique néerlandophone, afin de rendre ce lieu plus familier pour les artistes et
opérateurs culturels de la commune. De nombreux projets ponctuels sont également
mis sur pied avec het Huys lorsque son équipe répond aux invitations de
l’administration communale (Parcours d’artistes, Carrousel d’été, Nieuw Wolvendael,
Fête de la musique). Mme l’Echevine Ledan mentionne également le développement
dans ce cadre d’un projet artistique avec la slameuse Ismé en 2022.

Mme l’Echevine Ledan veille à organiser au moins trois fois par an des
réunions formelles entre le service communal de la Culture et la direction de het Huys
pour discuter des projets communs et des partenariats envisagés. La direction de het
Huys n’estime pas nécessaire d’augmenter la fréquence de ces réunions.

M. l’Echevine Ledan proposera aussi au Collège de permettre à het Huys
d’utiliser les panneaux digitaux Decaux à la rentrée pour se faire connaître.

Les informations relatives à het Huys diffusées dans le magazine Wolvendael
seront à nouveau présentées dans la mise en page initiale, étant donné que la nouvelle
option retenue par la direction ne plaît pas au conseil d’administration.

Les fonctions du Lokaal cultuurbeleid coordinator sont décrites à l’article 30.
Cet agent a pour mission d’assurer la coordination des actions dictées par le plan
rédigé par les partenaires structurels, en l’occurrence het Huys et la bibliothèque
néerlandophone, et approuvé par le Conseil communal.

Mme l’Echevine Ledan tient à remercier pour leur travail le Lokaal
cultuurbeleid coordinator Jonas Van Den Bulcke ainsi que son collaborateur mi-temps
dont on a pu obtenir l’appoint, Mme Céline Jacquet, responsable du service de la
Culture, toute l’équipe de het Huys, sans oublier le personnel de la bibliothèque
néerlandophone, dont les moyens humains et financiers ont été augmentés.

 
M. Vanraes souligne que les Francophones et les Néerlandophones ont

toujours veillé à optimaliser le service de la Culture pour l’ensemble de la population
uccloise.

Selon les dispositions constitutionnelles, les deux Communautés sont
compétentes en matière de culture pour tous les habitants de la région bruxelloise. Il
est donc capital que cela continue à se traduire à Uccle par une coopération aussi
étroite que possible.

M. Vanraes rappelle à titre d’exemple qu’il est arrivé à des artistes
francophones, anglophones ou d’autres nationalités de présenter leur spectacle dans la
salle de concert de het Huys. De telles initiatives sont particulièrement heureuses et
devraient se reproduire.

M. Vanraes insiste aussi sur la nécessité de maintenir un contact permanent
avec les pouvoirs subsidiants afin d’obtenir les fonds nécessaires.

 
Mme l’Echevine Ledan approuve tout à fait les considérations de M.

Vanraes.
Depuis le début de son mandat, elle s’est rendue à plusieurs reprises au cabinet

du Ministre Pascal Smet pour plaider la cause de la bibliothèque néerlandophone et
obtenir les subsides nécessaires à son fonctionnement. Une convention a été signée
dans ce but avec la Vlaamse Gemeenschapscommissie (VGC).
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D’autres financements ont pu aussi être assurés grâce aux instances de la
VGC.

Mme l’Echevine Ledan estime important qu’il y ait des spectacles dans toutes
les langues à het Huys.

Elle souligne aussi que dans la même perspective, des artistes
néerlandophones se sont produits au Centre culturel.

Le Conseil prend connaissance.

Mondelinge vraag van de h. Vanraes : Activiteiten bepaald naar de Vlaamse
cultuurgemeenschap toe.

De h. Vanraes wenst op het einde van deze legislatuur een aantal vragen te
stellen omtrent de activiteiten van schepen Ledan in haar bevoegdheid van schepen
van Cultuur, meer bepaald naar de Vlaamse cultuurgemeenschap toe.

Sinds begin van de jaren negentig is onze gemeente steeds baanbrekend
geweest op het vlak van de gelijkberechtiging van de taalgemeenschappen.

Na de zogenoemde taalstrijd was Ukkel één van de eerste gemeenten , begin
de jaren negentig , met taalgemengde lijsten.

In het jaar 2000, nog voor de invoering van het gesubsidieerd Vlaams
schepenmandaat, had ik de eer als Vlaming OCMW voorzitter te zijn.

In 2004 werd mede onder de impuls van toenmalig staatssecretaris Eric
André, de Vlaamse gemeentelijke bibliotheek geopend, die thans met meer dan 3000
ingeschreven leden een enorm succes kent.

In hetzelfde jaar werd in samenwerking met toenmalig burgemeester Claude
Desmedt, de eerste 11 juli viering in ons Ukkels gemeentehuis gevierd.

De bouw van het ‘Huys’ als nieuw cultureel centrum werd door de gemeente
aangemoedigd.

In al die jaren, behartigde een Franstalige schepen van cultuur , met bijval , in
zijn functie ook de belangen van de Ukkelse Vlamingen en Nederlandstaligen .

Problemen werden altijd, tijdens de vele vergaderingen met de
vertegenwoordigers van de Vlaamse gemeenschap, op een constructieve manier
opgelost.

Ukkel is geëvolueerd tot een sprankelend cultureel zeer diverse gemeente die
tientallen verschillende cultuurgemeenschappen herbergt.

Wettelijk zijn de Franse en Vlaamse gemeenschappen verantwoordelijk op
vlak van onderwijs, cultuur en zorg voor iedere inwoner van ons gewest en onze
Brusselse gemeenten zijn in bi-communautair.

Gelukkig hebben onze gemeenschappen nu ingezien, althans in Brussel, dat
samenwerking essentieel is.

Ook de Ukkelaars maken hun keuzes.
Franstaligen sturen hun kinderen naar het Nederlands onderwijs, bezoeken en

nemen deel aan activiteiten van het ‘Huys’ en omgekeerd gaan Vlamingen met veel
plezier naar activiteiten georganiseerd door de Franse gemeenschap.

Mijn gans politiek leven heb ik hiervoor geijverd en ik vind dit fantastisch.
(samen met Christos Doulkeridis heb ik hiervoor nog de Condorcet prijs mogen
ontvangen)

Cultuur verenigd wanneer ze gebaseerd is op openheid en respect.
Essentieel blijft het , binnen het kader van het gemeentelijk beleid ,

noodzakelijk , op vlak van cultuur ,om de samenwerking met alle cultuuractoren te
bestendigen en aan te moedigen.

Daartoe is permanent overleg, niet alleen binnen de gemeente, maar ook naar
de subsidiërende overheden noodzakelijk.

Zoals u weet beperkt de taak van de schepen van cultuur niet tot lintjes
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knippen en een sporadische toespraak.
Ik verneem dat uw overlegmomenten met ‘het Huys’ minimaal zouden zijn en

de gemeentelijke Vlaamse cultuurcoordinator , veel minder dan vroeger, ingezet wordt
in de realisatie van zijn opdracht.

Ik dank u me gerust te stellen en me te willen inlichten over concrete
initiatieven, realisaties en plichtplegingen inzake uw bevoegdheden zowel naar de
Vlaamse bibliotheek , het ‘Huys’ als naar de Vlaamse subsidiërende overheid toe.

 
Schepen Ledan is van mening dat de bezorgdheid van de h. Vanraes legitiem

maar grotendeels ongegrond is.
Zij wenst dan ook de geest waarin zij haar schepenmandaat uitoefent ten

dienste van de Franstalige - en ook de facto Nederlandstalige - cultuur te
verduidelijken, alsook de aard van het werk van de coördinator Lokaal Cultuurbeleid
(en niet de coördinator Vlaams Cultuurbeleid).

Schepen Ledan bracht hulde aan de h. Vanraes' onvermoeibare verdediging
van de Nederlandstalige cultuur en de Nederlandstalige gemeenschap in Ukkel.
Dankzij het werk van de hh. Vanraes en Cornelis zal de Nederlandstalige bibliotheek
ongetwijfeld het daglicht zien.

Zoals de h. Vanraes terecht opmerkt, brengt cultuur mensen samen als ze
gebaseerd is op openheid en respect. Daarom verdedigt schepen Ledan sinds het begin
van haar mandaat niet alleen Nederlandstalige culturele instellingen maar ook
culturele diversiteit en respect voor alle verschillen. Zowel op persoonlijk als op
politiek vlak waardeert ze de aanpak van culturele actie door de Vlaamse
Gemeenschapscommissie (VGC). Het is een heel specifieke aanpak, anders dan wat
we aan Franstalige kant zien.

De h. Vanraes heeft gelijk als hij zegt dat het werk van een schepen van
Cultuur zich niet mag beperken tot het houden van toespraken op het Feest van de
Vlaamse Gemeenschap of op vergaderingen van de Cultuurraad, het orgaan waar het
Nederlandstalig cultureel centrum 'het Huys', de Nederlandstalige bibliotheek en de
coördinator Lokaal Cultuurbeleid elk jaar samenkomen.

Schepen Ledan heeft zich ervoor ingezet dat het Huys structurele steun van de
gemeente krijgt en dat is sinds 2021 het geval: het toegekende bedrag, verhoogd in
2024, is nu € 7.000. Schepen Ledan hoopt dat dit bescheiden bedrag in de toekomst
verder wordt verhoogd.

Met het Huys worden tal van projecten georganiseerd om deze instelling, die
dankzij haar werk in het veld een kwalitatief hoogstaand programma heeft kunnen
samenstellen, meer bekendheid te geven. Het Lichtfeest, geïnitieerd in 2022, vond in
2023 plaats in het Huys en in de aangrenzende wijk. In maart 2024 werd de 2de
Ontmoeting van culturele actoren uit Ukkel bewust in het Huys georganiseerd, in
samenwerking met de Nederlandstalige muziekacademie, om deze locatie meer
bekendheid te geven bij de artiesten en culturele actoren van de gemeente. Er worden
ook tal van eenmalige projecten georganiseerd in het Huys wanneer het team reageert
op uitnodigingen van het gemeentebestuur (Kunstenaarsparcours, Zomercarrousel,
Nieuw Wolvendael, Muziekfeest). Schepen Ledan noemde ook de ontwikkeling van
een artistiek project met de slamkunstenaar Ismé in 2022.

Schepen Ledan zorgt ervoor dat er minstens drie keer per jaar formeel overleg
plaatsvindt tussen de gemeentelijke dienst Cultuur en de directie van het Huys om
gezamenlijke projecten en geplande samenwerkingsverbanden te bespreken. De
directie van het Huys vindt het niet nodig om de frequentie van deze bijeenkomsten te
verhogen.

Schepen Ledan zal het college ook voorstellen om het Huys aan het begin van
het nieuwe schooljaar gebruik te laten maken van de digitale infoborden van Decaux
om zichzelf te promoten.

De informatie over het Huys in het Wolvendael magazine zal weer in de
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oorspronkelijke lay-out worden ingevoerd, omdat de nieuwe optie die de directie heeft
gekozen niet naar de zin van het bestuur is.

De taken van de coördinator Lokaal Cultuurbeleid staan beschreven in artikel
30. De coördinator zorgt voor de coördinatie van de acties volgens het plan dat is
opgesteld door de structurele partners, in dit geval het Huys en de Nederlandstalige
bibliotheek, en dat is goedgekeurd door de gemeenteraad.

Schepen Ledan bedankt de coördinator Lokaal Cultuurbeleid Jonas Van Den
Bulcke en zijn deeltijdse assistente, Céline Jacquet, verantwoordelijke van de dienst
Cultuur, het hele team van het Huys en niet te vergeten het personeel van de
Nederlandstalige bibliotheek, waarvan de menselijke en financiële middelen werden
uitgebreid, voor hun werk.

 
De h. Vanraes benadrukt dat de Nederlandstalige en Franstalige

gemeenschappen zich altijd hebben ingezet om de culturele dienstverlening voor de
hele Ukkelse bevolking te optimaliseren.

Volgens de grondwettelijke bepalingen zijn de twee gemeenschappen
verantwoordelijk voor de cultuur voor alle inwoners van het Brusselse gewest. Het is
dan ook van cruciaal belang dat dit tot uiting blijft komen in een zo nauw mogelijke
samenwerking in Ukkel.

De h. Vanraes herinnert er bijvoorbeeld aan dat Franstalige, Engelstalige en
andere artiesten hebben opgetreden in de concertzaal van het Huys. Dergelijke
initiatieven zijn bijzonder welkom en moeten herhaald worden.

De h. Vanraes benadrukt ook de noodzaak om voortdurend in contact te
blijven met de subsidiërende instanties om de nodige financiering te verkrijgen.

 
Schepen Ledan is het volledig eens met de h. Vanraes.
Sinds het begin van haar mandaat heeft ze verschillende bezoeken gebracht

aan het kabinet van minister Pascal Smet om de zaak van de Nederlandstalige
bibliotheek te bepleiten en de subsidies te verkrijgen die nodig zijn voor de werking
ervan. Hiervoor werd een overeenkomst getekend met de Vlaamse
Gemeenschapscommissie (VGC).

Via de VGC is ook andere financiering binnengehaald.
Schepen Ledan vindt het belangrijk dat er in het Huys voorstellingen zijn in

alle talen.
Ze wees er ook op dat Nederlandstalige artiesten ook hebben opgetreden in het

Cultureel Centrum.

De Raad neemt kennis.
 

 

Question orale de M. Junqué : Projection du match des diables rouges au parc de
Wolvendael.

M. Junqué rappelle que dans le cadre de l’Euro de football 2024, une partie
du parc de Wolvendael a été réservée pour la projection des matches de l’équipe
nationale sur écran géant.

M. Junqué tient à saluer cette initiative. Il était lui-même au parc de
Wolvendael le lundi 17 juin pour le premier match de poule, et cela faisait longtemps
qu’il n’avait plus vu une ambiance aussi conviviale à Uccle, malgré le résultat
décevant des Diables rouges.

Des gens de tous âges, de toutes origines et de tous milieux sociaux, des
familles, des groupes de jeunes et de moins jeunes, y étaient présents et ont partagé un
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bon moment. Ce fut un moment de communion dans la bonne humeur, grâce à la
« magie du foot ». Et le tout dans le cadre magnifique du parc de Wolvendael.

Tout en approuvant chaleureusement cette initiative, M. Junqué estime
néanmoins que certaines choses sont perfectibles. Il pense notamment à l’affichage
sauvage qui a eu lieu les jours précédant le début du tournoi. Il y avait parfois 4 ou 5
affiches par arrêt de bus dans les environs. Ce matraquage pollue l’espace public déjà
saturé de messages commerciaux.

Par ailleurs, il était interdit de prendre de l’eau sur le site, et une fouille très
poussée était opérée pour s’en assurer. M. Junqué peut tout à fait concevoir que les
autres boissons soient interdites, et ce d’autant plus que, l’entrée étant gratuite (ce
qu’il convient de saluer), l’organisation doit pouvoir se faire une marge sur les bières
et les softs. Mais selon M. Junqué, pour de l’eau, c’est inconsidéré, surtout pour un
événement qui se veut familial et a lieu au mois de juin, potentiellement sous de fortes
chaleurs. M. Junqué a même vu un citoyen contraint de discuter de longues minutes
pour pouvoir entrer avec ses médicaments. Indiquer l’interdiction de prendre son
pique-nique sur les très nombreuses affiches via un simple pictogramme eût été
intéressant pour la bonne information de tous.

M. Junqué épingle également la présence de deux voitures « publicitaires » sur
la pelouse, qui donne une mauvaise image d’un espace vert classé où ces véhicules
sont interdits. Heureusement, les voitures n’étaient plus sur la pelouse samedi.

Quelle a été l’implication de la commune dans cet événement en termes de
moyens humains, financiers, matériels, etc. ? Quelle a été l’ampleur de la concertation
sur des points tels que l’affichage, le stationnement de véhicules dans le parc et
l’interdiction d’amener de l’eau et de la nourriture ?

 
M. le Bourgmestre répond que les éléments relevés par M. Junqué sont tout à

fait exacts.
Ceux-ci ont d’ailleurs fait l’objet de la réunion avec les organisateurs, la

police et le personnel communal concerné, que M. le Bourgmestre a présidée cet
après-midi.

Cette réunion a permis d’examiner dans un esprit très positif les corrections
qu’il convient d’apporter aux dysfonctionnements observés.

La confiscation de l’eau est sans doute due à l’application trop littérale d’un
arrêté dont la justification repose sur le fait que même une bouteille d’eau est
susceptible de servir de projectile.

M. le Bourgmestre souligne aussi le fait qu’il fallait parfois attendre trois
quarts d’heure pour obtenir un verre d’eau ou une bière.

Il faudra garantir un accès à l’eau, vital pour le bien-être des personnes
présentes, tout en veillant à ce que les organisateurs puissent dégager des recettes, eu
égard aux risques financiers qu’ils prennent.

La commune ne soutient pas financièrement cette manifestation mais assure
un appui logistique grâce à l’intervention de la police et du service de la Propreté.

Le Conseil prend connaissance.

Mondelinge vraag van de h. Junqué : Vertoning van de wedstrijd van de Rode
Duivels in het Wolvendaelpark.

De h. Junqué herinnert eraan dat in het kader van Euro 2024 een deel van het
Wolvendaelpark werd gereserveerd voor de vertoning van de wedstrijden van het
nationale team op een reuzenscherm.

Hij juicht dit initiatief toe. Hij was zelf op maandag 17 juni in het
Wolvendaelpark voor de eerste groepswedstrijd en het was lang geleden dat hij zo'n
gezellige sfeer had gezien in Ukkel, ondanks het teleurstellende resultaat voor de Rode
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Duivels.
Mensen van alle leeftijden, afkomst en sociale achtergronden, families,

groepen jong en oud, waren aanwezig en deelden een goede tijd. Het was een moment
van samenhorigheid en goed humeur, dankzij de “magie van het voetbal”. En dat alles
in de prachtige omgeving van het Wolvendaelpark.

Hoewel hij dit initiatief van harte toejuicht, vindt hij toch dat bepaalde dingen
beter kunnen. Hij denkt in het bijzonder aan het wildplakken in de dagen voorafgaand
aan de start van het toernooi. Er waren soms 4 of 5 affiches per bushalte in de buurt.
Deze aanplakking vervuilt de openbare ruimte die al is verzadigd met commerciële
boodschappen.

Bovendien was het verboden om water mee te nemen op het terrein, en daar
werd zeer grondig op gecontroleerd. De h. Junqué kon goed begrijpen waarom andere
dranken werden verboden, vooral omdat de toegang gratis was (wat toe te juichen is),
zodat de organisatoren een marge zouden moeten kunnen maken op bier en frisdrank.
Maar volgens hem is de prijs van water onredelijk, vooral voor een evenement dat
bedoeld is als gezinsvriendelijk en plaatsvindt in juni, mogelijk bij zeer warm weer.
Hij zag zelfs hoe een burger lange tijd moest discussiëren om met zijn medicijnen
naar binnen te mogen. Een eenvoudig pictogram op de vele posters om aan te geven
dat picknicken niet is toegestaan, zou nuttig zijn geweest voor iedereen.

Hij had ook kritiek op de aanwezigheid van twee “reclameauto's” op het
grasveld, die een slecht beeld gaven van een beschermde groene ruimte waar
dergelijke voertuigen verboden zijn. Gelukkig stonden de auto's zaterdag niet meer op
het grasveld.

Wat was de betrokkenheid van de gemeente bij dit evenement in termen van
personele, financiële en materiële middelen, enz.? Wat was de mate van overleg over
zaken als bewegwijzering, het parkeren van voertuigen in het park en het verbod op
het meenemen van voedsel en water?

 
De burgemeester antwoordt dat de punten die de h. Junqué naar voren heeft

gebracht absoluut correct zijn.
Ze waren ook het onderwerp van de vergadering met de organisatoren, de

politie en het betrokken gemeentepersoneel, die de burgemeester vanmiddag heeft
voorgezeten.

Deze bijeenkomst heeft ons in staat gesteld om in een zeer positieve geest de
correcties te onderzoeken die moeten worden aangebracht op de geconstateerde
problemen.

De inbeslagname van water is ongetwijfeld te wijten aan de te letterlijke
toepassing van een decreet waarvan de rechtvaardiging is gebaseerd op het feit dat
zelfs een fles water als projectiel kan worden gebruikt.

De burgemeester wees er ook op dat mensen soms drie kwartier moesten
wachten op een glas water of een biertje.

De toegang tot water, van levensbelang voor het welzijn van de aanwezigen,
moet worden gegarandeerd en tegelijkertijd moet ervoor worden gezorgd dat de
organisatoren inkomsten kunnen genereren, gezien de financiële risico's die ze nemen.

De gemeente biedt geen financiële steun voor dit evenement maar wel
logistieke steun via de politie en de dienst Reinheid.

De Raad neemt kennis.
 

Levée de la séance à 00:00
Opheffing van de zitting om 00:00
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Le Secrétaire communal adjoint
De adjunct-gemeentesecretaris,

Thierry Bruier-Desmeth  

La Présidente,
De Voorzitster,

Aleksandra Kokaj
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